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Αθήνα, σήµερα στις 4 Δεκεµβρίου 2014, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 18.13’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών: «Κύρωση του κρατικού προϋπολογισµού και
των προϋπολογισµών ορισµένων ειδικών ταµείων και υπηρεσιών
οικονοµικού έτους 2015».

Τον λόγο έχει ο ειδικός εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Νικόλαος Παναγιωτόπουλος για δεκαπέντε λεπτά. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε την κύρωση του σχε-
δίου προϋπολογισµού του 2015 σε συνθήκες, θα έλεγα, εύθραυ-
στης ή επαπειλούµενης σταθερότητας. Σταθερότητας µεν, αλλά
εύθραυστης και επαπειλούµενης. Η τρόικα αµφισβητεί τον προ-
ϋπολογισµό. Βέβαια, οι αξιολογητές µας αµφισβήτησαν και τον
περσινό προϋπολογισµό. Αυτοί έπεσαν έξω και όχι το οικονοµικό
επιτελείο. 

Ο τρόπος όµως που τον αµφισβητεί, µε αυτά τα στοιχεία -θα
έλεγα- ωµού εκβιασµού, υποτιµά και απαξιώνει την τεράστια
προσπάθεια των Ελλήνων, δηµιουργεί κλίµα ασφυκτικής πίεσης
στην Κυβέρνηση, δηµιουργεί κλίµα -θα έλεγα- πολέµου νεύρων
στην κοινωνία και τελικά αποδυναµώνει την προοπτική πολιτικής
σταθερότητας στη χώρα. Γιατί η πολιτική σταθερότητα, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, είναι θεµελιώδης προϋπόθεση της οικο-
νοµικής ανάκαµψης και όσοι, εκόντες άκοντες, την αντιστρα-
τεύονται, τελικά δυναµιτίζουν αυτήν ακριβώς την προοπτική της
οικονοµικής ανάκαµψης. 

Και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση αµφισβητεί τον προϋπολογι-
σµό, αλλά αυτό δεν µας εκπλήσσει. Το πιο ενδιαφέρον στοιχείο
εδώ είναι η σύµπτωση απόψεων µε την τρόικα και αυτός ο πολι-
τικός υπολογισµός, που έρχεται να προστεθεί στη στάση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ σε σχέση µε την επικείµενη εκλογή του Προέδρου της
Δηµοκρατίας και να υπηρετήσει και αυτός τη βύθιση της χώρας
σε περίοδο πολιτικής αβεβαιότητας. Δεν µας εκπλήσσει. 

Δυσµενείς συνθήκες όµως επικρατούν και στο ευρύτερο γεω-
πολιτικό µας περιβάλλον, ένα κλίµα εκτεταµένης αβεβαιότητας
και τάσεων αποσταθεροποίησης, ενώ στις χώρες µέλη της ευ-
ρωζώνης κυριαρχεί χρηµατοπιστωτικός κατακερµατισµός και δη-

µοσιονοµικές ανισορροπίες στον άξονα Βορρά-Νότου κυρίως.
Αναζητείται ακόµα ο κοινός βηµατισµός στην Ευρωπαϊκή Ένωση
και αγνοείται η περίφηµη ευρωπαϊκή αλληλεγγύη, ενώ η ύφεση
αρχίζει και χτυπά ακόµα και την πόρτα της ισχυρής Γερµανίας. 

Όλα αυτά αναπόφευκτα επηρεάζουν την τεράστια προσπά-
θεια αυτής της Κυβέρνησης να βγάλει τη χώρα από τη στενωπό
της ύφεσης, να διορθώσει τα δηµόσια οικονοµικά της, να χαρά-
ξει πορεία ανάπτυξης στο µέλλον. 

Όµως, παρά την περιρρέουσα ατµόσφαιρα, γεγονός είναι ότι
η κατάσταση της ελληνικής οικονοµίας βελτιώνεται. Ο τελευ-
ταίος διεθνής παράγων που το προσυπέγραψε πριν από µερικές
ηµέρες ήταν ο Γενικός Γραµµατέας του ΟΟΣΑ, ο οποίος δήλωσε
κατά λέξη: «Οι µεγάλες προσπάθειες της Ελληνικής Κυβέρνησης
και του ελληνικού λαού έχουν αποδώσει καρπούς. Η πρόοδος
πραγµατοποιείται αργά, αλλά σταθερά. Η Ελλάδα υπήρξε ο µε-
γαλύτερος µεταρρυθµιστής ανάµεσα στις χώρες του ΟΟΣΑ τα
τελευταία χρόνια και ξεπέρασε το πρόβληµα του τεράστιου ελ-
λείµµατος µέσα σε ένα δραµατικά δύσκολο διεθνές περιβάλλον».
Αυτά είπε, µεταξύ άλλων, ο κ. Άνχελ Γκουρία. Δεν ξέρω αν τον
άκουσαν λίγο παρακάτω οι ελεγκτές της τρόικας, ξέρω όµως ότι
ούτε µέλος της Κυβέρνησης είναι ούτε µέλος βέβαια της Νέας
Δηµοκρατίας. 

Αυτή η βελτίωση αποτυπώνεται στα βασικά µακροοικονοµικά
µεγέθη εντός του 2014. Πρώτον, υπάρχει θετικός ρυθµός οικο-
νοµικής µεγέθυνσης για πρώτη φορά µετά από έξι χρόνια ύφε-
σης.

Δεύτερον, επίτευξη στόχων για τρίτη συνεχόµενη χρονιά σε
δηµοσιονοµικό πεδίο, µε σηµαντικότερο στόχο την επίτευξη
πρωτογενούς πλεονάσµατος 3,3 δισεκατοµµυρίων ευρώ.

Τρίτον, περιορισµός του ελλείµµατος γενικής κυβέρνησης.
Τέταρτον, σταθεροποίηση του δηµοσίου χρέους σε απόλυτο

µέγεθος, οριακά χαµηλότερο το 2014 σε σχέση µε το 2013, αλλά
µε µια ποιοτική διαφορά προς το καλύτερο, καλύτερους όρους
αποπληρωµής, που επιµηκύνονται στο χρόνο, καθιστώντας έτσι
ευχερέστερη την εξυπηρέτησή του.

Πέµπτον, µείωση δαπανών για τόκους. 
Έκτον, πλεονασµατικό ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών. 
Έβδοµον, πτωτικός πληθωρισµός, ο χαµηλότερος στην Ευρω-

παϊκή Ένωση.
Όγδοον, οριακή υποχώρηση της ανεργίας, παρά το γεγονός

ότι είναι πολύ υψηλή και αρχίζει να αποκτά δοµικά χαρακτηρι-
στικά και αυτό είναι το δυσάρεστο.

Τελικά, όλα αυτά τα στοιχεία δείχνουν ότι η οικονοµία έχει ει-
σέλθει σε τροχιά σταθεροποίησης, µε ορατή πλέον την προ-
οπτική της ανάκαµψης. 

Μέσα σε όλα αυτά, όµως, τα θετικά υπάρχει και ένα µεγάλο

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Γ’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΜΑ’

Πέµπτη 4 Δεκεµβρίου 2014



ζητούµενο, που αυτήν την ώρα, εάν θέλετε, καθίσταται και το µε-
γάλο πολιτικό ζητούµενο. Αυτή η αισθητή µακροοικονοµική βελ-
τίωση πρέπει να διαχυθεί, δηλαδή να γίνει αντιληπτή και στο
µικροοικονοµικό πεδίο, στο επίπεδο των οικονοµικών του µέσου
νοικοκυριού, ώστε και αυτό να αντιληφθεί ότι όλα αυτά τα θετικά
επιτεύγµατα στα βασικά µεγέθη της οικονοµίας θα επηρεάσουν
τελικά θετικά και τα δικά του οικονοµικά και ότι εν τέλει οι µεγά-
λες θυσίες των τελευταίων χρόνων που έχει υποστεί πιάνουν
τόπο. Αυτό είναι το µεγάλο πολιτικό ζητούµενο.

Κυρίες και κύριοι, οι βασικές προβλέψεις του προϋπολογισµού
2015 µε τις ελαφρύνσεις που προβλέπουν αναλύθηκαν από τους
προλαλήσαντες εισηγητές της Κυβέρνησης. Εγώ απλώς θα ευ-
χηθώ να εκτελεστεί ο προϋπολογισµός, για να προκύψουν οι ελα-
φρύνσεις και σε αυτές ίσως να προστεθούν και άλλες, όσο επι-
τρέπεται, αλλά θα περάσω αµέσως µετά σε µια ανάλυση του κοι-
νωνικού προϋπολογισµού, ο οποίος είναι ένα ιδιαίτερα λεπτό ση-
µείο και επίκαιρο. 

Μετά από έξι χρόνια συνεχιζόµενης ύφεσης και πέντε χρόνια
µέτρων περικοπών και λιτότητας, οπωσδήποτε έχουν έρθει δυ-
σµενέστατες και συχνά δραµατικές επιπτώσεις στην κοινωνία. Η
Κυβέρνηση µάχεται, για να αντιµετωπίσει αυτές τις επιπτώσεις
και προς αυτόν το σκοπό βασικός της στόχος είναι η εξυγίανση,
ο εξορθολογισµός και η στήριξη των συστηµάτων κοινωνικής
ασφάλισης, απασχόλησης, υγείας και κοινωνικής προστασίας
πάνω σε στέρεες βάσεις, κάτω από πολύ δύσκολες συνθήκες. 

Επιµέρους στόχοι είναι: Πρώτον, η εξασφάλιση της βιωσιµό-
τητας του ασφαλιστικού συστήµατος µέσω διαρθρωτικών πα-
ρεµβάσεων και µέτρων εξυγίανσης, προκειµένου κυρίως να επι-
ταχυνθεί η εισπραξιµότητά του.

Δεύτερον, η ενίσχυση των διαρθρωτικών δράσεων στην υγεία
για την περιστολή των δαπανών και την επιτάχυνση των πληρω-
µών εκκρεµών υποχρεώσεων του συστήµατος.

Τρίτον, ο σχεδιασµός και η υλοποίηση ενός συνολικού σχεδίου
κοινωνικής προστασίας για την κάλυψη αυξανόµενων αναγκών
µε περιορισµένους πόρους µέσω ορθολογικής διαχείρισης και
εποµένως µέγιστης αποτελεσµατικότητας των διαθέσιµων
πόρων. Στα πλαίσια αυτού του σχεδίου νοµίζω ότι ειδική σηµασία
έχει να αναφέρω την εισαγωγή στη χώρα µας του θεσµού του
ελάχιστου εγγυηµένου εισοδήµατος σε µια πιλοτική εφαρµογή,
που ήδη ξεκινά σε δεκατρείς επιλεγµένους δήµους ανά την επι-
κράτεια, µε στόχο την καταπολέµηση της ακραίας και αχαρτο-
γράφητης φτώχειας και του κοινωνικού αποκλεισµού. 

Τέταρτον, οι πολιτικές ενίσχυσης της απασχόλησης και κατα-
πολέµησης, βέβαια, της ανεργίας µε ειδικές προβλέψεις για την
καταπολέµηση της ανεργίας των νέων, των µακροχρόνια ανέρ-
γων και των νοικοκυριών χωρίς κανέναν εργαζόµενο. Η  έστω και
οριακή µείωση της ανεργίας το 2014 και η πρόβλεψη για ακόµη
µεγαλύτερη µείωση στο 22,6% για το 2015 δίνουν, όπως και να
το κάνουµε, έναν τόνο αισιοδοξίας για το µέλλον µέσα σε µία ζο-
φερή γενικά εικόνα. Όµως, ο βασικός λόγος αισιοδοξίας δεν
είναι άλλος από τα σηµεία µακροοικονοµικής βελτίωσης της οι-
κονοµίας. Γιατί η µόνη και ασφαλής συνταγή για την τόνωση της
απασχόλησης και δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας δεν είναι
άλλη από την επαναφορά της οικονοµίας σε θετικούς ρυθµούς
ανάπτυξης.

Θα µου επιτρέψετε τώρα κάποιες ειδικές επισηµάνσεις σε επι-
µέρους ζητήµατα, δεδοµένων των βασικών στόχων που σας ανέ-
λυσα για τον κοινωνικό προϋπολογισµό.

Ασφαλιστικό. Εν µέσω της συνεχιζόµενης προσπάθειας για την
αναµόρφωση του ασφαλιστικού συστήµατος της χώρας το ισο-
ζύγιο των οργανισµών κοινωνικής ασφάλισης για το 2015 προ-
βλέπεται ελλειµµατικό σε ταµειακή βάση κατά 1,184 δισεκατοµ-
µύρια περίπου. Αυτό είναι άλλωστε και το βασικό σηµείο τριβής
στις διαπραγµατεύσεις µε την τρόικα.

Οι λόγοι είναι: 
Πρώτον, µείωση ασφαλιστικών εισφορών λόγω ύφεσης και ει-

σφοροδιαφυγής. Δεύτερον, αύξηση στις δαπάνες για συντάξεις
το 2015 σε σχέση µε το 2014, αφ’ ενός λόγω της αύξησης των
συνταξιούχων και αφ’ ετέρου λόγω της καταβολής αναδροµικών
µε την οριστικοποίηση της απονοµής της σύνταξης των δικαιού-
χων. Τρίτον, αύξηση στις δαπάνες για το ΕΚΑΣ. Τέταρτον, αύ-

ξηση των δαπανών παροχών υπηρεσιών υγείας.
Το θετικό στοιχείο σε όλα αυτά είναι η διαµόρφωση δηµοσιο-

νοµικού πλεονάσµατος ύψους 1,6 δισεκατοµµυρίων, λόγω µεί-
ωσης απλήρωτων εκκρεµών υποχρεώσεων ύψους 2,7 δισεκατοµ-
µυρίων. Υπό αυτές τις συνθήκες, η Κυβέρνηση εµµένει στις θέ-
σεις της για καµµία µείωση στις κύριες συντάξεις. Διασφαλίζει
επίσης την οµαλή και απρόσκοπτη καταβολή τους.

Η µάχη, κυρίες και κύριοι, δεν διεξάγεται εναντίον των συντά-
ξεων και των συνταξιούχων, διεξάγεται εναντίον του διάσπαρτου
µωσαϊκού ειδικών καθεστώτων και εξαιρέσεων, που ωφελούν
τους λίγους εις βάρος των πολλών και η µάχη αυτή γίνεται για
ένα ασφαλιστικό σύστηµα µε περισσότερους ενιαίους κανόνες
και λιγότερες εξαιρέσεις. Γιατί η διαχρονική παθογένεια του συ-
στήµατος ήταν το γεγονός ότι οι εξαιρέσεις και όχι οι νέοι κανό-
νες κάλυπταν την πλειοψηφία των ασφαλισµένων. Πώς αλλιώς
µπορεί να εξηγηθεί το γεγονός ότι πάνω από το 75% των ασφα-
λισµένων στο δηµόσιο και στο ΙΚΑ και πάνω από το 90% των
ασφαλισµένων στα λεγόµενα ευγενή ταµεία πήραν πρόωρη σύν-
ταξη κάτω από τα εθνικά όρια ηλικίας; Όποιος θεωρεί ότι αυτό
δεν είναι µία άδικη στρέβλωση δεν έχει παρά να βγει και να το
πει ευθέως. Αυτές οι βαριές στρεβλώσεις διορθώνονται και πα-
ράλληλα ενισχύεται η εισπραξιµότητα των ταµείων µε µία σειρά
από διαχειριστικά µέτρα, όπως οι καθολικοί διασταυρωτικοί έλεγ-
χοι µεταξύ εισφορών που δηλώθηκαν και εισφορών που κατα-
βλήθηκαν σε ΙΚΑ-ΕΤΑΜ και η επιχειρησιακή λειτουργία του
κέντρου εισπράξεων ασφαλιστικών οφειλών.

Ο τελικός στόχος είναι να ολοκληρωθεί ο νέος ασφαλιστικός
χάρτης της χώρας µε την περαιτέρω διοικητική ενοποίηση των
ταµείων, σύµφωνα µε τη µελέτη του ΚΕΠΕ και να δηµιουργηθεί
το ενιαίο κέντρο απονοµής συντάξεων, ώστε το νοικοκύρεµα, η
οργάνωση συστήµατος να γίνει µια απτή πραγµατικότητα.

Στον τοµέα της υγείας βασικός στόχος είναι η στήριξη του συ-
στήµατος. Δεν θα επιτυγχανόταν αυτή -και πρέπει να το πούµε-
χωρίς τη συνδροµή του ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού
που πασχίζει να κρατήσει λειτουργικές τις δοµές, κάτω από δύ-
σκολες συνθήκες. 

Δεύτερος στόχος είναι η επιτάχυνση πληρωµών υποχρεώσεων
του συστήµατος, καθώς και η συγκράτηση της συνολικής δαπά-
νης ή ακόµα η µείωσή της για την περίπτωση φαρµακευτικής δα-
πάνης στο ύψος των 2 δισεκατοµµυρίων για το 2015, όπως και
το 2014. Αυτό θα γίνει µέσω των µηχανισµών καθιέρωσης ποσού
επιστροφής rebate και των µηχανισµών αυτοµάτων επιστροφών,
το clowback, καθώς αυτό θα εφαρµοστεί και στην κατηγορία πα-
ρόχων υγείας ιδιωτικού τοµέα.

Επίσης, υπάρχουν άλλες διαρθρωτικές παρεµβάσεις για τη
µείωση δαπάνης, όπως η ηλεκτρονική συνταγογράφηση, η εισα-
γωγή γενοσήµων φαρµάκων και βέβαια, η αναθεώρηση των
τιµών των φαρµάκων στις χαµηλότερες τιµές βάσης των χωρών
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Από το 2015, ως γνωστόν, ο ΕΟΠΥΥ
καθίσταται αγοραστής υπηρεσιών υγείας. Αυτή τη στιγµή τρέχει
ένα λειτουργικό έλλειµµα 200 εκατοµµυρίων, αλλά για την εκκα-
θάριση ληξιπροθέσµων υποχρεώσεών του προς τρίτους έως το
τέλος του 2014 θα λάβει ειδική χρηµατοδότηση ύψους 344 εκα-
τοµµυρίων ευρώ, ώστε µέχρι το τέλος του χρόνου να έχει πλη-
ρώσει 652 εκατοµµύρια ευρώ σε υποχρεώσεις ληξιπρόθεσµες.

Ως προς την απασχόληση και την ανεργία, η καταπολέµηση
της ανεργίας και η τόνωση της απασχόλησης αποτελούν φυσικά
θεµελιώδεις πυλώνες πολιτικής για την Κυβέρνηση. Αυτό το
αποδεικνύει η αυξηµένη κατά 40% περίπου σε σχέση µε το 2014
κρατική επιχορήγηση για το 2015 στον ΟΑΕΔ. Από 457 εκατοµ-
µύρια ευρώ το 2014 σε 750 εκατοµµύρια ευρώ το 2015. 

Για το σχεδιασµό και την υλοποίηση εµπροσθοβαρών ενεργη-
τικών πολιτικών για την απασχόληση προβλέπεται ετήσια συνολι-
κή δαπάνη 600 εκατοµµυρίων ευρώ για το 2015 έναντι 373
εκατοµµυρίων ευρώ για το 2014. 

Οι προτεραιότητες στην καταπολέµηση της ανεργίας συγκεντ-
ρώνονται στο πεδίο των νέων ανέργων, αλλά και των µακροχρό-
νια ανέργων που, όπως σας είπα, προσδίδουν στοιχεία δοµικού
-διαρκούς δηλαδή- εγγενούς στην οικονοµία προβλήµατος για
το σύστηµα. 

Οι παρεµβάσεις που είτε ξεκίνησαν το 2014 και συνεχίζονται
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είτε θα ξεκινήσουν το 2015 από το πρόγραµµα επιταγής εισόδου
στην αγορά εργασίας και τα προγράµµατα κοινωφελούς εργα-
σίας µέχρι το εθνικό δίκτυο άµεσης αντιµετώπισης της φτώχειας
αναµένεται να ωφελήσουν πάνω από διακόσιες χιλιάδες δικαιού-
χους και η προσπάθεια συνεχίζεται. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εικόνα που περιέγραψα όσο
καλύτερα µπορούσα στο λίγο χρόνο που έχω, δεν είναι ωραιο-
ποιηµένη ασφαλώς. Είναι όµως η εικόνα µιας σκληρής προσπά-
θειας κάτω από ασφυκτικές πιέσεις και δυσκολίες, µιας προσπά-
θειας να στηριχτεί το σύστηµα κοινωνικής ασφάλισης, υγείας και
κοινωνικής προστασίας σε υγιείς βάσεις. 

Η προσπάθεια αυτή γίνεται στο πλαίσιο µιας συνολικότερης
προσπάθειας να βγει η χώρα από το πρόβληµα και να σταθεί στα
πόδια της, στηριζόµενη στις δικές της δυνάµεις. Δεν γίνεται
ασφαλώς χωρίς αστοχίες ή προβλήµατα ή καθυστερήσεις, αλλά
εντούτοις γίνεται και πρέπει να συνεχιστεί. Παρά την κόπωσή
του, ο δροµέας πρέπει να φτάσει στον τερµατισµό, ακόµη και αν
οι κριτές του αγώνα µετακινούν στην ουσία τη γραµµή του
τερµατισµού όλο και προς τα πίσω.

Θέλει, όµως, τώρα ιδιαίτερη προσοχή, γιατί πρέπει να τηρηθεί
µία πολύ λεπτή ισορροπία ανάµεσα στον επιβεβληµένο και
απαραίτητο από τις περιστάσεις δηµοσιονοµικό εξορθολογισµό
αφενός και τη διατήρηση της κοινωνικής συνοχής αφετέρου.
Οφείλουµε να είµαστε και προσηλωµένοι στο πρώτο, αλλά ταυ-
τόχρονα και να µεριµνούµε, ώστε να µην κινδυνεύσει το δεύτερο. 

Γιατί αν η κοινωνική συνοχή τιναχτεί στον αέρα εξαιτίας µίας
µονοδιάστατης προσπάθειας επίτευξης δηµοσιονοµικού εξορθο-
λογισµού, τότε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι συνέπειες θα
απειλήσουν µε αποσταθεροποίηση, όχι µόνο το οικονοµικό και
κοινωνικό περιβάλλον, αλλά αυτή την ίδια τη δηµοκρατία µας -
σήµερα στην Ελλάδα και αύριο µε µαθηµατική βεβαιότητα και
στην Ευρώπη. 

Αν αυτό δυσκολεύονται να το καταλάβουν οι εποπτικοί µηχα-
νισµοί της τρόικας και οι ισχυροί και δογµατικοί ευρωπαίοι εταί-
ροι µας, οφείλουµε να τους το καταστήσουµε αντιληπτό. Και για
να γίνει αυτό, καλό θα ήταν -το εύχοµαι- και στο εσωτερικό πεδίο
να υπάρξει κάποιο στοιχειώδες πεδίο συνεννόησης των πολιτι-
κών δυνάµεων έξω από συγκυριακούς πολιτικούς υπολογισµούς. 

Την επόµενη εβδοµάδα ο Υπουργός Οικονοµικών θα µεταβεί
στις Βρυξέλες, την µεθεπόµενη θα ακολουθήσει ο Πρωθυπουρ-
γός στην κλιµάκωση µιας σκληρής διαπραγµάτευσης που ποτέ
δεν τελείωσε και ποτέ δεν µειώθηκε ως προς την έντασή της,
παρά τους περί του αντιθέτου ισχυρισµούς. 

Ένας προϋπολογισµός που θα έχει ψηφιστεί από το Σώµα θα
αποτελούσε αναµφίβολα ισχυρό διαπραγµατευτικό επιχείρηµα
στα χέρια τους. Σας καλώ να τους δώσουµε αυτό το επιχείρηµα,
υπερψηφίζοντας το σχέδιο προϋπολογισµού του 2015.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε κι ε-
µείς τον κ. Παναγιωτόπουλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεον-
τολογίας καταθέτει τις εκθέσεις της στις αιτήσεις της εισαγγελι-
κής αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης
κατά Βουλευτών. 

Συνεχίζουµε µε τον ειδικό εισηγητή του ΣΥΡΙΖΑ, τον κ. Σα-
µοΐλη. 

Έχετε τον λόγο για δεκαπέντε λεπτά, κύριε συνάδελφε.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.   
Εκκινώντας την ανάλυσή µας για το φετινό προϋπολογισµό,

επιτρέψτε µου να κάνω µία σύντοµη εισαγωγή πάνω στη διεθνή
συγκυρία, όπως αρχικά κάνει και η εισηγητική έκθεση του προ-
ϋπολογισµού. 

Βρισκόµαστε σε έναν ιστορικό σταθµό, που χαρακτηρίζεται
από τη συνολική αδυναµία του κυρίαρχου συστήµατος οργάνω-
σης των κοινωνιών να κρατά στα χέρια του τις τύχες του πλα-
νήτη. Αναφερόµαστε στην αδυναµία του να πείσει και κυρίως να
εγγυηθεί πως το συµφέρον των ισχυρών οικονοµικών ελίτ συν-
δέεται, έστω και λίγο, µε τις ανάγκες των λαών του κόσµου. 

Αναφερόµαστε στον παγκόσµιο καπιταλισµό ως ένα σύστηµα

ανήµπορο να εγγυηθεί την ειρήνη µεταξύ των λαών, το δικαίωµα
στη ζωή δισεκατοµµυρίων ανθρώπων ανά τον πλανήτη, τη δια-
σφάλιση στοιχειωδών δηµοκρατικών αξιών ως ύστατο καταφύγιο
των φτωχών ενάντια στους ανά τόπους φασισµούς, τη διαχρο-
νική ανάγκη του ανθρώπου για εργασία, την παροχή κοινωνικής
πρόνοιας ως µηχανισµό αναδιανοµής του πλούτου, την αρµονική
πρόσβαση της ανθρωπότητας στην ενέργεια, τη βιωσιµότητα του
περιβάλλοντος και την ισόρροπη σχέση του ανθρώπου µε αυτό. 

Σύµφωνα µε την τελευταία έκθεση του ΟΗΕ για τη φτώχεια,
1,2 δισεκατοµµύρια άνθρωποι ζουν µε λιγότερο από 1,25 δολά-
ρια την ηµέρα, ενώ 1,5 δισεκατοµµύρια άνθρωποι ζουν σε συν-
θήκες φτώχειας σε ενενήντα µία χώρες του αναπτυσσόµενου
κόσµου και οκτακόσια εκατοµµύρια βρίσκονται στα όρια της
φτώχιας. Την ίδια στιγµή, το 50% των συνολικών οικονοµικών
κερδών έχει πάει στο πλουσιότερο 5% του παγκόσµιου πληθυ-
σµού, ενώ το φτωχότερο 10% δεν έχει λάβει σχεδόν τίποτα. 

Στη χώρα µας από το 2013 έως το 2014 αυξήθηκαν οι πλου-
σιότεροι Έλληνες κατά 11,9%, σε µια στιγµή µάλιστα όπου µε-
γάλωσε η φτώχεια. Αυτοί, λοιπόν, οι εξακόσιοι πενήντα περίπου
πλουσιότεροι Έλληνες έρχονται να καταλάβουν πάνω από το 1/3
του Ακαθάριστου Εθνικού Προϊόντος, δηλαδή περίπου 57 δισε-
κατοµµύρια. 

Μέσα σε αυτό το πλαίσιο συζητάµε και τον προϋπολογισµό
του 2015. Οι γενικές εκτιµήσεις της Κυβέρνησης για την πορεία
της χώρας και της οικονοµίας είναι γνωστές. Η ερµηνεία του φε-
τινού προϋπολογισµού κινείται στην ίδια λογική θριαµβολογίας
του προηγούµενου χρονικού διαστήµατος. 

Κατά την άποψη µας, η πραγµατικότητα είναι πολύ διαφορε-
τική. Μπροστά µας έχουµε έναν προϋπολογισµό-φούσκα έτοιµο
να εκραγεί. Έχουµε έναν προϋπολογισµό που δοµείται πάνω στη
δηµιουργία άκαµπτων µορφών ανεργίας, στην οριακή συµπίεση
των κοινωνικών δαπανών και στη µονιµοποίηση της ανθρωπιστι-
κής κρίσης. 

Για την πολιτική σας οι εκατοµµύρια άνεργοι δεν νοούνται ως
άτοµα, που χρήζουν άµεσης κοινωνικής και οικονοµικής στήρι-
ξης, αλλά ως οικονοµικές µονάδες, που µέχρι στιγµής απασχο-
λούνταν µε µη αποδοτικές δραστηριότητες. Το αόρατο χέρι του
ελεύθερου ανταγωνισµού θα έρθει αυτή τη φορά να τους ανα-
κατανείµει αποτελεσµατικότερα σε συνθήκες εργασιακού µεσαί-
ωνα. Οι εργασιακές συνθήκες που αντιµετωπίζουν οι νέοι άν-
θρωποι σε σχέση µε τις ψευδεπίγραφες αναφορές για αποκλι-
µάκωση της ανεργίας είναι ενδεικτικές της συγκεκριµένης θέσης. 

Οι προβλέψεις για ανάπτυξη µεταφράζονται ως η άλλη όψη
της ύφεσης στο ίδιο νόµισµα της κρίσης. Οι αναπτυξιακές προ-
βλέψεις για καλύτερα επίπεδα φορολογικών εσόδων και υψηλών
πλεονασµάτων αντανακλούν σκληρές περιστολές στις δαπάνες
για κοινωνικό κράτος, για στοχευµένες δηµόσιες επενδύσεις, για
στήριξη της εργασίας και των συντάξεων, ενώ η διαχείριση του
χρέους συνεχίζει να κινείται σε δυσθεώρητα ύψη, κατά πολύ
υψηλότερα από αυτά πριν το µνηµόνιο. 

Σηµειώνεται πως η ασταµάτητη συµπίεση του βιοτικού επιπέ-
δου των πολιτών κλονίζει, µήνα µε το µήνα, την πορεία των δη-
µοσίων εσόδων, τσακίζοντας τη φοροδοτική ικανότητα των
αδύναµων κοινωνικών στρωµάτων. Μέσα σε ένα µήνα, τα ληξι-
πρόθεσµα χρέη προς την εφορία αυξήθηκαν κατά 1,2 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ, ενώ από τις αρχές του έτους οι φορολογούµενοι
έχουν αφήσει απλήρωτους φόρους ύψους 11 δισεκατοµµυρίων
ευρώ. 

Από τον Ιανουάριο του 2014 µέχρι και τον Οκτώβριο συσσω-
ρεύεται περίπου ένα δισεκατοµµύριο ληξιπρόθεσµα χρέη για
κάθε µήνα. Τα συσσωρευµένα ληξιπρόθεσµα χρέη ως το τέλος
του περασµένου έτους φτάνουν τα 60,3 δισεκατοµµύρια ευρώ,
µε αποτέλεσµα οι συνολικές ληξιπρόθεσµες οφειλές να αγγίζουν
πρωτόγνωρα επίπεδα ύψους 71,5 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

Από την άλλη, η αναδιανοµή του παραγόµενου πλούτου κινεί-
ται ακριβώς στην αντίθετη κατεύθυνση από αυτήν που θα έπ-
ρεπε, ενώ η συνολική εικόνα της φορολογικής πολιτικής παρου-
σιάζει αθροιστικά επί των έµµεσων και άµεσων φόρων σχεδόν
1,5 δισεκατοµµύριο επιπλέον φόρους. Ο µοναδικός τοµέας που
αποκλιµακώνεται φορολογικά είναι η φορολογία της µεγάλης
κερδοφορίας των επιχειρήσεων.
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Το εισοδηµατικό µερίδιο των µισθών στο ακαθάριστο εγχώριο
προϊόν µειώνεται όλο και περισσότερο, σε αντίθεση µε το µερίδιο
των κερδών που παρουσιάζει µέσα στα χρόνια της ύφεσης δια-
δοχικές αυξήσεις. Η ένταση των ιδιωτικοποιήσεων της δηµόσιας
περιουσίας στους κλάδους των µεταφορών, της ενέργειας και
της ακίνητης περιουσίας βαθαίνει τη συγκεκριµένη κατάσταση.
Το κράτος µεταβιβάζει στον ιδιωτικό τοµέα τις βασικότερες δια-
χειριστικές αρχές του παραγόµενου πλούτου και η κοινωνία πα-
ραµένει απροστάτευτη από την ανθρωπιστική κρίση που παράγει
η ακόρεστη αναζήτηση της µεγιστοποίησης του κέρδους.

Πιο συγκεκριµένα, στον τοµέα των δηµοσίων δαπανών, οι χα-
ρακτηριστικότερες περικοπές εντοπίζονται στους τοµείς της ερ-
γασίας, της υγείας, της παιδείας και του πολιτισµού. Οι συνο-
λικές µεταβιβάσεις του τακτικού προϋπολογισµού στον ενοποι-
ηµένο κοινωνικό προϋπολογισµό εµφανίζονται φέτος µειωµένες
κατά 1,6 δισεκατοµµύρια ευρώ, ενώ παράλληλα καταργούνται οι
µη ανταποδοτικοί πόροι.

Η χρηµατοδότηση του Υπουργείου Εργασίας υπολείπεται σε
σχέση µε το 2014 κατά 110 εκατοµµύρια ευρώ, ενώ η αρνητική
µεταβολή από το 2013 ξεπερνά τα 300 εκατοµµύρια. Η εσωτε-
ρική κατανοµή των πόρων είναι ακόµη πιο χαρακτηριστική. Το
αρνητικό ταµειακό ισοζύγιο των ασφαλιστικών είναι περισσότερο
από 1 δισεκατοµµύριο, ενώ το 2014 κυµαίνεται στα 800 εκατοµ-
µύρια. Οι βασικές περικοπές εντοπίζονται στις µεταβιβαστικές
πληρωµές και στις πληρωµές που αντικρίζονται από πραγµατο-
ποιούµενα έσοδα. Οι επικουρικές συντάξεις που χορηγούν οι φο-
ρείς κοινωνικής ασφάλισης µειώνονται κατά 165 εκατοµµύρια
ευρώ, χωρίς να συµπεριλαµβάνεται ο αντίκτυπος των επερχόµε-
νων µέτρων που βρίσκονται ήδη πάνω στο τραπέζι.

Την ίδια στιγµή που τα ασφαλιστικά ταµεία υποφέρουν από τη
ριζική πτώση των εισοδηµάτων και την όλο και µεγαλύτερη αύ-
ξηση της «µαύρης» και ελαστικής απασχόλησης, η Κυβέρνηση
αφαιρεί τους ήδη ελάχιστους φόρους που αποδίδονται στο
Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας, το γνωστό ΣΕΠΕ. Το 2015 η χρη-
µατοδότηση του ΣΕΠΕ θα υπολείπεται σχεδόν 3 εκατοµµύρια
ευρώ, µε τις κύριες περικοπές να βρίσκονται στις καταναλωτικές
και σύνθετες δαπάνες. Όταν υπό συνθήκες εργασιακής ανασφά-
λειας περικόπτεις ριζικά τα λειτουργικά έξοδα των φορέων που
καλούνται να ελέγξουν την εργοδοτική αυθαιρεσία, είναι σαφές
ποιον εξυπηρετείς και ποιον θέλεις να χτυπήσεις.

Στο Υπουργείο Υγείας τα πράγµατα βρίσκονται σε ακόµα χει-
ρότερη κατάσταση. Συγκεκριµένα, οι συνολικές περικοπές για
το 2015 αγγίζουν σχεδόν τα 340 εκατοµµύρια, ενώ σε σχέση µε
τις δαπάνες του 2013 οι µειώσεις ξεπερνούν το 40%. 

Στην εσωτερική αναδιανοµή του Υπουργείου ο µεγάλος χαµέ-
νος είναι το δηµόσιο νοσοκοµείο. Περισσότερα από 500 εκατοµ-
µύρια ευρώ αφαιρούνται από τα δηµόσια νοσοκοµεία και τους
υπόλοιπους φορείς υγείας. Πενιχρά ποσά αποδίδονται για την
αντιµετώπιση κρισιµότατων προβληµάτων, που κατά τη διάρκεια
της κρίσης βρίσκονται σε έξαρση.

Έτσι, για παράδειγµα, οι πόροι που διατίθενται στον Εθνικό
Συντονιστή για την Αντιµετώπιση των Ναρκωτικών βρίσκονται
στο αµελητέο επίπεδο των 130 χιλιάδων ευρώ. Είναι περίπου το
ίδιο µε το 2014, µε παράλληλη µείωση κατά 35% των λειτουργι-
κών του εξόδων.

Μειωµένη κατά 11 εκατοµµύρια ευρώ θα είναι και η χρηµατο-
δότηση από τον τακτικό προϋπολογισµό του Κέντρου Ελέγχου
και Πρόληψης Νοσηµάτων, τη στιγµή που ο συγκεκριµένος φο-
ρέας επιβαρύνεται µε καθήκοντα, όπως η λειτουργία µονάδων
ειδικών λοιµώξεων, η αντιµετώπιση έκτακτων κινδύνων για τη δη-
µόσια υγεία, καθώς και η υποστήριξη ευαίσθητων κοινωνικών
οµάδων του πληθυσµού.

Η επίθεση που δέχεται ο τοµέας της παιδείας απλώνεται σε
όλες τις βαθµίδες της. Οι αθροιστικές περικοπές στους διατιθέ-
µενους πόρους του Υπουργείου Παιδείας για το 2015 αγγίζουν
τα 300 εκατοµµύρια ευρώ.

Στην πρωτοβάθµια εκπαίδευση οι µειώσεις αγγίζουν τα 120
εκατοµµύρια ευρώ, µε τις συντάξεις και τις αποδοχές να δέχον-
ται ισχυρά πλήγµατα. Η δευτεροβάθµια εκπαίδευση συµπιέζεται
κατά 42 εκατοµµύρια ευρώ, ενώ σε σχέση µε το 2013 η χρηµα-
τοδοτική απόκλιση φθάνει τα 300 εκατοµµύρια.

Η ανώτατη εκπαίδευση θα δεχθεί για το 2015 περικοπές των
70 εκατοµµυρίων ευρώ, µε τα πανεπιστήµια να βρίσκονται εδώ
και καιρό πλέον σε κρίση, ακόµα και στο επίπεδο των λειτουργι-
κών τους αναγκών. 

Οι δαπάνες που σχετίζονται µε το Υπουργείο Πολιτισµού και
Αθλητισµού βαίνουν και αυτές µειούµενες κατά 37 εκατοµµύρια.
Η διάρθρωση των περικοπών καταγράφεται στον τοµέα του αθ-
λητισµού και των υποδοµών στο Εθνικό Συµβούλιο για την Κα-
ταπολέµηση του Ντόπινγκ, αλλά και σε διάφορες υπηρεσίες πο-
λιτισµού. 

Εάν αθροίσει κανείς τις συλλογικές περικοπές δηµοσίων δα-
πανών των Υπουργείων που σχετίζονται µε το κοινωνικό κράτος
της χώρας και µε τις στοιχειώδεις κοινωνικές ανάγκες των πολι-
τών, αυτές ανέρχονται για το έτος 2015 στα 668 εκατοµµύρια
ευρώ. 

Εάν συνυπολογίζουµε και την εσωτερική αναδιανοµή των
πόρων, που χτυπάει στοχευµένα τα νοσοκοµεία, τα σχολεία, τα
πανεπιστήµια, τις συντάξεις και τον πολιτισµό, τότε οι περικοπές
εµφανίζονται υπερπολλαπλάσιες. 

Τα προαναφερθέντα στοιχεία επιβεβαιώνονται εάν προχωρή-
σουµε την ανάλυση του προϋπολογισµού στον τοµέα της τοπι-
κής αυτοδιοίκησης και των περιφερειακών υπηρεσιών. 

Οι αθροιστικές περικοπές των κρατικών πιστώσεων σε συνο-
λικά πενήντα οκτώ νοµούς της χώρας, από 96 εκατοµµύρια ευρώ
το 2014 πέφτουν στα 34 εκατοµµύρια ευρώ. Αυτή είναι µια αρ-
νητική µεταβολή που ξεπερνά το 65% των συνολικών δαπανών
του προηγούµενου έτους. Οι συνολικές πιστώσεις στον τακτικό
προϋπολογισµό για τους δήµους εµφανίζονται και αυτές µειωµέ-
νες. 

Είναι χαρακτηριστικό το παράδειγµα των 163 εκατοµµυρίων
ευρώ που αντλούνται µέσα από τις απολύσεις και τις διαθεσιµό-
τητες υπαλλήλων στην τοπική αυτοδιοίκηση. Εάν περάσει κανείς
σε παραδείγµατα νοµών και πιστώσεων ανά ειδικό φορέα, οι πε-
ρικοπές που εντοπίζονται είναι κυριολεκτικά εξωφρενικές. Για
παράδειγµα, οι δαπάνες της Νοµαρχίας Αθήνας για την πρωτο-
βάθµια εκπαίδευση από 443.000 ευρώ, πέφτουν στις 78.000
ευρώ. Οι δαπάνες για τη δευτεροβάθµια εκπαίδευση από 2,3
εκατοµµύρια το 2014, κατακρηµνίζονται στις 371.000 ευρώ. Στη
Νοµαρχία Πειραιά αντίστοιχα οι δαπάνες στη δευτεροβάθµια εκ-
παίδευση από ένα εκατοµµύριο µειώνονται στις 94.000 ευρώ. Στο
νοµό Θεσσαλονίκης, από τα 2,6 εκατοµµύρια πηγαίνουµε στις
428.000 ευρώ.         

Τέτοιου γιγαντιαίου τύπου περικοπές εντοπίζονται στο σύνολο
των νοµών της χώρας. Ακόµη και εάν η αιτιολόγηση της εισηγη-
τικής έκθεσης επικεντρώνεται στην απαλλαγή των δήµων από τη
διαδικασία µεταφοράς των µαθητών και στην επιβάρυνση των
ΟΤΑ Β’ βαθµού, το µέγεθος των περικοπών συνεχίζει να µην εξη-
γείται.  

Οι συνολικές πιστώσεις στις αποκεντρωµένες διοικήσεις της
χώρας εµφανίζονται µειωµένες σε σχέση µε το 2014 κατά 33 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Σε καµµία από τις επιµέρους πιστώσεις κατά ει-
δικό φορέα δεν υπάρχει αυξηµένη χρηµατοδότηση. Αντιθέτως,
σχεδόν στον σύνολο των υποτοµέων, εµφανίζεται συνέχεια η λο-
γική των οριζόντιων περικοπών. 

Συµπερασµατικά, ο προϋπολογισµός του 2015 συνεχίζει να
αναπαράγει τα ίδια αδιέξοδα των προηγούµενων ετών του µνη-
µονίου και της λιτότητας. Στηρίζεται πάνω στις τεράστιες περι-
κοπές δαπανών στο κοινωνικό κράτος. Αδιαφορεί για το τεράστιο
πρόβληµα της ανεργίας και της υποτίµησης των µισθών. Επιφέ-
ρει νέες περικοπές στις συντάξεις και πλήττει οικονοµικά την το-
πική αυτοδιοίκηση.

Παράλληλα, ενώ υποτίθεται ότι µας παρουσιάζει πλεόνασµα
παραγόµενου πλούτου, µέσα από προβλέψεις για ανάπτυξη, τα
ασθενή κοινωνικά στρώµατα βλέπουν το βιοτικό τους επίπεδο να
χειροτερεύει. Η αναδιανοµή του πλούτου συνεχίζει να κινείται
από κάτω προς τα πάνω, µε την κερδοφορία των µεγάλων επι-
χειρήσεων να βρίσκεται στο απυρόβλητο. 

Ως ΣΥΡΙΖΑ, οφείλουµε να σταθούµε απέναντι σε µια κυβερνη-
τική πολιτική που στο όνοµα µιας επίπλαστης και δήθεν χρηστής
δηµοσιονοµικής πολιτικής, οι κοινωνικές ανάγκες µένουν στο πε-
ριθώριο. 

2780 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Έχουµε φθάσει στο σηµείο, όπου όλοι µας γνωρίζουµε πως οι
λύσεις που έχουµε µπροστά µας δεν είναι ούτε πολλές, αλλά
ούτε και εύκολες. Ο λαός µας, εδώ και καιρό πλέον, αποζητά µια
διέξοδο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Αποζητά µια δυνατότητα που θα τον κάνει να ελπίζει σε πραγ-

µατικές βάσεις πως το µνηµόνιο, η λιτότητα και ο αυταρχισµός
δεν είναι µονόδροµος και πως οι νόµοι της αγοράς δεν αποτε-
λούν «Θεού θέληµα». Η ανασυγκρότηση αυτής της κοινωνίας δεν
απαιτεί την περιστολή της δηµοκρατίας και την ανθρωπιστική
κρίση. 

Αυτό που απαιτείται είναι η άµεση και δηµοκρατική ανατροπή
αυτής της Κυβέρνησης, η αντικατάστασή της από ένα ευρύ δη-
µοκρατικό πρόγραµµα που θα εκπροσωπεί τις ανάγκες των πολ-
λών σε κάθε µικρή και µεγάλη πτυχή της καθηµερινότητας των
πολιτών. 

Η λύση βρίσκεται µπροστά µας, ακόµα και αν ενδέχεται να συ-
ναντήσει πολλά και µεγάλα προβλήµατα. Λέγεται κινητοποίηση
και αφύπνιση της κοινωνίας, προσφυγή στις κάλπες και ανα-
τροπή του µνηµονίου. Αυτή είναι η νέα αρχή που πρέπει -και επι-
βάλλεται- να γίνει άµεσα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιώαννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει ο κ.

Πολύδωρας. 
Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο για δεκαπέντε λεπτά. 
ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα µου επιτρέψετε να κάνω µία

εισαγωγική παρατήρηση, περιγράφοντας το ιστορικό διεθνές πε-
ριβάλλον, µέσα από το οποίο φθάσαµε σε αυτήν τη συζήτηση
ενός -κατά το µάλλον ή ήττον- εικονικού προϋπολογισµού, κατά
σειράν του πέµπτου εικονικού και µετέωρου προϋπολογισµού. 

Αυτός ο προϋπολογισµός είναι µετέωρος, γιατί δεν έχει λάβει
την έγκριση κατά τα ευρωπαϊκά ειωθότα της αρµόδιας Επιτρο-
πής της Ευρώπης. Μπορεί να αντείπει κανείς –και έχουν αντιλέξει
έτσι- ότι και πέρυσι δεν είχαµε την έγκριση, αλλά ευστοχήσαµε,
υπερέβηµεν σε έγκυρους υπολογισµούς και την τρόικα και µπο-
ρεί να επαναλάβουµε το ίδιο. Όµως, τώρα αυτός ο προϋπολογι-
σµός είναι δραµατικά µετέωρος, γιατί συµπίπτει µε το λεγόµενο
«review», τον απολογισµό των πεπραγµένων των προγραµµάτων
της τρόικας. 

Στους σταθµούς της ιστορικής αναδροµής σε διεθνές επίπεδο,
που θα ήθελα να εκθέσω στην κρίση σας, περιλαµβάνεται, πρώ-
τον, το 1929, το µεγάλο κραχ. Επάλεψε να αντιµετωπίσει το µε-
γάλο κραχ ο Φραγκλίνος Ντελάνο Ρούσβελτ από το 1932 µέχρι
το 1941. Ματαίως! Και τι δεν µετήλθε! Είχε µέντορα τον Τζον Μέι-
ναρντ Κέινς. Εφήρµοσε όλες τις κοινωνικές προσεγγίσεις της λε-
γόµενης «πρόκλησης της πλασµατικής ζήτησης». Απέτυχε. 

Παραδείγµατος χάριν, θα ξέρετε τα τρία «r», relief, recovery,
reforms, ανακούφιση, ανάκαµψη, µεταρρυθµίσεις. Επλήρωνε
υπηρέτες κατά χιλιάδες στη Νέα Υόρκη, στο Σαν Φρανσίσκο και
στις άλλες µεγάλες πόλεις, για να µαζεύουν τα φύλλα από το
πάρκο. 

Και θέλει προσοχή εδώ από εκείνους τους κεϋνσιανούς φίλους
από την ελληνική πολιτική οικονοµική σκέψη, που λένε ότι θα
προκαλέσουµε ζήτηση. Προσοχή: Δεν προκαλείται εύκολα η ζή-
τηση, διότι πήγαιναν µε το δολάριο στην αγορά, δεν εκινείτο η
αγορά. Πότε τελείωσαν όλα αυτά; Το 1941 µε το Περλ Χάρµπορ,
όταν η Αµερική µπήκε στον πόλεµο. Έβαλε µπροστά τις µηχανές
για την παραγωγή και πολεµοφοδίων και πολεµικών εργαλείων
και logistics και βγήκε µέσω του πολέµου πέρα από την κρίση.
Είναι µια τραγική, δραµατική αλήθεια. 

Αυτά έλκουν ένα λογισµό ερµηνείας των φαινοµένων και για
σήµερα.

Σήµερα τι άλλο έχουµε από την ιστορική αναδροµή που σας
υποσχέθηκα; Έχουµε κρίση στη Σύµβαση του Ιουλίου του 1944,
τη λεγόµενη Σύµβαση του Μπρέτον Γουντς. Στο Μπρέτον Γουντς
κατηργήθη ο κανόνας χρυσού και καθιερώθηκε η αρχή της στα-
θερής ισοτιµίας των συναλλαγµατικών µέσων, δηλαδή το δολά-
ριο. 

Επιπλέον, καθιδρύθηκε, πρώτον, η Διεθνής Τράπεζα, ως µο-
χλός για την ανάπτυξη των εχόντων ανάγκη βοηθείας, µε πρώτες
πειραµατικές εφαρµογές το Σχέδιο Μάρσαλ και την UNRA, και
δεύτερον το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. Αυτό που έχει ειδική
σηµασία είναι ότι καθιερώθησαν τότε και τα quotas -ποσοστώ-
σεις αγαθών, προσέξτε το- που ισχύουν και σήµερα, αλλά µε µε-
γάλες ταλαντώσεις πλέον, γιατί έχουµε την GATT και τον ΠΟΕ,
τον Παγκόσµιο Οργανισµό Εµπορίου. 

Γιατί τα λέω αυτά; Διότι υπάρχει στα διαφαινόµενα, µέσα στα
οποία εµείς περιδινούµεθα, µία σύγκρουση ανάµεσα στο δολά-
ριο ή στο σύστηµα του Μπρέτον Γουντς και στο ευρώ. Δεν ξέρω
εάν υπάρχει σαφήνεια σε αυτήν τη διατλαντική συµφωνία, αλλά
πάντως τις επιπτώσεις τις υφιστάµεθα. 

Ερχόµαστε στα δικά µας. Όσον αφορά τα δικά µας –εγώ ξέρω
γιατί έχω το προνόµιο της κοινοβουλευτικής ηλικίας- µπορώ να
σας πω από το 1974 µέχρι σήµερα -εγώ το 1981 εκλέχτηκα- όλα
τα χαρακτηριστικά όλων των προϋπολογισµών, των κειµένων,
γραπτών και αριθµών.

Τις πρώτες δεκαετίες τις περάσαµε όσον αφορά τις δαπάνες
µε το πώς να πηγαίνουµε µε µία, κωδικό κατά κωδικό, εφαρµογή
του προηγουµένου έτους, µε αυξοµειώσεις ασήµαντες, ελάχι-
στες. Ο Θανάσης Κανελλόπουλος –για τη µνήµη του το ανα-
φέρω, ήταν και συµπατριώτης µου- εφήρµοσε για µια-δύο φο-
ρές, την περίοδο 1979 και 1990-1991, τον λεγόµενο «προϋπολο-
γισµό µηδενικής βάσεως», δηλαδή δεν λαµβάνουµε υπόψη τι δα-
πάνες κάναµε πέρσι για τον τάδε κωδικό, ανοίγοµε και ορίζαµαι
τις δαπάνες για τις υπαρκτές απαιτήσεις για λειτουργίες του
κράτους. Τα έσοδα, δε, µέχρι που µπήκαµε στην ΕΟΚ λειτουρ-
γούσαν, κατά βάσιν, µε τους λεγόµενους «αδήλους πόρους», οι
οποίοι ήσαν το τουριστικό συνάλλαγµα, το µεταναστευτικό συ-
νάλλαγµα και το ναυτιλιακό συνάλλαγµα. Αυτά ήταν τα µόνα
έσοδα επί των οποίων κάναµε µετρήσεις, αυξοµειώσεις και προ-
οπτικές. 

Μετά την είσοδό µας στην ΕΟΚ –νυν Ευρωπαϊκή Ένωση- ο εν-
διαφέρων και ανόητος ή ανούσιος καυγάς συµπολίτευσης-αντι-
πολίτευσης ήταν για το πόσα απορροφήθηκαν από τα περιφε-
ρειακά ταµεία καταρχήν –τα πρώτα πρώτα ήταν µέριµνα για τις
νησιωτικές και ορεινές περιοχές- τι απέγιναν άραγε οι πρόνοιες,
τα κείµενα της Ευρώπης για τα ορεινά και νησιωτικά µέρη µας;-
και «δεν είσαι καλός οικονοµολόγος που δεν µπόρεσες να απορ-
ροφήσεις» και τα παρόµοια, µέχρι που φτάσαµε στην αιφνίδια
κρίση του 2008. 

Το 2008 πέφτει έξω η «LEHMAN» γιατί τρελάθηκαν τα golden
boys και ήθελαν πολλά µπόνους για τα επισφαλή στεγαστικά δά-
νεια, όπως ακριβώς είχε γίνει και το 1929 µε τα οικόπεδα της
Φλόριντα. Και τότε παρετηρείτο το φαινόµενο, το οποίον το κα-
ταγγέλλω ως ελεύθερος κριτής και χωρίς να σκέπτοµαι επί τη
βάσει οδηγιών και δουλειών ότι ενώ επεκαλέσθη η Αµερική και η
παγκόσµια χρηµατοπιστωτική κλίκα –ελίτ τη λένε άλλοι- την έλ-
λειψη ρευστότητος, κατ’ ουσίαν έχουµε την ίδια στιγµή ρεκόρ
στα funds αποθεµάτων από το 2008 µέχρι και σήµερα. Η συσσώ-
ρευση και η αντοχή από πλευράς ρευστότητας που µπορεί να
επιλύσει τα προβλήµατα των λαών ή µίας µεγάλης ανεπτυγµένης
κοινότητας, όπως είναι η Ευρώπη, είναι προφανής και πρωτοφα-
νής. 

Θέλω να σας πω –είπα και για το φαινόµενο της αιφνιδιαστικής
κρίσης- ότι έβαλαν στο στόχο τη χώρα µας. Εδώ είναι το πείραµα
και το πειραµατόζωο. Πείραµα Ελλάς και πειραµατόζωο ο ελλη-
νικός λαός! Και εξακολουθητικά έτσι κυλούν πέντε προϋπολογι-
σµοί. 

Το 2009 είχαµε 11% ανεργία και είχαµε 129% δηµόσιο χρέος.
Τώρα έχουµε δηµόσιο χρέος 177% και η ανεργία 27% µετά από
έξι χρόνια «διασώσεως»  και τα δύο τα πολύ «ευδόκιµα» της τε-
λευταίας Κυβέρνησης –το λέω αυτό κατά κάποιο τρόπο σαρκά-
ζοντάς το αυτό το «ευδόκιµα»- έχουµε το φαινόµενο να είναι η
κατάσταση τόσο οξεία τόσο δραµατική. Τι είναι αυτό; Δεν εγγίζει
τα όρια του Πιραντέλο, του παραλόγου;

Και µάλιστα, οι εκβιαστές τοκογλύφοι πιστωτές µας –ηπιοτάτη
έκφραση- να µας λένε ότι «δεν έχουµε κάνει καλά τα µαθήµατά
µας», ενώ τις προάλλες όλοι µας έλεγαν ότι «έχουµε κάνει καλά
τα µαθήµατά µας». Ας σταθεροποιηθούν σε ένα µέρος.
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Τι γίνεται εδώ; Το πειραµατόζωο µέχρι θανάτου; Εξόντωση;
Τιµωρία; Τι είναι αυτό; Αυτό είναι το βασικό ερώτηµα που διέπει
τη σκέψη µου στη σπουδή των γραµµάτων και των αριθµών αυ-
τού του προϋπολογισµού.

Κάπου λέει ο προϋπολογισµός –εµφατικά το λένε και όλοι οι
ρήτορες της Συµπολίτευσης- ότι θα έχουµε 2,9% αύξηση του
ΑΕΠ και 3% πλεόνασµα. Είναι σοβαρά αυτά τα πράγµατα, όταν
γύρω γύρω είναι γνωστό και κατάδηλο ότι έχουµε υφεσιακές τά-
σεις; Βαθαίνει η ύφεση στην Ευρώπη και την Αµερική.

Μέσα σε αυτό το περιβάλλον, εµείς τολµούµε και φτιάχνουµε
αριθµούς για 2,9%, δηλαδή 3%, ανάπτυξη και 3% πρωτογενές
πλεόνασµα; Δεν νοµίζω ότι η συζήτηση επί του προϋπολογισµού,
επί της µοίρας των ανθρώπων, των πολιτών, τίθεται επί σοβαράς
και αληθούς βάσεως.

Θέλω να σας πω ότι στην κριτική δεν είµαι οξύς. Δεν θέλω να
είµαι οξύς ούτε «ένα-ένα τα κονδύλια», αλλά µου αρκεί το γεγο-
νός ότι έχει µείωση των δαπανών στην ουσία, το «οξυγόνο», την
ανάσα του λαού, στους τοµείς εργασίας, υγείας, παιδείας, ασφά-
λισης σαν χαριστική βολή. Εντείνεται η κοινωνική κρίση και κα-
ταστροφή. 

Δεν είδα περικοπή των δαπανών, παραδείγµατος χάριν σε εκεί-
νους τους τοµείς της λειτουργίας του κράτους κι όχι το πώς θα
φέρουµε δηµοσιονοµικά οφέλη µε το πετσόκοµµα. Υπάρχει κα-
νένας απολογισµός, εκτός από τον εκβιασµό που λέει «Δεν κά-
νετε οικονοµία. Είστε σπάταλοι» και όπως λέει το κείµενο του
«SPIEGEL» προχθές «Είστε τσαπατσούληδες και διεφθαρµένοι»; 

Η πρόσφατη έκθεση του ΟΟΣΑ έχει ως πρώτη διεφθαρµένη
χώρα την Αµερική και δεύτερη τη Γερµανία. Τι απαιτήσεις είναι
αυτές από πλευράς πιστωτών, τοκογλύφων, εκβιαστών, vultures
όπως λέµε στα λατινικά, δηλαδή των αρπακτικών; Τι είναι αυτό; 

Έγινε κανένας απολογισµός να δούµε το δηµοσιονοµικό και
το κοινωνικό όφελος, αλλά να συµποσούνται όλα; Και κοινωνικές
ζηµίες και κοινωνικές βλάβες και αυτοκτονίες και φτωχοποίηση
να συµποσούνται, για να δω πόσο είναι το όφελος από τις εκατόν
πενήντα καθαρίστριες που απολύθηκαν, πόσο είναι το όφελος
από κάποιους διωγµούς µε το ανώµαλο αυτό που παραβιάζει
τους κανόνες της λογικής που λέει «15% θα είναι κάτω από τη
βάση. Τι ψάχνεις τώρα;». Είναι αυτά λογικά πράγµατα που τα δια-
χειρίζονται πολιτικοί, έµφρονες άνθρωποι, λογικοί άνθρωποι; 

Θέλω να σας ότι οι αριθµοί πάντοτε –εικονικοί ξε-εικονικοί-
υπαγορεύουν και τις κατευθύνσεις της πολιτικής. Δεν είδα καµ-
µία κατεύθυνση για ανάπτυξη. Δεν είδα κατεύθυνση για την πρω-
τογενή παραγωγή, τη γεωργία, η οποία µάλιστα είναι σε «σιδε-
ρένια παπούτσια», δεµένη χειροπόδαρα από την Κοινή Αγροτική
Πολιτική και από το ότι «δεν µπορώ να καλλιεργήσω στον κήπο
µου και δεν µπορώ να θρέφω κατσίκα και δεν µπορώ να φυτεύσω
παραδοσιακό σιτάρι, σκληρό ή µαλακό σίτο, στα οροπέδια της
Κοζάνης ή στον κάµπο της Θεσσαλίας». Αυτά, δυστυχώς, έχουν
συµβεί. Έχουν συντελεστεί. Είναι τραγικά. Κόβουν κάθε προ-
οπτική οικονοµικής αυτάρκειας για τα ελάχιστα, την απλή επι-
βίωση.

Κι εδώ πρέπει να είναι ο βασικός προβληµατισµός και για τον
προϋπολογισµό και για το αν νοιαζόµαστε για τη ζωή και την επι-
βίωση αυτού του λαού. 

Εγώ θέλω να σταθώ συµπληρωµατικά. Δεν είδα καµµία τάση
φοροαπαλλαγής. Έχω µία φιλοσοφική, ηθική, πολιτική, οικονο-
µική εµµονή για την ιδιοκτησία. Δεν νοείται ελεύθερος άνθρωπος
χωρίς το «ασφαλιστήριο συµβόλαιο» της ιδιοκτησίας.

Θέλω να σας πω ότι το ιδιοκτησιακό στην Ελλάδα είναι µε τα
ερείσµατα που δεν τα έχουν τα λατιφούντια της Ιταλίας ή οι δου-
λοπάροικοι των τιµαρίων της Ευρώπης. Καµµία σχέση. Τα βουνά
δεν είναι µόνο καταφύγιο για την ελευθερία του 1821, της ελευ-
θερία µας. Τα βουνά είναι το κατοχυρωτικό έγγραφο συµβόλαιο
για την επιβίωση αυτού του λαού.

Από τη Φραγκοκρατία, το Βυζάντιο, την Τουρκοκρατία, το 1821
µέχρι τον Καποδίστρια εζήσαµε στα πρανή, στα πλάγια, στα ορο-
πέδια, τα άγονα µε τις µετρήσεις άλλων που ζουν στους κάµπους
της Ευρώπης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ ένα-δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.

Από εκείνα ζήσαµε. Είχαµε το σύστηµα των αναβαθµών, δη-
λαδή των πεζουλιών. Ζούσαµε ως λαός, επιβιώναµε. Και αυτό,
το χωράφι και το σπίτι, θα έλεγα ότι είναι για τον Έλληνα ο κα-
θεδρικός ναός του λαϊκού πολιτισµού. Έτσι ορίζεται ο λαϊκός πο-
λιτισµός, ο υπαρκτικός, σε µας ιστορικά.

Δεν καταργείτε τον ΕΝΦΙΑ. Θέλω να σας πω ότι σκοτώνετε την
ιδιοκτησία, σκοτώνετε τη µεσαία τάξη. Γιατί όλα αυτά; Το 6,3%
του πληθυσµού της Ελλάδος έπεσε κάτω από τα όρια της φτώ-
χειας ή αγγίζει τα όρια της φτώχειας. Είναι αυτό λογαριασµός;

Καταστρέφω τον λόγο για να καταλήξω, λέγοντας το εξής.
Είπε χθες ο Πρωθυπουργός: «Δεν δέχοµαι παράλογες και υπερ-
βολικές πιέσεις». Ξέρετε πώς το λένε στα γαλλικά αυτό; Trop
tard, πολύ αργά. Έπρεπε να ήταν η πολιτική θέση προ πενταετίας
και εξακολουθητικά προ διετίας µέχρι σήµερα, ότι -όπως έλεγε
ο Αριστοτέλης στη Λογική του- «ο µεγαλύτερος σατραπισµός
είναι όταν κάποιος σου επιβάλλει το παράλογο». Εκείνη η ώρα
είναι η ώρα της συγκρούσεως, δεν συζητάς το παράλογο. Όλα
όσα µας ζήτησαν ήσαν παράλογα και όχι µόνο αυτά τα τελευ-
ταία.

Όµως, θέλω να σας πω για την κατακλείδα του λόγου, ότι έχει
σωθεί το ελληνικό κεκτηµένο. Δεν έχουν µόνο οι Ευρωπαίοι της
Ένωσης κεκτηµένο «acquis». Έχουµε κι εµείς. Μην το πετάτε.
Μην το υποτιµάται. Ποιο είναι; Πρώτον, ρεκόρ ατοµικής ιδιοκτη-
σίας στον κόσµο. Δεν το έχει κανένας. Δεύτερον, ρεκόρ πτυχι-
ούχων πανεπιστηµίου στον κόσµο. Δεν το έχει κανένας. Τρίτον,
ρεκόρ µικροµαγαζατόρων, οι οποίοι έχουν σπάσει το ρολόι, το
έχουν τσακίσει για να δείχνει τα δεκαπεντάωρα συνέχεια. Είτε
φούρναρης είναι, είτε µπακάλης είναι, είναι βιοτέχνης είναι, τον
σκοτώνετε. Τέταρτον, ρεκόρ πανεπιστηµιακών οι οποίοι έχουν
έδρες στα πανεπιστήµια του εξωτερικού. Τώρα ενισχύονται και
µε τους αυτοεξορίστους του 2012, 2013, 2014. Τέλος, έχουµε
ένα κεκτηµένο που λέγεται «διευρυµένη ασφαλιστική εταιρεία».
Είναι η διευρυµένη οικογένεια. Αυτά είναι που µας κρατούν
ακόµα όρθιους, όχι η σοφία των κυβερνώντων.

Ελπίζω να συνέλθετε, έστω και εάν είναι αργά. Όµως, θέλω να
σας πω το εξής: Μη µε βάζετε να ακολουθήσω τις οδηγίες που
σας λέει η τρόικα, που µοιάζουν µε οδηγίες του Καλιγούλα, που
έβαζε τους Ρωµαίους πολίτες το 15-20 µ.Χ. να προσκυνήσουν το
θεοποιηθέν άλογό του.

Όχι, δεν προσκυνάµε, δεν προσκυνώ!
Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Δηµο-

κρατικών Βουλευτών)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει ο ειδι-

κός εισηγητής κ. Γκόκας για δεκαπέντε λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΚΟΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε τον προϋπολογισµό

του 2015 και αυτή τη φορά, χωρίς συµφωνία µε τους εταίρους
µας, ενώ παράλληλα βρισκόµαστε στο τελικό στάδιο µιας σκλη-
ρής και επίπονης διαπραγµάτευσης που αφορά στην ολοκλή-
ρωση του τρέχοντος ευρωπαϊκού προγράµµατος και στο ρόλο
του ΔΝΤ, αλλά ταυτόχρονα αφορά και τη νέα περίοδο για τη
χώρα µας. Επιδιώκουµε τη συµφωνία που θα κλείσει µία πεντα-
ετή περίοδο επώδυνης προσπάθειας του ελληνικού λαού και θα
διαµορφώσει τη νέα σχέση µας µε τους εταίρους, στο πλαίσιο
των ευρωπαϊκών µηχανισµών, αλλά και θα εξασφαλίσει την
οµαλή και κανονική πορεία της χώρας µας στο πλαίσιο των συν-
θηκών της παγκόσµιας οικονοµίας.

Στη δηµόσια συζήτηση επικρατεί η λάθος αντίληψη ότι το µνη-
µόνιο έφερε την κρίση, ενώ συµβαίνει ακριβώς το αντίθετο,
καθώς και η Νέα Δηµοκρατία 2010, αλλά και ο ΣΥΡΙΖΑ και η υπό-
λοιπη Αντιπολίτευση µέχρι σήµερα επένδυσαν στην αντιµνηµο-
νιακή ρητορική. Η αλήθεια είναι πως η Ελλάδα έφθασε στο
µνηµόνιο, γιατί βρέθηκε πολύ κοντά στη χρεοκοπία, αδυνατών-
τας να δανειστεί από τις αγορές.

Η έξοδος, λοιπόν, από την κρίση αποτελεί εθνικό στόχο που
απαιτεί ένα συµπαγές εσωτερικό µέτωπο και θα στηρίζεται στις
σηµαντικές επιτυχίες που έχουµε να παρουσιάσουµε. 

Από την πλευρά µας, υπηρετούµε µε συνέπεια αυτήν την προ-
σπάθεια, αναλαµβάνοντας αυτό το δυσανάλογο µε τις ευθύνες
µας βάρος, µόνοι µας στην αρχή και µε την πρώτη κυβέρνηση
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συνεργασίας στη συνέχεια. Φθάσαµε στην ολοκλήρωση του 85%
των δηµοσιονοµικών διαρθρωτικών αλλαγών ως το Φεβρουάριο
του 2012, ξεκινώντας µε µία εκτροχιασµένη οικονοµία µε 36 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ έλλειµµα, χρέος σχεδόν διπλάσιο του 2004
και την οικονοµία σε ύφεση. 

Αποτελεί επιλογή ευθύνης να στηρίζουµε σήµερα µία κυβέρ-
νηση εθνικής ανάγκης, παρ’ ότι πληρώσαµε µε µεγάλο προσω-
πικό και πολιτικό κόστος τις δύσκολες επιλογές, για να βγει η
χώρα από την κρίση. Αποφύγαµε την άτακτη χρεωκοπία, µείναµε
στο ευρώ και έχουµε τις προϋποθέσεις για την ανασυγκρότηση
της χώρας. Αυτό δικαιώνει τις επιλογές µας, αλλά κυρίως τις µε-
γάλες θυσίες του ελληνικού λαού. 

Έχουµε πει ξανά ότι παρά τα όποια λάθη –ίσως και δικά µας,
αλλά κυρίως των εταίρων µας- σε υπολογισµούς και σε αστοχίες
στις προβλέψεις, δεν υπήρξε και δεν υπάρχει εναλλακτική λύση
ή σχέδιο Β σε σχέση µε το πρόγραµµα που ακολουθούµε. Δεν
διατυπώθηκε ποτέ. Ας προβληµατιστούν όλοι όσοι ανεύθυνα και
µε λόγο αλαζονικό που κυριαρχείται από τη µικροπολιτική σκο-
πιµότητα, αρνούνται να βοηθήσουν αυτήν την κρίσιµη στιγµή τη
χώρα. Το κλίµα αστάθειας και αβεβαιότητας δυσκολεύει σήµερα
τη δυνατότητα ολοκλήρωσης της αξιολόγησης και υπονοµεύει
απροκάλυπτα κάθε πιθανότητα συµφωνίας, µε µόνο στόχο τις
πρόωρες εκλογές. Πιστεύω ότι τα εύκολα λόγια, η άρνηση στην
ανάγκη συναίνεσης και η περίσσεια λαϊκισµού απέναντι σε κρί-
σιµα εθνικά ζητήµατα καταγράφονται και θα κριθούν ανάλογα,
όταν ηρεµήσει η πολιτική, οικονοµική και κοινωνική ζωή του
τόπου, αυστηρά, αλλά και δίκαια για όλους.

Δεν υπάρχει καµµία συνεννόηση ούτε σεβασµός, ακόµα και
στο καθαρά θεσµικό ζήτηµα που κατ’ εξοχήν συµβολίζει την
εθνική ενότητα, δηλαδή την εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρα-
τίας. Με την επικίνδυνη θεωρία της αποστασίας προσβάλλει τους
Βουλευτές και δηλητηριάζει τη δηµόσια ζωή του τόπου µας. 

Τι σηµαίνει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, «εξαγορά συνειδή-
σεων»; Έχει σχέση και µε υποσχέσεις συµµετοχής και προσκλή-
σεις για συµµετοχή σε ψηφοδέλτια; Πόσο κακό, επίσης, κάνουν
εµφανίσεις, σαν κι αυτή στο Λονδίνο, στην πρώτη απόπειρα πα-
ρουσίασης θέσεων από την πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης, που τρόµαξαν τους συνοµιλητές τους;

Θα ήθελα να αναφέρω, επίσης, για µία ακόµα φορά τις συνε-
χιζόµενες αντιφάσεις κορυφαίων στελεχών της για το χρέος, για
το PSI, για τη µνηµονιακή πολιτική, για τη φορολογία, για την
έξοδο από το µνηµόνιο ή για τις επιλογές για την κάλυψη των
χρηµατοδοτικών αναγκών. Ποια είναι η πρότασή σας; Οι αγορές;
Τα χαµηλά επιτόκια του µνηµονίου; Ο εσωτερικός δανεισµός; Τι
απ’ όλα; Ή θα πάτε σε στάση πληρωµών, δηλαδή σε χρεωκοπία,
χωρίς εναλλακτικές προτάσεις και µε καθαρό κενό στρατηγικής,
αν τα γεγονότα διαψεύσουν τις προσδοκίες σας για καταστρο-
φικές εξελίξεις και αδιέξοδα;

Με αµφισβήτηση του ρόλου των ευρωπαϊκών θεσµών και των
απόψεων εκπροσώπων τους, όπως για παράδειγµα στην περί-
πτωση του κ. Ρέγκλινγκ και του κ. Ντράγκι σχετικά µε τη βιωσι-
µότητα του ελληνικού χρέους και µε εχθρική στάση απέναντι σε
επενδύσεις και επενδυτές. Πού είναι ο σοβαρός και υπεύθυνος
θεσµικός ρόλος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης;

Για µας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σ’ αυτήν την κρίσιµη
φάση των διαπραγµατεύσεων, πρέπει να διασφαλιστεί ότι δεν θα
επιβαρυνθούµε µε πολιτικές που θα έχουν αντίκτυπο στο εισό-
δηµα των Ελλήνων πολιτών και που θα µειώνουν την ανάπτυξη.
Η βασική διαφορά και το κλειδί για τη συµφωνία προκύπτει από
την εντελώς διαφορετική εκτίµηση που έχουµε από τους εταί-
ρους µας για το δηµοσιονοµικό κενό. Ασφαλώς, δηµοσιονοµικό
κενό 2 ή 3 δισεκατοµµυρίων ευρώ, όπως υποστηρίζεται από την
πλευρά των εταίρων, οδηγεί σε δηµοσιονοµικά µέτρα και µει-
ώσεις σε µισθούς και συντάξεις, που δεν µπορούν να ληφθούν.
Δεν υπάρχει ούτε λόγος ούτε πολιτική δυνατότητα ή κοινωνικό
περιθώριο για κάτι τέτοιο ούτε για αλλαγές για τις δόσεις που
ψηφίσαµε ούτε µέτρα που αφορούν οµαδικές απολύσεις ή κα-
τοχυρωµένα ασφαλιστικά δικαιώµατα. 

Ελπίζω ότι θα επικρατήσει η λογική. Η χώρα πλέον έχει ανάγκη
ένα συµφωνηµένο πλαίσιο, για να δοθεί η δυνατότητα παραγω-
γικής και αναπτυξιακής ανασυγκρότησης, για µια κοινωνία πιο

ασφαλή και αισιόδοξη. Τα θετικά στοιχεία που υπάρχουν, όπως
ο ρυθµός ανάπτυξης, το πρωτογενές πλεόνασµα, η σταθεροποί-
ηση του χρηµατοπιστωτικού και τραπεζικού συστήµατος, πρέπει
να αξιοποιηθούν ως εχέγγυο για την επόµενη µέρα.

Ο προϋπολογισµός του 2015, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
στοχεύει στη διατήρηση αυτών των επιτευγµάτων της δηµοσιο-
νοµικής προσαρµογής, αλλά και στην ανάκαµψη της ελληνικής
οικονοµίας και στην αντιµετώπιση των µεγάλων κοινωνικών ζη-
τηµάτων, που έχουν ανακύψει µέσα από την κρίση, µε κορυφαίο
την ανεργία. 

Αναγνωρίζουµε όλοι το κοινωνικό πρόβληµα. Δεν αρκεί, όµως,
η ευαισθησία, που όλοι επίσης έχουµε. Πρέπει να υπάρχουν και
οι απαιτούµενες πρωτοβουλίες και δράσεις. Με συνετή δηµοσιο-
νοµική διαχείριση και υλοποίηση των αναγκαίων θεσµικών αλλα-
γών και µεταρρυθµίσεων στις δοµές του κράτους, στη δηµόσια
διοίκηση, αλλά και στη δικαιοσύνη. Με τη µεταρρύθµιση για ένα
απλό αναπτυξιακό και κοινωνικά δίκαιο φορολογικό σύστηµα και
παράλληλα µε τη στοχευµένη αξιοποίηση των πόρων του Προ-
γράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων, την εντατικοποίηση των
ενεργειών, για την ολοκλήρωση των Προγραµµάτων ΕΣΠΑ 2007-
2013, την επίσπευση των διαδικασιών για την έναρξη των προ-
γραµµάτων της νέας περιόδου 2014-2020 -και όσον αφορά στο
ΣΕΣ και όσον αφορά στην ΚΑΠ- την επιτάχυνση της αξιοποίησης
της δηµόσιας περιουσίας και την αποτελεσµατικότερη υλοποί-
ηση των επενδυτικών σχεδίων από πόρους του ΕΣΠΑ, της Ευρω-
παϊκής Τράπεζας Επενδύσεων και του Ελληνικού Επενδυτικού
Ταµείου, την αξιοποίηση της θετικής πορείας των εξαγωγών και
του τουρισµού και της προοπτικής στον τοµέα της ενέργειας και
των φυσικών µας πλεονεκτηµάτων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2015
είναι ένας ισοσκελισµένος προϋπολογισµός. Περιλαµβάνει για
δεύτερη συνεχόµενη χρονιά θετικές προβλέψεις για τα µεγέθη
και την πορεία της ελληνικής οικονοµίας, προβλέψεις που επιβε-
βαιώθηκαν τα προηγούµενα δύο χρόνια, διαψεύδοντας τις αντί-
θετες εκτιµήσεις και των εταίρων, αλλά και της Αντιπολίτευσης.

Παράλληλα, όµως, θα πρέπει να αναγνωρίσουµε και τα προ-
βλήµατα που υπάρχουν στην πραγµατική οικονοµία, η οποία
χρειάζεται οξυγόνο, δηλαδή ρευστότητα, στην ανάγκη στήριξης
προς τον κόσµο της εργασίας και της επένδυσης, στην ανεργία
που παραµένει υψηλή, παρά την ελαφρά µείωση, στη φτώχεια
µεγαλύτερου πλέον τµήµατος του πληθυσµού, στην ανάγκη στή-
ριξης της παραγωγής, ιδιαίτερα του πρωτογενή τοµέα, της αγ-
ροτικής παραγωγής, της κτηνοτροφίας και της αλιείας, στη µεί-
ωση των εισοδηµάτων και στην αδυναµία να ανταποκριθούν οι
πολίτες στις µεγάλες φορολογικές τους υποχρεώσεις για τα ει-
σοδήµατα και την περιουσία τους. 

Όπως και στο προσχέδιο, έτσι και στο τελικό κείµενο, χωρίς
να υπάρχουν ουσιαστικές διαφοροποιήσεις, προβλέπεται πρω-
τογενές πλεόνασµα στο ύψος των συµφωνηθέντων µε την τρόι-
κα, δηλαδή 3% του ΑΕΠ ή 5,6 δις. ευρώ. Προβλέπεται ανάπτυξη
2,9%, όσο ακριβώς ήταν και η τελευταία πρόβλεψη και δηµοσιο-
νοµικό έλλειµα 0,2% που φέρνει την Ελλάδα στη δεύτερη θέση
της ευρωζώνης µετά τη Γερµανία. Αξίζει να θυµηθούµε πως η
προσπάθεια ξεκίνησε µε ένα πρωτογενές έλλειµα της τάξης των
24 δισεκατοµµυρίων ευρώ το 2009. 

Οι παραπάνω στόχοι του προϋπολογισµού βασίζονται σε αύ-
ξηση των φορολογικών εσόδων κατά 1,4 δισεκατοµµύρια ευρώ,
σε σχέση µε το 2014, αλλά και από τις µειώσεις πρωτογενών δα-
πανών κατά 530 εκατοµµύρια ευρώ, που είναι αυξηµένες, βάσει
του µεσοπρόθεσµου 2015-2018, κατά 457 εκατοµµύρια. 

Πέρα από τα δηµοσιονοµικά επιτεύγµατα που αποτελούν θε-
τικά στοιχεία της πορείας εξυγίανσης της ελληνικής οικονοµίας,
πρέπει να υλοποιηθούν πολιτικές ανακούφισης των πολιτών, στή-
ριξης της ανάπτυξης, µείωσης της ανεργίας και αντιµετώπισης
των κοινωνικών ανισοτήτων. 

Ήδη προς αυτήν την κατεύθυνση έχουν υπάρξει προβλέψεις
µέσα στον προϋπολογισµό µε θετικό, κοινωνικό και αναπτυξιακό
πρόσηµο, όπως η διατήρηση στα ίδια επίπεδα του ΦΠΑ στην
εστίαση, η µείωση των ασφαλιστικών εισφορών, η διευκόλυνση
στην εξόφληση των ληξιπρόθεσµων οφειλών προς τα ασφαλι-
στικά ταµεία και την εφορία, όπως και η µείωση στην έκτακτη ει-
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σφορά αλληλεγγύης, που θα εφαρµοστεί µειωµένη κατά 30%
από τον Ιανουάριο του 2015. 

Επίσης, στα θετικά καταγράφεται και η µείωση κατά 30% του
ειδικού φόρου κατανάλωσης στο πετρέλαιο θέρµανσης, όπου
επιµένω ότι πρέπει να επαναπροσδιοριστούν τα κριτήρια χορή-
γησης του επιδόµατος µε επανακαθορισµό των ζωνών, µε βάση
το υψόµετρο και τα κλιµατολογικά δεδοµένα της κάθε περιοχής.

Όσον αφορά τις ρυθµίσεις διευθέτησης των ληξιπρόθεσµων
οφειλών στα ασφαλιστικά ταµεία και την εφορία και παρά την αν-
τίθεση της τρόικας, τα µηνύµατα είναι πολύ θετικά, µε φανερή
και πάλι την αδυναµία των εταίρων να κατανοήσουν την ελληνική
κοινωνική πραγµατικότητα και τις αντιδράσεις της. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα στη συνέχεια να ανα-
φερθώ στον ιδιαίτερο ρόλο του Προγράµµατος Δηµοσίων Επεν-
δύσεων και του ΕΣΠΑ στην αναπτυξιακή προοπτική και δυναµική
της ελληνικής οικονοµίας, όπως και στην ισόρροπη και βιώσιµη
ανάπτυξη των περιφερειών της χώρας.

Το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων προβλέπεται να χρη-
µατοδοτήσει τις αναπτυξιακές ανάγκες της ελληνικής οικονοµίας
για το 2015 µε το ποσό των 6,4 δισεκατοµµύρια ευρώ, µε 5,7 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ από κοινοτικούς πόρους, οι οποίοι είναι µει-
ωµένοι κατά 400 εκατοµµύρια ευρώ σε σχέση µε το 2014, και 700
εκατοµµύρια ευρώ από πόρους της δικής µας συµµετοχής που
παραµένουν στα επίπεδα του 2014. 

Η διατήρηση του εθνικού σκέλους δεν είναι αρνητική. Όµως,
θεωρώ πως αυτό το ποσό θα µπορούσε να είναι αυξηµένο µε τη
διάθεση και άλλων πόρων, για να ενισχυθούν περισσότερο οι
επενδύσεις που θα τονώσουν την απασχόληση. Έχουµε στη διά-
θεσή µας πρωτογενή πλεονάσµατα, αλλά και τα έσοδα του Προ-
γράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων το 2014 ήταν αυξηµένα, ενώ
εκτιµάται το ίδιο και για το 2015.

Γιατί, λοιπόν, να µη διαθέσουµε και άλλους πόρους, αφού κα-
λύπτουν µεγάλο πεδίο δράσεων και τοµέων της ελληνικής οικο-
νοµίας και έχουν πολλαπλασιαστικά οφέλη; Για παράδειγµα,
καθοριστική αναµένεται να είναι η συµβολή του Προγράµµατος
Δηµοσίων Επενδύσεων για το 2015 στην κατασκευή των µεγάλων
έργων υποδοµής, όπως είναι τα οδικά έργα, οι σιδηρόδροµοι και
το µετρό, µε διάθεση κονδυλίων ύψους 1,8 δισεκατοµµυρίων
ευρώ, δηλαδή του 28,8% του προγράµµατος. Μέχρι το τέλος του
2015, αναµένεται η υλοποίηση των υπόλοιπων εκατόν πέντε µε-
γάλων έργων από τα εκατόν ογδόντα ένα που είχαν χαρακτηρι-
στεί ως έργα προτεραιότητας και ιδιαίτερης σηµασίας για την
αναπτυξιακή πορεία της χώρας, πέραν των είκοσι τριών µεγάλων
έργων που ολοκληρώνονται εντός του 2014.

Μεγάλη είναι, επίσης, η συµµετοχή του Προγράµµατος Δηµο-
σίων Επενδύσεων και στις δράσεις του Υπουργείου Ανάπτυξης
και Ανταγωνιστικότητας µε τη διάθεση κονδυλίων ύψους 2,2 δι-
σεκατοµµυρίων ευρώ –που αποτελεί το 34,36% του Προγράµµα-
τος Δηµοσίων Επενδύσεων- για τοµείς, όπως είναι ο τουρισµός,
η µεταποίηση και η υλοποίηση έργων στο πλαίσιο ειδικών ανα-
πτυξιακών προγραµµάτων στην περιφέρεια, ενώ η εκτέλεση του
Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων για το 2014 κλείνει στα
6,8 δισεκατοµµύρια ευρώ, ακριβώς σύµφωνα µε τις προβλέψεις. 

Προχωρούν κανονικά οι διαδικασίες, οι εµπροσθοβαρείς δρά-
σεις και οι πρωτοβουλίες για το σχεδιασµό της νέας προγραµ-
µατικής περιόδου 2014-2020, που περιλαµβάνουν επτά τοµεακά
και δεκατρία περιφερειακά επιχειρησιακά προγράµµατα, µε ση-
µαντική την προσθήκη και του προϋπολογισµού του Ευρωπαϊκού
Ταµείου Θάλασσας και Αλιείας. Υπάρχουν δε και οι πόροι της
νέας ΚΑΠ, 15 δισεκατοµµύρια ευρώ για ενισχύσεις και 4,5 δισε-
κατοµµύρια ευρώ για επενδύσεις.

Επίσης, το πλαίσιο των συµφωνιών για το χρέος ασφαλώς και
συνδέεται µε την ανάγκη για τη διευθέτησή του, όπως προβλέ-
πουν οι συµφωνίες του 2012, µέσα από νέες παρεµβάσεις, πέραν
αυτών που ήδη έχουν µειώσει περίπου στο µισό την ετήσια εξυ-
πηρέτησή του. Πρέπει να µειωθεί περισσότερο, για να υπάρξουν
µεγαλύτερα περιθώρια και για την ενίσχυση της κοινωνικής πο-
λιτικής, αλλά και για την ενίσχυση των δηµόσιων και ιδιωτικών
επενδύσεων για την ανάκαµψη της οικονοµίας και τη δραστική
µείωση της ανεργίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αγωνιζόµαστε για να ολοκλη-

ρωθεί µε επιτυχία η προσπάθεια ανασυγκρότησης της χώρας,
για να βγούµε από την κρίση και να διαµορφώσουµε τις καλύτε-
ρες δυνατές συνθήκες και προϋποθέσεις για την εθνική µας οι-
κονοµία στη µετά µνηµόνιο εποχή. 

Το πολιτικό σύστηµα πρέπει να σταθεί υπεύθυνα απέναντι στις
περιστάσεις. Η ανάκαµψη είναι εύθραυστη και εξαρτάται από
πολλούς παράγοντες, όπως είναι η κοινωνική και πολιτική σταθε-
ρότητα και θα µπορούσαν να χαθούν πολύ εύκολα και χωρίς να
το καταλάβουµε όλα όσα έχουµε χτίσει µέχρι σήµερα, µε θυσίες
και δύσκολες αποφάσεις, παρά το γεγονός ότι βρισκόµαστε στο
τέλος της τεράστιας προσπάθειας για έξοδο από την κρίση. Δί-
νουµε µια σκληρή µάχη και κανένας δεν έχει το δικαίωµα να υπο-
νοµεύει αυτή την προσπάθεια. 

Θεωρούµε υποχρέωσή µας και είναι ευθύνη µας να λέµε µόνο
αλήθειες στους πολίτες κι εµείς αυτό κάνουµε. Η περιπέτεια της
κρίσης ήταν διδακτική για όλους µας και για τους πολιτικούς και
για τους Έλληνες πολίτες. Επάνω σε αυτή τη βάση πρέπει να χτί-
σουµε µία νέα σχέση εµπιστοσύνης, απαραίτητη για σταθερά και
αποφασιστικά βήµατα.

Ψηφίζουµε τον προϋπολογισµό του 2015 γιατί αυτό επιβάλλει
το συµφέρον της χώρας. Για να πάµε σε µία νέα, καλύτερη επο-
χή, µε σιγουριά και προοπτική.

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Γκόκα.

Συνεχίζουµε µε τον ειδικό εισηγητή κ. Απόστολο Βεσυρό-
πουλο. 

Ορίστε, κύριε Βεσυρόπουλε, έχετε τον λόγο για δεκαπέντε
λεπτά.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για δεύτερη φορά έχω την τιµή

να είµαι ειδικός εισηγητής στον προϋπολογισµό στο σκέλος που
αφορά τις δαπάνες και τα έσοδα. Είµαστε στο µεταίχµιο µίας τε-
λευταίας και κρίσιµης διαπραγµάτευσης, που σχετίζεται µε την
αξιολόγηση και το κλείσιµο του προγράµµατος.

Αυτή η διαπραγµάτευση δεν είναι εύκολη. Αυτοί που προεξο-
φλούσαν πλήρη αποδοχή των απαιτήσεων των δανειστών από
την Κυβέρνηση, έχουν διαψευσθεί για µία ακόµη φορά. Πολύ θα
το ήθελαν βέβαια, για να είχαν µία εύκολη και βολική επιχειρη-
µατολογία µετά, κατηγορώντας την Κυβέρνηση για ενδοτισµό
και αναλγησία, όπως υιοθέτησαν την εύκολη και βολική πολιτική
στάση χαϊδεύοντας αυτιά και συντηρώντας ψευδαισθήσεις. Για
όλα υπάρχει ένα τέλος, ακόµη και για τις ψευδαισθήσεις.

Άκουσα πολλούς στην Επιτροπή Οικονοµικών αλλά και στον
δηµόσιο διάλογο να προσπαθούν να απαξιώσουν τα δεδοµένα
του προϋπολογισµού. Να υπενθυµίσω ότι ανάλογη προσπάθεια
γινόταν από τους ίδιους και στον προϋπολογισµό του 2013 και
στον προϋπολογισµό του 2014.

Να σας υπενθυµίσω, κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
ότι αµφισβητούσατε το πρωτογενές πλεόνασµα. Σήµερα παρα-
κολουθώ κάποια στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ να χρησιµοποιούν το επι-
χείρηµα και το επίτευγµα του πρωτογενούς πλεονάσµατος, για
να αντικρούσουν τους δανειστές, το µετατρέπουν σε τµήµα της
δικής τους επιχειρηµατολογίας. 

Χαίροµαι γιατί έστω και τώρα παραδέχεστε και ανακαλύπτετε
το πρωτογενές πλεόνασµα. Ποτέ δεν είναι αργά, µε µία διαφορά:
Το πρωτογενές πλεόνασµα δεν αποτελεί τον βατήρα επιστροφής
στο παρελθόν, δεν είναι για να το µοιράζουµε µαζί µε τα δανεικά.
Από το πρωτογενές πλεόνασµα προκύπτει κοινωνικό µέρισµα,
που διανέµεται ορθολογικά σε αυτούς που πραγµατικά έχουν
ανάγκη. Και αυτό κάναµε. Το πρωτογενές πλεόνασµα σηµατοδο-
τεί την επιστροφή της χώρας στην υγιή δηµοσιονοµική διαχεί-
ριση, στους ισοσκελισµένους και πλεονασµατικούς προϋπο-
λογισµούς. 

Είναι δεδοµένη η σκλήρυνση της στάσης των δανειστών. Προ-
κύπτει από την υπαρκτή απειλή πολιτικής αποσταθεροποίησης
όχι λόγω απώλειας της κυβερνητικής πλειοψηφίας, αλλά λόγω
της επιλογής του ΣΥΡΙΖΑ να οδηγηθεί η χώρα σε εκλογές µε
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µοχλό πίεσης την αδυναµία εκλογής Προέδρου της Δηµοκρα-
τίας. Κάτι ανάλογο είχε γίνει και το 2009, εν όψει της προεδρικής
εκλογής του 2010, και είδαµε τις συνέπειες, όταν οι κοµµατικές
σκοπιµότητες και οι πολιτικοί τακτικισµοί στρέφονται κατά των
θεσµών και εναντίον της διαπιστωµένης ανάγκης για µία ελάχι-
στη εθνική συνεννόηση και συναίνεση. 

Οι συνέπειες είναι ολέθριες και ο λογαριασµός πηγαίνει στους
πολίτες. Κανείς δεν µπορεί να θέτει σε κίνδυνο τις θυσίες των
πολιτών. Αυτό ισχύει για όλους µας. Κανείς δεν µπορεί να αγνοεί
αυτές τις θυσίες, να αγνοεί τα επιτεύγµατα της Ελλάδος στο
πεδίο των µεταρρυθµίσεων και κυρίως σε αυτό της δηµοσιονο-
µικής προσαρµογής και εξυγίανσης. 

Υπάρχουν πράγµατι απαιτήσεις που µας υπερβαίνουν, γι’ αυτό
και διαπραγµατευόµαστε. Έχουµε όµως και επιχειρήµατα. Έ-
χουµε δικαιωθεί από την επιτυχία αλλά και την υπέρβαση των
στόχων που είχαµε θέσει στους προϋπολογισµούς των δύο προ-
ηγούµενων χρόνων. Πετύχαµε πρωτογενές πλεόνασµα νωρίτερα
από τους αρχικούς υπολογισµούς. Η χώρα για πρώτη φορά κα-
λύπτει τις λειτουργικές της δαπάνες χωρίς δανεικά. Έχουµε πλε-
όνασµα και όχι έλλειµµα στο εµπορικό ισοζύγιο. Ελέγξαµε και
µειώσαµε τις δαπάνες πέρα από τις εκτιµήσεις που είχαν θέσει
οι στόχοι του προϋπολογισµού.

Βλέπουµε να υπάρχει θετική εικόνα στον τοµέα των εσόδων.
Το µέτρο για τις εκατό δόσεις, το µέτρο της µείωσης του ειδικού
φόρου στο πετρέλαιο θέρµανσης οδηγούν σε αύξηση των εσό-
δων. Έχουµε επιχειρήµατα. Μπορούµε να διαπραγµατευόµαστε,
ιδιαίτερα µάλιστα όταν η τρόικα έχει προβεί σε λανθασµένες
εκτιµήσεις, όταν δεν έχει αποδεχθεί µέτρα και παρεµβάσεις που
αποδεικνύεται στην πράξη ότι φέρνουν αποτέλεσµα.

Στην Επιτροπή Οικονοµικών µού δόθηκε η ευκαιρία να πω ότι
αυτό που διεκδικούµε και δικαιούµαστε είναι να σχεδιάσουµε το
αύριο, να προχωρήσουµε µε ασφάλεια στην επόµενη ηµέρα για
την ελληνική οικονοµία και τους πολίτες αυτής της χώρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέσα από τον προϋπολογισµό
του 2015 επιβεβαιώνεται η αποφασιστικότητα της χώρας να συ-
νεχίσει στον δρόµο της δηµοσιονοµικής εξυγίανσης, να προετοι-
µάσει την επόµενη µέρα, να δηµιουργήσει µια ασφαλή γέφυρα
από την οποία θα περάσουµε στο µέλλον.

Αυτός ο προϋπολογισµός διαθέτει στόχευση, έχει συγκεκρι-
µένους άξονες και στόχους. Θα κριθεί από την επίτευξη αυτών
των στόχων, όπως κρίθηκαν και οι άλλοι δύο προϋπολογισµοί,
του 2013 και του 2014. Από την ορθή εκτέλεσή τους, από την επί-
τευξη αλλά και την υπέρβαση των στόχων που τέθηκαν, µπορεί
σήµερα η χώρα να στέκεται στα πόδια της, να διαπραγµατεύεται,
να έχει αφήσει οριστικά πίσω της τον εφιάλτη της χρεοκοπίας
και της αποµόνωσης από την ευρωπαϊκή οικογένεια.

Για δεύτερη συνεχόµενη χρονιά καταγράφεται πρωτογενές
πλεόνασµα. Εύχοµαι και ελπίζω να µην το αµφισβητείτε πάλι. Για
το 2015 υπολογίζεται πρωτογενές πλεόνασµα 5,6 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ, σε ποσοστό 3% του ΑΕΠ.

Το 2014 κλείνει µε οριακό ρυθµό ανάπτυξης, ενώ, βάσει των
υπολογισµών του προϋπολογισµού, το 2015 η χώρα επιστρέφει
σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης, µε την αύξηση του ΑΕΠ να
ανέρχεται σε ποσοστό 2,9%.

Είναι δεδοµένο ότι η ανεργία κινείται ακόµα σε πολύ υψηλά
επίπεδα, παρά το γεγονός ότι το προηγούµενο διάστηµα σταθε-
ροποιήθηκε και ξεκίνησε η αποκλιµάκωσή της. Υπολογίζεται ότι
θα υποχωρήσει σε ποσοστό 22,6%, ενώ η αποκλιµάκωση, που
πριν από λίγο ανέφερα, στο τέλος του 2014 οδηγεί το ποσοστό
της ανεργίας στο 24,8% από 27% που ήταν πέρυσι.

Ο δείκτης τιµών καταναλωτή θα αυξηθεί κατά 0,3%, µια έν-
δειξη που αποτυπώνει το γεγονός της επιστροφής της χώρας σε
θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης.

Όπως επισήµανα και στην Επιτροπή Οικονοµικών, υπάρχει
σταθεροποίηση του χρέους της γενικής κυβέρνησης στα 317 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ, ενώ η εικόνα και τα χαρακτηριστικά του
έχουν βελτιωθεί, αφού έχει αυξηθεί η υπολειπόµενη φυσική διάρ-
κειά του, ενώ υπάρχει και µείωση των δαπανών για τόκους.

Συγκεκριµένα, όπως προκύπτει µε αναλυτικά στοιχεία, οι δα-
πάνες για τους τόκους του χρέους µειώνονται κατά 200 εκατοµ-
µύρια ευρώ σε σχέση µε ό,τι προέβλεπε το µεσοπρόθεσµο και

διαµορφώνονται στα 5,9 δισεκατοµµύρια ευρώ. Τονίζω, επίσης,
ότι το ισοζύγιο της γενικής κυβέρνησης θα είναι ισοσκελισµένο.
Η πρόβλεψη αναφέρει δηµοσιονοµικό έλλειµµα 0,2% το 2015,
ενώ το 2014 κλείνει στο 1,3% και το 2013 έκλεισε στο 1,6%.

Στον κρατικό προϋπολογισµό του 2015 προβλέπεται αύξηση
των φορολογικών εσόδων. Πρέπει, όµως, να τονιστεί ότι, σύµ-
φωνα µε τα υφιστάµενα στοιχεία και τους υπολογισµούς που
έχουν γίνει, η αύξηση των φορολογικών εσόδων στον προϋπο-
λογισµό του 2015 δεν προέρχεται από κανέναν νέο φόρο. Η αύ-
ξηση των φορολογικών εσόδων προκύπτει από τους θετικούς
ρυθµούς ανάπτυξης.

Ίσως είναι καιρός να θυµηθούµε τα αυτονόητα: Η ανάπτυξη
είναι εκείνη που οδηγεί σε αύξηση των φορολογικών εσόδων.
Δύο ακόµα παράγοντες που συντελούν στην αύξηση των φορο-
λογικών εσόδων είναι η βελτίωση της απόδοσης των ελεγκτικών
και εισπρακτικών µηχανισµών, η αξιοποίηση του νέου θεσµικού
πλαισίου για τους ελέγχους και τις διασταυρώσεις και η ενίσχυση
της φορολογικής συνείδησης.

Πιο αναλυτικά τα στοιχεία που περιλαµβάνει ο προϋπολογι-
σµός είναι:

Συγκριτικά µε τα δεδοµένα του 2014, προβλέπονται επιπλέον
έσοδα 484 εκατοµµύρια ευρώ από τους άµεσους φόρους, 406
εκατοµµύρια από το φόρο εισοδήµατος, 926 εκατοµµύρια από
τους έµµεσους φόρους και 519 εκατοµµύρια ευρώ επιπλέον
έσοδα από τον ΦΠΑ.

Αθροιστικά, η αύξηση των φορολογικών εσόδων από τα
45.624.000.000 ευρώ το 2014 θα ανέλθει στα 47.033.000.000
ευρώ το 2015, µια αύξηση εσόδων της τάξης του 1,4 δισεκατοµ-
µυρίου ευρώ. Θεωρώ ότι η απόδοση του µέτρου των δόσεων για
τις οφειλές θα οδηγήσει σε επικαιροποίηση αυτών των δεδοµέ-
νων. Θα υπάρχουν καλύτερα αποτελέσµατα και αυτό θα επιβε-
βαιώνεται από την πορεία εκτέλεσης του προϋπολογισµού τους
επόµενους µήνες.

Προχωρώ στο σκέλος που αφορά τα έσοδα, στα οποία έχουν
συνυπολογιστεί και µια σειρά ελαφρύνσεων στις οποίες προχώ-
ρησε η Κυβέρνηση.

Αναφέροµαι στη µείωση κατά 30% της έκτακτης εισφοράς αλ-
ληλεγγύης, στη διατήρηση της µείωσης του ΦΠΑ στην εστίαση
στο 13% και στη µείωση κατά 30% του ειδικού φόρου κατανάλω-
σης στο πετρέλαιο θέρµανσης. Να επισηµάνω ότι διατηρούνται
και διευρύνονται τα κριτήρια χορήγησης του επιδόµατος του πε-
τρελαίου θέρµανσης στους δικαιούχους.

Να τονίσω, επίσης, ότι συµπεριλαµβάνεται η σταδιακή αποκα-
τάσταση και η ενίσχυση των εισοδηµάτων των ένστολων, εν ενερ-
γεία και συνταξιούχων.

Είναι δεδοµένη η ισχύς του µέτρου των εκατό δόσεων. Στο
εσωτερικό περίσσεψε η υποκρισία και η σκοπιµότητα από κάποι-
ους που αρνήθηκαν να αναγνωρίσουν τη θετική αυτή εξέλιξη.
Κάποιοι στο εξωτερικό προφανώς και δεν έχουν καταλάβει τι συ-
νέβη σε µια χώρα µε 27% ανεργία, µε ύφεση για πέντε ολόκληρα
χρόνια και απώλεια του ενός τετάρτου του συνολικού ΑΕΠ. Η
ρύθµιση για τις εκατό δόσεις είναι σε ισχύ. Αποδίδει καρπούς και
κυρίως δίνει ανάσα και προοπτική σε χιλιάδες φορολογούµε-
νους, επιχειρηµατίες και επαγγελµατίες.

Αυτή η Κυβέρνηση απέδειξε ότι µπορεί να αναλαµβάνει πρω-
τοβουλίες, να χρησιµοποιεί προς όφελος των πολιτών το ειδικό
διαπραγµατευτικό βάρος, που προήλθε από τις θυσίες τους και
τα επιτεύγµατα της ελληνικής οικονοµίας.

Εύκολες λύσεις, µαγικές λύσεις δεν υπάρχουν. Γι’ αυτό και
οφείλουµε να είµαστε ειλικρινείς απέναντι στους πολίτες. Η φο-
ρολογική αποκλιµάκωση συνδέεται µε την πορεία της οικονο-
µίας, µε τη σταθερή πορεία στον δρόµο της δηµοσιονοµικής
εξυγίανσης, των µεταρρυθµίσεων και της προσέλκυσης επενδυ-
τικών πρωτοβουλιών.

Μέσα από την επίτευξη των δηµοσιονοµικών στόχων, δηµιουρ-
γούνται οι προϋποθέσεις για την αφαίρεση φορολογικών βαρών.
Τέτοιες παρεµβάσεις έγιναν στον βαθµό αντοχής της οικονοµίας.
Ενδεικτικά να υπενθυµίσω ορισµένες, όπως η µείωση της φορο-
λογικής επιβάρυνσης για µισθωτούς και συνταξιούχους µε ετή-
σιο εισόδηµα έως 23 χιλιάδες ευρώ, η µείωση του ανώτατου
συντελεστή φορολογίας εισοδήµατος µισθωτών και συνταξιού-
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χων από το 45% στο 42%, η µείωση του φόρου στα µερίσµατα
από το 25% στο 10%, παρέµβαση µε διττή στόχευση, αφού συµ-
βάλλει και στην ενίσχυση της επενδυτικής δραστηριότητας.

Επίσης να αναφέρω τη συνολική µείωση σε ποσοστό 15% του
ποσού που καταβαλλόταν για το ειδικό τέλος ακινήτων µέσα από
την αντικατάσταση του ΕΕΤΗΔΕ µε το ΕΕΤΑ. Μεσοσταθµικά
υπήρχε και αναλογική µείωση από την αντικατάσταση του ΕΕΤΑ
και του ΦΑΠ µε τον ΕΝΦΙΑ. Η µείωση αυτή στο µέλλον θα είναι
περισσότερο ορατή και θα αφορά περισσότερους µέσα από τις
διορθωτικές παρεµβάσεις που θα γίνουν αλλά και την αναπρο-
σαρµογή στις σύγχρονες συνθήκες και τα πραγµατικά δεδοµένα
των αντικειµενικών αξιών των ακινήτων. Υπήρξε επίσης µείωση
κατά 3% του φόρου µεταβίβασης ακινήτων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στον τοµέα των εσόδων περι-
λαµβάνεται και η αξιοποίηση των περιουσιακών στοιχείων του
δηµοσίου. Στον προϋπολογισµό του 2015 η αύξηση εσόδων που
θα προέλθει από τις αποκρατικοποιήσεις και την αξιοποίηση της
δηµόσιας περιουσίας είναι δεδοµένη. Τα έσοδα θα ανέρχονται
σε 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, χωρίς να συνυπολογίζονται και τα
έσοδα από διαγωνιστικές διαδικασίες που έχουν ολοκληρωθεί,
όπως αυτή για τα περιφερειακά αεροδρόµια, από την οποία το
ελληνικό δηµόσιο θα έχει έσοδα 2,1 δισεκατοµµύρια ευρώ, εκ
των οποίων το 1,2 δισεκατοµµύριο ευρώ θα καταβληθεί εφάπαξ,
ενώ ο στρατηγικός επενδυτής αναλαµβάνει και την υποχρέωση
υλοποίησης επενδύσεων ύψους 1,4 δισεκατοµµυρίου ευρώ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα καθαρά έσοδα του τακτικού
προϋπολογισµού θα ανέλθουν στα 50,9 δισεκατοµµύρια ευρώ,
αυξηµένα κατά 720 εκατοµµύρια ευρώ, σε σχέση µε το 2014. Οι
πρωτογενείς δαπάνες του προϋπολογισµού θα ανέλθουν στα
41,9 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Σε ό,τι αφορά τις δαπάνες εµφανίζεται όντως µια µείωση της
τάξης των 530 εκατοµµυρίων ευρώ σε σύγκριση µε τον προηγού-
µενο χρόνο. Οφείλω, όµως, να διευκρινίσω ότι η µείωση αυτή
αφορά καταναλωτικές δαπάνες του δηµοσίου και µείωση της
σπατάλης. Οφείλω, επίσης, να επισηµάνω ότι το µεσοπρόθεσµο
στις προβλέψεις του είχε προϋπολογίσει µεγαλύτερη µείωση δα-
πανών, κατά µισό περίπου δισεκατοµµύριο ευρώ, εκτιµώντας
προφανώς ότι θα είχαµε υστέρηση στον τοµέα των εσόδων. Αν
υπήρχε υστέρηση και προχωρούσαµε στη µείωση των δαπανών
που προέβλεπε το µεσοπρόθεσµο, είναι δεδοµένο ότι η µείωση
αυτή θα είχε σοβαρές επιπτώσεις στις κοινωνικές δαπάνες.

Πώς πετύχαµε, όµως, τον έλεγχο και τη µείωση των δαπανών;
Αυτή η Κυβέρνηση έκοψε προνόµια. Δεν χάιδεψε αυτιά, δεν υπέ-
κυψε στην παροχολογία και στον λαϊκισµό. Πήρε τολµηρές απο-
φάσεις, συγκρούστηκε µε κατεστηµένες νοοτροπίες και συµφέ-
ροντα. Οι δαπάνες ελέγχθηκαν, µειώθηκαν και οι αντιπαραγωγι-
κές δαπάνες θα συνεχίσουν να µειώνονται. Λειτουργεί πλέον
αποτελεσµατικά το ελεγκτικό πλαίσιο νοµιµότητας των δηµοσίων
δαπανών από τις υπηρεσίες δηµοσιονοµικού ελέγχου και τα αρ-
µόδια όργανα του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους.

Ένα ενδεικτικό παράδειγµα αφορά τις δαπάνες που απορρί-
φθηκαν ως µη σύννοµες. Ήταν 36,7 εκατοµµύρια ευρώ το 2011,
αυξήθηκαν στα 47,5 εκατοµµύρια ευρώ το 2012 και ανήλθαν στα
61,8 εκατοµµύρια ευρώ το 2013. Ελέγχονται πλέον µε αποφασι-
στικό, αδιάβλητο και αποτελεσµατικό τρόπο οι δαπάνες υπουρ-
γείων, αυτοδιοίκησης Α’ και Β’ βαθµού και νοµικών προσώπων
δηµοσίου δικαίου, δαπάνες που σχετίζονται µε οδοιπορικά, υπε-
ρωρίες, πρόσθετες παροχές και µισθώµατα κτηρίων.

Στο σκέλος των δαπανών, το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύ-
σεων διαµορφώνεται στα επίπεδα που είχε τεθεί και στο µεσο-
πρόθεσµο.

Θα διατεθούν 6,4 δισεκατοµµύρια ευρώ σε µια ιδιαίτερα δύ-
σκολη χρονιά, την τελευταία του προγράµµατος. Είναι δεδοµένο
ότι πρέπει να προχωρήσουµε σε µια συµφωνία µε τους εταίρους
µας για την επόµενη µέρα, ώστε να θωρακιστεί η χώρα από κάθε
πιθανό κίνδυνο για να βγει µε ασφάλεια στις αγορές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός ενέχει χα-
ρακτήρα ψήφου εµπιστοσύνης προς την Κυβέρνηση. Τα δεδο-
µένα και τα προβλήµατα που υπάρχουν, το ευµετάβλητο διεθνές
περιβάλλον και η γεωπολιτική κατάσταση στην ευρύτερη πε-
ριοχή καθιστούν απαραίτητη µια ψήφο εµπιστοσύνης στη χώρα

και στους πολίτες. Αυτή είναι η µέγιστη ανάγκη. 
Η χώρα χρειάζεται πολιτική σταθερότητα και συναίνεση. Αυτό

είναι αυτονόητο και ελάχιστο πλαίσιο συνεννόησης ανάµεσα στις
πολιτικές δυνάµεις. Πρέπει να υπάρχει επίγνωση της πραγµατι-
κότητας.

Οι δυσκολίες που αντιµετωπίζουµε στο κλείσιµο της αξιολό-
γησης δεν είναι δυσκολίες της Κυβέρνησης. Αφορούν όλη τη
χώρα. Όσοι έχουν ή τρέφουν ψευδαισθήσεις για µονοµερείς ε-
νέργειες και για παραβίαση των ευρωπαϊκών κανόνων σε µια Νο-
µισµατική Ένωση όπως είναι η Ευρωζώνη κινούνται στη σφαίρα
του φανταστικού. 

Άκουσα πολλούς από το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης να υπερθεµατίζουν για το ρίσκο που πρέπει να πάρει η χώρα,
µόνο που αυτό το ρίσκο δεν θα πληρωθεί από τους ίδιους. Τον
λογαριασµό θα κληθούν να τον καταβάλουν οι πολίτες και οι επό-
µενες γενιές. Δεν ζούµε σε συνθήκες θερµοκηπίου στην παγκο-
σµιοποιηµένη οικονοµία. Είχαµε µια ένδειξη για το πώς λειτουρ-
γούν οι αγορές. Η προσέλκυση κεφαλαίων, η πρόσβαση σε κε-
φάλαια είναι σε συνάρτηση µε την εικόνα που εκπέµπει η χώρα
σε ευρωπαϊκό και διεθνές επίπεδο, στις αγορές και στους επεν-
δυτές.

Παρατηρώ ότι ο ΣΥΡΙΖΑ έχει αµβλύνει τη ρητορική του. Για πα-
ράδειγµα, δεν άκουσα ακόµα κάποια εξαγγελία ή δέσµευση ότι
θα ακυρώσει τη συµφωνία µε τον στρατηγικό επενδυτή για τα
περιφερειακά αεροδρόµια. Αυτό, αν συνεχιστεί, είναι θετικό,
γιατί παλαιότερα υπήρχε µια τάση εκφοβισµού των επενδυτών.

Φυσικά, ακόµα και αν υπάρξει τέτοια εξαγγελία, είναι βέβαιο
ότι δεν θα γίνει τίποτα. Όσο ακύρωσαν κάποιοι άλλοι την ιδιωτι-
κοποίηση του ΟΤΕ και την επένδυση της «COSCO» στο λιµάνι
του Πειραιά, άλλο τόσο και µια υποθετική κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ θα
ακυρώσει τις αποκρατικοποιήσεις και τις επενδυτικές συµφωνίες. 

Αυτό που προέχει είναι να υπάρξει συνεννόηση, να προστα-
τεύσουµε τις θυσίες των Ελλήνων πολιτών, να εγγυηθούµε µια
συντεταγµένη πορεία στο µέλλον. Η ολοκλήρωση της αξιολόγη-
σης µε το ελάχιστο κοινωνικό και οικονοµικό κόστος οδηγεί σε
µια νέα πραγµατικότητα. Ανοίγει τον δρόµο για τη βιώσιµη επι-
στροφή της χώρας στις αγορές, διασφαλίζει τις προοπτικές και
τους θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης τον επόµενο χρόνο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας καλώ να διασφαλίσουµε τις
συνθήκες πολιτικής σταθερότητας, να υπερψηφίσουµε τον προ-
ϋπολογισµό του 2015, να δώσουµε µια πραγµατική και ουσια-
στική ψήφο στήριξης και εµπιστοσύνης στην προσπάθεια που
έχουν κάνει η χώρα και οι πολίτες.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε κι ε-
µείς.

Τον λόγο έχει η ειδική εισηγήτρια κ. Φωτεινή Κούβελα για δε-
καπέντε λεπτά.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΚΟΥΒΕΛΑ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχουν ειπωθεί πολλά, αν όχι τα πάντα, αυτή την περίοδο
αναφορικά µε την πορεία της ελληνικής οικονοµίας. Τα πιο ποµ-
πώδη τα έχουν πει κυβερνητικοί Βουλευτές και Υπουργοί. Ενδει-
κτικά θα αναφέρω τα εξής: «Το µνηµόνιο τελειώνει, αυτός είναι
ο τελευταίος µνηµονιακός προϋπολογισµός, η τρόικα φεύγει,
διώχνουµε το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο» κ.ο.κ..

Φυσικά, η αλήθεια δεν ήταν αυτή, ούτε όταν γίνονταν αυτές οι
δηλώσεις, αλλά πολύ περισσότερο σήµερα, που η ίδια η πραγ-
µατικότητα διαψεύδει τους πανηγυρισµούς της Κυβέρνησης.

Εµείς δεν πανηγυρίζουµε που για ακόµα µια φορά δεν έχετε
καταφέρει να επιβεβαιώσετε την περιβόητη στρατηγική σας,
αλλά ανησυχούµε, γιατί κάθε µέρα που περνάει η πραγµατικό-
τητα εκεί έξω γίνεται ολοένα και χειρότερη και τα πράγµατα κιν-
δυνεύουν να γίνουν µη αναστρέψιµα σε όλα τα επίπεδα. 

Τα µνηµόνια λοιπόν δεν τελειώνουν, γιατί τα µνηµόνια είναι η
λιτότητα, η εσωτερική υποτίµηση και οι απορρυθµίσεις. Γιατί, αν
τα µνηµόνια τελείωναν, οι πολίτες θα είχαν να περιµένουν την
επαναφορά τουλάχιστον του κατώτατου µισθού, την επαναφορά
των συλλογικών διαπραγµατεύσεων, τη µείωση των φόρων για
τα µεσαία και κατώτατα εισοδηµατικά στρώµατα και την επι-
στροφή της ελπίδας σ’ ένα καλύτερο αύριο.
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Τίποτα, όµως, απ’ αυτά δεν συµβαίνει. Μ’ αυτήν την Κυβέρ-
νηση δεν θα βγούµε από κανένα µνηµόνιο, γιατί αυτές είναι οι
πολιτικές που πιστεύετε. Είναι αυτές οι πολιτικές που ευνοούν
τους προνοµιακούς συνοµιλητές σας, τους επιχειρηµατίες και τη
διαπλοκή. Είναι οι πολιτικές που, όπως έγραφαν πριν από δύο
εβδοµάδες οι «FINANCIAL TIMES», θα αφήσουν για πολλοστή
φορά ανέγγιχτο το ελληνικό πελατειακό καθεστώς, την ίδια ώρα
που το ίδιο αυτό κατεστηµένο φρόντισε να µην πληρώσει τίποτα
για την κρίση και τα βάρη να τα φορτωθούν στο σύνολό τους τα
µεσαία στρώµατα, οι εργαζόµενοι και οι φτωχοί.

Εγώ ειλικρινά αναρωτιέµαι: Δεν προβληµατίζει κανέναν από τη
Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ το ότι στο ίδιο αυτό δηµοσίευµα
οραµατίζονται τα κόµµατά σας ως φορείς του παράνοµου πλου-
τισµού; Δεν σας αγγίζει ότι αυτό πλέον είναι κοινό κτήµα ακόµα
και στο εξωτερικό; Άρα είναι να απορεί κανείς γιατί δεν έχει γίνει
το παραµικρό µε τη φοροδιαφυγή και γιατί διάφορες λίστες αρα-
χνιάζουν στα συρτάρια, από τα οποία κατά καιρούς µετακινούν-
ται κατά βούληση. Θα µου πείτε ότι µπορεί το συγκεκριµένο
άρθρο να σας διέφυγε, να µην το έχετε διαβάσει. Αλλά δυστυχώς
δεν είναι το µόνο. 

Πολλές φορές όταν συζητάµε στις Επιτροπές αλλά και στην
Ολοµέλεια αναρωτιέµαι ειλικρινά αν οι Βουλευτές της κυβερνη-
τικής πλειοψηφίας διαβάζουν τα νοµοθετήµατα πριν τοποθετη-
θούν. Αναρωτιέµαι, λοιπόν, ειδικότερα για τον προϋπολογισµό,
του οποίου η ψήφιση αποτελεί κορυφαία διαδικασία και καθορί-
ζει εν πολλοίς την πορεία της χώρας µας, αν µπαίνετε στον κόπο
να το διαβάσετε προτού έρθετε και τοποθετηθείτε και το ψηφί-
σετε. 

Γιατί αν κάποιος διαβάσει αυτόν τον προϋπολογισµό και ακόµα
και φευγαλέα ρίξει µια µατιά στα νούµερα, σίγουρα δεν µπορεί
να ξεστοµίσει αυτά που οι κυβερνητικοί Βουλευτές ή οι Υπουρ-
γοί, ακόµα και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός έχει ισχυριστεί σε σχέση
µε αυτόν. 

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, µας είπατε ότι αυτός θα
είναι ο τελευταίος µνηµονιακός προϋπoλογισµός, γιατί βγαί-
νουµε από τα µνηµόνια. Και «πριν αλέκτορα φωνήσαι», είχατε
ήδη υπογράψει την επέκτασή του. Αλήθεια, δεν σας έκαναν καν
τη χάρη οι δανειστές και η κ. Μέρκελ έστω να αλλάξει το όνοµα
της συµφωνίας. Όχι µόνο σας έβαλαν να υπογράψετε και άλλο
µνηµόνιο ή την παράταση του παλιού, αλλά σας υποχρεώνουν
να πάρετε και νέα µέτρα λόγω κάποιου δηµοσιονοµικού κενού.
Μέτρα τα οποία δεν είναι έκτακτα, υπό την έννοια ότι λαµβάνον-
ται µε σκοπό είτε να αυξήσουν τα έσοδα είτε να περικόψουν τις
δαπάνες για ένα βάθος χρόνου. 

Αναρωτιέµαι, όµως, τι εννοούµε δηµοσιονοµικό κενό σε µια οι-
κονοµία η οποία, βάσει των προβλέψεων, θα έχει εκτός από πρω-
τογενές και δηµοσιονοµικό πλεόνασµα για την επόµενη χρονιά.
Είναι κάπως οξύµωρο το σχήµα. Δεν συµφωνείτε; 

Φτάνω στο σηµείο να απαντήσω στην απορία µου: Ή δεν δια-
βάζετε, για να µην ξέρετε τι ψηφίζετε, ή τα διαβάζετε και έρχεστε
εδώ και συνειδητά λέτε ανακρίβειες και παρουσιάζετε µόνο
µέρος της αλήθειας. 

Μήπως, λοιπόν, παρατηρήσατε κάποιες προβλέψεις να µην
επαληθεύονται; Μήπως οι προβλέψεις του µεσοπρόθεσµου για
δεύτερη χρονιά δεν επιβεβαιώνονται και µε προοπτική να µην
επιβεβαιωθούν ούτε του χρόνου και για αυτόν τον λόγο θα λη-
φθούν και νέα µέτρα; Μήπως για πολλοστή φορά το πρόγραµµα
δεν βγαίνει, τα αποτελέσµατά του είναι τελείως αµφίβολα και οι
προβλέψεις του γίνονται µόνο και µόνο για να µην επαληθεύον-
ται; 

Αντί µείωσης του δηµόσιου χρέους το 2014, σηµειώνεται άνο-
δος και µάλιστα σηµαντική. Το 2013 το χρέος ως ποσοστό του
ΑΕΠ έκλεισε στο 174,9% και αναµενόταν µείωσή του στο 173,9%
για το τρέχον έτος. Τελικώς όµως εκτινάχθηκε στο 177,7%, σχε-
δόν τέσσερις µονάδες πάνω από το προβλεπόµενο. 

Η εξέλιξη αυτή, εάν δεν υπάρξει ισχυρός αποπληθωρισµός το
2015, οδηγεί σε χρέος 171,4% έναντι 168,3% που προβλέπει το
µεσοπρόθεσµο. Ο αποπληθωρισµός ως αποτέλεσµα της πολιτι-
κής λιτότητας που πλήττει όλη την Ευρώπη είναι η αιτία της εξέ-
λιξης αυτής, καθώς από -0,7%, που ήταν η πρόβλεψη, κλείνει το
2014 στην Ελλάδα στο -2,5%, µειώνοντας σηµαντικά την πραγ-

µατική µεταβολή του ΑΕΠ. 
Η εξέλιξη αυτή αποτελεί και τη βάση των µεγάλων αποκλίσεων

µεταξύ των αρχικών εκτιµήσεων της Κυβέρνησης και των νέων
απαιτήσεων της τρόικας, που ζητάει νέα µέτρα για να καλυφθεί
η εκτός ελέγχου αύξηση του χρέους. Άρα, εξόκειλε και το περι-
βόητο Μεσοπρόθεσµο Πρόγραµµα Δηµοσιονοµικής Στρατηγι-
κής. Και τώρα τι θα κάνετε; 

Δυστυχώς φροντίσατε ήδη να µας πείτε ότι θα πάρετε και
άλλα µέτρα για να ισοφαρίσετε τη χασούρα σε σχέση µε τους
στόχους. Το πιο ταιριαστό για αυτήν την Κυβέρνηση το έγραψε
πέρσι τον Ιούνιο ο «ECONOMIST» και ακόµα σας ταιριάζει γάντι:
«Αν ένα σχέδιο δεν φέρνει αποτελέσµατα, µείνε προσκολληµένος
σε αυτό». Αναρωτιέµαι µήπως δεν αντιληφθήκατε τον σαρκασµό. 

Επιπροσθέτως, και στον φετινό προϋπολογισµό, όπως και
στον περσινό, ιδιαίτερο ενδιαφέρον έχουν οι προβλέψεις για το
ύψος των επενδύσεων. Πέρυσι τέτοια εποχή ήταν που είχατε
προβλέψει στον προϋπολογισµό του 2014 ότι οι επενδύσεις θα
αυξάνονται κατά 5,3%, για να έρθετε τώρα και να µας πείτε ότι
τελικά θα κλείσουν στο 1%. 

Όµως, όπως παρατηρούµε και στον φετινό προϋπολογισµό,
καθόλου δεν πτοήθηκε το Υπουργείο Οικονοµικών και κάνει εξί-
σου -και ακόµα περισσότερο- γενναιόδωρη πρόβλεψη για το
2015, λέγοντας ότι θα έχουµε αύξηση της τάξεως του 11% στις
επενδύσεις. 

Από πού, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα βρεθούν αυτές οι
επενδύσεις; Μήπως από τις ιδιωτικοποιήσεις, στις οποίες αυτή
η Κυβέρνηση ορκίζεται ως το µόνο µέσο προσέλκυσης άµεσων
ξένων επενδύσεων; Ή µήπως θεωρείτε ότι είναι πολύ ελκυστικό
για τους επενδυτές το γεγονός ότι έχουµε 2,4% αποπληθωρισµό;
Αν δεν είναι κάτι από τα πρώτα δύο, τότε σίγουρα θα θεωρείτε
ότι, επειδή οι δηµόσιες επενδύσεις πήγαν καλά, θα λειτουργή-
σουν σαν εφαλτήριο για την προσέλκυση και ιδιωτικών ξένων
επενδύσεων.

Λάθος µου το τελευταίο, γιατί µόλις θυµήθηκα ότι για το Πρό-
γραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων προβλέπεται εκ νέου µείωση
κατά 400 εκατοµµύρια για το 2015. Και δεν κάνω καν λόγο για
το εθνικό σκέλος του, µε τους πενιχρούς πόρους που υπάρχουν
µόνο για να ισοφαρίζονται οι εθνικές συµµετοχές στα ευρωπαϊκά
προγράµµατα. 

Μήπως να µιλήσουµε για τα έργα υποδοµής, που µετά από
πέντε κοινοτικά πακέτα δεν έχουν ολοκληρωθεί καν οι εθνικές
οδοί στο πλαίσιο των ευρωπαϊκών δικτύων και γι’ αυτόν ακριβώς
τον λόγο τα έργα βιτρίνας, όπως το Δέλτα Φαλήρου και η ανά-
πλαση της Πανεπιστηµίου, πετάχτηκαν εκτός του νέου ΕΣΠΑ; 

Στο κοµµάτι, λοιπόν, των επενδύσεων χρειάζεται σχέδιο µε
συγκεκριµένη στόχευση και προτεραιότητες. Χρειάζεται ένα σχέ-
διο το οποίο θα ξεκινάει από τη στοιχειώδη διεκδίκηση προς την
Ευρωπαϊκή Ένωση για το µη συνυπολογισµό των πόρων που διο-
χετεύονται στις δηµόσιες επενδύσεις, στην αριθµητική των πλε-
ονασµάτων-ελλειµµάτων, τη διεκδίκηση αποδέσµευσης πόρων
µέσω της κατάργησης του Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου Δηµοσιο-
νοµικής Προσαρµογής και διοχέτευσής τους στο Πρόγραµµα
Δηµοσίων Επενδύσεων για την τόνωση των έργων υποδοµών, τη
συνολική αναµόρφωση του πλαισίου και τη χάραξη αυτόνοµης
στρατηγικής για το εθνικό σκέλος του Προγράµµατος Δηµόσιων
Επενδύσεων, ανεξάρτητα από τα ευρωπαϊκά προγράµµατα και
τέλος τον επανακαθορισµό και την πλήρη αλλαγή των µηχανι-
σµών απορρόφησης των κοινοτικών προγραµµάτων, µε σκοπό
την πάταξη των σχέσεων διαπλοκής και της διαφθοράς, οι οποίες
είναι άρρηκτα δεµένες µε την υλοποίηση των προγραµµάτων
αυτών και την εκπλήρωση των στόχων των κοινοτικών πλαισίων.

Θα ήθελα να κλείσω µε τα εξής: Ανέφερα αρκετά αριθµητικά
στοιχεία και στην επιτροπή, γιατί σε αρκετές περιπτώσεις οι αριθ-
µοί µάς πληροφορούν για τα αποτελέσµατα των ασκούµενων πο-
λιτικών καλύτερα από οποιαδήποτε εκτίµηση. Στη συγκεκριµένη
περίπτωση µας ορίζουν το περίγραµµα µέσα στο οποίο η Κυβέρ-
νηση αυτή κινείται, αν και πλέον αυτό είναι γνωστό σε όλους.

Εκ περισσού λοιπόν θέλω να σταθώ στα εξής: Οι φόροι που
πλήρωναν τα φυσικά πρόσωπα το 2008 στην αρχή της κρίσης
αντιστοιχούσαν στο 4,7 του ΑΕΠ, ενώ το 2015 θα αντιστοιχούν
στο 6,6 του ΑΕΠ. Αντίθετα, το νοµικά πρόσωπα πλήρωναν σε φό-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΜΑ’ - 4 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2014 2787



ρους το 1,8 του ΑΕΠ το 2008, ενώ το 2015 θα πληρώσουν το
1,5% του ΑΕΠ.

Με βάση τους εθνικούς λογαριασµούς, η µείωση των µισθών
µεταξύ 2008-2013 ανέρχεται σε 28%, αλλά η φορολογική τους
επιβάρυνση έχει µείνει σχεδόν ίδια. Η µείωση των κερδών ανέρ-
χεται σε 23%, η φορολογική τους επιβάρυνση όµως µειώθηκε
ακόµη περισσότερο. Αν µάλιστα πάρουµε ως παράδειγµα τους
φόρους νοµικών προσώπων το 2013, η φορολογική τους επιβά-
ρυνση µειώθηκε κατά 60%.

Μένει βέβαια να εξηγηθεί το εξής παράδοξο: Γιατί τα έσοδα
από τη φορολογία των επιχειρήσεων θα µειωθούν το 2015 κατά
2,35%, τη στιγµή που φέτος το ΑΕΠ θα αυξηθεί κατά 0,6% και το
2015 κατά 2,9%;

Τέλος, το σκέλος των δαπανών ολοκληρώνει την εικόνα που
µας υπενθυµίζει τι Κυβέρνηση έχουµε απέναντί µας. Η κατανοµή
των δαπανών από τον τακτικό προϋπολογισµό και το Πρόγραµµα
Δηµόσιων Επενδύσεων στα τρία κοινωνικά Υπουργεία –Παιδείας,
Υγείας, Εργασίας- είναι ενδεικτική της λογικής αυτής της Κυβέρ-
νησης. Εξηγούµαι: Από το 2008 µέχρι το 2015 η συνολική περι-
κοπή δαπανών για τα τρία αυτά Υπουργεία, που αποτελούν τον
πυρήνα του κοινωνικού κράτους, θα ανέλθει σε 8,8 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ.

Ειδικά οι δαπάνες των Υπουργείων Παιδείας και Υγείας έχουν
κοπεί σχεδόν στο µισό, αφού τα ποσοστά µείωσης φτάνουν στο
39,3% και 44,3% αντίστοιχα. Την ίδια στιγµή, όµως, οι δαπάνες
για το Υπουργείο Δηµόσιας Τάξης δεν έχουν κατακρηµνιστεί
όπως οι υπόλοιπες. Μάλιστα για φέτος και το 2015 προβλέπεται
να είναι αυξηµένες σε σχέση µε το 2013. Κάποτε για κάθε ευρώ
που δαπανούσε η κυβέρνηση για δηµόσια τάξη δαπανούσε άλλα
4 ευρώ για παιδεία και υγεία. Τώρα δαπανά µόλις 2,5 ευρώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση αυτή µάς οδηγεί
σε µια κοινωνία στην οποία θα έχουµε περισσότερους αστυνοµι-
κούς από εκπαιδευτικούς ή γιατρούς, όπου το κράτος απλά θα
αστυνοµεύει την καταπιεσµένη και διαλυµένη κοινωνία για να µην
αντιδρά.

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, εµείς ποτέ δεν αποστατή-
σαµε από τα συµφέροντα των εργαζοµένων, των συνταξιούχων,
της νεολαίας, των γυναικών. Και αυτών τα συµφέροντα θα εξυ-
πηρετήσουµε, εφόσον ο λαός µάς φέρει στην κυβέρνηση αύριο. 

Αντίθετα, εσείς είστε οι µακροχρόνιοι αποστάτες από αυτά τα
συµφέροντα, γιατί µε τις πολιτικές σας, που αποκλίνουν και από
το ελληνικό Σύνταγµα, εξυπηρετείτε τα συµφέροντα της ολιγαρ-
χίας. Ο προϋπολογισµός σας έχει πλεόνασµα αποστασίας από
τα συµφέροντα της κοινωνίας των πολλών και για αυτό πρέπει
να καταψηφιστεί. Και όποιος και όποια, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, καταψηφίσει σήµερα τον προϋπολογισµό της Κυβέρνη-
σης δεν είναι δυνατόν να συναινέσει µετά στην υλοποίησή του
µε τη συµφωνία για τον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας. Η µόνη συ-
ναίνεση που µπορεί να γίνει σήµερα είναι στην ηµεροµηνία προ-
κήρυξης των εθνικών εκλογών εδώ και τώρα, χωρίς ούτε µια ώρα
παραπάνω παράτασης στην καταστροφική για τον λαό και τη
χώρα µας µνηµονιακή κυβέρνηση, γιατί πρέπει να ταυτιστούµε
µε τη λαϊκή αξίωση που καταγράφηκε µε τα µεγάλα πανεργατικά
συλλαλητήρια την προηγούµενη εβδοµάδα και τα οποία συνεχί-
ζονται και αυτή την εβδοµάδα, για να σταµατήσει η πορεία της
κοινωνικής καταστροφής και να αντιµετωπιστεί η ανθρωπιστική
κρίση.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Συνεχίζουµε µε τον ειδικό εισηγητή κ. Ιωάννη Καράµπελα.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δεκαπέντε λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πριν αναφερθώ στις λεπτοµέ-

ρειες του φετινού προϋπολογισµού, θα ήθελα να σταθώ στα
αποτελέσµατα του περσινού, ενός προϋπολογισµού τον οποίο
στην καλύτερη περίπτωση η Αντιπολίτευση τον χαρακτήριζε ου-
τοπικό.

Παρ’ όλα αυτά, κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης, η Κυβέρ-
νηση του Αντώνη Σαµαρά σάς διέψευσε µε τον πιο κατηγορηµα-

τικό τρόπο. Και δεν διέψευσε µόνον εσάς, αλλά και τις προβλέ-
ψεις των δανειστών µας. Ήταν ένας προϋπολογισµός απόλυτα
επιτυχηµένος, που όχι µόνο έπιασε τους στόχους του, αλλά τους
ξεπέρασε κιόλας. 

Το ύψος του πρωτογενούς πλεονάσµατος ξεπερνάει την εκτί-
µηση του προϋπολογισµού και διαµορφώνεται στα 3,3 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ. Παράλληλα, δώσαµε πάνω από 0,5 δισεκα-
τοµµύριο ως κοινωνικό µέρισµα και πάνω από 0,5 δισεκατοµµύ-
ριο για τη µερική αποκατάσταση των µισθών και συντάξεων των
Σωµάτων Ασφαλείας, των Ενόπλων Δυνάµεων και των δικαστών.

Μάλιστα, κατόπιν απόφασης του Ελεγκτικού Συνεδρίου πριν
από λίγες µέρες, θα δώσουµε και άλλο 0,5 δισεκατοµµύριο ευρώ
για να καταβληθούν οι αναδροµικές περικοπές συντάξεων σε Σώ-
µατα Ασφαλείας, γιατρούς και πανεπιστηµιακούς από την 1η Αυ-
γούστου του 2012 και µετά, ποσά που δεν υπήρχαν στις εγγρα-
φές του προϋπολογισµού του 2014.

Επίσης, µειώσαµε κατά 30% τον ειδικό φόρο κατανάλωσης του
πετρελαίου θέρµανσης και καταργήσαµε µέρος των εργοδοτι-
κών και ασφαλιστικών εισφορών.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Κυβέρνηση του Αντώνη Σα-
µαρά εργάζεται µεθοδικά για την ανάκαµψη της χώρας και η
προσπάθεια αυτή εκτελείται πάνω σε ρεαλιστικές βάσεις. Χρόνο
µε τον χρόνο τα πρωτογενή πλεονάσµατα θα µας δίνουν τη δυ-
νατότητα για φοροελαφρύνσεις υπέρ του Έλληνα φορολογού-
µενου, που δικαιολογηµένα νιώθει την οικονοµική εξάντληση που
του έχει προκαλέσει η υπερφορολόγηση.

Βλέπουµε πόσο µεγάλη ανάσα θα δώσουν σε χιλιάδες πολίτες
οι ρυθµίσεις για τα κόκκινα δάνεια και τις ληξιπρόθεσµες οφειλές
προς εφορία και ασφαλιστικά ταµεία. Δεν διαφηµίζουµε µαγικές
συνταγές, αλλά δείχνουµε στην πράξη ποια είναι η συνταγή εξό-
δου από την κρίση, γι’ αυτό και είµαστε έτοιµοι να σας διαψεύ-
σουµε για ακόµα µια χρονιά.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το ίδιο ρεαλιστικός µε τον περ-
σινό θα είναι και ο προϋπολογισµός του 2015, ο οποίος σηµατο-
δοτεί µια πολύ σηµαντική χρονιά από πολλές απόψεις.

Είναι η χρονιά του υψηλότερου πρωτογενούς πλεονάσµατος
παγκοσµίως, µε εκτίµηση να αγγίξει τα 5,6 δισεκατοµµύρια ευρώ,
το οποίο µαζί µε το πρόγραµµα των αποκρατικοποιήσεων θα
φέρει αξιοσηµείωτη µείωση του χρέους. 

Είναι η χρονιά του πρώτου ισοσκελισµένου προϋπολογισµού
µε δηµοσιονοµικό έλλειµµα µόλις 0,2%.

Είναι η χρονιά της επιστροφής της ανάπτυξης µε αύξηση του
ΑΕΠ κατά 2,9 ποσοστιαίες µονάδες, µία από τις υψηλότερες σε
ευρωπαϊκό επίπεδο, έναντι του 0,6% που κλείνει η φετινή χρονιά,
µετά από έξι χρόνια συνεχούς ύφεσης. 

Βασικό εργαλείο της αναπτυξιακής πολιτικής και της ανασυγ-
κρότησης της πραγµατικής οικονοµίας αποτελεί το Πρόγραµµα
Δηµοσίων Επενδύσεων, το οποίο επιχειρεί να συνδυάσει τη δη-
µοσιονοµική σταθερότητα µε αναπτυξιακές δράσεις που θα ενι-
σχύσουν την ελληνική οικονοµία, συµβάλλοντας στην ανάκαµψή
της. 

Το ύψος του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων στον φε-
τινό προϋπολογισµό φτάνει τα 6,4 δισεκατοµµύρια ευρώ. Παρα-
µένει δηλαδή όσο προβλεπόταν και στο Μεσοπρόθεσµο Πρό-
γραµµα Δηµοσιονοµικής Σταθερότητας 2015-2018. 

Το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων χωρίζεται σε δύο σκέ-
λη:

Πρώτον, το εθνικό, που υλοποιείται από αµιγώς εθνικούς πό-
ρους και για το 2015 έχει προϋπολογιστεί στα 700 εκατοµµύρια
ευρώ, ακριβώς όσα ήταν δηλαδή και το 2014.

Δεύτερον, το συγχρηµατοδοτούµενο, το οποίο υλοποιείται µε
κοινοτικούς πόρους και για το 2015 προβλέπεται στα 5,7 δισε-
κατοµµύρια ευρώ σε σχέση µε τα 6,1 δισεκατοµµύρια του τρέ-
χοντος έτους. 

Αυτό σηµαίνει ότι οι δηµόσιες επενδύσεις της χώρας χρηµα-
τοδοτούνται κατά 90% από κοινοτικά κονδύλια. Είναι η καλύτερη
απάντηση σε όλους αυτούς που τα τελευταία δυόµισι χρόνια κά-
νουν ό,τι είναι δυνατόν για να υπονοµεύσουν την παραµονή της
χώρας στην Ευρωζώνη. Ας µάθει, λοιπόν, ο κόσµος ποια θα ήταν
τα διαθέσιµα αποθεµατικά για έργα υποδοµής και ανάπτυξης
χωρίς τη συνεισφορά των κοινοτικών πόρων. Μηδέν, κυρίες και
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κύριοι Βουλευτές! 
Ξεκινώντας από το εθνικό σκέλος του Προγράµµατος Δηµο-

σίων Επενδύσεων, πρέπει όµως να γνωρίζουµε ότι θεωρείται
πολύ δύσκολη η ένταξη νέων έργων, αφού οι ούτως ή άλλως πε-
ριορισµένοι διαθέσιµοι πόροι προβλέπεται να διατεθούν σε ήδη
ενταγµένα έργα, που τρέχει η κατασκευή τους, ή σε έργα που
έχουν ολοκληρωθεί και δεν έχουν ακόµη εξοφληθεί. Είναι γεγο-
νός ότι το εθνικό σκέλος του προγράµµατος έχει δεχθεί έναν δυ-
σανάλογα µεγάλο όγκο υποχρεώσεων από παλαιότερα έτη. 

Ακούστε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές: Μέχρι 31-12-2013 ο α-
νεκτέλεστος προϋπολογισµός των ενταγµένων έργων στο εθνικό
σκέλος του προγράµµατος έφθανε συνολικά στο ύψος των 6,5
δισεκατοµµυρίων ευρώ, πράγµα που σηµαίνει ότι µε τους διαθέ-
σιµους πόρους που έχουµε σήµερα, περί τα 700 εκατοµµύρια
ευρώ ετησίως, απαιτούνται περίπου εννέα χρόνια για την υλο-
ποίηση των ήδη ενταγµένων έργων.

Για τον λόγο αυτό οι φορείς θα πρέπει να συµβάλλουν για την
αποσυµφόρηση του εθνικού σκέλους του προγράµµατος από
παλαιά βάρη µε την απένταξη ανενεργών έργων και την επιτά-
χυνση των εν εξελίξει έργων. 

Δίνεται όµως µεγάλη βαρύτητα στη χρηµατοδότηση επενδύ-
σεων µέσω του αναπτυξιακού νόµου. Αυτό αποτελεί βασικότατη
παράµετρο, αφού αυτή τη στιγµή η χώρα έχει ανάγκη την εισροή
χρηµάτων στην πραγµατική της οικονοµία. Η κατασκευή ενός ερ-
γοστασίου ή µιας επιχείρησης επιχορηγούµενης από τον ανα-
πτυξιακό νόµο ανοίγει την αγορά, δηµιουργεί θέσεις εργασίας
και τονώνει την ανταγωνιστικότητα.

Η ανεργία αποτελεί τον µεγαλύτερο βραχνά αυτή τη στιγµή
στη χώρα. Είναι ο δείκτης που βελτιώνεται µε τους βραδύτερους
ρυθµούς, µε πρόβλεψη να φτάσει στο 22,6% το 2015 σε σχέση
µε το 24,8% του 2014. 

Στο συγχρηµατοδοτούµενο τώρα σκέλος του Προγράµµατος
Δηµοσίων Επενδύσεων, το 2015 είναι η χρονιά µετάβασης από
τα συγχρηµατοδοτούµενα προγράµµατα της περιόδου 2007-
2013 στη νέα προγραµµατική περίοδο 2014 – 2020. 

Βασικός στόχος είναι να µην υπάρξει κενό χρηµατοδότησης
µεταξύ των δύο προγραµµατικών περιόδων. Ως το τέλος του
2015 θα πρέπει να έχει επιτευχθεί η απορρόφηση των διαθέσι-
µων κοινοτικών πόρων της προηγούµενης περιόδου και παράλ-
ληλα να έχει εξασφαλιστεί η επιτυχής και έγκαιρη έναρξη των
προγραµµάτων της νέας περιόδου, ώστε να µην υπάρξουν προ-
βλήµατα στην εισροή της κοινοτικής ενίσχυσης. 

Η προεργασία έχει ήδη γίνει από το Υπουργείο Ανάπτυξης,
καθώς µετά από σχετικό αίτηµα η Ευρωπαϊκή Ένωση έδωσε την
έγκρισή της για πρόωρη εισροή πόρων 2 δισεκατοµµυρίων ευρώ
από το νέο ΕΣΠΑ µε τη µορφή εµπροσθοβαρούς χρηµατοδότη-
σης για την περίοδο 2014 – 2015, πριν ακόµα από την έγκριση
και την υλοποίηση των επιχειρησιακών προγραµµάτων. 

Από αυτούς τους πόρους θα χρηµατοδοτηθούν ως επί το πλεί-
στον προγράµµατα ενίσχυσης της κοινωνικής συνοχής. 

Το γεγονός ότι η διαδικασία σχεδιασµού του ΕΣΠΑ 2014-2020
πραγµατοποιήθηκε εντός του τρέχοντος έτους, σε συνδυασµό
µε την αναθεώρηση των επιχειρησιακών προγραµµάτων, µας
δίνει τη δυνατότητα της παράλληλης χρηµατοδότησης από πό-
ρους και των δύο προγραµµατικών περιόδων. Ήδη υλοποιείται
µε επιτυχία η ειδική διαδικασία για την έγκριση των µεγάλων
έργων, ενώ συνεχίζεται, σε συνεργασία µε την Ευρωπαϊκή Ένω-
ση, η παρακολούθηση των εκατόν ογδόντα ενός έργων προτε-
ραιότητας, συνολικού προϋπολογισµού 11,5 δισεκατοµµυρίων
ευρώ, τα οποία συµβάλλουν σηµαντικά στην ανάπτυξη και στη
δηµιουργία θέσεων εργασίας. 

Το νέο ΕΣΠΑ περιλαµβάνει επτά τοµεακά και δεκατρία περι-
φερειακά προγράµµατα, δίνοντάς µας την ευκαιρία µέσω της
αξιοποίησης αυτών των πόρων να οικοδοµήσουµε ένα νέο ανα-
πτυξιακό µοντέλο, που θα στηρίζεται στις δυνατότητες της χώ-
ρας, στα ανταγωνιστικά της πλεονεκτήµατα και φυσικά στο υψη-
λότατου επιπέδου ανθρώπινο δυναµικό της. 

Αυτή η Κυβέρνηση εργάζεται για να φέρει ξανά πίσω στη χώρα
µας τα λαµπρά µυαλά που διαπρέπουν στο εξωτερικό, επειδή
δεν υπάρχουν αυτήν τη στιγµή οι υποδοµές και οι ευκαιρίες να
αναδείξουν τις ικανότητές τους και να µεγαλουργήσουν εντός

των τειχών. 
Ολοκληρώνοντας µε τις δράσεις του Προγράµµατος Δηµο-

σίων Επενδύσεων στους επιµέρους φορείς, το µεγαλύτερο
µέρος των πιστώσεων, µε ποσοστό 34% επί του συνόλου, κατευ-
θύνεται στο Υπουργείο Ανάπτυξης, για την υλοποίηση δράσεων
ενίσχυσης της επιχειρηµατικότητας και της ανταγωνιστικότητας. 

Το 28% περίπου του συνόλου των πιστώσεων κατευθύνεται
στο Υπουργείο Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, όπου υπάρ-
χουν οι µεγαλύτερες απαιτήσεις για πληρωµές µεγάλων έργων
υποδοµής, όπως η κατασκευή των εθνικών οδικών αξόνων, η συ-
νέχιση των έργων του µετρό και η εκκίνηση της Γραµµής 4, τα
εγγειοβελτιωτικά έργα, η κατασκευή νέου σιδηροδροµικού δι-
κτύου και η επέκταση του υφιστάµενου. 

Το 14% περίπου των διαθέσιµων πόρων για το 2015 θα διατε-
θεί σχεδόν ισόποσα στα Υπουργεία Παιδείας και Εργασίας, για
την αναβάθµιση του ανθρώπινου δυναµικού, µέσω δράσεων που
προωθούν την απασχόληση, την εκπαίδευση και την κατάρτιση. 

Το 7% των διαθέσιµων πόρων θα διατεθούν για την υλοποίηση
δράσεων στον αγροτικό τοµέα και στον τοµέα της αλιείας, όπου
περιλαµβάνονται έργα υποδοµών για τη βελτίωση συνθηκών µε-
ταποίησης και εµπορίας γεωργικών προϊόντων, οικονοµικές ενι-
σχύσεις γεωργικών προγραµµάτων κ.λπ.. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το σηµαντικό σε όλα αυτά τα
νούµερα και αυτό που θα πρέπει να µας απασχολεί είναι η δια-
µόρφωση των συνθηκών, ώστε να επιταχύνεται η διαδικασία των
απορροφήσεων. Και αυτή η Κυβέρνηση έχει κάνει άλµατα στο
κοµµάτι των απορροφήσεων. 

Το ποσοστό απορρόφησης των κοινοτικών πόρων για την προ-
ηγούµενη προγραµµατική περίοδο φτάνει το 75%, κατατάσσον-
τας την Ελλάδα στις πρώτες θέσεις πανευρωπαϊκά, ενώ οι
δαπάνες από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων το 2014 πα-
ρουσιάζονται αρκετά βελτιωµένες σε σχέση µε το 2013. 

Για την κατάσταση, όµως, στην οποία βρίσκεται η χώρα µας,
κυρίες και κύριοι Βουλευτές, και το 75% είναι λίγο. Δεν είναι δυ-
νατόν να µας δίνονται χρήµατα και εµείς να µην τα αξιοποιούµε.
Συγκεκριµένα, ως τον φετινό Οκτώβριο είχαµε απορρόφηση 54%
σε σχέση µε τον Οκτώβριο του 2013, που η απορρόφηση έφτανε
το 44%. 

Στόχος και µεγάλη πρόκληση για το Πρόγραµµα Δηµοσίων
Επενδύσεων είναι η µέγιστη αξιοποίηση των διαθέσιµων πόρων
µε τη βέλτιστη κατανοµή των διαθέσιµων πόρων, έτσι ώστε να
έχουµε το µέγιστο δυνατό αναπτυξιακό αποτέλεσµα. Έτσι, η
χώρα αφήνει πίσω της την ύφεση και προχωράει στην ανάπτυξη. 

Επίσης, δεν θα πρέπει να παραλείψουµε τις παρεµβάσεις ανα-
διάρθρωσης του συνολικού σχεδιασµού του Προγράµµατος Δη-
µοσίων Επενδύσεων, µε σκοπό την επιτάχυνση υλοποίησής του. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Κυβέρνηση αυτά τα δυόµισι
χρόνια, µε τις όποιες ατέλειές της, µε τις όποιες δυσκολίες, δια-
φωνίες και διαφορές αντίληψης που µπορεί να έχει µια Κυβέρ-
νηση συνεργασίας, κατάφερε να κερδίσει µια χαµένη µάχη
αποµακρύνοντας τη χρεοκοπία και φέρνοντας ξανά ορατές ανα-
πτυξιακές προοπτικές για τη χώρα και τους πολίτες της, προ-
οπτικές που δεν βασίζονται σε µια εφήµερη ευηµερία δανεικών,
αλλά έχουν ως επίκεντρο τις µεταρρυθµίσεις. 

Την περασµένη εβδοµάδα ο κ. Γκουρία, Γενικός Γραµµατέας
του ΟΟΣΑ, επαίνεσε τη χώρα µας για την τεράστια µεταρρυθµι-
στική προσπάθεια των τελευταίων χρόνων, που έχει θετικό αντί-
κτυπο στη διεθνή ανταγωνιστικότητα της χώρας και την αποκα-
τάσταση της ανάπτυξης. 

Η Κυβέρνηση έχει προσελκύσει επενδύσεις 37,6 δισεκατοµµυ-
ρίων τα τελευταία δύο χρόνια, σηµειώνοντας τεράστια πρόοδο
στην παγκόσµια κατάταξη της ανταγωνιστικότητας. Αυτό συµ-
βαίνει κάθε χρόνο. 

Οι πολίτες της χώρας βλέπουν ότι αλλάζει κάτι και γνωρίζουν
ότι οι διαρθρωτικές αλλαγές λειτουργούν προς όφελός τους. Η
µεγαλύτερη µερίδα της κοινωνίας ζητάει επιτακτικά να προχω-
ρήσουµε πιο γρήγορα σε περισσότερες αλλαγές και τοµές. Γι’
αυτό, συνηθίζω πολλές φορές να λέω ότι οι πολίτες είναι πιο
µπροστά από εµάς, τους πολιτικούς, στο κοµµάτι των µεταρρυθ-
µίσεων.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
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τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ)
Αυτά τα δυόµισι χρόνια κρατήσαµε την Ελλάδα όρθια και

πλέον την επαναφέρουµε στον δρόµο της ανάπτυξης, περνών-
τας από τις συµπληγάδες των εξωτερικών πιέσεων από τη µία
πλευρά και του διαρκούς αρνητισµού της Αντιπολίτευσης από
την άλλη.  

Αν οι δανειστές µας έχουν τους λόγους τους να επιθυµούν να
εξασφαλίσουν τα χρήµατά τους, βλέποντας την πολιτική αβεβαι-
ότητα που επικρατεί, αυτή την περίοδο ιδιαίτερα, στη χώρα µας,
η στάση της Αντιπολίτευσης κρίνεται αδιανόητη. Είναι µία Αντι-
πολίτευση που προεξοφλούσε τη χρεοκοπία και καλωσόριζε τη
δραχµή, όταν η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός, Αντώνης Σα-
µαράς, εργαζόταν νυχθηµερόν για να µη γυρίσει η χώρα πενήντα
χρόνια πίσω. 

Έχουµε, δυστυχώς, απέναντί µας µια Αντιπολίτευση χωρίς
καµµία διάθεση συναίνεσης, παρά την κρισιµότητα της κατάστα-
σης, µια Αντιπολίτευση που ακόµα και τώρα αδυνατεί να σταθεί
στο ύψος των περιστάσεων, βάζοντας το στενό µικροκοµµατικό
συµφέρον πάνω από το συµφέρον της χώρας. 

Κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης, ποτέ δεν είναι αργά για
να αποκαταστήσετε τη σχέση σας µε την πραγµατικότητα. Με
ιδιαίτερη ευχαρίστηση παρακολούθησα στις αρχές της εβδοµά-
δας τον Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ να αναφέρεται µε κολακευτικά
λόγια στην επιτυχηµένη ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών και
στις στέρεες βάσεις του τραπεζικού µας συστήµατος. 

Ο προϋπολογισµός που συζητούµε σήµερα σας δίνει µία ευ-
καιρία να υπερβείτε τις αναχρονιστικές ιδεοληψίες σας και να
τον υπερψηφίσετε, όπως θα κάνουµε όλοι εµείς οι οποίοι στηρί-
ζουµε την Κυβέρνηση του Αντώνη Σαµαρά.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο
Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Σταϊκούρας. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να εισηγού-
µαι εκ µέρους της Κυβέρνησης, για τρίτη συνεχόµενη χρονιά,
τον κρατικό προϋπολογισµό. 

Τα δύο τελευταία χρόνια οι προϋπολογισµοί, εκ του αποτελέ-
σµατος, χαρακτηρίζονται από ρεαλισµό στις προβλέψεις τους,
ειλικρίνεια στην κατάρτισή τους, αξιοπιστία στην υλοποίησή
τους, µε αποτέλεσµα να µην ακολουθούν αναθεωρήσεις τους.
Αυτό αποδεικνύει ότι η Κυβέρνηση σε αυτό το πεδίο, σε µία εξαι-
ρετικά κρίσιµη περίοδο, επέδειξε διορατικότητα, υπευθυνότητα,
σοβαρότητα. 

Στο ίδιο µήκος κύµατος και στο ίδιο πλαίσιο θα κινηθώ και σή-
µερα, µε ένα δείγµα θετικής και δεοντολογικής προσέγγισης. Και
αυτό γιατί είναι χρέος όλων µας, κυρίως σε αυτήν την Αίθουσα,
να προσεγγίζουµε την πραγµατικότητα µόνο µε αλήθειες, µακριά
από θριαµβολογίες αλλά και αδιέξοδους µηδενισµούς. 

Πρώτη αλήθεια: Η χώρα θα παρουσιάσει φέτος, µετά από έξι
συνεχή έτη ύφεσης, θετικό αριθµό οικονοµικής µεγέθυνσης. Το
ΑΕΠ εκτιµάται ότι θα αυξηθεί κατά 0,6%, από -4% το 2013. Τα
σηµερινά δεδοµένα καθιστούν αυτή την πρόβλεψη ρεαλιστική
και καταθέτω τα σχετικά διαγράµµατα για τα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα διαγράµµατα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµα-
τος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών
της Βουλής)

Αυτή η εκτίµηση για όλο το έτος βασίζεται κυρίως στις ενδεί-
ξεις σταθεροποίησης της ιδιωτικής κατανάλωσης, ανάκαµψης
των επενδύσεων, ενίσχυσης των εξαγωγών, αγαθών και υπηρε-
σιών, όπως επιβεβαιώνονται και από την Ελληνική Στατιστική
Αρχή. 

Δεύτερη αλήθεια: Η ανεργία, επί αρκετούς µήνες, αν και ορια-
κά, υποχωρεί. Το ισοζύγιο των ωρών µισθωτής απασχόλησης
στον ιδιωτικό τοµέα είναι θετικό και καλύτερο από το 2013. Ο
σχετικός πίνακας το επιβεβαιώνει και τον καταθέτω για τα Πρα-
κτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερ-

θέντα πίνακα, ο οποίος βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Τρίτη αλήθεια: Η ανεργία παραµένει πολύ υψηλή, το ίδιο και η
φτώχεια, και οι κοινωνικές ανισότητες έχουν διευρυνθεί. Συνε-
πώς καθίσταται επιτακτική η συνέχιση και εντατικοποίηση των
δράσεων για την προώθηση της απασχόλησης και την ενίσχυση
της κοινωνικής συνοχής. 

Τέταρτη αλήθεια: Η ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας ενι-
σχύεται. Ένα ευρύ φάσµα διαρθρωτικών µεταρρυθµίσεων στις
αγορές προϊόντων, αγαθών και υπηρεσιών υλοποιείται. Το ισο-
ζύγιο τρεχουσών συναλλαγών είναι πλεονασµατικό για δεύτερη
συνεχόµενη χρονιά µετά από δεκαετίες. Ο σχετικός πίνακας που
καταθέτω στα Πρακτικά το επιβεβαιώνει.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερ-
θέντα πίνακα, ο οποίος  βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Πέµπτη αλήθεια: Το δηµόσιο χρέος, αν και υψηλό, σταθερο-
ποιείται, ενώ και το προφίλ του έχει βελτιωθεί. Η µέση υπολειπό-
µενη φυσική διάρκειά του έχει χρονικά υπερδιπλασιαστεί. Το
µεσοσταθµικό επιτόκιο νέου δανεισµού έχει µειωθεί. Οι δαπάνες
για τόκους έχουν υποχωρήσει. Όλα αυτά έχουν συντελέσει στην
ενίσχυση της βιωσιµότητάς του.

Ωστόσο οι σχετικές ευρωπαϊκές αποφάσεις του Νοεµβρίου
του ’12 είναι επαρκώς σαφείς ως προς την υποχρέωση των εταί-
ρων και δανειστών µας για την περαιτέρω ενίσχυση της βιωσιµό-
τητάς του, εφόσον επιτυγχάνονται οι δηµοσιονοµικοί στόχοι της
χώρας, όπως συµβαίνει σήµερα. 

Έκτη αλήθεια: Οι δηµοσιονοµικοί στόχοι επιτυγχάνονται για
τρίτη συνεχόµενη χρονιά. Το πρωτογενές πλεόνασµα εκτιµάται
ότι θα διαµορφωθεί, σύµφωνα µε τη µεθοδολογία του προγράµ-
µατος οικονοµικής πολιτικής, στο 1,8% του ΑΕΠ, σηµαντικά υψη-
λότερο, τόσο έναντι του στόχου όσο και έναντι της περσινής
χρονιάς. Το υψηλότερο διαρθρωτικό πλεόνασµα σε όλο τον
κόσµο. Οι σχετικές πίνακες το επιβεβαιώνουν. Τους καταθέτω
στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας καταθέτει για τα Πρακτικά τους προανα-
φερθέντες πίνακες, οι οποίοι βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµα-
τος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών
της Βουλής)

Έβδοµη αλήθεια: Οι προβλέψεις της Αντιπολίτευσης για την
εκτέλεση και του φετινού προϋπολογισµού απεδείχθησαν εσ-
φαλµένες. Θυµίζω ότι τέτοιες µέρες πέρυσι η Αντιπολίτευση υπο-
στήριζε ότι ο προϋπολογισµός -επειδή δεν είχε ολοκληρωθεί η
συµφωνία µε τους δανειστές- ήταν στον αέρα, ήταν εικονικός,
ήταν υπό αίρεση, ήταν υπό ριζική αναθεώρηση. Διαψεύστηκε. Ο
προϋπολογισµός όχι µόνο δεν άλλαξε, αλλά υπήρξαν το 2014 οι
πρώτες στοχευµένες φοροελαφρύνσεις, ενώ διανεµήθηκε και
κοινωνικό µέρισµα.

Εφέτος δυστυχώς είµαστε στο ίδιο έργο θεατές. Εάν αυτή η
κριτική προσέγγιση δεν είναι θυµική, θα καλούσα τους συναδέλ-
φους της Αντιπολίτευσης να θυµηθούν τις οµιλίες τους στη
Βουλή κατά τις αντίστοιχες συζητήσεις τα δύο τελευταία χρόνια
και θα τους συνιστούσα µε τον προσήκοντα σεβασµό να σκε-
φτούν εάν θα έπρεπε να είναι πιο προσεκτικοί στις τοποθετήσεις
τους, µήπως και φέτος πάλι διαψευστούν. 

Όγδοη αλήθεια: Η τρόικα δεν αµφισβητεί την επίτευξη των φε-
τινών δηµοσιονοµικών στόχων. Να υπενθυµίσω, βέβαια, ότι πέ-
ρυσι τέτοια περίοδο κατά τη διάρκεια της αντίστοιχης συζήτησης
η τρόικα ζητούσε νέα πρόσθετα παραµετρικά µέτρα, ύψους ενός
δισεκατοµµυρίου ευρώ, προκειµένου να επιτευχθούν οι εφετινοί
δηµοσιονοµικοί στόχοι. 

Η Κυβέρνηση δεν τα πήρε, γιατί πίστευε ότι δεν χρειάζονταν.
Απ’ ό,τι απεδείχθη, εκ του αποτελέσµατος, ορθώς έπραξε. Γιατί
εάν τα είχε πάρει, τότε σήµερα δεν θα ήµασταν στη φάση της
ανάκαµψης. 

Ένατη αλήθεια: Ο προϋπολογισµός του 2015 καταγράφει για
τρίτη συνεχόµενη χρονιά επίτευξη σηµαντικού πρωτογενούς πλε-
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ονάσµατος και είναι για πρώτη φορά µετά από δεκαετίες δηµο-
σιονοµικά ισοσκελισµένος. 

Σε αυτό το σηµείο -και επειδή η συνάδελφος της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης είπε ότι θα πρέπει να διαβάζουν καλύτερα οι
Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ τα κείµενα-
τονίζω µε ικανοποίηση ότι επί αυτού του στόχου για ισοσκελι-
σµένο προϋπολογισµό, δηλαδή για 3% πρωτογενές πλεόνασµα,
συµφωνεί και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, σύµφωνα µε το κεί-
µενο που δόθηκε στο Λονδίνο. Υποστηρίζει συνεπώς την επί-
τευξη ισοσκελισµένου προϋπολογισµού. Μέχρις εδώ συµφωνού-
µε συνεπώς.

Η διαφορά µας είναι ότι, σύµφωνα µε το κείµενο, η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση υποστηρίζει ότι αυτό θα πρέπει να προέλθει από
σηµαντική αύξηση φόρων. Αυτό, γιατί το κείµενο υποστηρίζει ότι
οι πρωτογενείς δαπάνες θα πρέπει να διατηρηθούν το 2014 στο
44% του ΑΕΠ. Άρα οι φόροι θα πρέπει να αυξηθούν κατά 2,5%
του ΑΕΠ το 2015 για να ισοσκελιστεί ο προϋπολογισµός, που
είναι το ζητούµενο.

Συνεπώς 4,5 δισεκατοµµύρια ευρώ νέοι φόροι. Αυτή είναι η
κρυφή πραγµατικότητα. Το µόνο, αλλά κύριο, που παραλείπει να
µας πει είναι ποιους φόρους θα αυξήσει. Αφήστε δε που η στα-
θεροποίηση των δαπανών στο ύψος του 2014, όπως λέει η πα-
ρουσίαση στο Λονδίνο, δείχνει ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν θα αυξήσει καν
τους µισθούς και τις συντάξεις, όπως έχει υποσχεθεί. Καταθέτω
το σχετικό κείµενο στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Χρήστος Σταϊκούρας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερ-
θέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

Δέκατη αλήθεια: Ο προϋπολογισµός καταγράφει σηµαντικό
ρυθµό ανάπτυξης στο 2,9% το 2015. Η πρόβλεψη αυτή αναµέ-
νεται να επιβεβαιωθεί κυρίως από την ανάκαµψη της ιδιωτικής
κατανάλωσης και την περαιτέρω ενίσχυση των επενδύσεων και
των εξαγωγών. Υπάρχουν βέβαια υψηλοί και αυξηµένοι κίνδυνοι
και αβεβαιότητες, που προέρχονται κυρίως από το διεθνές περι-
βάλλον, ιδιαίτερα όταν οι διεθνείς οργανισµοί, όπως σήµερα η
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, αναθεωρούν επί το δυσµενέστερο
τις προβλέψεις για την παγκόσµια οικονοµία και την ανάπτυξη
αλλά και τις επιµέρους προβλέψεις τους για τις περισσότερες
οικονοµίες. 

Ενδέκατη αλήθεια: Η τρόικα πιστεύει ότι υπάρχει σηµαντικό
δηµοσιονοµικό κενό για το 2015. Για την κάλυψή του ασκεί πράγ-
µατι µεγάλες πιέσεις και προβάλλει υπερβολικές απαιτήσεις. Η
Κυβέρνηση έχει διαφορετική εκτίµηση και διαφορετικές προβλέ-
ψεις. Διαπραγµατεύεται µε γνώµονα το συµφέρον της ελληνικής
οικονοµίας. Υποστηρίζουµε τις θέσεις µας τεκµηριωµένα, µε αυ-
τοπεποίθηση. Στο τέλος θα αποδειχθεί ποια πλευρά ήταν πιο
κοντά στην πραγµατικότητα. Πάντως, τα τρία τελευταία χρόνια
αποτελούν στο δηµοσιονοµικό πεδίο καλό οδηγό για τη χώρα και
για την Κυβέρνηση.

Δωδέκατη αλήθεια: Διαπραγµάτευση γίνεται και είναι σε εξέ-
λιξη. Αν δεν γινόταν, θα είχαµε ήδη κλείσει συµφωνία, αποδεχό-
µενοι τις απαιτήσεις των δανειστών. Δεν το κάνουµε όµως, όπως
δεν το κάναµε και πέρυσι, όταν ζητούσαν, όπως είπα, ένα δισε-
κατοµµύριο ευρώ µέτρα. Οι εξελίξεις µάς δικαίωσαν. Βέβαια, η
διαπραγµάτευση εµπεριέχει λεπτές πτυχές, είναι σύνθετη και
σκληρή, δεδοµένου ότι πρόκειται για την τελευταία αξιολόγηση
του τρέχοντος προγράµµατος. 

Εµείς εργαζόµαστε, ώστε να ολοκληρωθεί από την τρόικα µε
επιτυχία αυτή η αξιολόγηση και να συναποφασιστεί µε τους εταί-
ρους το πλαίσιο συνεργασίας για την επόµενη µέρα της ελληνι-
κής οικονοµίας. Το πλαίσιο αυτό θα εδράζεται σε ένα εθνικό
σχέδιο, µε πυρήνα τη διατήρηση της δηµοσιονοµικής πειθαρχίας
και την προώθηση της ανταγωνιστικότητας, της απασχόλησης,
της βιώσιµης ανάπτυξης, της κοινωνικής συνοχής. Το σχέδιο
αυτό θα περιέχει όλες τις διασφαλίσεις των υφιστάµενων ευρω-
παϊκών µηχανισµών, οι οποίοι θα λειτουργούν ως δίχτυ ασφα-
λείας, σε ένα ιδιαίτερα -όπως ήδη είπα- ασταθές παγκόσµιο
περιβάλλον. 

Εργαζόµαστε για να καταλήξουµε στο καλύτερο από τα εφικτά

αποτέλεσµα για την πατρίδα µας. Σε κάθε περίπτωση, για το κα-
λό της χώρας, όπως είπα και στην επιτροπή, απαιτείται από ό-
λους, σε κλίµα εθνικής οµοψυχίας, σοβαρότητα, υπευθυνότητα,
διορατικότητα, µετρηµένες και ζυγισµένες κουβέντες, µακριά
από την καλλιέργεια ψευδαισθήσεων και υπερβολικών προσδο-
κιών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η νέα µεγάλη πρόκληση µπρο-
στά στην οποία βρίσκεται η χώρα είναι ο σχεδιασµός και η προ-
ετοιµασία της επόµενης ηµέρας. Στην κατεύθυνση αυτή εργαζό-
µαστε, υιοθετώντας και εφαρµόζοντας συγκεκριµένο, συνεκτικό,
ρεαλιστικό σχέδιο οικονοµικής πολιτικής, σχέδιο που επιδιώκει
την επίτευξη πρωτογενών πλεονασµάτων, που στοχεύει σε µια
ανταγωνιστική παραγωγική βάση, που έχει εξωστρεφή προσα-
νατολισµό. 

Βασικοί άξονες του σχεδίου είναι, πρώτον, η σταδιακή ελά-
φρυνση του φορολογικού βάρους των πολιτών, µε την ένταξη
του αφανούς τµήµατος της οικονοµίας στο εµφανές πεδίο της.
Ήδη κινούµαστε προς αυτήν την κατεύθυνση. Όσο µάλιστα επι-
τυγχάνονται οι δηµοσιονοµικοί στόχοι, τόσο διευρύνονται οι βαθ-
µοί ελευθερίας για την περαιτέρω µείωση του φορολογικού
βάρους νοικοκυριών και επιχειρήσεων αλλά και για την άσκηση
κοινωνικής πολιτικής. 

Ο δεύτερος άξονας είναι η διασφάλιση της επίτευξης υψηλών,
διατηρήσιµων πρωτογενών πλεονασµάτων. Τα πρωτογενή πλε-
ονάσµατα θα προέρχονται κυρίως από το σκέλος των δαπανών,
τη µεγέθυνση της οικονοµίας, την καταπολέµηση της παραοικο-
νοµίας και της φοροδιαφυγής. 

Μέσω της άσκησης αυτής της πολιτικής θα υπάρξει αύξηση
του πραγµατικού διαθέσιµου εισοδήµατος και όχι µέσω της ει-
σοδηµατικής ενίσχυσης κάποιων κοινωνικών οµάδων. Αυτό είναι
οικονοµικά πιο αποτελεσµατικό και διατηρήσιµο, αλλά και κοινω-
νικά πιο δίκαιο.

Τρίτος άξονας είναι η βελτίωση της ποιότητας των δηµόσιων
οικονοµικών. Παράγοντες όπως η εκπαίδευση, η έρευνα, η και-
νοτοµία αποτελούν προϋποθέσεις για µία ισχυρή αναπτυξιακή
δυναµική. 

Τέταρτος άξονας είναι η ενίσχυση της αποτελεσµατικότητας
των κοινωνικών δαπανών, µε στοχευµένες παρεµβάσεις κοινωνι-
κής πολιτικής, όπως είναι η διασφάλιση υγειονοµικής περίθαλ-
ψης για τις ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες και το καθεστώς του
ελάχιστου εγγυηµένου εισοδήµατος, που ξεκίνησε πιλοτικά, µε
σκοπό να αποτελέσει τον πυρήνα µιας νέας στρατηγικής κοινω-
νικής πρόνοιας. 

Πέµπτος άξονας είναι η δηµιουργία ενός δίκαιου, αποτελεσµα-
τικού και σύγχρονου κράτους. Βρισκόµαστε πλέον στη φάση που
περνάµε σταδιακά από την επίτευξη ποσοτικών στόχων στην εκ-
πλήρωση των κρίσιµων ποιοτικών µεταρρυθµίσεων, µε προτεραι-
ότητα στην πάταξη της γραφειοκρατίας. 

Έκτος άξονας είναι η αύξηση των επενδύσεων και η ενίσχυση
των εξαγωγών αλλά και η διατήρηση της κατανάλωσης σε υψηλά
επίπεδα, έχοντας όµως σηµαντικά µικρότερο συντελεστή βαρύ-
τητας στη διαµόρφωση του πλούτου, στη διαµόρφωση του ΑΕΠ,
µε τη σηµαντική συµβολή του τουρισµού και της ναυτιλίας αλλά
και της αγροτικής παραγωγής, της µεταποίησης, της καινοτόµου
βιοµηχανίας, της ενέργειας, µε την προσήλωση στην πραγµατο-
ποίηση διαρθρωτικών µεταρρυθµίσεων.

Έβδοµος άξονας είναι η ακόµη ταχύτερη αξιοποίηση των ευ-
ρωπαϊκών και εθνικών πόρων. Το ποσοστό απορρόφησης των
κονδυλίων του ΕΣΠΑ φθάνει σήµερα στο 86%, ενώ η χώρα µας
θα εισπράξει προκαταβολικά ένα σηµαντικό ποσό από το ΕΣΠΑ
2014-2020 για εµπροσθοβαρή ώριµα έργα. Συνολικά 12 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ αναµένεται να είναι διαθέσιµα στην ελληνική οι-
κονοµία έως το τέλος του 2015.

Όγδοος άξονας είναι η εντατικότερη υλοποίηση του προγράµ-
µατος αποκρατικοποιήσεων και αξιοποίησης της ακίνητης περι-
ουσίας του δηµοσίου. Στόχος είναι η αξιοποίηση των περιου-
σιακών στοιχείων, οδηγώντας σε δηµιουργία νέων θέσεων απα-
σχόλησης, σε νέα φορολογικά έσοδα, σε καλύτερες υπηρεσίες
προς τους πολίτες, η άµεση µείωση του δηµόσιου χρέους, η µεί-
ωση ή και η εξάλειψη της κρατικής χρηµατοδότησης, το άνοιγµα
των αγορών, η ενίσχυση του ανταγωνισµού.
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Ένατος άξονας είναι η επίτευξη πιστωτικής επέκτασης και η
εξοµάλυνση της ρευστότητας στην αγορά. Σήµερα τα τεστ αν-
τοχής των συστηµικών τραπεζών ολοκληρώθηκαν µε επιτυχία και
οι τράπεζες έχουν ανακεφαλαιοποιηθεί. Οφείλουν συνεπώς να
ανταποκριθούν άµεσα και µε επάρκεια στο διαµεσολοβητικό
τους ρόλο και να παράσχουν την απαραίτητη ρευστότητα στην
πραγµατική οικονοµία. Σε αυτόν τον ρόλο εκτιµώ ότι θα ανταπο-
κριθούν, γιατί πρέπει να ανταποκριθούν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συµπερασµατικά θέλω να πω
ότι η χώρα µας εισήλθε από φέτος, εν µέσω του ασφυκτικού
πλαισίου που είχε τεθεί, αλλά µε σταθερά, µε σίγουρα βήµατα
και µε ασφάλεια σε περίοδο πρωτογενών πλεονασµάτων και θε-
τικών ρυθµών οικονοµικής µεγέθυνσης. Αυτό προβλέπουν οι πάν-
τες, όλοι οι διεθνείς και εγχώριοι οργανισµοί και φορείς, βεβαίως
µε αποκλίσεις ως προς το ύψος των επιτευγµάτων. Αυτήν τη θε-
τική εξέλιξη έχουµε χρέος να την καταστήσουµε διατηρήσιµη.
Αυτή θα φέρει σε σύντοµο χρόνο την ουσιαστική µείωση της
ανεργίας και τη βελτίωση του βιοτικού επιπέδου όλων των πολι-
τών. 

Είναι γεγονός ότι αυτά τα αποτελέσµατα, τα οποία αποτελούν
οφέλη για τη χώρα και την οικονοµία, είχαν και έχουν υψηλό κοι-
νωνικό και οικονοµικό κόστος, κόστος που κατέβαλε και κατα-
βάλλει πρωτίστως η πλειονότητα των νοικοκυριών και των επι-
χειρήσεων. Στη φάση που βρισκόµαστε οφείλουµε όλοι µας να
διασφαλίσουµε ότι αυτές οι θυσίες δεν θα πάνε χαµένες, οφεί-
λουµε να αυξήσουµε τα οφέλη, να µειώσουµε το κόστος. Συνε-
πώς, λαµβάνοντας υπ’ όψιν τη ρευστότητα του διεθνούς περι-
βάλλοντος, το µέγεθος της προσπάθειας που έχει καταβάλει
µέχρι σήµερα η ελληνική κοινωνία και το ασφυκτικό πλαίσιο στη
διαδικασία των διαπραγµατεύσεων µε τους δανειστές µας, οφεί-
λουµε να προσεγγίσουµε τα βασικά πολιτικά ζητήµατα της χώ-
ρας και προφανώς του προϋπολογισµού του 2015 µε σύνεση,
ρεαλισµό, πνεύµα ενότητας και εθνική συνοχή, µακριά από επι-
κίνδυνους ακροβατισµούς ή αδιέξοδους τυχοδιωκτισµούς. 

Οι επί σειρά ετών δύσκολες συνθήκες ζωής και εργασίας για
τη µεγάλη πλειονότητα των πολιτών επιβάλλουν σε όλους όσους
συµµετέχουµε στη δηµόσια ζωή να ξεχάσουµε τα προσωπικά,
κοµµατικά και θεσµικά παίγνια εξουσίας. 

Πρέπει επιτέλους στη χώρα µας να καλλιεργηθεί και προ-
οπτικά να εµπεδωθεί κουλτούρα, κοινωνικής και πολιτικής συνεν-
νόησης, συναίνεσης και σύνεσης τουλάχιστον για τα µείζονα
θέµατα, ώστε να καταφέρουµε να ξεπεράσουµε µε το ελάχιστο
δυνατό κοινωνικό και οικονοµικό κόστος τις παθογένειες και τα
ελλείµµατα του εγχώριου υποδείγµατος και να δηµιουργήσουµε
το νέο που µπορεί να ωθήσει την οικονοµία και την κοινωνία σε
ένα ενάρετο κύκλο ευηµερίας για όλους τους πολίτες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες της Νέας Δηµοκρατίας και

του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, πριν δώσω τον λόγο στον πρώτο αγορητή θα
ήθελα να σας πω ότι είναι εγγεγραµµένοι να µιλήσουν εκατόν
εβδοµήντα τέσσερις συνάδελφοι. Με δεδοµένο ότι θα µιλήσουν
ασφαλώς αρκετοί Υπουργοί, Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι, οι
Πρόεδροι Κοινοβουλευτικών Οµάδων, o Πρωθυπουργός, φοβά-
µαι ότι ο χρόνος που έχουµε στη διάθεσή µας για τις απογευµα-
τινές συνεδριάσεις θα είναι πολύ λίγος και θα µείνουν πάρα
πολλοί συνάδελφοι, οι οποίοι δεν θα µπορέσουν να µιλήσουν. 

Γι’ αυτό προτείνω στο Σώµα αύριο Παρασκευή, το Σάββατο
και την Κυριακή να έχουµε και πρωινές συνεδριάσεις. Προτείνε-
ται, λοιπόν, αύριο να ξεκινήσουµε στις 10.00’, το Σάββατο στις
11.00’ και την Κυριακή 12.00’ ή 13.00’ αναλόγως µε το πώς θα
έχουν πάει οι προηγούµενες συνεδριάσεις µε δίωρη διακοπή το
µεσηµέρι. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κοιτάξτε, κύριε

Βούτση, θα δούµε πώς θα πηγαίνει και αν χρειαστεί θα το αλλά-
ξουµε. Προς το παρόν να συµφωνήσουµε και αν δούµε ότι υπάρ-
χει πρόβληµα, το αλλάζουµε. 

Γίνεται δεκτή η πρόταση; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Οµοφώνως, λοι-
πόν, το Σώµα συνεφώνησε.

Εισερχόµεθα τώρα στον κατάλογο των αγορητών.
Όπως έχουµε συµφωνήσει ο χρόνος είναι έξι λεπτά για κάθε

συνάδελφο να µιλήσει. Θα παρακαλούσα να τηρείται ο χρόνος
προκειµένου να µη µείνει κανείς στο τέλος που να µην έχει µιλή-
σει από όσους επιθυµούν. 

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Μάξιµος Χαρακόπουλος, από τη Νέα
Δηµοκρατία.

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συγκυρία κατά την οποία συ-

ζητείται ο προϋπολογισµός του 2015 είναι δυστυχώς για µία
ακόµη φορά κρίσιµη και η κύρια ευθύνη βαραίνει οπωσδήποτε
την τρόικα, αλλά και σε πολύ µεγαλύτερο βαθµό την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση που µε τη στάση της τροφοδοτεί σενάρια αβεβαι-
ότητας. Έτσι η χώρα έχει βρεθεί µεταξύ σφύρας και άκµονος και
καλείται να εξέλθει αλώβητη από τις συµπληγάδες που απειλούν
να τη συνθλίψουν.

Από τη µία µεριά είµαστε αντιµέτωποι µε τις ακατανόητα υπερ-
βολικές απαιτήσεις της τρόικας και από την άλλη µε την ανεύ-
θυνη στάση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Όσον αφορά τη
στάση της τρόικας, φαίνεται σαν να αγνοεί τα τεράστια βήµατα
που έχουµε διανύσει και κάποια από αυτά τα βήµατα έγιναν παρά
τις δικές της υποδείξεις µε δική µας επιµονή που τελικά και δι-
καιώθηκε. Όπως, επίσης, δείχνει να αγνοεί ότι επιτέλους µετά
από έξι χρόνια οδυνηρές θυσίες του ελληνικού λαού, µετά από
επίπονες προσπάθειες της Κυβέρνησης Σαµαρά και νωρίτερα
από το αναµενόµενο, το πρόσηµο της ανάπτυξης έγινε θετικό και
οι προοπτικές είναι αισιόδοξες. Παραβλέπει ακόµη ότι πετύχαµε
σηµαντικά πρωτογενή πλεονάσµατα, ότι οι δείκτες της ανεργίας
έχουν σταµατήσει να αυξάνονται και αντιθέτως υπάρχει µικρή
µεν, αλλά σταθερή µείωση. Λησµονεί ότι αλλάξαµε την εικόνα
της χώρας, γεγονός που επιβεβαιώνουν τα ρεκόρ στον τοµέα
του τουρισµού.

Τέλος, δείχνει να µη λαµβάνει υπ’ όψιν ότι η Ελλάδα καθίστα-
ται πλέον προορισµός ξένων επενδύσεων µεγάλων επιχειρηµα-
τικών σχεδίων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ασφαλώς υπήρξαν καθυστερή-
σεις σε µεταρρυθµίσεις και διαρθρωτικές αλλαγές στην άρση
χρόνιων παθογενειών που µας οδήγησαν εν τέλει στην άκρη του
γκρεµού της χρεοκοπίας. Και για να είµαστε ειλικρινείς, δεν
έπρεπε να αναµένουµε την έξωθεν επιβολή αυτών των µεταρ-
ρυθµίσεων. Έπρεπε µόνοι µας από χρόνια να τις έχουµε εφαρ-
µόσει και αυτό πιστεύω ότι είναι το στοίχηµα της εποµένης
περιόδου.

Εκείνο, όµως, που τώρα προέχει είναι να αντιληφθεί η τρόικα
ότι µε τον τρόπο διαχείρισης της τελικής διαπραγµάτευσης, που
θα κλείσει το δύσκολο κύκλο της εξόδου της χώρας από την
κρίση, στέλνει λάθος µηνύµατα και στο εσωτερικό και στο εξω-
τερικό. Ίσως, βέβαια, στην προκειµένη περίπτωση να ισχύει το
γνωστό «τα λέω στη νύφη για να τα ακούσει η πεθερά», δηλαδή
τα λένε για να συνετίσουν χώρες ισχυρότερες από την Ελλάδα,
όπως η Ιταλία και η Γαλλία, που δεν συµµορφώνονται µε το
σύµφωνο σταθερότητας και γι’ αυτό εξαντλούν την αυστηρότητά
τους σε εµάς. 

Και ενώ θα ανέµενε κανείς να υπάρχει αρραγές µέτωπο στο
εσωτερικό για την τελική έξοδο από τα µνηµόνια, η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση εξακολουθεί να πολιτεύεται χωρίς αίσθηµα εθνι-
κής ευθύνης, χωρίς αντίληψη του θεσµικού ρόλου που υπο-
χρεούται να παίξει. Επιµένει µε ένα ρεσιτάλ ανευθυνότητας και
µε περισσή άγνοια κινδύνου να υπονοµεύει τη σταθερότητα της
χώρας και να ενισχύει την αβεβαιότητα. Μεθυσµένη από την
προοπτική της εξουσίας τάζει λαγούς µε πετραχήλια και απειλεί
να τινάξει στον αέρα ό,τι µε κόπους πετύχαµε.

Δυστυχώς η κόπωση από την υπερπροσπάθεια τόσων ετών,
αλλά και λάθη που έχουν γίνει, όπως η υπερφορολόγηση, έχουν
ως αποτέλεσµα πολλοί συµπολίτες µας να επικροτούν ισοπε-
δωτικές αντιλήψεις. Αρκετοί µάλιστα θεωρούν ότι δεν υπάρχει
πλέον ο φόβος της καταστροφής, ότι η σωτηρία της χώρας είναι
δεδοµένη, ότι οι ίδιοι δεν έχουν να χάσουν τίποτα από µία πιθανή
νίκη των δυνάµεων του λαϊκισµού. Σε αυτό συνέβαλε βεβαίως,
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όσο κι αν είναι οξύµωρο, το έργο που έχει γίνει σήµερα από αυ-
τήν την Κυβέρνηση. 

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οφείλουµε µε αίσθηµα
ευθύνης να δούµε την πραγµατικότητα. Ναι, δεν είµαστε στο
2010 ούτε στο 2011 ούτε στο 2012. Μία λάθος πολιτική επιλογή,
όµως, αρκεί για να µας γυρίσει πίσω σε εκείνες τις µαύρες µέρες
και σε ακόµη χειρότερες. 

Τη λύση στα µεγάλα προβλήµατα που υψώνονται µπροστά
µας δεν τη δίνει κανένας λαϊκισµός, ούτε δεξιός ούτε αριστερός.
Η παροχολογία και τα όµορφα λόγια που χαϊδεύουν αυτιά δεν
φέρνουν τη σωτηρία. Αντιθέτως, συνιστούν τη σίγουρη οδό της
καταστροφής, που µπορεί να φτάσει µέχρι του σηµείου να τεθεί
και πάλι εν αµφιβόλω η συµµετοχή µας στην Ευρωζώνη. Το τι
σηµαίνει αυτό, ας το αναλογιστούν όσοι αστόχαστα κάνουν λόγο
για µονοµερείς ενέργειες και άλλους λεονταρισµούς για εσω-
τερική κατανάλωση. 

Ας το αναλογιστούν τα στελέχη της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης και ας επιδείξουν επιτέλους τη δέουσα σοβαρότητα. Ας
πάψουν να παίζουν µε τους θεσµούς, ας σταµατήσουν να χρησι-
µοποιούν την εκλογή Προέδρου της Δηµοκρατίας και να προ-
καλούν αστάθεια και αβεβαιότητα. Ας συµβάλλουν θετικά στην
υπέρβαση της κρίσης µε ρόλο εποικοδοµητικό και συναινετικό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µαγικές λύσεις δεν υπάρχουν

και όσοι τις προτείνουν είτε είναι αφελείς είτε ψεύδονται. Απέ-
ναντί µας έχουµε δύο µόνο επιλογές: τη λεωφόρο του λαϊκισµού
που οδηγεί στην καταστροφή και τη στενή οδό της ευθύνης αλλά
και συνάµα της ελπίδας. Απαντώντας στο δίληµµα αυτό, ψηφίζω
τον προϋπολογισµό του 2015, γιατί συνιστά το επιστέγασµα µίας
υπεύθυνης και επίπονης προσπάθειας αλλά και την απαρχή µίας
νέας περιόδου για τη χώρα και τους δοκιµαζόµενους πολίτες που
µπορεί να είναι περισσότερο ελπιδοφόρα.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο
κ. Κουράκης από τον ΣΥΡΙΖΑ.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλοντας να µιλήσω για τον προϋπολογισµό που αφορά το

Υπουργείο Παιδείας και Θρησκευµάτων, θα ήθελα να αναφερθώ
πρώτα στη στάση του Υπουργού Παιδείας του κ. Λοβέρδου όσον
αφορά την τοποθέτησή του και την µη παρέµβασή του στη διεκ-
δίκηση του απεργού πείνας Νίκου Ρωµανού για την άσκηση του
δικαιώµατος στην εκπαιδευτική διαδικασία.

Θα ήθελα να τονίσω ότι µετά από είκοσι µέρες απεργίας πεί-
νας εδέησε ο κύριος Υπουργός µέσω facebook να δηλώσει ότι
ναι µεν ήταν αναρµόδιος, αλλά η αρµοδιότητα του περιοριζόταν
στο να εξασφαλίσει τις συνθήκες αποφοίτησης όλων των έγκλει-
στων επιτυχόντων, λες και το θέµα είναι η αποφοίτηση και όχι
αυτή ταύτη η εκπαιδευτική διαδικασία. 

Στη συνέχεια, έχουµε τον Υπουργό Δικαιοσύνης, τον κ. Αθα-
νασίου, να καταθέτει τροπολογία που θα συζητηθεί την επόµενη
βδοµάδα για την εξ αποστάσεως φοίτηση, αγνοώντας –ή θέλον-
τας να αγνοήσει- προφανώς ότι ούτε τα σωφρονιστικά καταστή-
µατα, ούτε τα εκπαιδευτικά ιδρύµατα έχουν την υλικοτεχνική
υποδοµή για να εξασφαλίσουν µια τέτοια φοίτηση. 

Προφανώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει και στη
χώρα µας και στις άλλες χώρες η εξ αποστάσεως διδασκαλία. Η
εξ αποστάσεως διδασκαλία προϋποθέτει πρόσβαση στον ηλε-
κτρονικό υπολογιστή και σε όλες τις βιβλιοθήκες του κόσµου ει-
κοσιτέσσερις ώρες το εικοσιτετράωρο. 

Είναι διατεθειµένος ο κύριος Υπουργός να εξασφαλίσει τις
υποδοµές και την ελευθερία να επικοινωνούν οι φοιτητές των σω-
φρονιστικών καταστηµάτων µε το διαδίκτυο όλο το εικοσιτετρά-
ωρο προς όλες τις βιβλιοθήκες του κόσµου; Προφανώς, όχι. 

Προφανώς, επίσης, γνωρίζει ότι ο πρόεδρος των ΤΕΙ, όπου
έχει πετύχει ο συγκεκριµένος κατάδικος, ο Νίκος Ρωµανός, δη-
λώνει ότι δεν υπάρχει υποδοµή για να εξασφαλιστεί κάτι τέτοιο. 

Όλο το ενδιαφέρον είναι υποκριτικό και κάτι ακόµη χειρότερο:
Κινδυνεύει να ανατραπεί η δυνατότητα χορήγησης εκπαιδευτι-

κών αδειών, δίνοντας νοµιµοφανή κάλυψη στα συµβούλια για την
απόρριψη αιτήσεων χορήγησης εκπαιδευτικής άδειας. Κάνουµε
δηλαδή ένα βήµα προς τα πίσω. 

Είναι επιτακτική ανάγκη –όλος ο κόσµος το ζητάει, όλοι οι φο-
ρείς- να δοθεί µια απάντηση ουσιαστικής δυνατότητας εκπαίδευ-
σης του Νίκου Ρωµανού στην εκπαιδευτική διαδικασία πριν να
είναι πολύ αργά. 

Σχετικά µε τον προϋπολογισµό για την παιδεία, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, έχουµε εξωφρενικά πράγµατα. Στην εξαετία
2009-2015 έχουµε µια µείωση της τάξεως του 35,6%, το οποίο
οδηγεί σε πλήρη διάλυση της παιδείας. Οι µειώσεις αυτές είναι
7% στην πρωτοβάθµια εκπαίδευση σε σχέση µε το 2014, 14% σε
σχέση µε το 2013 και 7% σε σχέση µε το 2014 στην ανώτατη εκ-
παίδευση. 

Να σας αναφέρω ενδεικτικά ότι στο Αριστοτέλειο Πανεπιστή-
µιο το 2009 δίδονταν 40 εκατοµµύρια ευρώ. Το 2014 τα 40 εκα-
τοµµύρια έγιναν 17,5 εκατοµµύρια. Το 2015 προβλέπεται το
ποσό να φτάσει τα 15 εκατοµµύρια, ενώ οι ανελαστικές δαπάνες
φθάνουν στα 19 εκατοµµύρια ευρώ. 

Πιο δραµατική είναι η κατάσταση στο Καποδιστριακό Πανεπι-
στήµιο καθώς υπάρχει ένα σοβαρότατο έλλειµα και αδυνατούν
–όπως λέει η κοσµητεία και η σύγκλητος- να ανταπεξέλθουν στις
εκπαιδευτικές ανάγκες. Η κατάσταση είναι ακόµη χειρότερη στα
ΤΕΙ. Η Σύγκλητος του ΤΕΙ της Αθήνας δηλώνει ότι δεν θα µπορέ-
σει να λειτουργήσει. 

Κοιτάξτε, το εξωφρενικό: Οι δαπάνες, οι οποίες δίδονται στις
νοµαρχίες για να δουλέψουν τα σχολεία υφίστανται µια µείωση
της τάξεως του 74%. Είµαστε δηλαδή σε εκείνη την τραγική κα-
τάσταση, ώστε να µην µπορούν να εκπληρωθούν στοιχειώδεις
ανάγκες όπως η θέρµανση και άλλα έξοδα των σχολικών επιτρο-
πών. 

Αντ’ αυτού, έχουµε τις λεγόµενες «διαρθρωτικές µεταρρυθµί-
σεις», τις οποίες προτείνει το Υπουργείο Παιδείας. Σας αναφέρω
ενδεικτικά ότι προτείνει µια από τις δράσεις αυτές να είναι το λε-
γόµενο «κοινωνικό σχολείο», στο οποίο προτείνονται θεµατικές
όπως ο ρατσισµός, σχολική βία, παχυσαρκία, χρήση ουσιών και
πολλά άλλα. Πρέπει να πούµε στον κύριο Υπουργό ότι αυτά εµ-
περιέχονται στην εγκύκλιο σχολικών προγραµµάτων, αλλά δεν
µπορούν να εφαρµοστούν καθώς ο αριθµός των εκπαιδευτικών
είναι εξαιρετικά µειωµένος. 

Ρωτάµε: Σε αυτό το λεγόµενο «κοινωνικό σχολείο εξετάζονται
θέµατα όπως είναι ο υποσιτισµός των µαθητών, η πληµµελής ια-
τροφαρµακευτική περίθαλψη; Εξετάζεται η αυξανόµενη µαθη-
τική διαρροή καθώς έχει ανασταλεί η λειτουργία του θεσµού της
ενισχυτικής διδασκαλίας; Τι θα γίνει µε την ειδική αγωγή και τη
λειτουργική ένταξη των µαθητών µε ειδικές εκπαιδευτικές ανάγ-
κες, όταν µόνο για το αυτιστικό φάσµα χρειάζονται δεκάδες εκ-
παιδευτικοί για την παράλληλη στήριξη, έτσι ώστε να εξασφα-
λιστεί η εκπαίδευση των παιδιών αυτών; 

Θα καταργήσει την εκβιαστική αξιολόγηση, η οποία είναι πρό-
φαση για αθρόες απολύσεις εκπαιδευτικών; Θα προχωρήσει
στην επιµόρφωση εκπαιδευτικών και τόσα άλλα;

Τελικά, πολύ φοβάµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι το λε-
γόµενο «κοινωνικό σχολείο» του κ. Λοβέρδου είναι ένα αντι-κοι-
νωνικό σχολείο.

Θα ήθελα στο σηµείο αυτό να δηλώσω ότι ο ΣΥΡΙΖΑ θα επα-
ναπροσλάβει όλους τους εκπαιδευτικούς που τέθηκαν σε διαθε-
σιµότητα ή απολύθηκαν, γιατί κανένας εκπαιδευτικός, διοικητι-
κός υπάλληλος ή σχολικός φύλακας δεν περισσεύει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ήθελα λίγο χρόνο, κύριε Πρόεδρε, αν είναι εύκολο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Όχι πάνω από

ένα λεπτό.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Ένα λεπτό.
Για να αποτιµηθεί το εκπαιδευτικό έργο πρέπει πρώτα να στη-

ριχθεί µε κάθε τρόπο και να ανυψωθεί. Ο ΣΥΡΙΖΑ θα στηρίξει τα
προγράµµατα επιµόρφωσης των εκπαιδευτικών, θα καταργή-
σουµε τις ευέλικτες µορφές εργασίας στην εκπαίδευση και θα
παγώσουµε τις καταργήσεις, συγχωνεύσεις στην πρωτοβάθµια
και δευτεροβάθµια εκπαίδευση, ενώ θα επαναλειτουργήσουν οι
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σχολικές µονάδες που καταργήθηκαν -νηπιαγωγεία, δηµοτικά,
γυµνάσια, λύκεια- βάσει αντικειµενικών κριτηρίων.

Επιλογή µας είναι η διασφάλιση της χρηµατοδότησης για τις
πιεστικές ανάγκες της εκπαίδευσης, η αναπροσαρµογή των κον-
δυλίων του ΕΣΠΑ και η ουσιαστική αξιοποίησή τους.

Δεσµευόµαστε για σταδιακή αύξηση των κονδυλίων για την
παιδεία και την έρευνα από τον κρατικό προϋπολογισµό. Θα κα-
λύψουµε τις ανάγκες σε διοικητικό, διδακτικό και ερευνητικό
προσωπικό σε όλες τις βαθµίδες.

Καταλαβαίνετε ότι έχουµε ένα πάρα πολύ δύσκολο έργο. Η
Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, η οποία σε λίγους µήνες ελπίζουµε να
αναλάβει αυτό το δυσθεώρητο έργο, θα ανταποκριθεί, γιατί για
εµάς η µάθηση, η καινοτοµία και η έρευνα είναι ουσιαστικές προ-
ϋποθέσεις για µία ουσιαστική ανάκαµψη της χώρας µας.

Υποσχόµεθα ότι θα τα τηρήσουµε και είµαστε σίγουροι ότι ο
ελληνικός λαός θα µας δώσει την εµπιστοσύνη και τη δύναµη να
τα πραγµατοποιήσουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο
κ. Σαχινίδης από το ΠΑΣΟΚ.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ελληνική οικονοµία µετά από

µία δύσκολη και παρατεταµένη προσαρµογή, εξάλειψε το πρό-
βληµα των δίδυµων ελλειµµάτων µε µεγάλο, όµως, τίµηµα, σε
όρους εθνικού εισοδήµατος και ανεργίας. Για µία οµαλή µετά-
βαση στην µεταπρογραµµατική Ελλάδα είναι αναγκαία η συζή-
τηση για τις µεγάλες προκλήσεις της επόµενης ηµέρας. 

Οι προκλήσεις αυτές για τη χώρα µας είναι οι εξής:
Πρώτον, να διασφαλίσει βιώσιµους ρυθµούς ανάπτυξης µέσα

από τον µετασχηµατισµό του παραγωγικού της προτύπου. Η
ανάπτυξη στο µέλλον θα έλθει από νέες επενδύσεις, οι οποίες
θα επιτρέψουν την αύξηση της εγχώριας παραγωγής -εποµένως,
θα υποκατασταθούν οι εισαγωγές- την αύξηση των εξαγωγών
αλλά και τη σταθεροποίηση της κατανάλωσης. 

Η δηµοσιονοµική προσαρµογή στο µέλλον θα υποβοηθηθεί
από την ανάπτυξη και όχι από την επίτευξη υψηλών στόχων για
τα πρωτογενή πλεονάσµατα σε βάθος δεκαετίας. Ο κρατικός
προϋπολογισµός δεν µπορεί να χρηµατοδοτήσει πρόγραµµα
νέων επενδύσεων της τάξης των 30 δισεκατοµµυρίων στην επό-
µενη τριετία, τετραετία, που είναι αναγκαίο προκειµένου να απο-
κατασταθεί η παραγωγική βάση που χάθηκε πριν αλλά και κατά
τη διάρκεια της κρίσης.

Ο εισηγητής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Τσακαλώτος
απέφυγε να µας πει αν συµφωνεί ή διαφωνεί µε την άποψη ότι
µια µικτή οικονοµία, όπως η ελληνική, χρειάζεται πέρα από τις
αναγκαίες κρατικές επενδύσεις και ιδιωτικές. Γιατί; Μήπως έχει
ιδεολογικές αναστολές;

Η δεύτερη πρόκληση είναι να δηµιουργηθούν νέες θέσεις ερ-
γασίας για να επιστρέψουν στην αγορά εργασίας το ένα εκατοµ-
µύριο άτοµα, που έµειναν άνεργα την περίοδο της κρίσης.
Άκουσα την αγωνία του εισηγητή της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης για τους ανέργους. Την πρότασή του για το πώς η ελληνική
οικονοµία θα δηµιουργεί εκατό χιλιάδες µε εκατόν πενήντα χι-
λιάδες θέσεις εργασίας ετησίως δεν την άκουσα. Ο ορθολογι-
σµός της προσέγγισής του, τον οποίο δεν αµφισβητώ, ελπίζω να
τον προστατεύει από προσεγγίσεις µε θεολογικό υπόβαθρο,
όπως «ο ΣΥΡΙΖΑ µπορεί αν δηµιουργήσει εκατό χιλιάδες µε εκα-
τόν πενήντα χιλιάδες θέσεις εργασίας γιατί θέλει, ενώ εσείς οι
σοσιαλιστές δεν θέλετε να λυθεί το πρόβληµα της ανεργίας».

Τρίτη πρόκληση είναι να µειωθούν οι κοινωνικές ανισότητες,
γιατί υπονοµεύουν την αναπτυξιακή προοπτική της χώρας.
Χώρες µε έντονες κοινωνικές ανισότητες έχουν πολιτική και κοι-
νωνική αστάθεια και αδυνατούν να προσελκύσουν τις αναγκαίες
επενδύσεις.

Η επίκληση της σταθερότητας και η ανάγκη για ευρύτερες συ-
ναινέσεις, συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,  δεν
είναι ιδεολόγηµα, αλλά όρος και προϋπόθεση για επιτυχή έξοδο
από την κρίση. Αυτό, βέβαια, αφορά και τη Νέα Δηµοκρατία, η
οποία το Μάιο του 2012 οδήγησε τη χώρα στο χείλος του γκρε-
µού µε την επιµονή της για πρόωρες εκλογές, οι οποίες κατέστη-

σαν αναγκαία τη διεξαγωγή και δεύτερου γύρου και ξεκίνησε η
συζήτηση για την έξοδο της Ελλάδας από το ευρώ. 

Η σταθερότητα, λοιπόν, συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας,
δεν είναι αλά καρτ, για να την επικαλούµαστε όποτε µας βολεύει.
Επειδή ο συσχετισµός των δυνάµεων στην Ευρώπη δεν είναι ευ-
νοϊκός για τα ελληνικά συµφέροντα, ας ξανασκεφτούν όλοι –
ένθεν κακείθεν εδώ στη Βουλή- τον ρόλο της συναίνεσης. 

Τέταρτη πρόκληση είναι να διασφαλιστούν οι προϋποθέσεις
για µια βιώσιµη έξοδο στις αγορές. Το ζητούµενο εδώ και ένα
χρόνο που ξέραµε ότι τελειώνει το πρόγραµµα, δεν ήταν απλά
να βγούµε στις αγορές, αλλά να βγούµε µε χαµηλά επιτόκια, µε
όρους ανάλογους µε αυτούς της Ιρλανδίας και της Πορτογαλίας
και να διασφαλίσουµε πάνω από όλα ότι δεν θα ξαναχρειαστεί
να ζητήσουµε µνηµόνιο. Διότι αυτό δεν θα το αντέξει ούτε η
χώρα ούτε το πολιτικό της σύστηµα. 

Είναι πολλά τα λάθη που έγιναν τους τελευταίους µήνες και
φθάσαµε ως εδώ. Εάν θέλει να τα δει κανείς, ας µελετήσει τις
προετοιµασίες που έκαναν η Ιρλανδία και η Πορτογαλία και θα
τα καταλάβει! Εκεί οι υπεύθυνοι δεν έδιωχναν την τρόικα και τα
µνηµόνια µε οµιλίες και δηλώσεις, γοητευµένοι από τη ρητορική
του δικού τους «ΣΥΡΙΖΑ». Δούλευαν µεθοδικά για την έξοδο. Μά-
ζευαν χρήµατα, για να έχουν απόθεµα ασφαλείας και έκαναν τις
αναγκαίες µεταρρυθµίσεις, για να στηρίξουν την οικονοµία.

Πέµπτη πρόκληση είναι να προχωρήσουµε σε µια εκ νέου θέ-
σπιση της πολιτείας. Και η συζήτηση για την Αναθεώρηση του
Συντάγµατος αποτελεί µια µεγάλη ευκαιρία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την ώρα που ετοιµαζόµαστε για
την «µεταπρογραµµατική» Ελλάδα, ας καταλάβουµε όλοι ότι
ούτε το πρόγραµµα θα τελειώσει µε τα λόγια, ούτε η επόµενη
µέρα θα είναι εύκολη, ούτε θα βγούµε οριστικά από την κρίση µε
διαγγέλµατα και ατάκες! Θέλει συνεννόηση και πράξεις. 

Στη δική µας γενεά έσκασε ο λογαριασµός παθογενειών δε-
καετιών από την ίδρυση του ελληνικού κράτους. Λόγω της ιστο-
ρικής απόφασης που πήραµε το 2010 να µην αφήσουµε τη χώρα
να καταρρεύσει, έχουµε ακόµα µια µοναδική ευκαιρία να διορ-
θώσουµε τα πράγµατα, να φτιάξουµε την Ελλάδα από την αρχή! 

Σας ερωτώ: Θα το κάνουµε; Είµαστε πολλοί που είµαστε έτοι-
µοι να θυσιάσουµε κάθε προσωπικό συµφέρον για το γενικότερο
καλό. Όχι γιατί µας το επιβάλλει κανένας, όχι γιατί µας το ζητάει
οποιαδήποτε τρόικα, αλλά γιατί εκεί µας οδηγούν τα πιστεύω
µας και οι αρχές µας. 

Θα ψηφίσω αυτόν τον προϋπολογισµό, για να δώσω τη δυνα-
τότητα να εργασθούµε γι’ αυτήν τη νέα Ελλάδα. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο
κ. Μηταράκης, Υφυπουργός Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας,
για επτά λεπτά. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης και
Ανταγωνιστικότητας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, περάσαµε και περνάµε την πιο
δύσκολη οικονοµική και κοινωνική συγκυρία, την πιο µεγάλη οι-
κονοµική και κοινωνική κρίση της γενιάς µας. Ο λαός υποφέρει
και δικαιολογηµένα απαιτεί από όλους εµάς εδώ την αλήθεια. 

Η πρώτη αλήθεια είναι ότι η Κυβέρνηση παρουσιάζει σήµερα
έναν ισοσκελισµένο προϋπολογισµό. Ξοδεύουµε όσα εισπράτ-
τουµε και εισπράττουµε όσα χρειαζόµαστε για τις ανάγκες µας,
χωρίς δανεικά πλέον. 

Όλοι εδώ στην Αίθουσα µιλάµε για την ανάγκη να αποφασί-
ζουµε εµείς οι ίδιοι για την πορεία και το µέλλον της χώρας µας.
Αυτό θα επιτευχθεί µόνο όταν η χώρα µπορεί να στηριχθεί στις
δικές της δυνάµεις και δυνατότητες. Σε αυτήν την κατεύθυνση
κινείται ουσιαστικά ο υπό συζήτηση προϋπολογισµός του 2015. 

Δεύτερη αλήθεια είναι ότι η χώρα χρειάζεται και ήδη µεταβαί-
νει σε ένα νέο παραγωγικό µοντέλο, ένα µοντέλο που στηρίζεται
στην εξωστρέφεια, στις επενδύσεις, στην ανταγωνιστικότητα,
στην καινοτοµία, ένα µοντέλο που στηρίζεται στον ιδιωτικό το-
µέα. Σε αντιπαραβολή µε το παρελθόν, δεν χαρακτηρίζεται πλέον
από την κατανάλωση, τη δηµόσια δαπάνη και τα δανεικά. 

Η τρίτη αλήθεια είναι ότι η χώρα πρέπει να συνεχίσει απαρέγ-
κλιτα την ευρωπαϊκή της πορεία σε µια Ευρώπη που πράγµατι
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έχει αρχίσει να αλλάζει. Όλοι γνωρίζουµε ότι η ευρύτερη περιοχή
και η γειτονιά µας βρίσκεται σε αναβρασµό. Κανείς δεν είναι σε
θέση να προβλέψει ποιες θα είναι οι εξελίξεις σε αυτό το ρευστό
διεθνές περιβάλλον και πώς θα διαµορφωθούν οι µελλοντικοί συ-
σχετισµοί. Τη µεγάλη εικόνα διεθνώς και στην Ευρώπη, προφα-
νώς, δεν είµαστε σε θέση να ελέγξουµε. 

Γι’ αυτό επιµένω ότι πρέπει να επικεντρωθούµε σε αυτό που
περνάει από το δικό µας χέρι, σε αυτά που πετύχαµε τα τελευ-
ταία δυόµισι χρόνια, όπως τη ραγδαία αύξηση των επενδύσεων,
επενδύσεων µε ονοµατεπώνυµο, που, σύµφωνα µε το ΚΕΠΕ,
έφθασαν τα 37 δισεκατοµµύρια ευρώ, τη θεαµατική άνοδο των
εξαγωγών, που έφθασαν στα 27,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, την
προώθηση των µεταρρυθµίσεων –για παράδειγµα, ο αναπτυξια-
κός νόµος, η κεντρική αδειοδοτική αρχή, που στηρίζει την επι-
χειρηµατικότητα- και τη διαµόρφωση ενός νέου φιλικού, επιχει-
ρηµατικού περιβάλλοντος που αναγνωρίζεται πλέον διεθνώς. Η
Παγκόσµια Τράπεζα, παραδείγµατος χάριν, µας ανέβασε τριάντα
εννιά θέσεις στην παγκόσµια κατάταξη ανταγωνιστικότητας µέσα
σε τρία µόλις χρόνια. 

Σε αυτά πρέπει να αναλωθούµε και όχι στους φθηνούς λαϊκι-
σµούς και τους κοµµατικούς υπολογισµούς που ευτελίζουν τους
θεσµούς και τον κοινοβουλευτισµό. 

Τέταρτη αλήθεια είναι ότι τα πράγµατα σήµερα δεν είναι όπως
ήταν το 2012 χάρη στις τεράστιες προσπάθειες του Πρωθυπουρ-
γού µας, του Αντώνη Σαµαρά. Και ακριβώς επειδή δεν είναι όπως
το 2012, µπορούµε να µιλάµε πλέον για τη στρατηγική που θα
αντιµετωπίζει τα µεγάλα κοινωνικά προβλήµατα, τις αδικίες, την
ανεργία, τη µεγάλη φορολογική επιβάρυνση που έχει υποστεί ο
ελληνικός λαός από την ύφεση και την κρίση. Αυτή η στρατηγική,
όµως, πρέπει να τα αντιµετωπίσει χωρίς να υπάρχει ο κίνδυνος
να απεµπολήσουµε όσα σηµαντικά κατακτήσαµε µέχρι σήµερα.
Αυτή είναι τώρα η εξίσωση. 

Είναι καλό που ο ΣΥΡΙΖΑ παραδέχεται -έστω και αναγκαστικά,
αφού δεν µπορεί να κάνει αλλιώς, για να µη γυρίσει στο 4%,
όπως λέει και ο Αρχηγός του- ότι σήµερα το τραπεζικό σύστηµα
έχει σταθεροποιηθεί, ότι το οικονοµικό περιβάλλον έχει αλλάξει,
ότι έχουµε πλέον πρωτογενές πλεόνασµα. Όµως, δεν είναι κα-
θόλου αρκετό. Αυτές οι παραδοχές είναι πίσω, πολύ πίσω από
τη σηµερινή πραγµατική συζήτηση. 

Η Κυβέρνηση που κατάφερε να µη βρισκόµαστε στην ίδια
θέση µε το 2012 καταθέτει αυτόν τον προϋπολογισµό που απαν-
τάει στο πώς θα κρατηθεί το τιµόνι σταθερά, ώστε παράλληλα
να γίνουν και βήµατα για την επίλυση κοινωνικών προβληµάτων. 

Περιµένουµε από εσάς, κύριοι και κυρίες συνάδελφοι της Αν-
τιπολίτευσης, να απαντήσετε ευθέως τώρα και όχι µετά από ένα
χρόνο που τα πράγµατα θα είναι ακόµα καλύτερα, στα ακό-
λουθα: Θέλετε να γίνουν επενδύσεις και να υπάρχει ένα βιώσιµο
παραγωγικό µοντέλο που θα αντιµετωπίζει ουσιαστικά τις κοινω-
νικές αδικίες ή δεν θέλετε; Θέλετε να ξεφύγουµε από τον λαϊκι-
σµό που κατάπιε ό,τι δηµιουργικό, πρωτοποριακό και υγιές πήγε
να γίνει τα προηγούµενα χρόνια ή δεν θέλετε; Θέλετε να δηµι-
ουργήσουµε ένα βιώσιµο, πραγµατικά βιώσιµο και δίκαιο κοινω-
νικό κράτος και όχι να συντηρούµε σε βάρος των πολλών ευνοη-
µένες οµάδες και συντεχνίες ή δεν θέλετε; 

Μέχρι τώρα είναι σαφές ότι τίποτα από όσα µπορούν να κατα-
πολεµήσουν την ανεργία και να κάνουν την οικονοµία να σταθεί
στα πόδια της δεν θέλατε. Σε αυτήν την Αίθουσα έχετε αντιταχθεί
σε κάθε –µα, σε κάθε- επένδυση που προσπαθεί να γίνει σε αυτόν
τον τόπο. 

Μετά από τις επόµενες κατακτήσεις της Κυβέρνησης σε αυτήν
την πραγµατικά σκληρή διαπραγµάτευση και στο ρευστό παγκό-
σµιο περιβάλλον ίσως πάλι να αλλάξετε στρατηγική. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναλάβαµε µια µεγάλη πρό-
κληση και προχωρήσαµε σε µεγάλες αλλαγές µε σχέδιο και µε
γνώµονα τις δυνατότητες και τις προοπτικές αυτής της χώρας.
Πλέον οι βασικοί λόγοι που οδήγησαν τη χώρα µας στον ειδικό
µηχανισµό στήριξης έχουν αντιστραφεί. Τα δηµοσιονοµικά ελ-
λείµµατα έγιναν δηµοσιονοµικά πλεονάσµατα. Το έλλειµµα στο
ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών έγινε πλεόνασµα. Η αδυναµία
πρόσβασης στην αγορά αντιστράφηκε και η χώρα ξαναβγήκε
στις αγορές. Οι αρνητικοί ρυθµοί ανάπτυξης έγιναν φέτος θετι-

κοί. 
Σίγουρα δεν τα κάναµε όλα σωστά. Αυτός που τολµά κάνει και

λάθη. Σε κάθε περίπτωση, όµως, χάρη στις επώδυνες θυσίες του
κόσµου, προχωρήσαµε µπροστά. 

Η χώρα αρχίζει να πατά ξανά στα πόδια της. Δεν σταµατάµε
εδώ. Για εµάς η  δικαίωση θα έρθει όταν αποκατασταθούν οι αδι-
κίες και βελτιωθεί βιώσιµα το βιοτικό επίπεδο αυτών που επλή-
γησαν από τη βίαιη προσαρµογή, όταν οι επενδύσεις στην
Ελλάδα θα είναι µία ασφαλής, βιώσιµη και αποδοτική επιλογή.
Με αποφασιστικότητα και µε σοβαρότητα από όλους µας και κυ-
ρίως µε υπευθυνότητα η χώρα µπορεί να αλλάξει τελείως πρό-
σωπο τα επόµενα δύο χρόνια. 

Αυτή είναι η βαθύτερη ουσία του φετινού προϋπολογισµού,
προϋπολογισµός σταθερότητας, µε το βέλος προς τα πάνω.

Καλώ όλες τις πτέρυγες τις Βουλής να τον υπερψηφίσουµε.
Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ και εµείς.

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Ουζουνίδης από τους Ανεξάρτητους
Έλληνες.

ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα µε προσοχή τους συναδέλφους, τους Υπουργούς που

µίλησαν. Έχω την εντύπωση, όµως, ότι εγώ ζω κάπου αλλού. 
Κύριε Σαχινίδη, να είστε σίγουρος ότι από εσάς σίγουρα δεν

περιµένουµε να µας σώσετε. Τουλάχιστον αφήστε κάποια άλλα
νέα παιδιά, µπας και κάνουν κάτι.

Όσον αφορά τις θέσεις εργασίας -είστε και τραπεζικός-, τα
εργοστάσια ζάχαρης της Ορεστιάδας τα δώσατε σε τράπεζες;

Έχω τόσα πολλά να πω. Θα πω όσα προλάβω.
Κατ’ αρχάς να ευχηθώ χρόνια πολλά στις Βαρβάρες. Σήµερα

είναι µία µεγάλη γιορτή του Στρατού µας.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Θα παρακαλούσα να έχω την προσοχή των Υπουργών. Είναι
χαρά µου όταν βρίσκονται εδώ πέρα, αλλά θα παρακαλούσα να
ολοκληρώσουν την κουβέντα τους µετά. Έχουµε άλλα σοβαρά
θέµατα.

Αύριο είναι του Αγίου Σάββα. Χρόνια πολλά! Μεθαύριο γιορ-
τάζετε και εσείς, κύριε Δένδια. Χρόνια σας πολλά, ειλικρινά! Δεν
θα γλιτώσετε, όµως, την κριτική µου.

Σε ό,τι αφορά, κύριε Σταϊκούρα, τις αλήθειες που είπατε, να
σηµειώσω ότι δεν τις είπατε όλες. Δίπλα σας καθόταν νωρίτερα
ο κ. Θεόφιλος Λεονταρίδης, µε τον οποίο επισκεφθήκαµε µαζί τα
Υπουργεία και τα Υφυπουργεία για τα δύο εργοστάσια στη βό-
ρειο Ελλάδα, που είναι από τα τελευταία που έµειναν. Και αντί
να στείλετε στη φυλακή τούς απατεώνες που διόριζαν οι κυβερ-
νήσεις και κατέκλεψαν τα εργοστάσια, κλείσατε τα εργοστάσια! 

Και επειδή ο κ. Σταϊκούρας είναι και επίκουρος καθηγητής, θα
ήθελα να αναφερθώ στον κ. Ψωινό, µεγάλο οικονοµολόγο, που
τον είχα -µεταξύ άλλων- καθηγητή στο Πανεπιστήµιο της Θεσ-
σαλονίκης ο οποίος έλεγε: αφού υπάρχει εργοστάσιο, υπάρχουν
οι πρώτες ύλες, τα τεύτλα, υπάρχει το εργατικό δυναµικό, υπάρ-
χουν εκεί γύρω ένα σωρό άνθρωποι, που απεγνωσµένα ζητούν
δουλειά, µπορούµε να δουλέψουµε το εργοστάσιο.

Τώρα τι θεωρία είναι αυτή των νεο-καθηγητών να κλείνουν τα
εργοστάσια, αυτό δεν µπόρεσα να το καταλάβω. 

Και επειδή είπε πάρα πολλές αλήθειες –είναι γεγονός- θα
ήθελα να αναφερθώ σε δηµοσιεύµατα από τις εφηµερίδες της
περιοχής µου, «Η ΓΝΩΜΗ» και «ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΘΡΑΚΗ». Στις 14 Νο-
εµβρίου η εφηµερίδα «Η ΓΝΩΜΗ» γράφει: «Στο 1,24 εκατοµµύ-
ρια οι άνεργοι τον Αύγουστο». Στο 25,9%, δηλαδή, άνεργοι. Και
µιλάτε για θετικά πρόσηµα; 

Στο επάγγελµα, κύριε Δένδια, είστε δικηγόρος. Ο κ. Λεονταρί-
δης είναι µηχανικός. Το ίδιο και εγώ. Οι περισσότεροι δικηγόροι
είναι στην πείνα. Δεν έχουν να πληρώσουν τα ασφαλιστικά τους
ταµεία. Η πλειοψηφία των µηχανικών, το 70%, πήγαν και διαγρά-
φτηκαν από το ΤΕΕ. Αυτή είναι η ανάπτυξη; Να την χαίρεστε!

Επίσης, η Διεθνής Οργάνωση Εργασίας αναφέρεται, όπως
γράφει η εφηµερίδα «Η ΓΝΩΜΗ» στις 26 Νοεµβρίου, στον κίν-
δυνο φτώχειας για το 44% των Ελλήνων. 

Να είστε σίγουρος ότι πιθανόν, αυτά όλα τα χρόνια, ένα 10%
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έτρωγε µέχρι εκεί που δεν πήγαινε άλλο, σε αντίθεση µε τους
άλλους, το 80% των Ελλήνων, που δούλευε σκληρά κι έκανε οι-
κονοµίες. Κι έρχεται σήµερα να πληρώσει τις απατεωνιές και τις
αµαρτίες αυτού του 20% που «χαϊδεύετε». 

Και γράφει η εφηµερίδα «ΤΟ ΒΗΜΑ» ότι τα τελευταία δεκα-
πέντε χρόνια δόθηκε 1 δισεκατοµµύριο σε µίζες, δηλαδή, σε
απλά ελληνικά, σε αρπαχτές, σε κλέφτες! Ένα δισεκατοµµύριο!
Το χαρίζω εδώ για τα Πρακτικά. Αυτή είναι η ανάπτυξη; 

Επίσης, καταθέτω για τα Πρακτικά και το άρθρο της εφηµερί-
δας «Η ΓΝΩΜΗ», όπου γίνεται αναφορά στον κίνδυνο φτώχειας
για το 44% των Ελλήνων. Απατεωνιές άλλων! Ο κόσµος δεν είναι
πλέον διατεθειµένος να πληρώσει! 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μαρίνος Ουζουνίδης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα άρθρα, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Οι αγρότες ζητούν να µάθουν για το εργοστάσιο ζάχαρης της
Ορεστιάδας -όπως, φαντάζοµαι, και ο κ. Λεονταρίδης ο οποίος
ήταν µαζί µας και πηγαίναµε στα Υπουργεία, και έλεγαν ψέµατα
οι ψεύτες- αν τελικά θα λειτουργήσει. 

Τελικά, το 2015, κύριε Μηταράκη, θα λειτουργήσουν τα εργο-
στάσια; Γιατί τα αναστείλατε. Δεν τα κλείσατε. Τα αναστείλατε.
Μήπως θα µεταφέρετε ξανά τα τεύτλα από την Ορεστιάδα στο
Πλατύ; Γύρω στα 5 εκατοµµύρια ευρώ είναι τα έξοδα µεταφο-
ράς. Ξέρετε τι εστί 5 εκατοµµύρια; Θα ξανακάναµε ένα εργοστά-
σιο στην Ορεστιάδα! Μήπως, όµως, θέλετε τελικά να τα διαλύ-
σετε όλα; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σας παρακαλώ ένα λεπτό µόνο.
Ο κ. Δένδιας µε την αναπτυξιακή του πολιτική µάζεψε τους πα-

ράνοµους µετανάστες κι έκλεισε και τις σχολές αστυφυλάκων.
Αυτή είναι η αναπτυξιακή σας πολιτική; 

Κοιτάξτε, προσέξτε και τη βόρειο Ελλάδα!
Κι επειδή παίζουν τώρα και τα κανάλια, κάνω έκκληση µέσω

των δηµοσιογράφων: Ο µέσος Έλληνας βορειοελλαδίτης δεν
είναι σαν τον κ. Κραουνάκη. Αυτόν ούτε ζωγραφιστό δεν θέλουµε
να τον βλέπουµε έτσι κι αλλιώς. Δεν τον γουστάρουµε!

Και θα παρακαλέσω τους δηµοσιογράφους να ασχοληθούν
περισσότερο µε τα καθηµερινά προβλήµατα των συµπολιτών
µας. Έχουν ανάγκη από µια θέση εργασίας. Δηµιουργείστε την
και εµείς θα είµαστε κοντά σας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ, να

τηρείται ο χρόνος.
Τον λόγο έχει ο κ. Ζησιµόπουλος από τη Χρυσή Αυγή.
ΠΟΛΥΒΙΟΣ ΖΗΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Ξεκινώντας τον λόγο µου, θα ήθελα να µεταφέρω τις θερµό-

τερες ευχές του Γενικού Γραµµατέα και άδικα προφυλακισµένου
Νίκου Μιχαλολιάκου και των υπολοίπων Βουλευτών, πολιτικών
κρατουµένων, της Χρυσής Αυγής, αλλά και συναγωνιστών, στους
συναδέλφους αξιωµατικούς και υπαξιωµατικούς οπλίτες του Πυ-
ροβολικού που σήµερα γιορτάζει λόγω της προστάτιδος Αγίας
Βαρβάρας. 

Είναι παραπάνω από σαφές ότι η οικονοµική κρίση που όλοι
βιώνουµε έχει επηρεάσει αναπόφευκτα και την άµυνα της πατρί-
δας µας. Έχουν γίνει τεράστιες περικοπές στα λειτουργικά έξο-
δα των Ενόπλων Δυνάµεων και στα εξοπλιστικά προγράµµατα.
Έχουµε µείωση προσωπικού, κλείσιµο µονάδων και στρατοπέ-
δων.

Δυστυχώς το πολιτικό κατεστηµένο που κυβερνούσε επί δε-
καετίες την πατρίδα µας αντιµετωπίζει τις Ένοπλες Δυνάµεις µε
ένα φοβικό, θα µπορούσαµε να το χαρακτηρίσουµε, σύνδροµο.
Αν µιλήσει κανείς για την αναγκαιότητα των εξοπλισµών, θα αν-
τιµετωπιστεί ως µιλιταριστής, εξτρεµιστής ή, στην καλύτερη πε-
ρίπτωση, ως µη πολιτικά ορθώς σκεπτόµενος.

Το χώρο της αµυντικής βιοµηχανίας παλιότερα τον γνωρίσαµε
ως χώρο µε λαµπερές και ποµπώδεις εξαγγελίες για αµυντικές
δυνατότητες, τεχνολογικές πρωτοβουλίες, προσπάθειες εξαγω-
γών, συµπαραγωγές και για offset. 

Τα θυµούνται, άραγε, αυτά οι κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας
και του ΠΑΣΟΚ; Πάνε όλα, λησµονήθηκαν και εγκαταλείφθηκαν.
Ύστερα, τον χώρο αυτό τον γνωρίζαµε ως χώρο κατασπατάλη-
σης πόρων, επιδοτήσεων και αδιαφάνειας, ύστερα ως χώρο
εκτροφής σκανδάλων και ύστερα ως χώρο σκανδάλων.

Το περίφηµο σχέδιο σωτηρίας των Ελληνικών Αµυντικών Συ-
στηµάτων, που συµφώνησε η συγκυβέρνηση µε την τρόικα το
Δεκέµβριο του 2013, µε τη διάσπαση της εταιρείας σε δύο νέες
εταιρείες αµυντικού και πολιτικού τοµέα, άνοιξε ουσιαστικά τη
θύρα προς την ολική καταστροφή.

Η επανεκκίνηση που οραµατίστηκαν τα πολιτικά σαΐνια του
Υπουργείου Άµυνας και κάποιες ύποπτες εταιρείες παροχής
συµβουλευτικού έργου φέρνει στο πολύ άµεσο µέλλον, ίσως και
εντός του 2015, την εκκαθάριση ή πώληση αντί πινακίου φακής,
που θα ισοδυναµεί βέβαια και µε οριστική διάλυση της τελευ-
ταίας αµυντικής βιοµηχανίας οπλικών συστηµάτων και πυροµα-
χικών.

Ο πολιτικός τοµέας, που περιλαµβάνει την «ΗΛΕΚΤΡΟΜΗΧΑ-
ΝΙΚΗ ΚΥΜΗΣ» και την «ΜΕΤΑΛΛΟΥΡΓΙΚΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΗΠΕΙ-
ΡΟΥ Α.Ε.», όπως και την παραγωγή κυνηγετικών φυσιγγίων και
εµπορικών εκρηκτικών, είναι ένας τοµέας εκ προοιµίου προγραµ-
µένος, που πηγαίνει για εκκαθάριση και κλείσιµο εντός του 2015,
µε αποτέλεσµα να χάσουν την εργασία τους εκατοντάδες εργα-
ζόµενοι. Ήδη πολλοί από αυτούς, όπως παραδείγµατος χάριν
στο εργοστάσιο Κύµης, είναι δύο χρόνια απλήρωτοι και ουσια-
στικά ξεχασµένοι και απολυµένοι χωρίς αποζηµίωση.

Για να ολοκληρώσει την καταστροφή, η διοίκηση της εταιρείας
παρουσίασε ένα σχέδιο «εθελουσίας εξόδου» επιχειρώντας να
υφαρπάξει τη συναίνεση των εργαζοµένων, δηµιουργώντας κλί-
µα απόλυτου πανικού και ανασφάλειας στο σύνολο των εργαζο-
µένων και σπρώχνοντάς τους εκβιαστικά προς την έξοδο. Κρύ-
βουν ότι, αντί να χρηµατοδοτούν την ανασυγκρότηση και την
ανάπτυξη της εταιρείας, χρηµατοδοτούν µε το πρόγραµµα εθε-
λουσίας εξόδου την απαξίωση και τη διάλυσή της. Διαδίδουν ότι
όσοι φύγουν ίσως ξανάρθουν µε δελτία παροχής υπηρεσιών
µέσω εργολαβικών εταιρειών, για να είναι προσκολλώµενοι και
διαχειρίσιµοι από τη διοίκηση της εταιρείας και συνδικαλιστικούς
φορείς της συγκυβέρνησης.

Ταυτόχρονα, η διορισµένη διοίκηση της εταιρείας συνειδητά
αρνείται να πληρώσει τις νόµιµες αποζηµιώσεις των εργαζοµέ-
νων που έφυγαν το 2012 και το 2013. Συνεχίζει να πληρώνει επι-
λεκτικά τα «δικά της παιδιά» σε κάθε δραστηριότητα, προµηθευ-
τές, αποζηµιώσεις, επιδόµατα ευθύνης, αναδροµικά, ακόµα και
εξωδικαστικούς συµβιβασµούς, ενώ αρνείται να εφαρµόσει τε-
λεσίδικες δικαστικές αποφάσεις ακόµα και του Αρείου Πάγου και
προσλαµβάνει κολλητούς του διευθύνοντος συµβούλου από την
πρώην εταιρεία του, µε υπέρογκους µισθούς, εκτός πάσης νόµι-
µης διαδικασίας και εν γνώσει του Υπουργού Δένδια.

Το οριστικό κλείσιµο των εργοστασίων Μάνδρας -οπλικά συ-
στήµατα- και Ελευσίνας -πυροµαχικά όλων των διαµετρηµάτων-
έχει ήδη προαναγγελθεί και µάλιστα ο µηχανολογικός εξοπλι-
σµός της Μάνδρας και η µισού αιώνα τεχνογνωσία του εργοστα-
σίου δεν µεταφέρεται, αλλά σβήνει, έτσι ώστε να είναι ευκολό-
τερη και η διάλυση της υπόλοιπης εταιρείας.

Οι πολυδιαφηµιζόµενες συµβάσεις από τον απελθόντα Αβρα-
µόπουλο, µετά τις δήθεν σκληρές διαπραγµατεύσεις µε την
τρόικα, µένουν στα χαρτιά, γιατί οι διοικούντες δεν θέλουν και
ούτε µπορούν να ανασυγκροτήσουν και να εξορθολογίσουν
αυτήν την αµυντική βιοµηχανία πέρα από την οπτική της υποτέ-
λειας στα ξένα συµφέροντα και της συνδιαλλαγής µε γνωστούς
εµπόρους όπλων που λυµαίνονται τα Ελληνικά Αµυντικά Συστή-
µατα.

Τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα είναι µια χαρακτηριστική πε-
ρίπτωση εθνικής σηµασίας εταιρείας του δηµοσίου, η οποία βια-
ζόταν κατά συρροή εδώ και δεκαετίες από τους κοµµατικούς
µηχανισµούς και ανεκδιήγητες διοικήσεις. Είδαµε οδοντίατρους,
είδαµε υπαλλήλους ιπποδρόµου, υπαλλήλους σφαγείου, γκαλε-
ρίστες και εξακολουθεί και σήµερα να βιάζεται από ανίκανες δι-
οικήσεις και κρατικοδίαιτους συνδικαλιστές. Αυτή η µεγάλης
εθνικής σηµασίας εταιρεία πριν από µόλις τέσσερα χρόνια αριθ-
µούσε δυόµισι έως τρεις χιλιάδες εργαζόµενους, ενώ σήµερα
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και µετά το κλείσιµο των εργοστασίων Κύµης, Μεταλλουργίας
Βορείου Ηπείρου, Μάνδρας και Ελευσίνας, συνταξιοδοτήσεις και
την εθελούσια έξοδο, θα αριθµεί περίπου πεντακόσιους πενήντα
εργαζόµενους.

Τα εργοστάσια που θα παραµείνουν εν λειτουργία, ήτοι του
Αιγίου, του Λαυρίου και του Υµηττού, θα λειτουργούν υποτυπω-
δώς, αφού ούτε ικανό και αρκετό προσωπικό θα υπάρχει λόγω
των αποχωρήσεων, αλλά ούτε και αρκετό προς εκτέλεση έργο,
ώστε να καλύπτονται τα λειτουργικά έξοδα της εταιρείας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Την ανοχή σας για ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. Τελειώνω.
Έτσι, ο στόχος των µνηµονιακών κυβερνήσεων επετεύχθη,

ήτοι η πλήρης απαξίωση και ο δραστικός περιορισµός παραγω-
γικών δυνατοτήτων, για να έρθει στο τέλος του 2015, ως ώριµο
φρούτο, η διαλυτική παράδοση των δύο-τριών εργοστασίων που
θα είναι σε λειτουργία στα ξένα συµφέροντα και σε κρατικοδίαι-
τους ιδιώτες «επενδυτές», αφού πρώτα πάρουν αυτοί ως προίκα
από το Υπουργείο Άµυνας την εκτέλεση εξοπλιστικών προγραµ-
µάτων που σήµερα δεν δίδονταν στην εταιρεία, ενώ η ΕΛΒΟ, µια
επίσης πολύ σηµαντική εταιρεία για την εθνική άµυνα της χώρας,
οδηγείται το 2015 σε οριστική εκκαθάριση.

Βίους παράλληλους µε τα ΕΑΣ έχουν τα ναυπηγεία και η ΕΑΒ.
Τα  ναυπηγεία, τουλάχιστον όσον αφορά το σκέλος ναυπήγησης
πολεµικών πλοίων, έχουν πλήρως απαξιωθεί, µε την ΕΑΒ να κα-
ταντά σύντοµα σαν τα ΕΑΣ, δηλαδή µία επιχείρηση χωρίς αντι-
κείµενο. Κυβερνήσεις, Υπουργοί, Διευθύνοντες Σύµβουλοι και
Διευθυντές µε πλαστά στοιχεία απαξίωσαν τον κολοσσό της αε-
ροπορικής βιοµηχανίας της χώρας και είναι βέβαιο ότι πολύ σύν-
τοµα η ΕΑΒ που γνωρίσαµε δεν θα υπάρχει, µε αποτέλεσµα να
µην είναι εφικτή ούτε η συντήρηση της πολεµικής µας αεροπο-
ρίας.

Όλα αυτά συµβαίνουν ενώ η Τουρκία αναπτύσσει ιλιγγιωδώς
τη δική της αµυντική βιοµηχανία και την επόµενη δεκαετία αυτή
η βιοµηχανία θα είναι σε θέση να καλύπτει κατά το µέγιστο πο-
σοστό τις εξοπλιστικές ανάγκες των τουρκικών Ενόπλων Δυνά-
µεων. Όλα τα κυρίως και τα επιµέρους εξοπλιστικά προγράµ-
µατα της Τουρκίας και οι προµήθειες των οπλικών συστηµάτων
όλων των κατηγοριών των τουρκικών Ενόπλων Δυνάµεων πραγ-
µατοποιούνται µε την ενεργή συµµετοχή της εγχώριας αµυντικής
βιοµηχανίας, η οποία είναι ο φορέας υποχρεωτικής εθνικοποί-
ησης όπλων, πυροµαχικών και οπλικών συστηµάτων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Στον αντίποδα, οι ηγεσίες του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας συ-
στηµατικά τις τελευταίες δεκαετίες απαξίωσαν την αµυντική µας
βιοµηχανία και, ταυτόχρονα, την εθνική µας ισχύ. Το ισοζύγιο
στρατιωτικής ισχύος Ελλάδας-Τουρκίας ανατρέπεται µε φρενή-
ρεις ρυθµούς εις βάρος της χώρας µας, κάτι που θα οδηγήσει
αναπόφευκτα σε ατιµωτικές για το έθνος καταστάσεις, αν δεν
συνειδητοποιήσουµε την αναγκαιότητα ύπαρξης της εθνικής
αµυντικής βιοµηχανίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ, αν
έχετε την καλοσύνη, συντοµεύετε, γιατί ο χρόνος έχει τελειώσει
προ πολλού.

ΠΟΛΥΒΙΟΣ ΖΗΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ: Τα λαµόγια και οι µιζαδόροι
των εθνικών εξοπλισµών και η πολιτική της Νέας Δηµοκρατίας
και του ΠΑΣΟΚ έθαψαν την Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία. Η
Χρυσή Αυγή έχει και προτάσεις και λύσεις για την αµυντική βιο-
µηχανία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, οι Υπουργοί Υγείας, Οικονοµικών, Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, Διοικητικής Μεταρρύθµι-
σης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Παιδείας και Θρησκευµά-
των, Εσωτερικών, Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, Ναυτιλίας
και Αιγαίου και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Ίδρυση Παρατηρητηρίου Άνοιας,
βελτίωση Περιγεννητικής Φροντίδας και ρυθµίσεις θεµάτων αρ-
µοδιότητας Υπουργείου Υγείας.

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.

Τον λόγο έχει τώρα η κ. Μαρία Ρεπούση.
Κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ να τηρείτε τον χρόνο, όσο είναι

δυνατόν.
Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2015

είναι και αυτός, όπως και ο αµέσως προηγούµενος, καθρέπτης
της αδιέξοδης και βαθιά άδικης πολιτικής µε την οποία η Κυβέρ-
νηση της χώρας και τα κόµµατα που τη συναποτελούν επιχειρούν
να αντιµετωπίσουν την κρίση, στην οποία οδήγησαν τη χώρα κυ-
βερνώντας τη για σαράντα χρόνια τώρα.

Είναι αδιέξοδη γιατί δεν έχει µέτρα ανάσχεσης της ύφεσης και
των πιέσεων που αυτή ασκεί στο σύνολο των οικονοµικών αλλά
και κοινωνικών πλευρών της ζωής των πολιτών. Είναι βαθιά άδι-
κη, καθώς µειώνει περαιτέρω το κοινωνικό κράτος, συρρικνώνον-
τας τα βασικά εργασιακά και κοινωνικά δικαιώµατα του πολίτη.

Θα αξιοποιήσω δύο χώρους αναφοράς, για να αποδείξω του
λόγου το αληθές, δηλαδή την εκπαίδευση και την υγεία. Η
πρώτη, εκτός από στοιχειώδες κοινωνικό δικαίωµα, κατά γενική
οµολογία είναι απόλυτα συναρτηµένη µε την ανάπτυξη και η δεύ-
τερη, δηλαδή η υγεία και η φροντίδα υγείας, είναι βασική υπο-
χρέωση του κράτους προς τον πολίτη.

Η εκπαίδευση, για να συνδεθεί µε την ανάπτυξη και να µην
αναµασά το κλέος των προγόνων µας, χρειάζεται διαρθρωτικές
µεταρρυθµίσεις και χρηµατοδότηση. Αν κοιτάξουµε το αντί-
στοιχο κεφάλαιο της εισηγητικής έκθεσης του προϋπολογισµού
για τις διαρθρωτικές µεταρρυθµίσεις, θα βρούµε έναν κατάλογο
ατάκτως ερριµµένων θεµάτων που είτε δεν συνιστούν µεταρρυθ-
µίσεις είτε δεν ανταποκρίνονται στα ισχύοντα. 

Στην πρώτη θέση βρίσκεται η εφαρµογή του νέου γενικού λυ-
κείου µε εκπαιδευτική αυτονοµία ως σχολείο γενικής δευτερο-
βάθµιας εκπαίδευσης. Στην πραγµατικότητα, η πρόσφατη αλλα-
γή στην οποία αναφέρεται η συγκεκριµένη θέση όχι µόνο δεν
έκανε το λύκειο αυτόνοµη βαθµίδα εκπαίδευσης, αλλά το έκανε
φροντιστήριο για την τριτοβάθµια εκπαίδευση, για να µην ξο-
δεύεται –λέει- η ελληνική οικογένεια στα ιδιωτικά φροντιστήρια.
Μα, όσο παραµένει αυτό το σύστηµα εισαγωγής στην τριτοβάθ-
µια εκπαίδευση, η ελληνική οικογένεια θα ξοδεύεται και σε κάθε
περίπτωση ούτε αυτός ούτε κανένας άλλος λόγος ευσταθεί για
να µετατρέψεις το λύκειο σε φροντιστήριο.

Στη δεύτερη σειρά των µεταρρυθµίσεων της εισηγητικής έκ-
θεσης του προϋπολογισµού έρχεται η πρωτοβάθµια εκπαίδευση,
που είναι πράγµατι πολύ σηµαντική και ξεχασµένη. Τι λέει η ει-
σηγητική έκθεση; Διαβάζω: «Θεσµοθέτηση αλλαγών στην πρω-
τοβάθµια εκπαίδευση». Ποια είναι εδώ η µεταρρύθµιση; 

Διάβασε τις προάλλες ο Υπουργός Παιδείας µια έκθεση ιδεών
για το δηµοτικό σχολείο και ενδεχοµένως εννοούνται αυτές οι
ιδέες στον προϋπολογισµό. Διαφορετικά, δεν µπορεί κανείς να
καταλάβει τι εννοούν µε τον όρο «αλλαγές στην πρωτοβάθµια
εκπαίδευση», χωρίς αυτές να προσδιορίζονται. 

Σε κάθε περίπτωση οι ιδέες δεν αρκούν. Δεν αρκεί να λες ότι
η προετοιµασία των παιδιών πρέπει να γίνεται στο σχολείο. Πρέ-
πει να µας πεις πώς θα το κάνεις, τι µέτρα θα πάρεις για να γίνει.
Θα επεκτείνεις, για παράδειγµα, το θεσµό του ολοήµερου σχο-
λείου; Αν ναι, αυτό πρέπει να αποτυπώνεται στον προϋπολογι-
σµό, διότι απαιτεί περαιτέρω χρηµατοδότηση. Αντ’ αυτής, οι
δαπάνες για την εκπαίδευση µειώνονται ακόµα περισσότερο. Σε
απόλυτους αριθµούς µειώνονται από τον τακτικό προϋπολογι-
σµό κατά 256 εκατοµµύρια ευρώ και από το Πρόγραµµα Δηµο-
σίων Επενδύσεων κατά 16 εκατοµµύρια ευρώ. Στην δε πρωτο-
βάθµια, περί ης ο λόγος για τη διαρθρωτική της µεταρρύθµιση,
µειώνεται κατά 115 εκατοµµύρια, µείωση που αντιπροσωπεύει
ένα ποσοστό της τάξης του 7,26% από τις ήδη µειωµένες δαπά-
νες του περυσινού προϋπολογισµού.

Αναρωτιέται κανείς από πού θα κοπούν αυτά τα χρήµατα. Τα
σχολεία δεν έχουν τους δασκάλους που χρειάζονται, έχουν ελ-
λείψεις. Δεν έχουν τις υποδοµές που χρειάζονται. Δεν έχουν τα
µέσα για να µεταφέρουν τους µαθητές. Για να µην αναφερθούµε
στα προγράµµατα σίτισης που έχουν κατ’ επανάληψη εξαγγελθεί
και που δεν έχουν υλοποιηθεί και που δεν αποτυπώνονται που-
θενά στον προϋπολογισµό.
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Αν παρακολουθήσει κανείς τη διαδικασία του κοινοβουλευτι-
κού ελέγχου, θα διαπιστώσει πόσες ελλείψεις επισηµαίνονται
από τους Βουλευτές όλων των πτερύγων και πόσο ανεπαρκείς
είναι οι απαντήσεις της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Παι-
δείας.

Θα περάσω στην υγεία, έναν τοµέα που πλήττεται βαριά από
την πολιτική που επιλέγει η Κυβέρνηση για να αντιµετωπίσει την
κρίση. Παρ’ όλα αυτά, η υγεία υφίσταται σηµαντικές περικοπές
της τάξης του 10,9%. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Αν προσέξουµε τον εσωτερικό διακανονισµό στις µειώσεις, θα
διαπιστώσουµε έναν άτακτο καταµερισµό των πόρων που δεν πε-
ριλαµβάνει καν τα πρόσθετα κοινωνικά µέτρα που χρειάστηκε να
πάρει η πολιτεία για να αντιµετωπίσει τον διαρκώς αυξανόµενο
αριθµό των ανασφάλιστων πολιτών λόγω κρίσης. Πρόκειται για
ένα πολύ θετικό µέτρο.

Γνωρίζετε ότι στα πρόσφατα αυτά µέτρα περιλαµβάνεται η
φαρµακευτική περίθαλψη για τους ανασφάλιστους συµπολίτες
µας. Το µέτρο αυτό αναµένεται το 2015 να αυξήσει τους δικαιού-
χους της φαρµακευτικής δαπάνης κατά 2,5 µε 3 εκατοµµύρια πο-
λίτες, κάτι που αναµένεται να αυξήσει συνολικά τη φαρµακευτική
δαπάνη, ενώ στον προϋπολογισµό παραµένει η ίδια µε αυτήν του
2014, που ήταν ήδη ελλιπής. Πώς, λοιπόν, η πολιτεία θα κάνει
πράξη τη ρύθµιση που ψήφισε για τους ανασφάλιστους; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Θα χρειαστώ µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Επιπλέον, η κρατική επιχορήγηση του ΕΟΠΥΥ από τον τακτικό

προϋπολογισµό είναι µειωµένη κατά 17% σε σχέση µε το 2014,
ενώ για τα νοσοκοµεία θα είναι µειωµένη κατά 22,8%. 

Αναρωτιέται κανείς πώς θα αντέξει το δηµόσιο σύστηµα υ-
γείας αυτές τις περαιτέρω περικοπές. Γνωρίζουµε όλοι οι συνά-
δελφοι ότι το σύστηµα νοσεί θανάσιµα και ότι τα προβλήµατα
είναι τεράστια. 

Ας πάρουµε την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, η οποία υπο-
τίθεται ότι µεταρρυθµίστηκε, έτσι ώστε να πιάσουν τόπο τα χρή-
µατα των Ελλήνων φορολογουµένων. Η δηµιουργία του Εθνικού
Οργανισµού Παροχής Υπηρεσιών Υγείας, του ΕΟΠΥΥ, ως ενιαίου
ασφαλιστικού φορέα όλων των πολιτών της, ανεξαρτήτως επαγ-
γέλµατος ή εργασιακού καθεστώτος, θα µπορούσε να παίξει ση-
µαντικό ρόλο στην από δεκαετίες αναγκαία ανασυγκρότηση του
συστήµατος υγείας στην Ελλάδα και του συστήµατος της πρω-
τοβάθµιας φροντίδας υγείας ειδικότερα. Αντί όµως γι’ αυτό, κυ-
ριάρχησε η µονοσήµαντη στόχευση για περικοπές δαπανών, η
πλήρης έλλειψη σχεδιασµού και ο ακραίος ερασιτεχνισµός.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ακόµα, κυριάρχησαν και τεχνικού χαρακτήρα µέτρα που ου-

δείς αµφισβητεί τη σηµασία τους, όπως η ηλεκτρονική συνταγο-
γράφηση, που όµως καθιερώθηκαν µε ερασιτεχνισµούς, λάθη
και αβλεψίες, µε ταλαιπωρία ασφαλισµένων, γιατρών και φαρµα-
κοποιών. 

Δεν προλαβαίνω να ολοκληρώσω, καθώς σέβοµαι το γεγονός
ότι υπάρχουν πάρα πολλοί οµιλητές και οι συνεδριάσεις θα κρα-
τούν µέχρι αργά.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο
Υπουργός Εθνικής Άµυνας κ. Δένδιας. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας): Ευχαρι-
στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

Θα προσπαθήσω να σεβαστώ απολύτως τον χρόνο, µια και
υπάρχει µεγάλος αριθµός συναδέλφων που θέλουν να διατυπώ-
σουν τις σκέψεις τους και ίσως σε αυτήν τη διαδικασία να είναι
πολύ χρησιµότερο να ακούγονται οι απόψεις των συναδέλφων
Βουλευτών σε σχέση µε τις απόψεις των εισηγητών Υπουργών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πάντοτε επιθυµώ να βλέπω
αυτήν τη διαδικασία στο εθνικό Κοινοβούλιο σαν µια διαδικασία
νοήµονος διαλόγου και όχι σαν µια διαδικασία παραλλήλων µο-

νολόγων, στην οποία η κάθε πλευρά διατυπώνει τις σκέψεις της,
χωρίς αυτές οι δύο διαδικασίες σκέψης να συναντιούνται οπου-
δήποτε. Κατά τούτο, νοµίζω ότι είναι σηµαντικό να υπάρξει από-
λυτη ηρεµία και χαµηλοί τόνοι κατά τη συζήτηση, ώστε να µπορεί
να ακουστεί το επιχείρηµα και όχι οι κραυγές. 

Μπορούµε να κάνουµε κάποιες αρχικές παραδοχές στις
οποίες να συµφωνούµε όλοι. Η χώρα µε τις θυσίες της ελληνικής
κοινωνίας και µε το βαρύτατο φόρτο του ελληνικού λαού κατά-
φερε να αντιµετωπίσει τα δίδυµα ελλείµµατα. Παρ’ όλες τις δυ-
σκολίες, λοιπόν, η χώρα αυτήν τη στιγµή βρίσκεται στην ευτυχή
συγκυρία να µπορεί να αντιµετωπίσει το θέµα της δηµιουργίας
ενός νέου µοντέλου ανάπτυξης. Για να το κάνει αυτό, πρέπει να
καταλήξει σε µία σαφή αντίληψη σχετικά µε το τι έφταιξε που η
χώρα βρέθηκε στην εξαετή κρίση. Εάν αυτό δεν γίνει, τότε θα
έχουµε το οξύµωρο να διατυπώνουµε απόψεις θεραπείας χωρίς
να έχουµε διαπιστώσει την ασθένεια. 

Ακούγοντας τις τοποθετήσεις των αγαπητών συναδέλφων της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, καταλήγω στο συµπέρασµα ότι η
αιτία των προβληµάτων της ελληνικής κοινωνίας είναι τα µνηµό-
νια και ότι αν τα µνηµόνια δεν υπήρχαν, τότε όλα στη χώρα θα
ήταν καλά και δεν θα υπήρχε κανένα πρόβληµα. Εκ της δε κα-
τάργησής τους, θα επανέλθουµε σε έναν επίγειο παράδεισο,
στον οποίο βεβαίως όλα θα είναι καλά. 

Προ ολίγου άκουσα αγαπητό συνάδελφο να τοποθετείται υπέρ
της επαναπρόσληψης όλων των καθηγητών, της επαναλειτουρ-
γίας όλων των σχολείων και της ακύρωσης όλων των συγχωνεύ-
σεων σχολείων. Νοµίζω ότι όλα αυτά απέχουν πολύ από την
πραγµατικότητα, από αυτό το οποίο µπορούµε να κάνουµε. Διότι
ο καθένας από εµάς, ανεξαρτήτως του τι λέει, ξέρει πάρα πολύ
καλά ότι η αιτία της κρίσης είναι το µοντέλο το οποίο ακολουθή-
θηκε τα προηγούµενα χρόνια και το οποίο µας οδήγησε στα µνη-
µόνια. Αυτό ήταν ένα µοντέλο κρατισµού, ένα µοντέλο δαιµο-
νοποίησης της επιχειρηµατικότητας, ένα µοντέλο ήσσονος προ-
σπάθειας. Εάν αυτά δεν καταπολεµηθούν, εάν δεν αλλάξουν και
ακόµα κι αν υποθέσουµε ότι αύριο το πρωί µε ένα µαγικό τρόπο
εξαλείφεται το σύνολο του χρέους, σε δέκα, σε δεκαπέντε χρό-
νια η χώρα θα βρισκόταν πάλι σε µια βαθύτατη κρίση. 

Αυτό το οποίο πρέπει να κάνουµε, λοιπόν, είναι να εξαλεί-
ψουµε τα αίτια της κρίσης και έχουµε τη δυνατότητα να το πρά-
ξουµε. Έχουµε τη δυνατότητα να µετατρέψουµε την Ελλάδα σε
έναν χώρο καινοτοµίας, σε έναν χώρο όπου η επιχειρηµατικό-
τητα δεν θα διώκεται, αλλά αντιθέτως θα ενισχύεται, σε έναν
χώρο που λέξεις, όπως «startups», «venture capital», «incubators»,
«νεοφυείς επιχειρήσεις», «θερµοκοιτίδες επιχειρηµατικότητας»,
θα είναι λέξεις της καθηµερινότητας των νέων ανθρώπων. 

Η Ελλάδα χρειάζεται, κυρίες και κύριοι, κατ’ ελάχιστον εκατό
χιλιάδες νέες επιχειρήσεις. Η Ελλάδα χρειάζεται πάνω από εκατό
δισεκατοµµύρια νέες επενδύσεις. Αυτά δεν µπορούν να προκύ-
ψουν από ένα κρατικίστικο µοντέλο και η οιαδήποτε ανάλυση,
όπως κι αν γίνει, δεν µπορεί να γεννήσει αυτά τα κεφάλαια από
τη διαχείριση οιουδήποτε κρατικού προϋπολογισµού του µέλλον-
τος. Άλλωστε, νοµίζω µε σαφήνεια ο προλαλήσας Αναπληρωτής
Υπουργός Οικονοµικών κ. Σταϊκούρας κατέδειξε ότι στην ουσία
το µοντέλο του ΣΥΡΙΖΑ είναι ένα µοντέλο επιπλέον σηµαντικής
φορολογικής επιβάρυνσης, κάτι που αυτήν τη στιγµή ούτε οι ελ-
ληνικές επιχειρήσεις ούτε και οι Έλληνες πολίτες αντέχουν. 

Διότι βεβαίως θα ήταν ιδιαίτερα αφελής κανείς να πιστέψει ότι
η Αίθουσα αυτή χωρίζεται σε δύο παρατάξεις: Στους κακούς αν-
θρώπους, οι οποίοι ανήκουν στην κυβερνητική πλειοψηφία και οι
οποίοι επιθυµούν να κλείνουν επιχειρήσεις, να κόβουν συντάξεις,
να κόβουν µισθούς -αν θέλετε- αυτοί οι κακοί άνθρωποι, οι οποίοι
επίσης, αγνοούν και το εκλογικό τους συµφέρον, δεν θέλει κα-
νείς από αυτούς να επανεκλεγεί και έτσι επιθυµούν όλοι ιδιαίτερα
να είναι δυσάρεστοι στις εκλογικές τους περιφέρειες. Και από
την άλλη, υπάρχουν οι άνθρωποι µε τη µεγάλη καρδιά, οι οποίοι
θέλουν να επαναπροσληφθούν οι πάντες, να αποκατασταθούν οι
µισθοί, να δώσουµε ξανά τις παροχές που στέρησαν πριν οι
κακοί άνθρωποι. Καταλαβαίνετε ότι αυτός ο διαχωρισµός δεν
υπάρχει. Και καταλαβαίνετε επίσης ότι ο ελληνικός λαός είναι
αρκετά νοήµων -µετά από το µέγα πάθηµα του 2009- να µην επα-
ναλάβει τα ίδια σφάλµατα. 
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Έρχοµαι, λοιπόν, τώρα να πω -πέραν της γενικής τοποθέτη-
σης, στην οποία νοµίζω ότι µπορούµε να έχουµε µία κεντρική, αν
µη τι άλλο, όχι συµφωνία, τουλάχιστον κατανόηση, ώστε ο διά-
λογος από εδώ και πέρα να είναι εποικοδοµητικός και όχι στο
επίπεδο, όπως είπα πριν των παραλλήλων µονολόγων- και δύο
πράγµατα για το νέο Υπουργείο, στο οποίο µου έκανε την τιµή ο
Πρωθυπουργός της χώρας, ο κ. Αντώνης Σαµαράς, να είµαι πο-
λιτικός προϊστάµενος, ένα Υπουργείο, το οποίο εξαιτίας ακριβώς
της συγκυρίας στην ευρύτερη περιοχή και της συνολικής αστά-
θειας στην Ανατολική Μεσόγειο έχει κεντρικό ρόλο για τη δια-
σφάλιση συνολικά του τρόπου λειτουργίας του ελληνικού κρά-
τους, της ελληνικής δηµοκρατίας, της ελληνικής κοινωνίας. 

Κυρίες και κύριοι, δεν έχει έννοια να λέµε πολλούς αριθµούς -
αυτοί συνήθως συσκοτίζουν παρά διευκολύνουν την κατανόηση
των πραγµάτων- απλώς ενδεικτικά να σας πω ότι το 2015 ο συ-
νολικός προϋπολογισµός του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας ανέρ-
χεται σε 3.252.225.000 ευρώ. Και για να έχετε ένα συγκριτικό
µέγεθος σε σχέση µε το 2010, το οποίο το σηµειώνω ως την αρχή
της κρίσης, έχει µειωθεί ο προϋπολογισµός κατά 46% και άνω,
δηλαδή σχεδόν κατά 2.900.000.000 ευρώ. Το Υπουργείο Εθνικής
Άµυνας, λοιπόν, χρειάζεται να λειτουργήσει περίπου µε τα µισά
χρήµατα απ’ ό,τι είχε το 2010. 

Επίσης, οι πιστώσεις των εξοπλιστικών προγραµµάτων -που
είναι και το επόµενο νοµίζω που πρέπει να ξέρετε- ανέρχονται
σε 700.000.000 ευρώ για το 2015 και έχουν µειωθεί σε σχέση µε
το 2010 κατά 65%. Το 2010 υπερέβαιναν το 1.300.000.000 ευρώ.
Πρέπει, λοιπόν, να κάνουµε τη δουλειά µας µε πολύ λιγότερα
χρήµατα. 

Ερώτηµα, το οποίο δικαίως µπορεί να µας απευθύνει η ελλη-
νική κοινωνία: Κάνετε τη δουλειά σας; Ποια είναι η δουλειά µας,
κατ’ αρχάς; Η δουλειά µας είναι η διατήρηση του αξιόµαχου των
Ενόπλων Δυνάµεων. Δουλειά µας είναι η  δυνατότητα να εφαρ-
µόσουµε το δόγµα αποτροπής, δηλαδή να εξασφαλίσουµε την
ασφάλεια της ελληνικής δηµοκρατίας και της ελληνικής κοινω-
νίας.

Η απάντηση, κυρίες και κύριοι, είναι ένα απόλυτο ναι. Παρά
την πολύ µεγάλη δυσκολία, η κρίση ανέπτυξε και στις ελληνικές
Ένοπλες Δυνάµεις ιδιαίτερες δεξιότητες και κατάφεραν έτσι
µέσα από µία ευφυή διαχείριση των περιορισµένων πόρων να
διατηρήσουν το αξιόµαχο τους και να διατηρήσουν τη δυνατό-
τητα που έχουν για αποτροπή. Αυτό αποδεικνύεται περίτρανα
από την ίδια την κατάσταση ως έχει. Ξέρετε καλά ότι στην Ανα-
τολική Μεσόγειο σήµερα, όπως έχουν τα πράγµατα, ουδείς χα-
ρίζει οτιδήποτε σε οιονδήποτε. Η διατήρηση ενός status quo είναι
αποτέλεσµα της δυνατότητος αποτρεπτικής ισχύος της χώρας,
δεν είναι δωρεά οιουδήποτε. 

Όµως, υπάρχουν και πάρα πολλά πράγµατα τα οποία µπορούν
να γίνουν και γι’ αυτό θα ήθελα να καταναλώσω τα τρία τελευ-
ταία λεπτά του χρόνου τον οποίο µου διαθέτετε, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι, η χώρα µπορεί να δει µε διαφορετικό τρόπο
τις Ένοπλες Δυνάµεις της. Πέραν από τη δεδοµένη εθνική απο-
στολή της εξασφάλισης του εθνικού χώρου, οι Ένοπλες Δυνά-
µεις µπορούν στην τωρινή συγκυρία να κινηθούν και πέρα από
τον παραδοσιακό τους ρόλο, να διευρύνουν τα όρια του παρα-
δείγµατος, το οποίο παρέχουν στην ελληνική κοινωνία. Μπορούν
εκµεταλλευόµενες το εξαιρετικής ποιότητας και εξαιρετικής εκ-
παίδευσης ανθρώπινο δυναµικό να λειτουργήσουν ως κύτταρο
παραγωγής, τεχνολογίας και καινοτοµίας. 

Οι Ένοπλες Δυνάµεις -το έχετε ψηφίσει εδώ και λίγο καιρό-
έχουν έναν ενιαίο φορέα αµυντικής έρευνας και τεχνολογίας, ο
οποίος στην πραγµατικότητα δεν έχει ακόµα ενεργοποιηθεί. 

Προϋποθέτει υπογραφή υπουργικής απόφασης και πιθανόν
προεδρικού διατάγµατος, το οποίο προτίθεµαι να κάνω τις αµέ-
σως προσεχείς ηµέρες. 

Η ουσία είναι, όµως, ότι µέσα από αυτόν τον φορέα οι Ένο-
πλες Δυνάµεις της χώρας µπορούν να γίνουν κύτταρο παραγω-
γής καινοτοµίας και τεχνογνωσίας. Ούτως ή άλλως οι Ένοπλες
Δυνάµεις µας, όπως οι ένοπλες δυνάµεις όλων των χωρών, είναι
καταναλωτές αυτών των προϊόντων. Καταναλώνουν και καινοτο-
µία και τεχνογνωσία σε µεγάλες ποσότητες. Θα ήταν, λοιπόν,
εξαιρετικά σηµαντικό για τη χώρα αν µπορεί αυτό το οποίο κα-

ταναλώνει, να το παράγει. 
Και αυτό µπορεί να απευθυνθεί όχι µόνο σε εξωτερική κατα-

νάλωση για τις δικές µας ανάγκες αλλά µπορεί να γίνει και απο-
λύτως εξαγώγιµο προϊόν µε διπλή κατεύθυνση: Αφ’ ενός µεν
οικονοµικά στενά, απολύτως χρήσιµη στους καιρούς που ζούµε,
αλλά πέραν αυτών µπορεί αυτό να αποτελέσει για την ελληνική
εξωτερική πολιτική τεράστιο πλεονέκτηµα. Μπορεί να µοχλεύσει
πολλαπλασιαστικά τις δυνάµεις µας, όχι µόνο τις δυνάµεις των
Ενόπλων Δυνάµεων αλλά τις δυνάµεις της χώρας στην ευρύτερη
περιοχή. Νοµίζω το παράδειγµα µιας µικρής χώρας, όπως είναι
το Ισραήλ, µπορεί να µας δείξει τι µπορεί να παράσχει µια προ-
ηγµένη τεχνολογία και µια προηγµένη βιοµηχανία σε αυτήν τη
χώρα.

Πέραν, όµως, από αυτά υπάρχουν κι άλλα πράγµατα τα οποία
µπορεί να γίνουν και προτίθεµαι, στον βαθµό που οι συνθήκες το
επιτρέψουν, να τα πράξω.

Μπορεί να αλλάξει ο τρόπος διαχείρισης και αξιοποίησης της
περιουσίας των ελληνικών Ενόπλων Δυνάµεων και να παραχθεί
τεράστιο όφελος για το Υπουργείο αυτό και γενικά για την ελλη-
νική κοινωνία. 

Μπορούµε να ολοκληρώσουµε την προσαρµογή µας στο
Εθνικό Σύστηµα Ηλεκτρονικών Δηµοσίων Συµβάσεων, το ΕΣΗ-
ΔΗΣ, το οποίο είχα υπηρετήσει τη δηµιουργία του ως Υπουργός
Ανάπτυξης προ ολίγων ηµερών, και να πετύχουµε σηµαντικές οι-
κονοµίες κλίµακας.

Όπως, επίσης, µπορούµε να αναδιαρθρώσουµε σηµαντικά το
µοντέλο διαχείρισης των λίγων πόρων που, ως υστέρηµα του Έλ-
ληνα φορολογούµενου, δίνονται στο Υπουργείο αυτό και στις
Ένοπλες Δυνάµεις, και να µπορέσουµε έτσι, µε ένα συνολικό µο-
ντέλο προσέγγισης, να πετύχουµε καλύτερη εκµετάλλευση, οι-
κονοµίες κλίµακας και τελικά, ένα ουσιαστικά αναβαθµισµένο
αποτέλεσµα.

Κυρίες και κύριοι, βρισκόµαστε, όπως πάντα τα τελευταία χρό-
νια, σε µια δύσκολη συγκυρία. Η διαφορά αυτή τη φορά είναι ότι
υπάρχει σαφώς η ελπίδα. Όµως, για να µετατραπεί αυτή η ελ-
πίδα σε καθηµερινή πραγµατικότητα για τον Έλληνα πολίτη,
οφείλουµε σε αυτήν την Αίθουσα να έχουµε ευθυκρισία και κατά
τούτο σας καλώ να ψηφίσετε τον προϋπολογισµό του 2015.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει η
κ. Μανωλάκου από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Η δηµοσιονοµική πειθαρχία και οι
καπιταλιστικές αναδιαρθρώσεις, τις οποίες δεσµεύει µε ευρωκα-
νονισµούς η Ευρωπαϊκή Ένωση, ανεξάρτητα µνηµονίου ή όχι,
αποδέχονται συγκυβέρνηση, Αξιωµατική Αντιπολίτευση και όλα
τα κόµµατα του ευρωµονόδροµου και χαρακτηρίζουν και τον
προϋπολογισµό του 2015, ανεξάρτητα εάν τα κόµµατα της Αντι-
πολίτευσης τον καταψηφίσουν.

Το σίγουρο είναι ότι θα συνεχιστεί πιο άγρια η αντιλαϊκή επί-
θεση και µε πρόσθετα, σκληρότερα µέτρα «λαιµητόµου» που συ-
ζητιούνται τώρα µε την τρόικα -και αυτό είναι αλήθεια- αποσύ-
ροντας ακόµα και την έκπτωση του 30% στην έκτακτη εισφορά
αλληλεγγύης που τελείωνε το 2014. Όµως, συνεχίζεται ολό-
κληρη και αλώβητη. Έτσι είναι οι έκτακτοι φόροι. Γίνονται µόνι-
µοι, ενώ η µόνιµη δουλειά µετατρέπεται σε έκτακτη και ευκαι-
ριακή και η σύνταξη θα καταντήσει λαχείο. Και αυτή είναι µια
αλήθεια. 

Κατά τα άλλα υποστηρίζετε ότι δεν θα µειωθούν µισθοί και
συντάξεις. Είναι µέγα ψέµα και κοροϊδία. Νέο πετσόκοµµα έρχε-
ται, αυξάνοντας την άµεση φορολογία στο λεηλατηµένο εισό-
δηµα. Δεν µπορεί να ζήσει ούτε αυτός που παίρνει ψίχουλα για
µισθό, πόσω µάλλον ο άνεργος που εξαθλιώνεται πλήρως.      

Κι αυτά για να θωρακιστεί ακόµα πιο πολύ η ανταγωνιστικό-
τητα των µονοπωλίων και επιχειρηµατικών οµίλων, εξασφαλίζον-
τας πάµφθηνη -ακόµα και τσάµπα- εργασία και προσφορά στο
«πιάτο» την κρατική περιουσία µε τις αποκρατικοποιήσεις, εξα-
σφαλίζοντας νέα επιχειρηµατικά κέρδη και πρόσθετα βάρη στα
λαϊκά εισοδήµατα. 

Εκεί οφείλεται και ο φιλικός διακανονισµός για τον προβλήτα
3 στο λιµάνι του Πειραιά. Πρόκειται για νέα σύµβαση που ενι-
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σχύει προνόµια και κερδοφορία της «COSCO». Παρά τις καθυ-
στερήσεις, από τον οξυµµένο ανταγωνισµό µεταξύ των µονοπω-
λίων, η απελευθέρωση των λιµανιών προχωρά σµπαραλιάζοντας
µια σειρά µικροεπαγγελµατιών γύρω από το λιµάνι.  Ταυτόχρονα,
προσπαθείτε να εγκλωβίσετε εργαζόµενους να στοιχηθούν πίσω
από µετοχικό πακέτο διαφορετικής εταιρείας ως προς την εθνι-
κότητα, ώστε να πάψουν να διεκδικούν τα λιµάνια να είναι λαϊκή
περιουσία στην υπηρεσία των λαϊκών αναγκών για φθηνές, ασ-
φαλείς µεταφορές. 

Γι’ αυτό και ο ΣΥΡΙΖΑ µετά την πρότασή του για δηµοψήφισµα
για τα λιµάνια -την οποία απέρριψαν οι εργαζόµενοι- έρχεται µε
νέα για τη δηµιουργία µιας επιτροπής κατά της ιδιωτικοποίησης
του ΟΛΠ, όπου συµµετέχουν και επιχειρηµατίες, προωθώντας
µια άλλη µορφή ιδιωτικοποίησης, που λέγεται «παραχώρηση του
λιµανιού στο κεφάλαιο» και κυρίως, βεβαίως, στους εφοπλιστές
ακτοπλοΐας καµουφλάροντας έτσι την ιδιωτικοποίηση. Είναι και
αυτή µια µέθοδος, το να «βαφτίζεις το κρέας, ψάρι» για να κρύ-
ψεις τη στήριξη στο κεφάλαιο και φυσικά στην ιδιωτικοποίηση,
υλοποιώντας τις καπιταλιστικές αναδιαρθρώσεις της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης µε άλλους παίκτες και άλλες µορφές. 

Αυτά είναι τα παζάρια στους ανταγωνισµούς της ενδοαστικής
διαπάλης. Όποια µορφή και να επιλεγεί θα είναι σε βάρος των
εργαζοµένων και του λαού, αφού κρίσιµοι τοµείς εξυπηρέτησης
των λαϊκών αναγκών θυσιάζονται στον βωµό των συµφερόντων
των µονοπωλίων, αλλά και θέσεις εργασίας που κάθε φορά τά-
ζουν είναι κακοπληρωµένες µε συνθήκες κάτεργου. Και αυτή
είναι µια αλήθεια. 

Φυσικά στον προϋπολογισµό απεικονίζεται και η σκληρότερη
επίθεση στη µικροµεσαία αγροτιά, που καταστρέφεται µε τη νέα
ΚΑΠ 2014-2020. Χαράτσια για ΕΛΓΑ, ΟΣΔΕ, ΟΓΑ, ενέργεια, γεω-
τρήσεις, σταβλικές εγκαταστάσεις, άγρια φορολογία από το
πρώτο ευρώ, αρπάζοντας τελικά εξ ολοκλήρου τις επιδοτήσεις
που δίνονται -περίπου 2 δισεκατοµµύρια ευρώ το χρόνο- για την
ενίσχυση, υποτίθεται, του αγροτικού εισοδήµατος. 

Ήδη, φέτος έχουν πάρει το 50% του τσεκ των επιδοτήσεων
που µοιράστηκε και ελάχιστα έφθασαν στους αγροτοκτηνοτρό-
φους για µια µικρή ανακούφιση. Δεσµεύτηκαν από την τράπεζα
ως οφειλές και τη φοροµπηχτική κυβερνητική πολιτική. 

Συγκεκριµένα, ο προϋπολογισµός µειώνει την επιστροφή του
φόρου κατανάλωσης στο πετρέλαιο κίνησης και την επιστροφή
του ΦΠΑ στους αγρότες, συµβάλλοντας στην αύξηση του κό-
στους παραγωγής. Μειώνει τις πιστώσεις για τις συντάξεις του
ΟΓΑ. Αυξήθηκαν τα χρόνια σύνταξης από τα εξήντα πέντε στα
εξήντα επτά. Ο αγρότης θα πάρει την πενιχρή σύνταξη δύο χρό-
νια αργότερα, πληρώνοντας και εισφορές επιπλέον. Στον ΕΛΓΑ
η αύξηση είναι µόνο 2 εκατοµµύρια, όταν σχεδόν παντού είχαµε
καταστροφή παραγωγής από θεοµηνίες, καταρροϊκό πυρετό
στην κτηνοτροφία και άλλα. 

Φαίνεται πως δεν σκοπεύετε να αποζηµιώσετε τους κατε-
στραµµένους αγροτοκτηνοτρόφους, αν και πληρώνουν τσου-
χτερά ασφάλιστρα και τα παίρνετε προκαταβολικά από τις
ενισχύσεις που δικαιούνται µέσω της Τράπεζας Πειραιώς, στην
οποία παραχωρήσατε όλα τα προσωπικά δεδοµένα των αγρο-
τών, µέσω του ΟΣΔΕ και ετοιµάζεστε να τους δώσετε όλα τα µη-
τρώα αγροτών, εµπόρων, βιοκαλλιεργητών και άλλα. 

Αυτή είναι η ιδιωτικοποίηση. Τη στιγµή, όµως, που το Υπουρ-
γείο Γεωργίας έχει υποδοµή και όλα τα µητρώα δηµιουργήθηκαν
µε τη δουλειά των υπαλλήλων για πολλά-πολλά χρόνια. 

Να γιατί ο λαός πρέπει να ανατρέψει την καπιταλιστική βαρ-
βαρότητα και όχι να αλλάξει τον διαχειριστή της. 

Καταψηφίζουµε, λοιπόν, τον προϋπολογισµό του 2015.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει η

κ. Ραχήλ Μακρή από τους Ανεξάρτητους Δηµοκρατικούς Βου-
λευτές.

ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο προϋπολογισµός κατατίθεται σε µια εποχή που η αξιοπιστία

του κράτους έχει «τραυµατιστεί» αποφασιστικά. Έχουν αναλη-
φθεί υποχρεώσεις που δεν εκπληρώθηκαν. 

Δυστυχώς δεν είναι δωρεάν η απώλεια της αξιοπιστίας ενός
κράτους. Γιατί όλα αυτά; Πώς φτάσαµε εδώ; Πέρα από την απλή
ανικανότητα, ούτε κι εµείς είχαµε φανταστεί το µέγεθός της, σας

βεβαιώνουµε. Όπως αποκαλύφθηκε τελικά, υπήρξε και η «σκιά»
της περιφρόνησης προς τις αρχές της κοινωνικής δικαιοσύνης. 

«Αδιαφόρησε ουσιαστικά η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας
για οποιαδήποτε δίκαιη κατανοµή του φορολογικού βάρους. Χά-
ρισε από την άµεση φορολογία στους πλούσιους, θέλησε να µε-
τακυλίσει το βάρος στα λαϊκά στρώµατα, κατέληξε να εξαρθ-
ρώσει τον εισπρακτικό µηχανισµό του δηµοσίου και τελικά οδή-
γησε τα έσοδα του προϋπολογισµού σε πλήρη κατάρρευση»,
έλεγε ο Ανδρέας Παπανδρέου, ο ιδρυτής του ΠΑΣΟΚ, στη συζή-
τηση του προϋπολογισµού το 1994, µόνο που τότε δεν γνώριζε
ότι οι διάδοχοί του θα συνεργάζονταν µε τη Νέα Δηµοκρατία
στην άδικη κατανοµή των φορολογικών βαρών, ψηφίζοντας τρο-
πολογίες και νοµοσχέδια φοροαπαλλαγών για τους πλούσιους
και ρίχνοντας τα βάρη στα λαϊκά στρώµατα τα οποία «φτωχοποί-
ησαν». 

Για τη Νέα Δηµοκρατία δεν χρειάζεται βέβαια ιδιαίτερη ανα-
δροµή, καθώς ο σηµερινός Αρχηγός σας και Πρωθυπουργός Αν-
τώνης Σαµαράς στην τελευταία οµιλία πριν τις ευρωεκλογές µάς
δήλωσε: «Εγώ σας λέω ότι σκίζω τα µνηµόνια µέρα µε τη µέρα,
λεπτό το λεπτό, σελίδα τη σελίδα». Επανέλαβε ακόµα ότι θα πα-
τάξει την ανεργία και ότι θα έλθει η ανάπτυξη. Φαίνεται βέβαια
ότι στη Νέα Δηµοκρατία ζείτε σε µια εναλλακτική πραγµατικό-
τητα.

Ο κ. Σταϊκούρας την άνοιξη του 2014 στη συζήτηση για το µε-
σοπρόθεσµο αρνήθηκε να παραδεχθεί το δηµοσιονοµικό κενό
και τις επικείµενες περικοπές σε επικουρικές και κύριες συντά-
ξεις. Ωστόσο, η µείωση των επικουρικών συντάξεων άρχισε το
καλοκαίρι του 2014 -όπως είχα προειδοποιήσει τον ελληνικό λαό
ότι θα κάνετε- και η τρόικα µε µήνυµα ηλεκτρονικού ταχυδρο-
µείου απαιτεί τη µείωση κι άλλο των συντάξεων.

Ειδοποιήστε, λοιπόν, τον κ. Σαµαρά να µη σκίζει άλλο σελίδες
του µνηµονίου, γιατί σε λίγες µέρες θα φέρει και άλλο µνηµόνιο
κι εσείς θα το ψηφίσετε και αυτό. 

Οποιαδήποτε άλλη κυβέρνηση στη θέση σας θα είχε παραιτη-
θεί. Εσείς, όµως, γραπώνεστε στην εξουσία και το ερώτηµα είναι
γιατί. Τι έχετε να κρύψετε; Τι φοβάστε; Φοβάστε ότι όταν εγκα-
ταλείψετε τους υπουργικούς θώκους που µοιράζεστε µαζί µε το
ΠΑΣΟΚ, θα αποδοθούν οι ευθύνες σας, ευθύνες σε Υπουργούς
που φέρονται να συνεργάζονται µε εργολάβους και να αποδί-
δουν εκατοµµύρια σε βάρος των Ελλήνων φορολογουµένων;
Υφυπουργούς που ξοδεύουν χιλιάδες ευρώ στα µέσα µαζικής
ενηµέρωσης της εκλογικής τους περιφέρειας από τα χρήµατα
των Ευρωπαίων και Ελλήνων πολιτών; Ευθύνες σ’ αυτούς που
έδωσαν στους τραπεζίτες όσα χρήµατα υποτίθεται ότι δανείστη-
καν µε τις µνηµονιακές δανειακές συµβάσεις και στέκονται ανί-
κανοι να εξασφαλίσουν ρευστότητα στην αγορά και δίκαιη
αντιµετώπιση στους δανειολήπτες που κατέστρεψαν µε την πο-
λιτική της βλακώδους λιτότητας; Ευθύνες σ’ όσους έδρασαν πα-
ραβιάζοντας τους νόµους και το Σύνταγµα της χώρας; Ευθύνες
σ’ αυτούς που µε τροπολογίες προσπαθείτε να απαλλάξετε,
όπως για παράδειγµα το ΤΑΙΠΕΔ και τους νοµικούς του συµβού-
λους που παραβιάζουν κατάφωρα τον ανταγωνισµό και κατηγο-
ρούν το ΣτΕ γιατί ακυρώνει τις παρανοµίες τους; Δηµάρχους-
«βαφτιστήρια» σας που µοιράζουν 400.000 ευρώ για να ψηφιο-
ποιούν τα αρχεία του πολιτικού τους µέντορα;

Τον εκκαθαριστή της ΕΡΤ που εκπληρώνοντας τις επιθυµίες
Σαµαρά έδωσε εκατοµµύρια στο Studio Μπόµπολα-Ψυχάρη για
λίγες µόνο εκποµπές µε το σήµα «Δηµόσια Τηλεόραση» όταν ρί-
ξατε µαύρο στην πραγµατική δηµόσια τηλεόραση της ΕΡΤ; Τις
διοικήσεις των ασφαλιστικών ταµείων που συµµετείχαν στη λη-
στεία του PSI από την οποία αποζηµιώσατε µόνο τις τράπεζες;
Ουκ εστί τέλος στη λίστα της ντροπής;

Είναι φανερό ότι η συγκυβέρνησή σας παραβιάζει και το Σύν-
ταγµα και τους νόµους και δεν σας το λέµε µόνο εµείς. Σας το
λέει ο τέως Πρόεδρος του Αρείου Πάγου ο κ. Κόκκινος, ο οποίος
δηλώνει ότι έχει καταλυθεί η Δηµοκρατία και το Σύνταγµα από
την παρούσα Κυβέρνηση. Και συνεχίζει: Η εξαπάτηση του λαού
είναι τιµωρητέα, γι’ αυτό και η επόµενη Κυβέρνηση αυτού του
τόπου οφείλει να αποδώσει δηµοκρατικά, θεσµικά και συνταγµα-
τικά όλες τις ευθύνες, είτε ποινικές είτε αστικές. 

Γιατί δεν τα φάγαµε όλοι µαζί. Γιατί δώσατε 3,6 δισεκατοµµύ-
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ρια ευρώ στον Σάλα, τροποποιώντας τον Αστικό Κώδικα. Γιατί τα
650 εκατοµµύρια ευρώ που λείπουν από τον κοινωνικό προϋπο-
λογισµό θα υπήρχαν εάν οι κυβερνήσεις των κοµµάτων σας δεν
είχαν αφαιµάξει τα ταµεία µε τα δοµηµένα οµόλογα, τη χρηµατι-
στηριακή φούσκα, το PSI και τις υπόλοιπες αναγκαστικές λη-
στείες. 

Δεν έχει, βέβαια, νόηµα να εισέλθουµε σε επιµέρους συζήτηση
επί του προϋπολογισµού, γιατί δεν πρέπει να ξεχνάτε ότι ψηφί-
σατε νόµο που έδωσε τη δυνατότητα στην τρόικα να το µεταβά-
λει ακόµα και αν έχει ψηφιστεί από το ελληνικό Κοινοβούλιο την
επόµενη µέρα. Σας θυµίζω ότι ήταν το πρώτο νοµοσχέδιο που
έφερε ο κ. Χαρδούβελης ως Υπουργός Οικονοµικών, αυτοκαταρ-
γώντας τον εαυτό του. 

Γι’ αυτό και υπάρχει ανάγκη ο λαός να πάψει να φοβάται τα
διχαστικά σας διλήµµατα. Γιατί όταν φεύγει ο φόβος, πρυτανεύει
η λογική και αυτή επιτάσσει τη θεσµική και δηµοκρατική ανα-
τροπή, όπως έγινε στην Αργεντινή που τόσο πολύ σας τροµο-
κρατεί. Γιατί γνωρίζετε ότι όταν η χώρα έδιωξε το Διεθνές Νο-
µισµατικό Ταµείο, το ΑΕΠ της εκτινάχθηκε, σε αντίθεση µε τη
χώρα µας όπου τα µνηµονιακά µέτρα έκοψαν το ΑΕΠ στη µέση. 

Κλείνοντας και µε ευκαιρία τον εορτασµό της προστάτιδας των
ορυχείων Αγίας Βαρβάρας, να ευχηθούµε χρόνια πολλά στους
εργαζόµενους στα ορυχεία του λιγνίτη στη Δυτική Μακεδονία και
ιδιαίτερα στον Νοµό Κοζάνης που αποτελεί την ενεργειακή καρ-
διά της χώρας. Οι εργαζόµενοι καθηµερινά αντιµετωπίζουν το
θάνατο από κατολισθήσεις, όπως γίνεται στο ορυχείο Μαυροπη-
γής αυτή τη στιγµή. Είναι µακρύς ο κατάλογος των νεκρών και η
Κυβέρνησή σας αδιαφορεί, γιατί εξαντλεί το ενδιαφέρον της στις
απευθείας αναθέσεις, όπως µε αυτή του λιγνιτωρυχείου της
Βεύης που δώσατε µε ύποπτες διαδικασίες στον κ. Μπόµπολα. 

Με το ξεπούληµα της δηµόσιας περιουσίας δεν φτιάχνετε πρo-
ϋπολογισµούς, ούτε καν εικονικούς. Η χώρα υποφέρει από µια
Κυβέρνηση που δεν εξυπηρετεί το συµφέρον των πολιτών και σε
αυτή τη µη δηµοκρατικά νοµιµοποιηµένη Κυβέρνηση όλες οι υγι-
είς δηµοκρατικές δυνάµεις του τόπου θα συνεχίσουµε να αντι-
στεκόµαστε για τη θεσµική ανατροπή µέχρι τη νίκη. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει η

κ. Μάρκου, Ανεξάρτητη Βουλευτής. 
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές η συζήτηση του

προϋπολογισµού του 2015 γίνεται µέσα σε µια συγκυρία πρωτο-
φανή. Η αξιοπιστία του προφανώς εξαρτάται από τις πολιτικές
εξελίξεις, από τις διαπραγµατεύσεις µε την τρόικα και τους πι-
στωτές, από τη δυνατότητα να εκλεγεί Πρόεδρος της Δηµοκρα-
τίας, από τις πιθανές εκλογές. 

Μέσα σε όλο αυτό το ασφυχτικό σκηνικό και παρ’ ότι µπορεί
κανείς να ισχυριστεί ότι όλα αυτά γίνονται για τη χώρα, στην
πραγµατικότητα έχουµε ξεχάσει τη χώρα. Σκεφτείτε όλοι αυτό
που γίνεται, προσθέτοντας τη δικαιολογηµένη αποχώρηση του
Υπουργό Εξωτερικών για το Σκοπιανό, αλλά και την πρόθεση του
κ. Νταβούτογλου να επισκεφτεί τη Θράκη µε κλιµάκιο δέκα
Υπουργών. Αυτά να τα λέµε για να µη χάνουµε τα πραγµατικά,
τα σηµαντικά γεγονότα και τις πιθανές επιπτώσεις και εξελίξεις
τους. 

Η χώρα βρίσκεται υπό τη σκληρή αλλά και αναίτια σε πολύ µε-
γάλο βαθµό επιµονή των δανειστών για ζητήµατα, όπως η ακε-
ραιότητα των συντάξεων και η βιωσιµότητα του ασφαλιστικού
συστήµατος, για τα προβλήµατα του οποίου όµως σε µεγάλο
βαθµό πλέον οφείλεται η βαθύτητα της ύφεσης, που αυτή η πο-
λιτική προκάλεσε και που υπονοµεύει τη βιωσιµότητα του συστή-
µατος. 

Πρέπει να αποκαταστήσουµε τις αδικίες στις συντάξεις προ-
σπερνώντας τις διαταγές για µειώσεις. Πρέπει να είµαστε αξιό-
πιστοι στις προτάσεις αναπτυξιακής πολιτικής. Να φτιάξουµε ένα
περιβάλλον πρόσφορο για τους νέους που επιθυµούν να επιχει-
ρήσουν. Να µην ασχολούµαστε µόνο αµυντικά, µε το πού θα
βρούµε επιδόµατα. Οι νέες και οι νέοι θέλουν ευκαιρίες σε µια
αγορά και σε µια κοινωνία που ασφυκτιά από τα προνόµια κά-
ποιων αλλά και τα ολιγοπώλια. Αυτά τα έχει δείξει κανείς στην
τρόικα; Φαίνεται, όµως, ότι σε αυτήν τη χώρα, µε τη ρηχή θεσµι-

κή µνήµη, πρέπει να πάθουµε για να µάθουµε. 
Για να µην πάθουµε για να µάθουµε, εγώ, κυρίες και κύριοι

Βουλευτές, υποστηρίζω ότι ακόµα κι αν είναι να πει κανείς «όχι»
στον προϋπολογισµό, πρέπει να πει «ναι» στην πολιτική σταθε-
ροποίηση. «Ναι» στην αλλαγή του πολιτικού συστήµατος σε όλο,
όµως, το εύρος του πολιτικού φάσµατος. 

Υποστηρίζω, λοιπόν, ότι ο πολιτικός κίνδυνος, το πολιτικό
ρίσκο, σκοτώνει την οικονοµία και γι’ αυτό όλοι εµείς θα έπρεπε
να έχουµε ένα moratorium στην πολιτική αντιπαράθεση. 

Συστήνω, λοιπόν, σε όλους µας υποµονή και µετριοπάθεια,
διαφορετικά διχάζουµε τον λαό κι αυτό είναι το χειρότερο γιατί
ο κίνδυνος αρνητικών εξελίξεων στα οικονοµικά, αλλά και στα
εθνικά θέµατα, θα είναι για το άµεσο µέλλον µαζί µας.

Υπάρχει, όµως, και η ανάγκη για θεραπεία προβληµατικών θε-
σµών που περιβάλλουν το πολιτικό µας σύστηµα. Το µπόνους
των πενήντα Βουλευτών δηλητηριάζει τον αναγκαίο συµβιβασµό
και τη συναίνεση ανάµεσα στους κύριους παίκτες και δεν αφήνει
τα µικρά κόµµατα να συµβάλλουν δηµιουργικά.

Έρχοµαι τώρα στο «καυτό» θέµα του Προέδρου. Η δυσλει-
τουργική διάταξη που απαιτεί εκατόν ογδόντα Βουλευτές για τον
Πρόεδρο είναι ενάντια στο ίδιο το πνεύµα του Συντάγµατος που
απαιτεί συναίνεση. Ο δε εκλογικός νόµος, αντιστρατεύεται το
πνεύµα αυτό, αφού ο προκαλών τις εκλογές -και πιθανός πρώ-
τος- έχει συµφέρον όχι να συναινέσει αλλά να τορπιλίσει την
εκλογή Προέδρου, ώστε στις εκλογές να λάβει και το µπόνους. 

Δυστυχώς, αυτή είναι η αλήθεια που δεν οµολογούµε: Πάµε
να κάνουµε εκλογές κουρελιάζοντας το πνεύµα του Συντάγµα-
τος, το οποίο επικαλούµαστε, αποδεικνύοντας ότι το µόνο που
σκεφτόµαστε είναι εξουσία µε κάθε κόστος. 

Κι όµως υπάρχουν τα πρόσωπα και παρακαλώ την Κυβέρνηση
να φερθεί σοβαρά και θεσµικά. Χρειαζόµαστε πρόσωπο µε κά-
ποια πολιτική ταυτότητα, όχι λοβοτοµηµένο Πρόεδρο για να -τά-
χατες- αναβαθµίσει τον θεσµό, πρόσωπο που να σέβεται µαζί
µας το πνεύµα του Συντάγµατος, να είναι µετριοπαθής, να συµ-
βάλλει στο συµβιβασµό των αντιτιθέµενων, να είναι αξιοκράτης
κι ανεξάρτητος. Και για να µην είµαστε µόνο ωραία λόγια, ποιος
και ποια από µας θα είχε αντίρρηση για ένα πρόσωπο όπως, για
παράδειγµα, ο Παρασκευάς Αυγερινός ή η Μαριέττα Γιαννάκου; 

Αλλά βέβαια για τους επαγγελµατίες της πολιτικής αυτά δεν
έχουν σηµασία. Σηµασία έχουν οι πέντε χιλιάδες «κολλητοί» µας,
που θα πάρουν τις θέσεις της κοµµατικής νοµενκλατούρας και
θα ικανοποιήσουν το εγώ και το συµφέρον τους. 

Ψηφίζω να αλλάξει αυτό το πράγµα, όποιος κι αν το πει, απ’
όπου κι αν προέρχεται. Έχει σηµασία να πω στον προϋπολογι-
σµό ναι; Έχει σηµασία που η µικροκοµµατική θα µετρήσει το
«ναι» στην πλειοψηφία και θα κάνει και νηπιακή αριθµητική; Όχι,
δεν έχει καµµία σηµασία. Σηµασία έχει τούτη τη δύσκολη στιγµή
να βρούµε όλοι το θάρρος, βοηθώντας και τον λαό να πει «όχι»
σε αυτό που υπάρχει και να γεννήσει η χώρα επιτέλους το και-
νούριο. 

Και το παιδί του καινούργιου –προσοχή- δεν είναι το παιδί του
παλιού, δεν είναι βέβαια και παρθενογένεση, αλλά µη µου πείτε
πως δεν υπάρχουν δυνάµεις απογοητευµένες κι αποστασιοποι-
ηµένες, άνθρωποι προοδευτικοί και νοικοκύρηδες, που θέλουν
να αλλάξει η χώρα και να χαράξει τη δική της πορεία µέσα στην
Ευρώπη. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ήταν λάθος το success story,
λάθος ο ανασχηµατισµός, λάθος η απροετοίµαστη σύγκρουση
µε την τρόικα, λάθος και η αδυναµία της –µιλώ για την Κυβέρ-
νηση- να φέρει το καινούργιο και την αξιοκρατία στην πολιτική.
Το ίδιο ισχύει, όµως, και για την Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Όσο
κι αν είναι οργισµένος ο κόσµος της -και το καταλαβαίνουµε όλοι
αυτό- ο ρόλος της πολιτικής δεν ήταν να µετατρέπει τον λαό σε
όχλο. Περιµένουµε όλοι µια περισσότερο υπεύθυνη στάση και
πολιτική. 

Ναι, τα νούµερα του προϋπολογισµού είναι στον αέρα και η
διαπραγµάτευση συνεχίζεται. Δεν υπάρχει, όµως, χώρος για πο-
λιτικές υπεκφυγές. Δεν υπάρχει χώρος για «παρών». Ας δούµε
τη σηµερινή συζήτηση ως µια ευκαιρία να εδραιώσουµε την πο-
λιτική σταθερότητα και τη συναίνεση.

Ευχαριστώ. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει ο
Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών κ. Λεονταρίδης για οκτώ
λεπτά.

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-
τερικών):  Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διανύουµε σχεδόν δυό-
µισι χρόνια από τότε που ο ελληνικός λαός εµπιστεύτηκε αυτήν
την Κυβέρνηση και τον Πρωθυπουργό Αντώνη Σαµαρά να απο-
µακρύνει τη χώρα από τον γκρεµό της χρεοκοπίας παραµένον-
τας στην Ευρωζώνη µετά από τεράστιες θυσίες των Ελλήνων
πολιτών και τα καταφέραµε.

Στο διάστηµα αυτό έγιναν και λάθη, υπήρξαν και καθυστερή-
σεις στην υλοποίηση των διαρθρωτικών αλλαγών από την Κυβέρ-
νηση, έχοντας όµως απέναντι µια Αντιπολίτευση που έβαζε
πάντοτε το στενό µικροκοµµατικό συµφέρον πάνω από το συµ-
φέρον της χώρας, χωρίς καµµιά διάθεση συναίνεσης και συνεν-
νόησης παρά την κρισιµότητα της κατάστασης. 

Και ρωτώ εδώ όλους τους συναδέλφους: Πού θα οδηγείτο η
χώρα εάν η Κυβέρνηση αυτή υιοθετούσε έστω κατ’ ελάχιστο τον
άκρατο λαϊκισµό και τη δηµαγωγία της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης που ακόµα βρίσκουν ευήκοα ώτα µέσα στην κοινωνία; Πώς
είναι δυνατόν να πιστεύουν κάποιοι ότι οι λεονταρισµοί της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης και οι υποσχέσεις της θα είχαν αποτέλε-
σµα, όταν ακόµη και σήµερα µε επίπονες και αιµατηρές προσπά-
θειες αυτή η Κυβέρνηση µε απτά αποτελέσµατα που έφερε στην
οικονοµία αγωνίζεται για την επόµενη µέρα µέσα σε ένα δύσκολο
περιβάλλον; Και πώς µπορεί να πιστέψει οποιοσδήποτε ότι θα
υπάρξουν συνοµιλητές από την άλλη µεριά όταν ακούν κατά και-
ρούς απίθανα πράγµατα από την Αντιπολίτευση και µπορεί να
γκρεµίσουν αυτά που µε τόσο κόπο οικοδόµησε ο ελληνικός
λαός;

Αυτή τη στιγµή που µιλάµε η χώρα βρίσκεται για άλλη µια φο-
ρά στο µεταίχµιο, αντιµέτωπη µε τον εκβιασµό από την Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση των πρόωρων εκλογών µε αφορµή την εκλο-
γή Προέδρου της Δηµοκρατίας, τη διασάλευση της εθνικής στα-
θερότητος, τη δυσλειτουργία σε σχέση µε τις αγορές.

Ως εκ τούτου, κύριοι συνάδελφοι, η συναίνεση και η συνεν-
νόηση µεταξύ όλων των δηµοκρατικών πολιτικών δυνάµεων κρί-
νεται αναγκαία και επιβεβληµένη. Η Κυβέρνηση είναι παρούσα
και υπηρετεί αυτήν την προσπάθεια, µια προσπάθεια δικαίωσης
του ελληνικού λαού, των κόπων και των θυσιών του. 

Στον αντίποδα η Αξιωµατική Αντιπολίτευση τορπιλίζει κάθε
προσπάθεια, εναντιώνεται σε κάθε µεταρρύθµιση, δίνει υποσχέ-
σεις ανέφικτες, δηµιουργεί ψευδαισθήσεις που αύριο θα καταρ-
ρεύσουν. Με προσχηµατικό τρόπο υπεκφεύγει, ζητά επιµόνως
εκλογές, επιδιώκει µε κάθε τρόπο να παρουσιαστεί ως σωτήρας
του έθνους. Όλοι µας, όµως, γνωρίζουµε ότι µέσα στο ευρω-
παϊκό πλαίσιο δεν υπάρχουν περιθώρια για µονοµερείς κινήσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ολοφάνερο ότι η κοινωνική
πραγµατικότητα δεν µπορεί να αντιµετωπιστεί µε αναλγησία. Τα
προβλήµατα είναι υπαρκτά και τα αναγνωρίζουν όλοι. Ένα µε-
γάλο µέρος του πληθυσµού ζει σε συνθήκες ακραίας φτώχειας
και τα εισοδήµατα έχουν µειωθεί και οι πολίτες µε δυσκολία εξυ-
πηρετούν τις υποχρεώσεις τους.

Για αυτούς τους λόγους δεν υφίσταται ζήτηµα λήψης νέων δη-
µοσιονοµικών µέτρων, ούτε µειώσεις µισθών και συντάξεων. Η
Κυβέρνηση έχει θέσει «κόκκινες γραµµές», έχει θέσει όµως και
στόχους και πιάνει αυτούς τους στόχους και µε το παραπάνω.
Άλλωστε αυτό αντικατοπτρίζεται εµπράκτως τόσο στον ρυθµό
ανάπτυξης της χώρας όσο και στο πρωτογενές πλεόνασµα που
πετύχαµε. 

Η Κυβέρνηση σήµερα καταθέτει έναν προϋπολογισµό ισοσκε-
λισµένο. Αυτό από µόνο του αποτελεί παράγοντα σταθερότητος,
διότι η χώρα παύει να κατρακυλάει δηµοσιονοµικά βάρη και να
τα µετακυλίει στις επόµενες γενιές. Ο προϋπολογισµός κατατί-
θεται, λοιπόν, σε ένα περιβάλλον µεγαλόπνοων δηµοσιονοµικών
ενδείξεων και αισιόδοξων µακροοικονοµικών προοπτικών.

Κοντολογίς αυτό σηµαίνει ότι η χώρα έχει πλέον αποκτήσει θε-
τικό ρυθµό οικονοµικής µεγέθυνσης. Η ελληνική οικονοµία έχει
πλέον τη δυνατότητα για κάθε ένα από τα επόµενα έτη να εξα-
σφαλίζει ταυτόχρονα αξιοσηµείωτη οικονοµική ανάπτυξη µε βελ-
τίωση της απασχόλησης και της ανταγωνιστικότητας, ελάφρυν-

ση των βαρών που επωµίστηκαν οι Έλληνες πολίτες στα χρόνια
της κρίσης, ισορροπηµένα δηµοσιονοµικά µεγέθη και µείωση του
δηµοσίου χρέους. Υπάρχουν, όµως, πολλοί που καραδοκούν για
ένα στραβοπάτηµα της Ελλάδας, καιροσκόποι που δηµιουργούν
επί τούτου κλίµα αβεβαιότητος εναντίον της χώρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι µας νοµίζω συµφωνούµε
ότι ο ελληνικός λαός πρέπει να πιστωθεί τις νίκες που κατήγαγε
όλα τα προηγούµενα χρόνια, γιατί χάρη σε αυτόν η ύφεση ανα-
χαιτίστηκε σηµαντικά και µπορούµε πλέον να µιλάµε για ποσο-
στιαία αύξηση του ΑΕΠ της τάξης του 2,9% το 2015. 

Ακόµη, έχουµε υλοποιήσει κατά την εκτέλεση του φετινού
προϋπολογισµού σε σχέση µε τις προβλέψεις που δεν τα ενσω-
µάτωναν, την καταβολή του κοινωνικού µερίσµατος ύψους 525
εκατοµµυρίων ευρώ, την αύξηση των αποδοχών και συντάξεων
των στελεχών των Ενόπλων Δυνάµεων και των Σωµάτων Ασφα-
λείας και των δικαστών εν ενεργεία και συνταξιούχων ύψους 541
εκατοµµυρίων ευρώ, τη µείωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης
στο πετρέλαιο, καθώς και τη µείωση των ασφαλιστικών εισφο-
ρών. 

Δεν µπορούµε, λοιπόν, να σταµατήσουµε τώρα την επίπονη
προσπάθεια που έχουµε ξεκινήσει. Είµαστε ακόµα στην ανη-
φόρα. Πρέπει να συνεχίσουµε την τόνωση της οικονοµίας, να δώ-
σουµε ανάσες ρευστότητας, να προσελκύσουµε επενδύσεις.
Πρέπει να στηρίξουµε την παραγωγή του πρωτογενούς τοµέα,
τη γεωργία, την κτηνοτροφία και την αλιεία. 

Γι’ αυτό µε τη νέα Κοινή Αγροτική Πολιτική ανοίγουµε νέους
ορίζοντες, επιδιώκοντας πάνω απ’ όλα την προώθηση της γεωρ-
γίας και την κτηνοτροφίας σε παραγωγική κατεύθυνση. Δίνουµε
ιδιαίτερη βαρύτητα στην ένταξη προϊόντων στις συνδεδεµένες
ενισχύσεις, στην κτηνοτροφία, τους νέους αγρότες, προκειµένου
να κάνουν στροφή στην πρωτογενή παραγωγή οι περισσότεροι
κάτοικοι της περιφέρειας. 

Επιλύουµε οριστικά το πρόβληµα µε τους βοσκοτόπους, ανα-
φορικά µε τις άµεσες ενισχύσεις, καταβάλουµε εντός του Δεκεµ-
βρίου την εξισωτική αποζηµίωση του 2014, τη βιολογική γεωργία,
τη βιολογική κτηνοτροφία, την ολοκληρωµένη διαχείριση καπνού
και τεύτλων και τις αποζηµιώσεις του ΕΛΓΑ. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα  καταλαµβάνει Δ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ) 

Μια που ανέφερα τα τεύτλα, θέλω να απαντήσω στον συνά-
δελφο από τον Έβρο, που πράγµατι αγωνιστήκαµε µαζί και µε
άλλους πέρσι για να παραµείνουν ανοιχτά τα εργοστάσια. Πρέ-
πει, όµως, να ενθαρρύνουµε τους τευτλοκαλλιεργητές να αυξή-
σουν την παραγωγή, για να επαναδιεκδικήσουµε τη λειτουργία
τους και φυσικά να χρηµατοδοτηθεί η φετινή χρονιά για τους πα-
ραγωγούς. Εδώ θέλω να του υπενθυµίσω ότι πέρσι το ίδιο χρο-
νικό διάστηµα µε τη βοήθεια του Αναπληρωτή Υπουργού Οικο-
νοµικών κρατήσαµε τις τιµές των τεύτλων σε υψηλά επίπεδα. 

Ακόµα σχεδιάζουµε, κυρίες και κύριοι, νέα έργα για τη νέα
προγραµµατική περίοδο 2014-2020. Στο Υπουργείο Εσωτερικών
προχωρήσαµε σε δράσεις σε συνεργασία µε άλλα συναρµόδια
Υπουργεία για τη βελτίωση των οικονοµικών των ΟΤΑ, το νοικο-
κύρεµά τους, δράσεις που φυσικά αποτέλεσαν καθοριστικούς
παράγοντες στη διαµόρφωση του προϋπολογισµού του Υπουρ-
γείου. 

Πρώτη δράση, παρατηρητήριο οικονοµικής αυτοτέλειας των
ΟΤΑ. Σκοπός του παρατηρητηρίου είναι η κατάρτιση ρεαλιστικών
και τουλάχιστον ισοσκελισµένων προϋπολογισµών από τους ΟΤΑ
και τα νοµικά τους πρόσωπα, καθώς και η παρακολούθηση σε
µηνιαία βάση της εκτέλεσης του προϋπολογισµού τους. 

Δεύτερον, ρυθµίσαµε τις οφειλές των πολιτών και των επιχει-
ρήσεων προς του δήµους. 

Τρίτον, ρυθµίσαµε οφειλές των ΟΤΑ προς τα ασφαλιστικά τα-
µεία και προς το ελληνικό δηµόσιο. 

Τέταρτον, εξοφλήσαµε υποχρεώσεις των περιφερειών προς
τη ΔΕΗ. 

Πέµπτον, καταρτίζουµε πενταετή επιχειρησιακά προγράµ-
µατα. 

Επιπροσθέτως, εν όψει της υλοποίησης του ειδικού χάρτη για
τις µεταρρυθµίσεις στην τοπική αυτοδιοίκηση, βρίσκεται υπό
συγκρότηση η στρατηγική διευθύνουσα οµάδα του Υπουργείου
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Εσωτερικών, η οποία θα λειτουργήσει προς την επίτευξη των κά-
τωθι κύριων στόχων: 

Πρώτον, άρση των επικαλύψεων στις αρµοδιότητες µεταξύ
των ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθµού, καθώς και των αποκεντρωµένων διοι-
κήσεων. Δεύτερον, περιουσιολόγιο των ΟΤΑ. Τρίτον, επιχειρη-
σιακά προγράµµατα των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης.
Τέταρτον, οικονοµική διαχείριση των ΟΤΑ µε λογοδοσία και δια-
φάνεια. Πέµπτον, διαβαθµητική συνεργασία. 

Παράλληλα καταρτίζουµε στο Υπουργείο Εσωτερικών εξ υ-
παρχής νέο µοντέλο για τη µεταφορά µαθητών, προκειµένου να
εξυπηρετούνται ανεξαιρέτως όλοι οι µαθητές των δηµοσίων σχο-
λείων χωρίς καµµία διάκριση. 

Επίσης, εκπονούµε αξιολόγηση των δοµών, των ΟΤΑ Α’ και Β’
βαθµού, καθώς και των αποκεντρωµένων διοικήσεων, προκειµέ-
νου να εντοπιστούν οι δυσλειτουργίες και οι ελλείψεις και να επι-
τευχθεί η απρόσκοπτη άσκηση των αρµοδιοτήτων και µάλιστα
σε νευραλγικούς τοµείς, όπως η παροχή κοινωνικών υπηρεσιών
από τους ΟΤΑ, παραδείγµατος χάριν, παιδικοί σταθµοί, ΚΑΠΗ
και άλλα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ ολοκλη-
ρώστε, κύριε Υπουργέ, αν έχετε την καλοσύνη.

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-
τερικών): Αξίζει να σηµειώσω στο σηµείο αυτό ότι η ανωτέρω
διαδικασία δεν συνδυάζεται σε καµµία περίπτωση µε απόλυση
υπαλλήλων ή περιορισµό οποιουδήποτε δικαιώµατος. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπορούµε να κερδίσουµε το χα-
µένο έδαφος και τις απώλειες του ΑΕΠ, αν η χώρα συνεχίσει να
εφαρµόζει διαρθρωτικές µεταρρυθµίσεις στη λειτουργία των
αγορών και του κράτους, αν επιταχύνει την υλοποίηση του προ-
γράµµατος αποκρατικοποιήσεων και εντατικοποιήσει την υλοποί-
ηση της αξιοποίησης της ακίνητης περιουσίας στο δηµόσιο.
Κρίσιµοι παράγοντες θα αποδειχθούν η πολιτική σταθερότητα
και η συνέχιση της µεταρρύθµισης των δοµών του κράτους και
της οικονοµίας. 

Είµαστε πάντοτε δίπλα στον Έλληνα πολίτη. Αυτό άλλωστε
πράξαµε και µε την έναρξη υλοποίησης του Προγράµµατος του
Ελάχιστου Εγγυηµένου Εισοδήµατος, το οποίο ξεκίνησε πιλοτικά
για έξι µήνες σε δεκατρείς δήµους από όλες τις περιφέρειες της
χώρας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι γνωρίζουν ότι όταν χρει-
άστηκε στο παρελθόν η Κυβέρνηση να διαβεί τον Ρουβίκωνα το
έπραξε χωρίς να δειλιάσει, χάριν της οµαλοποίησης της ανάπτυ-
ξης της χώρας,

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ, πα-
ρακαλώ ολοκληρώστε. 

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-
τερικών): Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 

Χρειάζονται όµως και άλλα θαρραλέα βήµατα. Δεν µπορούµε
να αφήσουµε το µέλλον της Ελλάδας στα χέρια ανθρώπων που
πρεσβεύουν ανεφάρµοστες πολιτικές, πολιτικές που είναι φαν-
τασιοκοπήµατα. Διατρανώνουµε, λοιπόν, σήµερα εδώ µε αποφα-
σιστικότητα ότι θέλουµε µια Ελλάδα δυνατή, µια Ελλάδα που
στέκεται στα πόδια της χωρίς δεκανίκια. 

Κατά συνέπεια υπερψηφίζουµε τον προϋπολογισµό, για να δώ-
σουµε στη χώρα νέες αναπτυξιακές προοπτικές, γιατί το χρω-
στάµε στον ελληνικό λαό, το χρωστάµε στις νέες γενιές. Τώρα
πλέον είναι η ώρα των ευθυνών και της υπεύθυνης στάσης από
όλους. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε. 

Τον λόγο έχει η κ. Ιακωβίδου για έξι λεπτά. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ (ΤΑΝΙΑ) ΙΑΚΩΒΙΔΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, µετά από πολλές δεκαετίες ελλειµµάτων και
µια πενταετία βαθιάς ύφεσης, η Βουλή των Ελλήνων καλείται να
ψηφίσει έναν ισοσκελισµένο προϋπολογισµό που θα εκτελεστεί
το 2015, µε τη χώρα να βρίσκεται στον δεύτερο χρόνο της ανά-
πτυξης. 

Οι επενδύσεις θα γνωρίσουν µια άνευ προηγουµένου έκρηξη
το επόµενο έτος, η ιδιωτική κατανάλωση θα αυξηθεί και στο
τέλος η Ελλάδα θα καταστεί παράδεισος φορολογικής σταθερό-
τητας, επενδύσεων αλλά και εξαγωγών. 

Είναι φανερό αλλά και αξιοσηµείωτο ότι η Κυβέρνηση αρχίζει
να προωθεί αποφασιστικά ένα νέο παράδειγµα παραγωγικής
ανασυγκρότησης της οικονοµίας, την ίδια στιγµή που ο κ. Τσί-
πρας, µε τις παροχές χωρίς αντίκρισµα που διαρκώς εξαγγέλλει,
προσπαθεί να πάρει –η αλήθεια είναι- ψήφους από τους αφελείς
που τον πιστεύουν, υποσχόµενος παροχές δισεκατοµµυρίων
στους πολίτες, µε µια µικρή όµως λεπτοµέρεια: χωρίς να αναφέ-
ρεται ποτέ στην πηγή προέλευσης των χρηµάτων αυτών. 

Φορολογία ή δανεισµός ή και τα δύο, µε τη ζυγαριά να κλείνει
υπέρ µιας οριζόντιας, αλλά και άδικης φορολόγησης σε βάρος
της µεσαίας τάξης, όπως άλλωστε άφησε και ο ίδιος ο κ. Τσίπρας
να εννοηθεί σε πρόσφατη τηλεοπτική του συνέντευξη, σπάζον-
τας µάλιστα και όλα τα ρεκόρ τηλεθέασης. Η αλήθεια είναι ότι
κάνατε 12%. Άρα, αν ήσασταν τηλεοπτική εκποµπή, θα φρόντιζε
–φαντάζοµαι- ο καναλάρχης να σας έχει κόψει, µε 6% στο νεα-
νικό κοινό. 

Παρά, λοιπόν, την εµφανή προσπάθεια του ΣΥΡΙΖΑ να εξαφα-
νίσει κάθε θετικό βήµα στην ελληνική οικονοµία, η αλήθεια είναι
ότι η Κυβέρνηση κατάφερε να δηµιουργήσει υποδοµές, αλλά και
συνθήκες παραγωγής περισσότερων αγαθών για τους πολίτες
της χώρας, όπως επίσης και για εξαγωγές σε όλο τον κόσµο. 

Η οικονοµία µας προσανατολίζεται πλέον στη δηµιουργία προ-
στιθέµενης αξίας µε βάση την ποιότητα, την εξωστρέφεια, την
καινοτοµία, την έρευνα, όπως επίσης και την τεχνολογία, γιατί
αυτό είναι το µεγάλο ζητούµενο. Η διαρκής ανάπτυξη της εθνι-
κής µας οικονοµίας θα µπορέσει να επιτρέψει τη στήριξη του
ασφαλιστικού συστήµατος, όπως επίσης και του κοινωνικού κρά-
τους, το οποίο ήδη συµβαίνει και στηρίζονται οι ευπαθείς οµάδες
του πληθυσµού, την εξασφάλιση των συντάξεων και τη δραστική
συρρίκνωση του δηµοσίου χρέους. 

Όµως, µια απαραίτητη προϋπόθεση των ελπιδοφόρων προ-
οπτικών που σας εξέθεσα είναι βεβαίως η συνέχιση των µεταρ-
ρυθµίσεων, για να πάψει κάθε µονοπωλιακή πρακτική που εµπο-
δίζει την πορεία της χώρας προς την ανάπτυξη. 

Ξέρω ότι αρκετοί συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, µέσα και
έξω από την Αίθουσα, ενοχλούνται από τις επιτυχίες της Κυβέρ-
νησης. Η αλήθεια είναι ότι υπάρχει µια δυσφορία. Υπάρχουν φω-
νασκίες. Πολλές φορές υπάρχουν και υβριστικές τοποθετήσεις. 

Ίσως θα προτιµούσαν η ύφεση να συνεχίζεται και η ανεργία
διαρκώς να αυξάνεται. Προπαγανδίζουν άλλωστε οι συνάδελφοι
την αποτυχία της χώρας, φοβίζοντας έτσι το κοινό, διαχειριζό-
µενοι πολιτικά τον φόβο. Ποντάρουν στη διάλυση και στο χάος,
για να µπορέσουν να υφαρπάξουν την εξουσία και να οδηγήσουν
τη χώρα στον γκρεµό της αβεβαιότητας, όπως επίσης και της
µοιραίας, αλλά και αναπόφευκτης σύγκρουσης µε τους εταίρους
και τους συµµάχους, όπως έγινε το 1920. 

Τώρα, όµως, υπάρχει µια επιστροφή στο µέλλον. Υπάρχει και
η σχετική κινηµατογραφική ταινία, όπου η προσγείωση αφορά
την εποχή του Σίτι στο Λονδίνο και των περίφηµων hedge funds. 

Κορυφαία στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ επενδύουν στα κεφάλαια των
«γερακιών» των διεθνών αγορών, τα οποία, κατά τα άλλα, καταγ-
γέλλουν όταν απευθύνονται στους ψηφοφόρους. Τα παραδείγ-
µατα µάλιστα του πόθεν έσχες των στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ είναι
ενδεικτικά της «Αριστεράς του χαβιαριού», που τώρα αυτό το
κόµµα πραγµατικά αντιπροσωπεύει. Ό,τι είναι νόµιµο είναι και
ηθικό, διότι σαφώς δεν µπορεί κανείς να εντοπίσει παρανοµίες
στις επενδύσεις αυτές που γίνονται σε συγκεκριµένα επενδυτικά
χαρτοφυλάκια. 

Επειδή, όµως, ο Καντ –αν έχετε διαβάσει το βιβλίο του «Περί
ηθικής»- θέτει διάφορα θέµατα, θα ήθελα πραγµατικά να ρω-
τήσω: Πώς µπορείς να αντιµάχεσαι το αδηφάγο χρηµατοοικονο-
µικό σύστηµα και την ίδια στιγµή να επενδύεις ο ίδιος στη βιω-
σιµότητα, όπως επίσης και στη χρηµατοδότησή του;  

Παρεµπιπτόντως, υπάρχουν εταιρείες όπως αυτές µε τις ο-
ποίες ήρθατε σε επαφή στο Σίτι του Λονδίνου, όπου προωθούν
την ανάπτυξη γερµανικών επιχειρήσεων και µάλιστα µιλάνε για
«πλεόνασµα δηµοκρατίας» στον ευρωπαϊκό Νότο. 
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Τελικά, φαίνεται ότι για εσάς υπάρχουν δύο κατηγορίες µερ-
κελιστών. Υπάρχουν οι καλοί και οι κακοί µερκελιστές. Η πραγ-
µατικότητα, λοιπόν, είναι ότι επί της ουσίας είστε διεθνιστές,
ψάχνοντας την ευκαιρία να πραγµατοποιήσετε τα ουτοπικά σας
ιδεολογήµατα εις βάρος του µέλλοντος της χώρας. 

Αυτό φάνηκε και στην πρόσφατη συνέντευξη του Αρχηγού σας
σε τηλεοπτικό κανάλι, όπου ουσιαστικά προανήγγειλε ξεκάθαρα
ότι περνάµε σε µία εποχή πόλωσης, αλλά και σύγκρουσης. Σαν
ένας νέος Νέρωνας, λοιπόν, βάζει φωτιά όχι στη Ρώµη, αλλά σε
µια ολόκληρη χώρα, την Ελλάδα, µε σκοπό να την κάψει για να
µπορέσει να χτίσει πάνω στα ερείπια της αποσταθεροποίησης.
Γιατί αυτό θέλετε, αγαπητοί συνάδελφοι.

Στην ίδια, λοιπόν, συνέντευξη δεν δίστασε να σπιλώσει γενναί-
ους και έντιµους Βουλευτές της συγκυβέρνησης, που στηρίζουν
την επιβίωση της χώρας, ακόµα και µε πολιτικό κόστος, αλλά και
όσους Βουλευτές σκοπεύουν να ψηφίσουν, κατά την ελεύθερη
συνείδησή τους, Πρόεδρο της Δηµοκρατίας. 

Πρέπει, λοιπόν, για εµένα προσωπικά, να ντρέπεται ο Αρχηγός
σας, γιατί χρησιµοποίησε τον βαρύ πολιτικό όρο «αποστάτες του
1965». Μιµείται, ουσιαστικά τον Ανδρέα Παπανδρέου. Αυτό είναι
προφανές. Αυτό φαίνεται στις κινήσεις του, ακόµα και στον
τρόπο µε τον οποίο, ουσιαστικά, προσπαθεί να µιµηθεί και τη φω-
νή του. Σύµφωνα, όµως µε τον Μαρξ, «όταν η ιστορία επαναλαµ-
βάνεται, τότε γίνεται µία φάρσα».  

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Έλεος, έλεος!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ (ΤΑΝΙΑ) ΙΑΚΩΒΙΔΟΥ: Το Σύνταγµα επιδιώκει µε

σοφία τη συναινετική εκλογή Προέδρου της Δηµοκρατίας. Δεν
πρόκειται, λοιπόν, εµείς να πάρουµε µέρος σε αυτό το πολιτικό
πραξικόπηµα, το οποίο επιδιώκετε. Και όταν έρθει η ψηφοφορία,
τότε ουσιαστικά θα µπουν στο ζύγι τα πράγµατα. Και ξέρετε τι
είναι αυτό το οποίο, τελικώς, θα έρθει και θα υπερτερήσει; Οι µε-
γάλες προσπάθειες και οι θυσίες του ελληνικού λαού τα τέσσερα
τελευταία χρόνια, η σιγουριά της οικονοµικής ανάπτυξης, που
ξεκίνησε και είναι αυτή τη στιγµή η µεγαλύτερη στην Ευρωζώνη,
η πολιτική σταθερότητα, οι επενδύσεις που συνεχίζονται. 

Γιατί η αντίπερα όχθη, όσον αφορά το ζύγι, περιλαµβάνει τη
βεβαιότητα µιας σφοδρής σύγκρουσης µε την Ευρώπη και τις
διεθνείς αγορές, την πιθανή διακοπή της χρηµατοδότησης των
τραπεζών, την επιστροφή στα ελλείµµατα, που δεν θα µπορούν,
όµως, να καλυφθούν µε δανεικά, τη µαζική φυγή των Ελλήνων
επενδυτών, τη διάλυση του κράτους από την επέλαση των γκε-
βαριστών. 

Σε όλα αυτά, λοιπόν, απαντάµε «όχι». Στο µόνο που θα απαν-
τήσουµε «ναι», είναι στην ψήφιση αυτού του προϋπολογισµού.  

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Μητρόπουλος
έχει τον λόγο. 

ΑΛΕΞΙΟΣ ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο προϋπολογισµός ενός κρά-

τους, από τις απαρχές της εποχής της νεοτερικότητας, δηλαδή
της οργάνωσης της αστικής δηµοκρατίας, αποτελεί την κορυ-
φαία πολιτική πράξη του έτους. Η υποβολή του εκάστοτε σχε-
δίου του, η συζήτηση και έγκρισή του από την κυρίαρχη και
λαογενή νοµοθετική λειτουργία είναι η σηµαντικότερη στιγµή του
κοινοβουλευτισµού, που τόνιζε µε µοναδικό και ξεκάθαρο τρόπο
τη διάκριση των εξουσιών. 

Η συντεταγµένη λειτουργία του λαού σε αντιπροσωπευτικό
Σώµα, συνερχόµενη, συζητούσε, τροποποιούσε, διόρθωνε και
δεχόταν ή απέρριπτε την πρόταση της εκτελεστικής εξουσίας
για τη διατήρηση των κοινωνικών, οικονοµικών µεγεθών του
έτους. 

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην εποχή της µειωµέ-
νης εθνικής κυριαρχίας που µας επέβαλε η τριαρχία των δανει-
στών, η κοινοβουλευτική εξουσία έχει σηµαντικά υποβαθµιστεί,
αφού η τρόικα υπαγορεύει πλέον γραπτά και προφορικά προς
την Κυβέρνηση τις κατά καιρούς θελήσεις της. 

Μάλιστα δε ζήσαµε και τη συστηµική παράκαµψη της έστω
αυτής ελλειµµατικής και υποβαθµισµένης κοινοβουλευτικής λει-
τουργίας, µε τις πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, αλλά και
τους ογκώδεις νόµους του ενός άρθρου που ψηφίστηκαν µε δια-

δικασίες fast track.   
Ακόµη και ο πιο επιµελής Βουλευτής δεν είχε ούτε τον χρόνο

ούτε τη νοµική δυνατότητα διαφοροποιηµένης ψήφου από το
εκάστοτε τερατώδες νοµοθετικό σύµπλεγµα. Όλα τα σηµαντικά
γίνονται καθ’ υπαγόρευση, κατ’ επιταγή και καθ’ υπόδειξη των
δανειστών, οι οποίοι µπορούν να καταργούν ακόµα και µε ένα
απλό φαξ ήδη ψηφισθέντες νόµους. 

Είµαστε σε ένα Κοινοβούλιο µειωµένης αυτονοµίας. Αυτό το
Κοινοβούλιο δεν µπορεί να χαράξει τις βασικές αρχές της οικο-
νοµικής πολιτικής. Είµαστε σε µια Βουλή που στερείται στοιχει-
ώδους αυτονοµίας, γιατί δεν µπορεί να χαράξει και να ψηφίσει
φιλολαϊκές και εθνικές πολιτικές. 

Ως εκ τούτου συνειδητοποιούµε ότι όλοι µετέχουµε σε µια πα-
ρωδία κοινοβουλευτικής λειτουργίας, χωρίς στοιχειώδη αυτονο-
µία, χωρίς αξιοπιστία, χωρίς εξουσίες µε προϊούσα αµφισβήτηση
από τον λαό, που έχει αντιληφθεί την προσποίησή µας ότι δήθεν
νοµοθετούµε και έχει συνειδητοποιήσει εποµένως ότι λειτουρ-
γούµε σε συνταγµατικό κενό.

Παρ’ όλα αυτά αναλαµβάνονται έωλες πρωτοβουλίες τροπο-
ποίησης και αυτού του Συντάγµατος σαν οι πολίτες να µην αντι-
λαµβάνονται ότι και η επιχειρούµενη συνταγµατοποίηση του
µνηµονίου γίνεται και αυτή καθ’ υπαγόρευση των δανειστών, λες
και ο λαός µας δεν αντιλαµβάνεται ότι προέχει ο αγώνας για την
επανακατάκτηση του καταλυθέντος από τους δανειστές Συντάγ-
µατός µας και όχι η αναθεώρησή του.

Πρώτη απαραίτητη προϋπόθεση, λοιπόν, είναι η κυβέρνηση
που φιλοδοξεί να την κάνει, να κατέχει µία νέα δυναµική πλει-
οψηφική εντολή. Μια κυβέρνηση που βρίσκεται σε ελεύθερη
πτώση, υποβαθµισµένη από εχθρούς και φίλους δεν µπορεί να
σηκώσει το ιστορικό βάρος µιας οποιασδήποτε αναθεώρησης
των κανόνων της πολιτικής, κοινωνικής, οικονοµικής ζωής ενός
έθνους. 

Εποµένως, το εγχείρηµα αγγίζει τα όρια της φαρσοκωµωδίας.
Ταυτόχρονα, όµως, ευτελίζει την κορυφαία αυτή πολιτειακή δια-
δικασία στα µάτια ενός καθηµαγµένου λαού. Η εικόνα µιας Βου-
λής που νοµοθετεί µε τηλεφωνική εντολή της τρόικας ή που
αλλάζει αυθωρεί και παραχρήµα χωρίς σταθερή κοινοβουλευτική
συµπεριφορά ήδη ψηφισµένους προ ηµερών νόµους για σχετι-
κώς υποδεέστερα ζητήµατα, είναι βέβαιο ότι βρίσκεται σε καθε-
στώς πλήρους ετερονοµίας. Έχει χάσει, δηλαδή, την πρωτογενή
δύναµη και ενέργεια που της παρέχει η συντεταγµένη λειτουργία
του δρώντος λαού. 

Όταν µια Κυβέρνηση υπό αυτό το καθεστώς καταπιάνεται µε
θεµελιώδη ζητήµατα, καταφέρνει επιπλέον να καταστρέψει το
ψυχολογικό συνειδησιακό υπόβαθρο της δηµοκρατίας ως πολι-
τεύµατος, που παρέχει εναλλακτικές λύσεις στη διαρκή επίκληση
του µονοδρόµου των µνηµονίων. 

Αυτή η µεγάλη υποβάθµιση της αναθεωρητικής διαδικασίας
προκαλεί την ιστορική συνταγµατική συνείδηση και αναβιώνει
τους αγώνες του ελληνικού λαού από την εποχή της εθνικής πα-
λιγγενεσίας για περισσότερη δηµοκρατία. Γιατί πράγµατι αποτε-
λεί µείζον συνταγµατικό, πολιτικό αλλά και επιστηµονικό ατό-
πηµα αφ’ ενός µεν να επιχειρείται η συνταγµατοποίση του µνη-
µονίου των δανειστών ως προς όλες τις ουσιώδεις διατάξεις του
και αφ’ ετέρου να ιδιωτικοποιείται η διαχείριση των υλικών άυλων
δηµοσίων αγαθών που µας παρέδωσαν οι αιώνες, ο διαφωτισµός
και η εκδηµοκρατικοποίση της κοινωνικής ζωής. 

Η παράδοση βασικών λειτουργιών του κράτους και της κοινω-
νίας στο νοµαδικό κεφάλαιο και µε τις συντεταγµένες ευλογίες
αποτελεί οπισθοδρόµηση της συντεταγµένης κοινωνίας σε προ-
δηµοκρατικές εποχές. Και η συνταγµατική κατοχύρωση των κύ-
ριων δηµοσιονοµικών και άλλων µνηµονιακών ρητρών µετατάσ-
σει την πατρίδα µας, την κοινωνία και την οικονοµία της σε χώρα
της ευρωπαϊκής περιφέρειας, δευτερεύουσα και συµπληρωµα-
τική προς τις κεντροευρωπαϊκές χώρες, στην οποία θα καταργη-
θεί ό,τι αποµένει από το λεγόµενο ευρωπαϊκό κοινωνικό κεκτη-
µένο.

Δεν χρειάζονται ιδιαίτερες γνώσεις πολιτειολογίας ή συνταγ-
µατικού δικαίου για να καταλάβει οποιοσδήποτε πολίτης ότι προς
το παρόν οι βασικές προϋποθέσεις, αντικειµενικές και υποκειµε-
νικές, Αναθεώρησης του Συντάγµατος εκλείπουν. Δεν θα αργή-
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σει η ώρα όµως, που ο λαός θα µιλήσει και θα απαιτήσει την ανα-
σύνταξη της πατρίδας του µε πρώτιστο και κατεπείγον έργο την
έξοδό του από το µνηµονιακό βάλτο, ακυρώνοντας ολόκληρο τον
υποπολιτισµό του µνηµονίου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Παρακαλώ, ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Δεν έχει πλέον καµµιά σηµασία να συµµετάσχουµε σε µια κοι-

νοβουλευτική παρωδία. Δεν έχει καµµία αξία να προσποιούµαστε
ότι συζητάµε µε πρωτογενή εξουσία τον προϋπολογισµό, αφού
προτού αυτός έρθει στην αρµόδια επιτροπή προς επεξεργασία,
όλοι οι πολίτες αυτής της χώρας γνωρίζουν ότι πρόκειται για ένα
υπαγορευµένο κείµενο που στερείται κάθε εσωτερικής συναίνε-
σης. 

Αυτό που µε λυπεί ιδιαίτερα είναι ότι εµφανίζονται ακόµη και
προοδευτικοί πολιτικοί, αυτοχαρακτηριζόµενοι αριστεροί, που
προτείνουν Αναθεώρηση του Συντάγµατος, από την παρούσα
σύνθεση του Σώµατος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µόνο η επανακατάκτηση της

κρατικής, εθνικής και λαϊκής κυριαρχίας, µόνο η επανοικειοποί-
ηση από το βουλευόµενο λαϊκό σώµα της κοινοβουλευτικής λει-
τουργίας, µόνο η επανενεργοποίηση των τριών λειτουργιών του
πολιτεύµατός µας θα προσδώσει το κύρος στη χώρα και στο δη-
µοκρατικό πολίτευµα, αξιοπρέπεια στους πολίτες και αίσθηµα
τιµής της πολιτικής τάξης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ ολοκλη-
ρώστε, κύριε συνάδελφε.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές της Συµπολίτευσης, σήµερα είναι

η τελευταία πράξη του δράµατος της σύγχρονης τραγωδίας.
Έστω και την ύστατη στιγµή σταθείτε στο ύψος των περιστά-
σεων, συναισθανθείτε την κρισιµότητα της συγκυρίας, επανενω-
θείτε µε το λαϊκό αίσθηµα, κοιτάξτε κατάµατα τους πολίτες,
αξιώστε οι ίδιοι προκήρυξη εκλογών, ώστε µετά από νωπή λαϊκή
ετυµηγορία να φύγουµε όλοι µαζί µπροστά µε ένα εθνικό όραµα
αξιοπρέπειας, αυτονοµίας, ανάτασης. 

Διαφορετικά θα είστε συνένοχοι και συµπρωταγωνιστές στη
σύγχρονη ελληνική τραγωδία που θα γραφεί µε µελανά γράµ-
µατα εις τας δέλτους της ιστορίας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Ο λόγος που το Προεδρείο προσπαθεί να είµαστε µέσα στον
χρόνο είναι για να µπορέσουν να µιλήσουν όλοι οι Βουλευτές, µε
βάση τους υπολογισµούς που έχουµε κάνει, κάτι το οποίο είναι
εφικτό. 

Τον λόγο έχει ο κ. Τζαµτζής και ακολουθεί ο κ. Πάντζας. 
ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, στο σπίτι του κρεµασµένου δεν µιλάνε για σκοινί. Μι-
λάει ο ΣΥΡΙΖΑ για αποστασίες χωρίς καµµία απολύτως ντροπή,
την ώρα που καλεί ο κ. Τσίπρας Βουλευτές, τους υπόσχεται θέ-
σεις στα ψηφοδέλτια κι εγώ δεν ξέρω τι άλλο. Ντροπή!

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Πότε έγινε αυτό;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ µη διακό-

πτετε τον οµιλητή, γιατί µετά θα υπερβεί τον χρόνο.
ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Πότε; Τα βγάζετε και σε ανακοινώ-

σεις χωρίς να ντρέπεστε κιόλας!
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από δυόµισι χρόνια η Κυ-

βέρνηση Σαµαρά, µε τη συµµετοχή της Νέας Δηµοκρατίας, του
ΠΑΣΟΚ και της ΔΗΜΑΡ, αναλάµβανε τα ηνία της χώρας στην πιο
δύσκολη περίοδο των τελευταίων δεκαετιών.

Η χώρα ήταν έτοιµη να χρεοκοπήσει πραγµατικά, να πάει σε
παύση πληρωµών. Το διεθνές κλίµα ήταν εχθρικό και οι δηλώσεις
ξένων ηγετών και µέσων ενηµέρωσης είχαν δηµιουργήσει το
υπόβαθρο για την έξοδο της χώρας µας από το ευρώ.

Πριν από δυόµισι χρόνια η χώρα ήταν αναξιόπιστη στην Ευ-
ρώπη και σε όλο τον κόσµο. Οι επενδυτές είχαν αποχωρήσει προ

καιρού και οι Έλληνες και ξένοι καταθέτες απέσυραν τα χρήµατά
τους από τις τράπεζες. Η ύφεση ήταν στο µείον 7%, τα ελλείµ-
µατα τεράστια, η ανεργία στο 27% και η ανταγωνιστικότητα της
χώρας στα χαµηλότερα επίπεδα. Η Ελλάδα ήταν το µαύρο πρό-
βατο της Ευρώπης. 

Τα δυόµισι αυτά χρόνια η Κυβέρνηση έδωσε έναν πολυµέτωπο
αγώνα, έναν αγώνα µέσα στη χώρα µε αλλαγές και µεταρρυθµί-
σεις, όπου οι Έλληνες πολίτες είναι οι πρωταγωνιστές που έβα-
λαν και βάζουν πλάτη για να αλλάξουν πάρα πολλά στο κράτος
και να σωθεί η οικονοµία και η χώρα από τη χρεοκοπία. Έδωσε
έναν αγώνα στο εξωτερικό, ώστε να ανακτηθεί η εµπιστοσύνη
της Ευρώπης και όλου του κόσµου. Έδωσε όµως έναν αγώνα και
µέσα στο Κοινοβούλιο, απέναντι σε µία Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση που, πρώτον, βρίσκεται εκτός τόπου και χρόνου και, δεύ-
τερον, το µόνο που την ενδιαφέρει είναι η κατάληψη της εξου-
σίας, γιατί αυτό πιστεύει ότι θα συµβεί, εάν γίνουν εκλογές. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σώσαµε τη χώρα από τη χρεο-
κοπία. Μοιράσαµε κοινωνικό µέρισµα στους πολίτες. Μειώθηκε
ο ειδικός φόρος κατανάλωσης στο πετρέλαιο κατά 30%. Μειώνε-
ται η έκτακτη εισφορά. Αποκαθίστανται εν µέρει οι ένστολοι. Ρυθ-
µίζουµε τα κόκκινα δάνεια και αυξάνουµε σε εκατό τις δόσεις
αποπληρωµής υποχρεώσεων σε ταµεία. Αλλάξαµε το όριο ηλι-
κίας συνταξιοδότησης των αγροτών από τα εξήντα επτά στα
εξήντα δύο έτη. 

Το 2014, µετά από έξι συνεχή χρόνια ύφεσης, η χώρα µας θα
έχει θετικό ρυθµό ανάπτυξης. Η ανεργία υποχωρεί, έστω οριακά,
εδώ και µήνες.

Θα έχουµε ξανά υψηλό πρωτογενές πλεόνασµα, γιατί νοικο-
κυρέψαµε τα οικονοµικά της χώρας. Ο νέος προϋπολογισµός θα
είναι αναπτυξιακός. Ο ρυθµός ανάπτυξης υπολογίζεται στο 2,9%.
Προβλέπεται αύξηση της απασχόλησης κατά 2,6% και το δηµο-
σιονοµικό έλλειµµα θα περιοριστεί στο 0,2%, δηλαδή θα µηδενι-
στεί. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα κάναµε όλα σωστά; Δεν
υπάρχουν προβλήµατα; Όχι, και προβλήµατα υπάρχουν και λάθη
έγιναν. Οι συµπολίτες µας «µάτωσαν» και έχουν κουραστεί. Υ-
πάρχουν συµπολίτες µας που έχουν πρόβληµα επιβίωσης. Σε
όλους αυτούς, όµως, θέλω να πω µια κουβέντα: Τα χειρότερα
πέρασαν. Οι αιµατηρές θυσίες του κόσµου ανήκουν στο παρελ-
θόν. Από εδώ και πέρα, µε δικά µας λεφτά και όχι δανεικά έρχον-
ται καλύτερες µέρες. Τα «λεφτά υπάρχουν» και οι υποσχέσεις
του ΣΥΡΙΖΑ δεν πρέπει να παρασύρουν κανέναν. 

Η Κυβέρνηση µε σταθερά και σίγουρα βήµατα απέτρεψε τη
χρεοκοπία της χώρας και πολύ πιο γρήγορα απ’ ό,τι υπολόγιζαν
όλοι, προχωρά προς την ανάπτυξη και σε φοροελαφρύνσεις. Ο
Πρωθυπουργός και η Κυβέρνηση δίνουν µάχη σε µια πολύ
σκληρή, δραµατική, θα έλεγα, διαπραγµάτευση µε την τρόικα.
Σε αυτή τη µάχη η Κυβέρνηση δεν έχει την υποστήριξη, ούτε καν
την ανοχή της Αντιπολίτευσης. Δυστυχώς δεν υπάρχει πεδίο συ-
νεννόησης, ιδιαίτερα µε την Αξιωµατική Αντιπολίτευση. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ, µάλιστα, όχι µόνο δεν βοηθά, αλλά «σαµποτάρει»
τον αγώνα της Κυβέρνησης, που είναι αγώνας για την έξοδο της
χώρας από τα µνηµόνια, µε ανεύθυνες δηλώσεις στελεχών για
διαγραφές χρέους, µε αλλοπρόσαλλες πολιτικές που παρουσιά-
ζει σε διεθνείς επενδυτές και διάφορες ενέργειες άκρατου λαϊ-
κισµού, υποσχέσεων και θεωριών που µόνο στη λογική του
ΣΥΡΙΖΑ µπορούν να σταθούν. 

Λέει ο ΣΥΡΙΖΑ: «Θα κρατικοποιήσουµε τις τράπεζες, θα δια-
γράψουµε µεγάλο µέρος του χρέους, θα καταργήσουµε τα µνη-
µόνια, αλλά θα κάνουµε και ανάπτυξη µε τα λεφτά της Ευρω-
παϊκής Ένωσης». Μόνο ο ΣΥΡΙΖΑ και οι συνοδοιπόροι σας, οι
ΑΝΕΛ, µπορούν να λένε τόσο έξυπνες θεωρίες! 

Ήδη, απ’ αυτούς που συναντήσατε στο Λονδίνο, αυτούς τους
γύπες του καπιταλισµού, όπως τους καταγγέλλετε εδώ µέσα,
κύριε Λαφαζάνη, πήρατε απάντηση ότι το πρόγραµµά σας είναι
κουρελόχαρτο και δεν µπορούν να σας εµπιστευτούν και να σας
πάρουν στα σοβαρά οι διεθνείς αγορές. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το δυστύχηµα για την Ελλάδα
είναι ότι έχει µια πολύ κακή Αντιπολίτευση και µια ανεύθυνη, δη-
µαγωγική και επικίνδυνη Αξιωµατική Αντιπολίτευση. 

Εµείς στηρίζουµε και ψηφίζουµε τον προϋπολογισµό του 2015,
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διότι είναι ένας προϋπολογισµός αληθινός, ένας προϋπολογι-
σµός που θα φέρει ανάπτυξη και καλύτερες µέρες στη χώρα µας
και στους πολίτες. Ψηφίζω τον προϋπολογισµό, γιατί είναι εθνικό
µας χρέος, είναι χρέος µας απέναντι σε όλους τους Έλληνες που
προσδοκούν µια Ελλάδα έξω από τα µνηµόνια, έξω από την
κρίση, µια νέα καλύτερη Ελλάδα. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Πάντζας έχει

τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τις τελευταίες ηµέρες η συγκυ-

βέρνηση παίζει τον ρόλο του δήθεν αντιστασιακού απέναντι στην
τρόικα, έναν ρόλο πάνω σε ένα κακοστηµένο σενάριο που από
το 2010 το έχουµε δει να παίζεται καµµιά δεκαπενταριά φορές.
Διαπραγµατεύεται σκληρά, βάζει «κόκκινες» γραµµές, λέει, θέτει
τάχα τελεσίγραφα, δηµιουργεί δήθεν εµπλοκές και ένα σωρό
άλλα, χωρίς καµµία πειθώ βέβαια. Είναι ένα πολυπαιγµένο σενά-
ριο δίχως θεατές. Και ας µην πούµε και για τις εκατό δόσεις και
ένα σωρό άλλες παλινωδίες µέσα από τις οποίες γελοιοποιείτε
καθηµερινά έναν ολόκληρο λαό.

Έχει τρελαθεί η Κυβέρνηση στην τηλεδιάσκεψη, τόσο που την
προτείνει και ως λύση στην περίπτωση Ρωµανού, γιατί λέει ότι
αυτός είναι ύποπτος φυγής, όχι όµως ο δικός τους, ο Χριστοφο-
ράκος, που οι Κυβερνήσεις σας, κύριοι της συγκυβέρνησης, τον
φυγαδεύσαν νύκτα µε αστυνοµική συνοδεία.

Ακούστε, λοιπόν, κύριοι της συγκυβέρνησης: Δεν κατευνάζεται
έτσι η κοινωνική οργή. Έχετε αποτύχει παταγωδώς, όχι λόγω
αδυναµίας, αλλά γιατί είστε συνένοχοι, είστε οι υπάλληλοι της
τρόικας στην Ελλάδα. Έχετε αποτύχει, γιατί είστε γεµάτοι δου-
λικότητα και υποτέλεια. Κι αυτό όχι κατ’ ανάγκη, αλλά κατ’ επι-
λογή σας. Έχετε αποτύχει, γιατί έχετε δηµιουργήσει εκατοµ-
µύρια ανέργους, εκατοντάδες χιλιάδες νέους µετανάστες, εκα-
τοντάδες χιλιάδες εξαθλιωµένους συνταξιούχους, ηλικιωµένους
που δούλεψαν µια ζωή και σήµερα δεν έχουν να πάρουν φάρ-
µακα, χιλιάδες άστεγους, χιλιάδες παιδιά που καθηµερινά λιπο-
θυµούν στα σχολεία, χιλιάδες νοικοκυριά δίχως θέρµανση, χιλιά-
δες µαγαζιά µε βιτρίνα το λουκέτο. 

Όλα αυτά που είπα τώρα είναι γνωστά. Τα επαναλαµβάνω όλα
αυτά, γιατί είναι η αλήθεια. Είναι η πραγµατικότητα που αποκα-
λύπτει το έγκληµα που έγινε εις βάρος του λαού µας. Είστε οι
ίδιοι που όλα αυτά τα χρόνια µετράτε υποκλίσεις στους ντόπιους
εργολάβους, στους ντόπιους τραπεζίτες, στους ντόπιους νταβα-
τζήδες του ελληνικού λαού. Και για να µην ξεχνιόµαστε, είστε οι
ίδιοι που δηµιουργήσατε χρηµατιστήρια, δοµηµένα οµόλογα,
εθνικούς εργολάβους, κουµπάρους, βατοπέδια, αναψυκτήρια,
υποβρύχια που γέρνουν, λίστες Λαγκάρντ, µίζες στα εξοπλιστικά
και offshore εταιρείες µε πολιτικά πρόσωπα. Είστε εσείς που αρ-
πάξατε δισεκατοµµύρια από τον ελληνικό λαό και τα µοιράσατε
σε τραπεζίτες και δανειστές τοκογλύφους. 

ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία οδηγήσατε τη χώρα στην κατα-
στροφή και τη χρεοκοπία. Φέρατε όλα αυτά τα δεινά και όλη
αυτή τη δυστυχία. Οδηγήσατε τον λαό στην εξαθλίωση και στην
αποµόνωση και έρχεστε τώρα µε αυτόν τον προϋπολογισµό να
«κανιβαλήσετε» µε νέα µέτρα την ελληνική κοινωνία.

Επειδή, όµως, µιλήσατε για το µέλλον της χώρας, έχω να σας
πω το εξής: Ο ελληνικός λαός δεν θέλει µέλλον όµοιο µε το πα-
ρελθόν του. Δεν θέλει το µέλλον που περιγράφετε στα e-mails
σας µε την τρόικα, που από κοινού οµολογείτε ότι η σηµερινή και
η µελλοντική λιτότητα αποτελεί κοινό σας όραµα, κοινό σας
στόχο, µε νέα µέτρα βέβαια, στόχος και όραµα που αποτυπώνε-
ται ξεκάθαρα σε αυτόν τον προϋπολογισµό, τον πέµπτο κατά
σειρά µνηµονιακό προϋπολογισµό, που σίγουρα όµως θα είναι ο
τελευταίος, γιατί ο επόµενος θα είναι του ΣΥΡΙΖΑ.

Ισχυρίζεστε ότι σκίζετε τα µνηµόνια, ενώ τώρα ετοιµάζεστε να
υπογράψετε νέα. Αυτό είναι το καλό σενάριο για όσα περιµένουν
τον ελληνικό λαό από το νέο έτος. Νέες περικοπές στην παιδεία,
την υγεία και την κοινωνική ασφάλιση, καθώς και νέο τσουνάµι
ξεπουλήµατος της δηµόσιας περιουσίας.

Τα ίδια και στον αθλητισµό, όπου οι άνθρωποι που ασχολούν-
ται µε αυτόν θα πρέπει να γνωρίζουν ότι µειώνεται και άλλο το

κονδύλι τους σε αυτόν τον προϋπολογισµό. 
Από κοινωνικό αγαθό που είναι ο αθλητισµός µετατρέπεται

σταδιακά σε προϊόν υπηρεσιών για λίγους, µε ένα αθλητικό νο-
µοσχέδιο σε διαβούλευση που «κουµπώνει» απόλυτα µε τη µνη-
µονιακή λογική, συγκεντρώνοντας υπερεξουσίες σε λίγους, µε
έναν επιτελικό σχεδιασµό παραδοµένο στις χορηγίες του µεγά-
λου κεφαλαίου. 

Ας ακούσει, λοιπόν, ο ελληνικός λαός ότι ο ερασιτεχνικός
αθλητισµός µε αυτόν τον προϋπολογισµό και µε το νοµοσχέδιο
που έρχεται «κατεβάζει ρολά». Οι οµοσπονδίες, τα σωµατεία, οι
αθλητικές υποδοµές, τα προγράµµατα άθλησης στην τοπική αυ-
τοδιοίκηση οδηγούνται σε «ξαφνικό θάνατο», κυρίες και κύριοι,
την ίδια ώρα βέβαια που το σάπιο σύστηµα του επαγγελµατικού
αθλητισµού επιβιώνει, αυθαιρετώντας και αποµυζώντας δεκάδες
εκατοµµύρια ευρώ από τον πλούτο του ελληνικού λαού και του
ερασιτεχνικού αθλητισµού. 

Πρέπει, όµως, ο ελληνικός λαός να ακούσει και τα ευχάριστα,
ότι σύντοµα τελειώνετε, κύριοι της συγκυβέρνησης, ότι σε λίγους
µήνες το πρόγραµµά µας, που εκφράστηκε από τον Πρόεδρό
µας Αλέξη Τσίπρα στη Θεσσαλονίκη, θα πάρει σάρκα και οστά,
ότι σύντοµα θα του δοθεί η δυνατότητα να εκφραστεί στην κάλ-
πη, όπως ακριβώς εκφράστηκε στην Περιφέρεια Αττικής, που µε
δύναµη ζωής σήµερα σπάµε σιγά-σιγά το σάπιο κατεστηµένο.

Είµαστε έτοιµοι µε συγκεκριµένο στρατηγικό σχεδιασµό,
απόλυτα κοστολογηµένο, να φέρουµε την ελπίδα και τη χαµένη
προοπτική στη χώρα και στους λαούς της Ευρώπης, να δώσουµε
ανάσα στην πολιτική, οικονοµική και κοινωνική ασφυξία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  εµείς οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ
γνωρίζουµε πολύ καλά το χρέος που έχουµε απέναντι στον
ελληνικό λαό. Αρκεί να συνειδητοποιήσετε κι εσείς το δικό σας
χρέος, που δεν είναι άλλο από το να καταψηφίσετε αυτόν τον
προϋπολογισµό της συµφοράς. 

Επίσης, θα ήθελα να συµπληρώσω…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, ολοκλη-

ρώστε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ: Αµέσως, κύριε Πρόεδρε.
Ελπίζετε ότι µέσα από αυτή τη Βουλή θα εκλέξετε Πρόεδρο

της Δηµοκρατίας. Είναι η τελευταία σας ελπίδα. Εκεί βασίζεστε
για να σταθείτε στις καρέκλες της εξουσίας. 

Κυρίες και κύριοι της συγκυβέρνησης, αυτό δεν θα το πετύ-
χετε! Είµαι σίγουρος για αυτό που λέω. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι ε-
µείς. 

Τον λόγο έχει ο κ. Σταµενίτης και µετά ο κ. Συρµαλένιος.
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΣΤΑΜΕΝΙΤΗΣ: Πάντως, κύριε Πάντζα, στις υπό-

λοιπες περιφέρειες κυριάρχησε η Νέα Δηµοκρατία, όπως απο-
τυπώθηκε στις εκλογές για την ΕΝΠΕ και την ΚΕΔΕ, όπου η Νέα
Δηµοκρατία  είχε την απόλυτη πλειοψηφία. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ: Να κάνετε εκλογές πάλι να το επιβε-
βαιώσετε!

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΣΤΑΜΕΝΙΤΗΣ: Μαζί έγιναν οι εκλογές.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ: Αφήστε τα αυτά. Εκλογές εδώ και

τώρα! Προχωρήστε κύριοι! 
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΣΤΑΜΕΝΙΤΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

ζήτησα τον λόγο στη συζήτηση επί του προϋπολογισµού, όχι για
να δηλώσω το αυτονόητο, δηλαδή ότι υπερψηφίζω έναν ισοσκε-
λισµένο και ρεαλιστικό προϋπολογισµό, αλλά για δύο βασικούς
λόγους. 

Πρώτον, για να εξηγήσω γιατί πρέπει να ψηφιστεί ο φετινός
προϋπολογισµός. 

Δεύτερον, γιατί η συζήτηση επί του προϋπολογισµού είναι µία
µεγάλη ευκαιρία, τώρα που η χώρα κλείνει έναν δύσκολο κύκλο,
βγαίνει από τα µνηµόνια, για να εξηγήσουµε ξεκάθαρα και µακ-
ριά από λαϊκισµούς και ψεύτικες υποσχέσεις πού ήµασταν πριν
από δύο χρόνια, τι µεσολάβησε, ποια είναι η θέση της χώρας µας
σήµερα και πώς οραµατιζόµαστε το νέο αναπτυξιακό µοντέλο
που θα µας οδηγήσει στη νέα εποχή. 

Επί του συγκεκριµένου, λοιπόν, έχουµε µπροστά µας ένα σχέ-
διο προϋπολογισµού που µαρτυρά και αποδεικνύει ότι οι δηµο-
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σιονοµικοί στόχοι επιτυγχάνονται για τρίτη συνεχόµενη χρονιά,
αντίθετα µε τις προβλέψεις και τις εκτιµήσεις και της τρόικας και
της Αντιπολίτευσης.

Συγκεκριµένα, το ΑΕΠ θα αυξηθεί κατά 0,6% το 2014 και κατά
2,9% το 2015. Από ύφεση πολλών χρόνων πάµε σε µία οριακή
για φέτος ανάπτυξη αλλά ανάπτυξη. 

Η ανεργία, αν και ψηλά, θα µειωθεί. Θα κινηθεί στο 24,8%, που
είναι µικρότερο κατά 0,7% από πέρυσι, και θα κινηθεί στο 22,6%
το 2015. 

Το πρωτογενές πλεόνασµα θα είναι 3,3 δισεκατοµµύρια ευρώ
το 2014 και 5,6 δισεκατοµµύρια ευρώ το 2015. 

Ο πληθωρισµός συνεχίζει την καθοδική του πορεία. Παραµένει
ο χαµηλότερος µεταξύ της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Το έλλειµµα της γενικής κυβέρνησης εκτιµάται ότι θα
περιοριστεί στο 1,3% του ΑΕΠ για το 2014, ενώ θα είναι µηδενικό
το αποτέλεσµα για το 2013. 

Και εδώ είναι που προκύπτει το βασικό ερώτηµα. Γιατί αντι-
δράτε, κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης; Δεν καταλαβαίνετε
τα αποτελέσµατα αυτά; Προτιµάτε ελλειµµατικούς προϋπολογι-
σµούς; Προτιµάτε αύξηση της ανεργίας; Δεν θέλετε πλεονάσµα-
τα; 

Ή συµφωνείτε µε τα αποτελέσµατα αλλά θέλετε µε άλλους
τρόπους να τα πετύχετε; Και αν συµβαίνει αυτό, γιατί δεν µας
ενηµερώνετε ποιοι θα είναι αυτοί οι τρόποι; Παραδείγµατος
χάριν πού θα βρείτε 4,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, που ανέφερε ο κ.
Σταϊκούρας, από την επιπλέον φορολόγηση που προέβλεπε το
σχέδιο σας στο Λονδίνο; 

Ή µήπως τελικά σας ενοχλεί η σταθεροποίηση της οικονοµίας,
γιατί συµπίπτει µε τη δική σας αποτυχία; 

Έρχοµαι στο δεύτερο σηµείο της τοποθέτησής µου. Η χώρα
µας έχει διανύσει τη µεγαλύτερη απόσταση αυτής της δύσκολης,
επίπονης για όλους µας διαδροµής. Τώρα που µένουν τα
τελευταία χιλιόµετρα, είναι απαραίτητο περισσότερο από κάθε
άλλη στιγµή να υπάρχει σταθερότητα και ηρεµία στο εσωτερικό
µας. 

Τώρα είναι, επίσης, η στιγµή που πρέπει περισσότερο από
ποτέ να ανοίξουµε τη συζήτηση και να µιλήσουµε µε ειλικρίνεια
απέναντι στον ελληνικό λαό. Εµείς το κάνουµε εδώ και δυόµισι
χρόνια. Ήρθε η ώρα να µας ακολουθήσει και η Αντιπολίτευση,
όσο κι αν δυσκολεύεται. Και ας δούµε τι λέγαµε εµείς σε όλο
αυτό το διάστηµα και τι έλεγε η Αντιπολίτευση, τι έκανε η
Κυβέρνηση και τι επιχειρούσε να κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ, τι οραµατιζό-
µασταν εµείς για την Ελλάδα και τι φαντασιώνεται ο ΣΥΡΙΖΑ.

Λέγαµε λοιπόν, πριν δυόµισι χρόνια ότι η χώρα πρέπει να απο-
κτήσει την αξιοπιστία της, να προωθηθούν οι απαραίτητες µε-
ταρρυθµίσεις, να εκσυγχρονιστεί ο δηµόσιος τοµέας, να πετύ-
χουµε επιτέλους ένα µικρό ευέλικτο αποτελεσµατικό δηµόσιο,
να γίνει η Ελλάδα πιο φιλική στις επενδύσεις, εγχώριες και ξένες,
να σταθεροποιηθεί η οικονοµία και να αποκατασταθούν οι αδι-
κίες απέναντι στους συµπολίτες µας. 

Κι αυτό το πετύχαµε σε πάρα πολύ µεγάλο βαθµό. Καταφέ-
ραµε να έχουµε πλεονάσµατα, να ξαναβάλουµε τη χώρα στο διε-
θνή οικονοµικό χάρτη, µετά από τέσσερα ολόκληρα χρόνια.
Δηµιουργήσαµε τις προϋποθέσεις για να περάσουµε από την
ύφεση στην ανάπτυξη και να ανοίξει επιτέλους ο µοναδικός δρό-
µος για να δηµιουργηθούν νέες θέσεις εργασίας και απασχόλη-
σης. Διορθώσαµε λάθη όπως είναι ο φόρος του πετρελαίου
θέρµανσης, αποκαταστήσαµε αδικίες όπως η επιστροφή ανα-
δροµικών σε ένστολους και δικαστικούς, διευκολύναµε τους πο-
λίτες µε τις εκατό δόσεις για ληξιπρόθεσµα χρέη, δίνουµε ανάσα
ζωής σε επιχειρήσεις µε κόκκινα δάνεια. 

Με λίγα λόγια, υλοποιήσαµε βήµα-βήµα όσα θέσαµε ως στρα-
τηγικούς στόχους για να µπορέσει η χώρα να βγει από την οικο-
νοµική κρίση και τα µνηµόνια. Και συνεχίζουµε µε την ίδια συνέ-
πεια λόγων και πράξεων. 

Από την άλλη, συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, πρώτα θελήσατε να
προκαλέσετε κοινωνική αναταραχή, να ρίξετε την Κυβέρνηση
από τα πεζοδρόµια, όπως διακηρύσσατε. Μιλούσατε εδώ σε
αυτήν Αίθουσα για κρεµάλες και γουναράδικα. Τώρα, πριν από
λίγο µιλούσατε για φυλακές. Η κοινωνία όµως σας γύρισε την
πλάτη. 

Έπειτα επιχειρήσατε να προκαλέστε κοινοβουλευτική αποστα-
σία. Ζητούσατε από τους Βουλευτές να αποσύρουν την ψήφο
εµπιστοσύνης προς την Κυβέρνηση. Η πλειοψηφία όµως του ελ-
ληνικού Κοινοβουλίου απέρριψε κάθε φιλόδοξο σχέδιο για
εκτροπή. 

Τώρα, δηλώνετε ότι θα προκαλέσετε εκλογές µε αφορµή την
εκλογή Προέδρου και µολύνετε το δηµόσιο διάλογο µε ανυπό-
στατες καταγγελίες για δήθεν χρηµατισµούς και αποστασίες. 

Με λίγα λόγια, όσο ο Πρωθυπουργός, η Κυβέρνηση και οι Βου-
λευτές που τη στηρίζουν, εργαζόµασταν και παλεύαµε για να
βγει η χώρα από το αδιέξοδο, για να γίνει φυσιολογική, εσείς
ονειρευόσασταν αναταραχές και στήνατε εµπόδια σε κάθε προ-
σπάθειά µας να απαγκιστρωθούµε από το παρελθόν. 

Και τώρα που εµείς συνεχίζουµε την προσπάθεια για να ολο-
κληρώσουµε αυτό το δύσκολο έργο, εσείς πάλι επιθυµείτε επι-
στροφή στον κρατισµό, στην κρατικοδίαιτη οικονοµία, την ύφε-
ση, στο ρουσφετολογικό κράτος, την ατιµωρησία και στην πολι-
τική ατολµία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώνω, λέγοντας ότι
χάρη στις πολλές και  µεγάλες θυσίες των Ελλήνων πολιτών και
τη σκληρή δουλειά, η Ελλάδα στέκεται και πάλι ίσος προς ίσο
απέναντι στα υπόλοιπα µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης και σχε-
διάζει το µέλλον βασιζόµενη στις δικές της δυνάµεις. 

Το δίληµµα, το οποίο καλούµαστε σήµερα να απαντήσουµε
είναι. Συνεχίζουµε την ανοδική πορεία ή επιστρέφουµε στο πα-
ρελθόν; Αφήνουµε πίσω οριστικά την κρίση και όσα µας οδήγη-
σαν σε αυτήν ή επιστρέφουµε στα ελλείµµατα; Προχωράµε  µε
τις δικές µας δυνάµεις ή περιµένουµε πάλι να ζήσουµε µε δα-
νεικά; 

Φυσικά, η απάντηση είναι µονόδροµος. Προχωράµε µόνο
µπροστά. Και η µόνη δύναµη που µπορεί να το εγγυηθεί αυτό,
τις επιτυχίες και τη σταθερότητα της χώρας, είναι ο Αντώνης Σα-
µαράς και η Νέα Δηµοκρατία. Για αυτό στηρίζουµε τη σηµερινή
Κυβέρνηση. Για αυτό συνεχίζουµε να αγωνιζόµαστε. Για αυτό
υπερψηφίζουµε το φετινό προϋπολογισµό. 

Ευχαριστώ πολύ.  
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς. 

Τον λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Συρµαλένιος. Έπειτα θα µιλήσει
ο κ. Υπουργός ο κ. Μπέζας. 

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για τον προϋπολο-

γισµό του 2015 διεξάγεται σε µια στιγµή, όπου υποτίθεται ότι
είναι σε εξέλιξη οι διαπραγµατεύσεις µε την τρόικα για τη λήψη
περαιτέρω επώδυνων µέτρων για τον ελληνικό λαό. Κατά συνέ-
πεια ο προϋπολογισµός αυτός, που ούτως ή άλλως συνεχίζει τις
µνηµονιακές πολιτικές µε επιπλέον βάρη περίπου 4 δισεκατοµ-
µύρια από µείωση δαπανών για το ασφαλιστικό σύστηµα, την
υγεία και την παιδεία, έως και νέα αύξηση των φορολογικών
βαρών, δεν ανταποκρίνεται στα πραγµατικά µεγέθη που θα δια-
µορφωθούν. Άρα, ο προϋπολογισµός είναι τουλάχιστον εικονι-
κός. 

Εγώ θα περίµενα, ίσως µε την πρακτική που ακολουθεί η Κυ-
βέρνηση, µέχρι την Κυριακή το βράδυ να µας φέρετε κανένα πα-
κετάκι, αφού τελειώσει αυτή η διαπραγµάτευση µε την τρόικα,
για να ψηφιστεί κι αυτό σε ένα άρθρο, όπως έχετε συνηθίσει να
κάνετε. 

Ανάµεσα στα νέα βάρη για τη νησιωτική Ελλάδα, εκτός από
την ήδη ειληµµένη απόφαση για αύξηση του ΦΠΑ στα ξενοδο-
χεία και τα τουριστικά καταλύµατα από 6,5% σε 13%, διαγράφε-
ται άµεσα και η κατάργηση των µειωµένων συντελεστών ΦΠΑ
στο Αιγαίο, κάτι που θα πλήξει ανεπανόρθωτα δεκάδες χιλιάδες
επαγγελµατίες και µικροεπιχειρήσεις. Θα πλήξει συνολικά τον
τουρισµό και τη νησιωτική οικονοµία.

Καλούµε κι από αυτό το Βήµα όλους τους τοπικούς φορείς,
την τοπική αυτοδιοίκηση, όλους τους πολίτες των νησιών του Αι-
γαίου, σε άµεση εγρήγορση και κινητοποίηση για να αποτρέ-
ψουµε το διαγραφόµενο έγκληµα.

Ο τακτικός προϋπολογισµός του 2015 για το Υπουργείο Ναυ-
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τιλίας και Αιγαίου, θα είναι µειωµένος κατά 15,6 εκατοµµύρια
ευρώ και θα διαµορφωθεί στα 309,1 εκατοµµύρια από 324,7 που
ήταν το 2014. Δηλαδή, θα µειωθεί κατά 4,8. Ουσιαστικά, παρα-
µένει στα ίδια χαµηλά επίπεδα και λίγο περισσότερο χαµηλά, µε
ό,τι αυτό συνεπάγεται για την ακτοπλοΐα, το Λιµενικό Σώµα, τις
λειτουργικές δαπάνες, την άσκηση των αρµοδιοτήτων του Υ-
πουργείου και τις επιπτώσεις στην κοινωνία.

Το ίδιο ισχύει για τις δαπάνες του Προγράµµατος Δηµοσίων
Επενδύσεων, ακολουθώντας τη συνεχή πτωτική πορεία του προ-
γράµµατος συνολικά.

Στην εισήγησή του ο εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Λυκουρέντζος µάς µίλησε ανάµεσα στα άλλα και για το µεγάλο
«επίτευγµα» της παραχώρησης του λιµανιού του Πειραιά στην
«COSCO». Ξέχασε, όµως, να µας πει για το εργασιακό γκέτο και
τις τριτοκοσµικές εργασιακές συνθήκες, όπως αποκάλυψε η
πρώτη απεργιακή κινητοποίηση των εργαζοµένων στον χώρο. Ξέ-
χασε να µας πει για το εξαιρετικά µικρό τίµηµα ως έσοδο για τον
δηµόσιο ΟΛΠ, για τις σηµαντικές φοροαπαλλαγές για την
«COSCO», για τους όρους που αποτρέπουν την πραγµατοποί-
ηση επενδύσεων από άλλες εταιρείες, µεταξύ των οποίων και
στον ίδιο τον ΟΛΠ, για τις χιλιάδες νέες θέσεις εργασίας που δεν
ήλθαν, για την ουσιαστική απαλλαγή της «COSCO» από τη δυ-
νατότητα ελέγχου του κράτους σε σηµαντικές λειτουργίες του
προβλήτα 2.

Η Κυβέρνηση, αντιµετωπίζοντας το λιµάνι του Πειραιά ως
απλό διαµετακοµιστικό κέντρο διέλευσης και εξυπηρέτησης
ξένων συµφερόντων, αδιαφορεί για τη νευραλγική σηµασία του,
όπως και για τα άλλα µεγάλα λιµάνια της χώρας -Θεσσαλονίκης
κ.λπ.- που µπορούν και πρέπει να παίξουν καθοριστικό ρόλο στην
οικονοµική και κοινωνική ανάπτυξη προς όφελος του λαού και
της χώρας. Στα πλαίσια της εξυπηρέτησης των δανειστών επεί-
γεται να κλείσει όπως-όπως, ταχύτατα, τις ιδιωτικοποιήσεις κατ’
αρχάς του Πειραιά και της Θεσσαλονίκης.

Για όλους αυτούς τους λόγους, µε την επίσπευση και του φι-
λικού διακανονισµού µεταξύ ΟΛΠ και «COSCO» τσαλακώνει
ακόµα και τις αποφάσεις του Ελεγκτικού Συνεδρίου, ενώ αντί-
στοιχα στο λιµάνι της Θεσσαλονίκης, το ΤΑΙΠΕΔ σταµάτησε τον
διαγωνισµό επέκτασης του έκτου προβλήτα µε τη χρηµατοδό-
τηση του ΟΛΘ, που θα έδινε αναπτυξιακή πνοή και στην ευρύ-
τερη περιφέρεια της βορείου Ελλάδος.

Για τον ΣΥΡΙΖΑ, τα λιµάνια της χώρας αποτελούν νευραλγι-
κούς κόµβους στρατηγικής σηµασίας για την παραγωγική ανα-
συγκρότηση της χώρας και γι’ αυτό επιβάλλεται η λειτουργία
τους υπό τον έλεγχο του δηµοσίου, για να σχεδιαστεί η αποτε-
λεσµατική ένταξη στο διευρωπαϊκό δίκτυο µεταφορών, να αξιο-
ποιηθεί και να ενισχυθεί η γνώση και η εµπειρία των εργαζοµένων
του κλάδου, να συνδεθούν τα λιµάνια µε τις πόλεις τους και τις
τοπικές κοινωνίες, να υπάρξει περιβαλλοντική διαχείριση και µεί-
ωση των επιβαρύνσεων.

Σε σχέση µε την ελληνική ακτοπλοΐα. Η ελληνική ακτοπλοΐα
βρίσκεται στα πρόθυρα ενός µεγάλου ναυαγίου. Το µοντέλο που
οικοδοµήθηκε όλα αυτά τα χρόνια απέτυχε. Πρόκειται για ένα
µοντέλο που βασίζεται αποκλειστικά στις ιδιωτικές ακτοπλοϊκές
εταιρείες, µε ορατά αποτελέσµατα. Πρώτον, το µισό χρόνο πε-
ρίπου πολλά νησιά µας βιώνουν συνθήκες αποµόνωσης, δεύτε-
ρον, τα ναύλα είναι τα ακριβότερα σ’ όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση
και τρίτον, ο προγραµµατισµός των δροµολογίων είναι σχεδόν
ανύπαρκτος, µε προφανείς επιπτώσεις στην ανάπτυξη και στον
τουρισµό.

Ο ΣΥΡΙΖΑ, θεωρεί τις µεταφορές αδιαπραγµάτευτο κοινωνικό
αγαθό και δεσµεύεται για τη σύσταση δηµόσιου κοινωνικού
φορέα παροχής ακτοπλοϊκών υπηρεσιών, που µε τη συνεργασία
κράτους και τοπικής αυτοδιοίκησης θα χαράξει ένα ελάχιστο δη-
µόσιο δίκτυο συνδυασµένων µεταφορών και θα παρέχει απρό-
σκοπτα ακτοπλοϊκή διασύνδεση για όλο τον χρόνο.

Για εµάς, η λογική των επιδοτήσεων δεν µπορεί να στηρίξει
στο διηνεκές ένα αξιόπιστο και αξιόπλοο ακτοπλοϊκό δίκτυο.
Εξάλλου, µε τη µείωση των επιδοτήσεων µειώνονται τα δροµο-
λόγια, καταργούνται δροµολόγια, καταργούνται γραµµές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα λίγο την ανοχή σας, όπως κάνατε
και µε τους άλλους.

Όσον αφορά τη ναυπηγοεπισκευή, είναι σαφές ότι το θέµα της
ακτοπλοΐας είναι απόλυτα συναφές µε τη ναυπηγοεπισκευή, που
εδώ και πολλά χρόνια έχει εγκαταλειφθεί στην τύχη της. Υπερη-
φανευόσαστε ότι είµαστε από τις πρώτες ναυτικές δυνάµεις στον
κόσµο αλλά τα ναυπηγεία µας αργοπεθαίνουν.

Ο ΣΥΡΙΖΑ, στα πλαίσια του προγράµµατός του για την παρα-
γωγική ανασυγκρότηση, θεωρεί τη ναυπηγοεπισκευή µια από τις
πρώτες προτεραιότητες στο χώρο της βαριάς βιοµηχανίας. Δε-
σµεύεται να συστήσει έναν ενιαίο, δηµόσιο ναυπηγικό φορέα,
που θα επεξεργαστεί συγκεκριµένη κλαδική πολιτική και θα διεκ-
δικήσει και σε ευρωπαϊκό επίπεδο συγκεκριµένο ρόλο. 

Σε συνεργασία µε τον κοινωνικό δηµόσιο φορέα ακτοπλοΐας,
θα κατασκευάσει και επισκευάσει πλοία σε ελληνικά ναυπηγεία,
µε χρηµατοδότηση και από κονδύλια της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώστε, κύριε συνάδελφε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Θα διεκδικήσει από την Ευρω-
παϊκή Ένωση την επισκευή και κατασκευή και εµπορικών πλοίων
στο Σκαραµαγκά. Θα εξυπηρετήσει τις αµυντικές ανάγκες της
χώρας, θα αναπτύξει δραστηριότητες ευρύτερου φάσµατος,
όπως τροχαίο σιδηροδροµικό υλικό, πλοία σύγχρονης τεχνολο-
γίας και αξιοποίηση του LNG, χρήση και κατασκευή εξοπλισµών
από ΑΠΕ.

Ο χρόνος τελείωσε, δυστυχώς. 
Θέλω να πω µόνο ένα πράγµα για την ποντοπόρο ναυτιλία,

κύριε Πρόεδρε, και τελειώνω. 
Ο ΣΥΡΙΖΑ, θα δει την ποντοπόρο ναυτιλία από τη σκοπιά της

αύξησης της συνεισφοράς της στην εθνική οικονοµία, η οποία
θα περιλαµβάνει πρωτίστως την αύξηση των οικονοµικών εισ-
ροών και ταυτόχρονα την ενίσχυση της απασχόλησης Ελλήνων
ναυτεργατών, οι οποίοι πλήττονται. Έχει φτάσει σε εκρηκτικές
διαστάσεις το επίπεδο της ανεργίας των ναυτεργατών, σύµφωνα
και µε επίσηµα στοιχεία.

Τέλος, θα ήθελα να πω µια κουβέντα για τη νησιωτικότητα. Η
νησιωτικότητα, η οποία έχει θεσµοθετηθεί από ευρωπαϊκές συν-
θήκες και από το ελληνικό Σύνταγµα, δεν ισχύει µέχρι σήµερα
σε κανέναν τοµέα, παρά µόνο στο µειωµένο ΦΠΑ. Εάν καταργη-
θεί και αυτός, θα καταργηθεί πλήρως και η νησιωτική ιδιαιτερό-
τητα. Η νησιωτικότητα είναι όρος επιβίωσης της νησιωτικής
Ελλάδας! 

Ευχαριστώ πολύ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο Υφυπουργός Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας κ. Μπέζας, έχει τον
λόγο για επτά λεπτά.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ξεκινήσω κάπως ανάποδα.
Το λέω αυτό, διότι στην πατρίδα µας το τελευταίο διάστηµα πα-
ρατηρείται το εξής παράδοξο φαινόµενο. Η πρόοδος που έχει
επιτευχθεί στην ελληνική οικονοµία είναι αδιαµφισβήτητη και πι-
στοποιείται από όλους τους διεθνείς οργανισµούς. 

Έπειτα από µεγάλες προσπάθειες, η Ελλάδα έχει επιτύχει
πρωτογενή πλεονάσµατα και τη χρονιά που έρχεται θα έχει εξα-
λείψει και το δηµοσιονοµικό της έλλειµµα. Αυτός ο προϋπολογι-
σµός είναι ο πρώτος, τα τελευταία σαράντα χρόνια, στον οποίο
το έλλειµµα έχει µηδενιστεί. Επίσης, κατάφερε να µηδενίσει το
έλλειµµα στο ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών, βελτίωσε την αν-
ταγωνιστικότητα και την εξωστρέφειά της, επανέκαµψε σε θετι-
κούς ρυθµούς ανάπτυξης µετά από έξι χρόνια συνεχούς ύφεσης
και έχει πετύχει οριακή αλλά υπαρκτή µείωση της ανεργίας. 

Την ίδια στιγµή, λοιπόν, που συµβαίνουν όλα αυτά, τα πραγ-
µατικά πρωτόγνωρα για τα ελληνικά µακροοικονοµικά δεδοµένα,
οι αγορές αντιδρούν αρνητικά στην προοπτική εξόδου από το
πρόγραµµα, αυξάνοντας το κόστος δανεισµού, παρά το γεγονός
ότι η Κυβέρνηση πολύ έγκαιρα µίλησε για την ανάγκη ύπαρξης
µιας προληπτικής γραµµής πίστωσης. 

Γιατί συµβαίνει αυτό το παράδοξο; Γιατί το ενδεχόµενο πρό-
ωρων και ίσως επαναληπτικών βουλευτικών εκλογών, λόγω πι-
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θανής αδυναµίας εκλογής Προέδρου της Δηµοκρατίας από
αυτήν τη Βουλή, δηµιουργεί τεράστια πολιτική αβεβαιότητα και
αστάθεια. 

Δηµιουργεί αβεβαιότητα για το εάν η πατρίδα µας θα συνεχί-
σει την πορεία των µεταρρυθµίσεων, για το εάν µπορούµε να συ-
νεχίσουµε να προχωρούµε µε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης, για
το εάν θα παραµείνουµε στο δρόµο της δηµοσιονοµικής εξυγίαν-
σης ή θα κατρακυλήσουµε πάλι στα ελλείµµατα που µας οδήγη-
σαν στην κατάσταση που βρισκόµαστε και στην κρίση. 

Η πολιτική αβεβαιότητα είναι το µεγαλύτερο πρόβληµα, το
οποίο αντιµετωπίζει σήµερα η χώρα. Και εσείς, κύριοι συνάδελ-
φοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, µε τη στάση σας προκα-
λείτε αυτήν την κατάσταση και αποδεικνύετε ότι αποτελείτε την
πιο δηµαγωγική και την πιο ανεύθυνη Αντιπολίτευση της Μετα-
πολίτευσης. Αυτό το αποδεικνύετε και εδώ µέσα, στη συζήτηση
που γίνεται για τον προϋπολογισµό. 

Βέβαια, είναι πολιτικό σας δικαίωµα να φέρεστε όπως φέρε-
στε. Θα τα βρείτε, όµως, µπροστά σας. Με αυτά που κάνετε, η
ιστορία θα έχει «ράµµατα για τη γούνα» του ΣΥΡΙΖΑ. Και δεν θα
ανατρέψετε την Κυβέρνηση και θα σας χρεωθούν οι συνέπειες
αυτής της κατάστασης.

Έρχοµαι τώρα στα θέµατα του Υπουργείου Εργασίας και ιδι-
αίτερα στο ασφαλιστικό. Κάθε φορά που σας ακούω να µιλάτε,
κάνετε µόνο διαπιστώσεις. Μας περιγράφετε µια κρίση που
υπάρχει και που ίσως την ξέρουµε καλύτερα από εσάς.

Κινδυνολογείτε σε µεγάλο βαθµό αλλά δεν λέτε τίποτα για το
πως θα κρατήσουµε ζωντανό το ασφαλιστικό σύστηµα. Δεν λέτε
τίποτα, γιατί δεν τολµάτε να το αγγίξετε και δεν θέλετε να είστε
δυσάρεστοι. Το χειρότερο είναι ότι δεν λέτε τίποτα, δεν αναγνω-
ρίζετε, όλα αυτά που πετύχαµε, διότι τα προηγούµενα χρόνια,
έγιναν πράγµατι από την Κυβέρνησή µας σοβαρά βήµατα και για
τη βιωσιµότητα και για την ανταποδοτικότητα του συστήµατος. 

Γνωρίζετε πολύ καλά και όλοι γνωρίζουµε στη χώρα ότι δεν
πρόκειται για ένα φυσιολογικό ασφαλιστικό σύστηµα αλλά για
ένα σύστηµα µε τεράστιες στρεβλώσεις, του οποίου την εξυ-
γίανση όλοι προτιµούσαν να µεταθέτουν στο µέλλον. Το πρό-
βληµα της κοινωνικής ασφάλισης στην Ελλάδα, είναι πρόβληµα
δηµογραφικό και οικονοµικό που τώρα στην περίοδο της κρίσης,
έχει ενταθεί ακόµα περισσότερο. 

Στο πρόβληµα µπορεί να υπάρχουν µόνο τρεις επιλογές. Πρέ-
πει να λέµε την αλήθεια στους πολίτες. Στο πρόβληµα µπορεί να
υπάρχουν µόνο τρεις αντιδράσεις. Αύξηση των εισφορών ή των
εσόδων γενικά -για παράδειγµα, µέσω της αντιµετώπισης της φο-
ροδιαφυγής- µείωση της µέσης σύνταξης, περιορισµός των δι-
καιούχων µε επιµήκυνση του εργασιακού βίου. Δεν υπάρχουν
άλλες αντιδράσεις. Δεν υπάρχουν άλλες επιλογές. Και αυτό που
ακούγεται πολλές φορές εδώ στην Αίθουσα για αύξηση της κρα-
τικής χρηµατοδότησης είναι αδιέξοδο και θα οδηγήσει σε αύ-
ξηση της φορολογίας, η οποία µε τη σειρά της θα επιβαρύνει
πάλι τους πολίτες. 

Με µεγάλη προσπάθεια ώστε να υπάρχει κοινωνική δικαιο-
σύνη, έχουµε καταφέρει µέσα σε ένα περιβάλλον ύφεσης, όχι
µόνο να κρατήσουµε το σύστηµα όρθιο στα πόδια του αλλά και
να του δώσουµε προοπτική για τις επόµενες γενιές. 

Δεν θα αναφερθώ σε αυτά που ήδη κάναµε, όπως στη δηµι-
ουργία του συστήµατος «ΗΛΙΟΣ» για την παρακολούθηση των
συνταξιοδοτικών δεδοµένων και για τον έλεγχο της παραβατικό-
τητας. Δεν θα αναφερθώ σε αυτά που έχουν δροµολογηθεί,
όπως είναι η οριζόντια ενοποίηση βασικών λειτουργιών των φο-
ρέων κοινωνικής ασφάλισης µε τη δηµιουργία, για παράδειγµα,
του Ενιαίου Κέντρου Απονοµής Συντάξεων, που θα έχει ως απο-
τέλεσµα σχεδόν την άµεση απονοµή των συντάξεων. Ο χρόνος
δεν µου το επιτρέπει. 

Θα αναφερθώ σε δύο- τρία ζητήµατα, τα οποία είναι και επί-
καιρα λόγω της σκληρής διαπραγµάτευσης που υπάρχει σε εξέ-
λιξη µε την τρόικα. 

Πρώτον, σε λίγες µέρες θα δηµοσιοποιηθούν τα επίσηµα στοι-
χεία των αναλογιστικών µελετών για τους φορείς κοινωνικής
ασφάλισης κύριας σύνταξης. Πρώτη φορά στη χώρα γίνονται α-
ξιόπιστες αναλογιστικές µελέτες, λόγω των συστηµάτων «ΗΛΙΟΣ»
και «ΕΡΓΑΝΗ», λόγω των δεδοµένων που παίρνουµε από τα πλη-

ροφοριακά συστήµατα «ΗΛΙΟΣ» και «ΕΡΓΑΝΗ».
Η αρχική ανάγνωση αυτών των στοιχείων αποδεικνύει –και

αυτό είναι ένα αισιόδοξο µήνυµα- ότι το ασφαλιστικό σύστηµα
µπορεί να συνεχίσει µέχρι το 2060, αρκεί να υπάρχουν κάποιες
προϋποθέσεις. Αυτές τις προϋποθέσεις οφείλουµε να τις δια-
σφαλίσουµε. Η προσπάθεια, εξάλλου, για τη βιωσιµότητα, δεν
είναι µια στατική προσπάθεια, είναι µια συνεχής προσπάθεια. Αλ-
λιώς, αν δεν διασφαλίσουµε αυτές τις προϋποθέσεις, θα είµαστε
υπεύθυνοι και υπόλογοι απέναντι στον λαό και τις επόµενες γε-
νιές. 

Δεύτερον, ό,τι συζητείται σε σχέση µε το ασφαλιστικό, δεν
αφορά αυτούς που ήδη παίρνουν σύνταξη ή που κατοχυρώνουν
δικαίωµα συνταξιοδότησης µέσα στο 2014 ή θα κατοχυρώσουν
δικαίωµα συνταξιοδότησης τα επόµενα µεταβατικά χρόνια. Δεν
πρέπει να υπάρχει καµµία ανησυχία. Οι δύο εκατοµµύρια εξακό-
σιες πενήντα χιλιάδες συνταξιούχοι θα συνεχίσουν να παίρνουν
απρόσκοπτα τις συντάξεις τους, χωρίς καµµία µεταβολή. Το
2015, οι µεταβιβάσεις από τον κρατικό προϋπολογισµό στα τα-
µεία προβλέπονται, βέβαια, µειωµένες σε σχέση µε το 2014,
αλλά αυτό οφείλεται στο ότι δεν υπάρχει το 2015 το ποσό των
940 περίπου εκατοµµυρίων ευρώ για την αποπληρωµή ληξιπρό-
θεσµων υποχρεώσεων. 

Τρίτον, οι πρόωρες συνταξιοδοτήσεις, αποτελούν µια πολυτέ-
λεια του δηµόσιου συστήµατος κοινωνικής ασφάλισης, την οποία
το σύστηµα δεν θα µπορέσει να αντέξει ακόµα για πολύ µεγάλο
χρονικό διάστηµα. Τα στοιχεία που παρουσιάσαµε µόλις χθες
στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων, νοµίζω ότι είναι αποκα-
λυπτικά. Τα εθνικά όρια συνταξιοδότησης, είναι το εξηκοστό έβ-
δοµο έτος µε δεκαπέντε χρόνια ασφάλισης και το εξηκοστό δεύ-
τερο έτος µε σαράντα χρόνια ασφάλισης. Παρά τα εθνικά όρια
συνταξιοδότησης, στους φορείς ασφάλισης του δηµοσίου, το
75% των συνταξιούχων έχει πάρει σύνταξη κάτω από αυτά τα
εθνικά όρια συνταξιοδότησης, ενώ στο µεγαλύτερο ταµείο, που
είναι το ΙΚΑ, το ποσοστό αυτό είναι 76%. Αυτό θεωρώ ότι είναι
µία πάρα πολύ µεγάλη αδικία σε βάρος όλων όσων συνταξιοδο-
τούνται κανονικά. 

Βεβαίως, υπάρχουν περιπτώσεις, όπως τα άτοµα µε αναπηρία,
που το κοινωνικό κράτος θα πρέπει να έχει προβλέψει ευνοϊκές
προϋποθέσεις και ευνοϊκά, µειωµένα όρια συνταξιοδότησης και
αυτό θα διατηρηθεί. 

Η πορεία, όµως, που χαράχθηκε µε το ν. 3863/2010, για τη
σταδιακή εξάλειψη των ευνοϊκών ορίων ηλικίας συνταξιοδότη-
σης, είναι µία πορεία που θα πρέπει να συνεχιστεί. 

Τελειώνω, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, λέγοντας ότι το ασφα-
λιστικό σύστηµα εκτός των άλλων συµµετέχει και στην προσπά-
θεια για την αντιµετώπιση της ανεργίας. Πώς συµµετέχει σε
αυτήν την προσπάθεια; Με την περαιτέρω µείωση των ασφαλι-
στικών εισφορών κατά 3,9 ποσοστιαίες µονάδες το νέο έτος και
µε τη συνακόλουθη µείωση του εργοδοτικού κόστους των επι-
χειρήσεων. 

Όλοι αντιλαµβανόµαστε, βέβαια, ότι το ασφαλιστικό σύστηµα
θα πάρει γενναίες, σηµαντικές ανάσες, µόνο όταν η ανεργία µει-
ωθεί σηµαντικά.

Τι σηµαίνει, όµως, αντιµετωπίζω την ανεργία σε µία σύγχρονη
οικονοµία;

Σηµαίνει ότι κάνουµε µεταρρυθµίσεις που βελτιώνουν την αν-
ταγωνιστικότητα της οικονοµίας και των επιχειρήσεων. Σηµαίνει
ότι προχωρούµε σε ιδιωτικοποιήσεις ανάλογες µε αυτές που γί-
νονται σε ολόκληρο τον υπόλοιπο κόσµο. Σηµαίνει ότι δηµιουρ-
γούµε τις προϋποθέσεις για να έρθουν στη χώρα µας επενδύσεις
και επενδυτές και δεν διώχνουµε τους επενδυτές. Σηµαίνει ότι
υλοποιούµε µεγάλες υποδοµές, όπως, για παράδειγµα, στον κα-
τασκευαστικό και στον ενεργειακό τοµέα. 

Όλοι όσοι είστε αντίθετοι, κύριοι συνάδελφοι, µε αυτές τις πο-
λιτικές, θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι κάνετε ένα τεράστιο
λάθος που γυρίζει εις βάρος της χώρας. Όλοι όσοι είστε αντίθε-
τοι σε αυτές τις πολιτικές, δεν µπορείτε να χύνετε δάκρυα για
την ανεργία. Όλοι όσοι είστε αντίθετοι σε αυτές τις πολιτικές,
επιχειρείτε να βγάλετε την Ελλάδα από το δρόµο της σωτηρίας.

Εµείς πάντως από το µόνο που βγάζουµε την Ελλάδα, προς
το παρόν, είναι από την εντατική του µνηµονίου.
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Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς.

Τον λόγο έχει ο κ. Παυλόπουλος.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως το κάνω περίπου είκοσι

χρόνια τώρα κατά τη διάρκεια της συζήτησης του προϋπολογι-
σµού, θα σας εκθέσω τις απόψεις µου και θα αποφύγω να κάνω
δίκες προθέσεων ή ωραιοποιήσεις πραγµάτων. 

Και αυτός ο προϋπολογισµός, όπως όλα αυτά τα τελευταία
χρόνια της κρίσης, έχει τα προβλήµατα που καλώς γνωρίζουµε.
Πιστεύετε σοβαρά ότι η ίδια η Κυβέρνηση, το ίδιο το οικονοµικό
επιτελείο, ο κ. Σταϊκούρας που είναι εδώ, θεωρούν ότι αυτό το
θεσµιθέτηµα είναι τέλειο, ότι έχει µόνο θετικά στοιχεία; Δεν γνω-
ρίζουµε ότι περιέχει πράγµατα που, δυστυχώς, είναι απόρροια
όλων αυτών των δεσµεύσεων, οι οποίες προέκυψαν για τη Χώρα
από τον τρόπο που µπήκαµε στα µνηµόνια; Και ιδίως από την
άφρονα περίοδο των Κυβερνήσεων Παπανδρέου και Παπαδή-
µου; Αυτά πληρώνουµε τώρα.

Υπάρχει όµως µία διαφορά. Αυτός ο προϋπολογισµός έρχεται
σε ένα κοµβικό σηµείο, όπου η Ελλάδα έχει τη δυνατότητα -και
όχι µόνο την ελπίδα- να βγει από την κρίση. 

Κι ένα άλλο, κυριότερο, επιχείρηµα που µε κάνει να τον υπερ-
ψηφίσω: Ξέρετε, αυτός ο προϋπολογισµός έρχεται την ώρα που
έχουµε µία διαπραγµάτευση µε την τρόικα και γίνεται χωρίς την
επίνευσή της. Ακριβώς γιατί περιέχει τις «κόκκινες γραµµές», τις
οποίες λέµε ότι δεν πρέπει και δεν µπορούµε να ξεπεράσουµε.

Έχετε αντιληφθεί, κύριοι συνάδελφοι, ότι αυτός ο προϋπολο-
γισµός είναι πολύ καλύτερος από εκείνον που κάποιοι επιθυµούν
να επιβάλουν στη Χώρα και ότι όσο περισσότερες θετικές ψή-
φους έχει αυτός ο προϋπολογισµός, µε όλα τα προβλήµατα και
τα ελαττώµατα που µπορεί να εµφανίζει, είναι το όπλο στα χέρια
της Κυβέρνησης, για να διαπραγµατευθεί απέναντι στις παράλο-
γες απαιτήσεις της τρόικας και να της πει ότι «εγώ έχω την επί-
νευση του Κοινοβουλίου, δεσµεύτηκα απέναντι στους Βουλευτές
µου, δεν µπορώ σε αυτές τις µονοµερείς και παράλογες απαιτή-
σεις να υποχωρήσω»; 

Οπλίζει κανείς την Κυβέρνηση υπερψηφίζοντας τον προϋπο-
λογισµό, όταν όλοι ξέρουµε ότι διαπραγµατεύεται. Και το κάνει
έχοντας το βάρος όλης εκείνης της περιόδου για την οποία σας
µίλησα προηγουµένως.

Δεν γνωρίζουµε τι επιδιώκει, αν όχι η τρόικα, τουλάχιστον αυτό
που κρύβεται πίσω από την τρόικα. Που είναι το Διεθνές Νοµι-
σµατικό Ταµείο, το οποίο εκφράζοντας αυθεντικά µία αδιέξοδη
πολιτική λιτότητας της Γερµανίας, επιχειρεί µέσω αυτής της
οδού να µείνει στην Ευρώπη. 

Ξέρουµε όλοι καλά ότι το τέλος του µνηµονίου είναι και το
τέλος του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου στην Ευρώπη. Το
οποίο µπήκε επειδή κάποιοι δυστυχώς από το ελληνικό πολιτικό
σύστηµα –και ξέρετε ποιος- το προσκάλεσαν και η Ευρώπη το
αποδέχτηκε, γιατί ήταν παντελώς ανέτοιµη να αντιµετωπίσει την
ελληνική κρίση.

Δεν αντιλαµβανόµαστε, λοιπόν, πόσο σηµαντικό είναι να πούµε
ότι κύριοι, αυτός ο προϋπολογισµός γίνεται χωρίς την έγκρισή
σας, αλλά περιέχει όλες εκείνες τις «κόκκινες γραµµές», που σε
πολλούς µπορεί να µην αρέσουν ή να ήθελαν περισσότερα αλλά
πάντως είναι πολύ καλύτερες από αυτές που προσπαθούν να
µας επιβάλουν.

Πρέπει, λοιπόν, να υπερψηφισθεί και να εφαρµοστεί αυτός ο
προϋπολογισµός. Όπως πρέπει να προχωρήσουµε γενικότερα
οµαλά σε αυτήν τη χρονική περίοδο, για να µπορέσει η Κυβέρ-
νηση, τουλάχιστον στο µεταίχµιο που βρίσκεται, να βγάλει τον
τόπο από τον εφιάλτη των µνηµονίων και να περαιώσει και την
Αναθεώρηση του Συντάγµατος.

Γιατί ξέρουµε όλοι καλά ότι η πρόταση που καταθέτουµε, ίσως
και αύριο, είναι µία πρόταση που στα περισσότερα σηµεία της
συµφωνούµε όλοι. 

Ποιος είναι εκείνος που δεν θέλει, θωράκιση δικαιωµάτων,
εξορθολογισµό της εκτελεστικής εξουσίας, αποφυγή του πρω-
θυπουργοκεντρικού συστήµατος; 

Ποιος είναι εκείνος που δεν θέλει, τον περιορισµό των όποιων
προνοµίων έχουν µείνει στους Βουλευτές και ιδίως στο θέµα της
ασυλίας; 

Ποιος είναι εκείνος που δεν θέλει, να πάψει να υπάρχει αυτό
το καρκίνωµα, το οποίο όλοι καταδικάζουµε, που λέγεται «διατά-
ξεις περί ευθύνης υπουργών», οι οποίες µας καθιστούν έκθετους
στα µάτια της κοινωνίας; 

Όλοι ξέρουµε ότι αυτό πρέπει να τελειώσει και θέλει λίγο
καιρό. Μπορεί σε πέντε µε έξι µήνες η πρώτη φάση να έχει τε-
λειώσει, ώστε η επόµενη Βουλή -όποτε εκλεγεί να είναι πραγµα-
τικά Αναθεωρητική. Και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση έχει πενήντα
Βουλευτές και µπορεί να φέρει τη δική της πρόταση και να την
συζητήσουµε. Το απέκλεισε κανείς; Πρέπει όµως να έχουµε τον
χρόνο να το κάνουµε. 

Άρα, δεν µπορώ να καταλάβω, θεσµικά και πολιτικά, αυτήν την
ένταση που έχει προκληθεί µε εκείνο που λέγεται, ότι όσοι ψηφί-
σουν Πρόεδρο της Δηµοκρατίας είναι αποστάτες και νοµοτελει-
ακά πρέπει να πάµε σε εκλογές. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης και ιδίως της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και όσοι έχετε αυτήν την στάση,
θέλω να σας ρωτήσω πολύ απλά το εξής:

Είναι προσχηµατική η στάση της Κυβέρνησης, η οποία έρχεται
και καταθέτει πρόταση αναθεώρησης, ξέροντας ότι κατά το Σύν-
ταγµα η θητεία της είναι µέχρι τον Ιούνιο του 2016; 

Είναι, παραδείγµατος χάριν, η Κυβέρνηση η οποία βρίσκεται
εν αδίκω όταν λέει εφαρµόζω το άρθρο 32 του Συντάγµατος το
οποίο ορίζει ότι πρέπει να βγάλουµε Πρόεδρο της Δηµοκρατίας,
αν συµφωνήσουµε σε ένα πρόσωπο; 

Και όταν ακούω από την άλλη πλευρά ότι δεν συζητάµε για
πρόσωπα και ότι η χώρα πρέπει να πάει σε εκλογές, ποιος είναι
εκείνος που βρίσκεται εν αδίκω απέναντι στους θεσµούς και την
πολιτική ζωή του τόπου;  Αυτός ο οποίος θέλει να εφαρµόσει το
Σύνταγµα γιατί αυτό λέει το Σύνταγµα ή εκείνος ο οποίος έρχεται
και λέει ξέρετε, δεν µε ενδιαφέρει το Σύνταγµα και ακολουθεί τα
χνάρια του Γιώργου Παπανδρέου του 2009;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ποιος µπορεί να διατείνεται ο αυθεντικός εκφραστής της βού-
λησης του ελληνικού λαού; Ποιος είναι εκείνος που δικαιούται
να θεωρεί τον εαυτό του αυθεντικό ερµηνευτή του Συντάγµατος; 

Πάντως, αυτός ο οποίος διαστρέφει τους θεσµούς και κατα-
χρηστικά χρησιµοποιεί το άρθρο 32, αυτός είναι που βρίσκεται
θεσµικά και πολιτικά εν αδίκω. Κι όχι ο Βουλευτής ο οποίος κα-
λείται κατά συνείδηση να ψηφίσει εκείνον τον οποίο νοµίζει ως
Πρόεδρο της Δηµοκρατίας. 

Ξέρετε, οι µεγαλόστοµες κραυγές των ανθρώπων –σας είπα
και πάλι- που θεωρούν ότι αυθεντικά ερµηνεύουν τον ελληνικό
λαό, αυθεντικά ερµηνεύουν το Σύνταγµα, δηµιουργούν διχαστι-
κές εντάσεις µέσα σε αυτήν την Αίθουσα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώνετε.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
Το λιγότερο που θέλει τούτη την ώρα ο τόπος και ο Λαός, είναι

αυτή η ένταση. Δεν λέω να υποστείλουµε τις σηµαίες των αντι-
παραθέσεων που βασίζονται σε επιχειρήµατα. Λέω όµως ότι δεν
µπορεί να χρησιµοποιούµε τους θεσµούς, για να επιτύχουµε
αυτό το οποίο θέλουµε και µάλιστα µε συγκυριακές και ευκαιρια-
κές αιτιολογίες.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι ε-
µείς.

Τον λόγο έχει ο κ. Σαλµάς και µετά η κ. Κουντουρά.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ο δέ-

κατος πέµπτος προϋπολογισµός του κράτους, στον οποίο έχω
την τιµή να τοποθετούµαι κατά τη συζήτηση στη Βουλή. Πρέπει
να επισηµάνω ότι αυτός ο προϋπολογισµός έχει κάτι που τον ξε-
χωρίζει από τους προηγούµενους. 

Είναι ένας προϋπολογισµός, που γίνεται σε µια πολύ κρίσιµη
στιγµή για τη χώρα, την ελληνική οικονοµία και την ελληνική κοι-
νωνία, ίσως την κρισιµότερη στιγµή, αν σκεφτεί κανείς τι ακολου-
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θεί όσον αφορά τις πολιτικές εξελίξεις.
Η συζήτηση αυτή γίνεται µέσα σε ένα περιβάλλον, ως γίνεται

πάντα, αµφισβήτησης της Κυβέρνησης από την Αξιωµατική Αν-
τιπολίτευση αλλά και γενικότερα από την Αντιπολίτευση. Η Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση µάλιστα και άλλα κόµµατα ζητούν και
εκλογές, δηλαδή, ζητούν αυτήν τη στιγµή, η χώρα να οδηγηθεί
σε εκλογές και να ανατραπεί η Κυβέρνηση.

Προφανώς, υπάρχει ένα επιχείρηµα που συνοδεύεται από τον
ισχυρισµό του Προέδρου της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ότι
δεν υποσχόµαστε παραδείσους. Το επιχείρηµα αυτό, όµως, δεν
είναι ορατό. Δεν µπορώ να καταλάβω, γιατί τότε πρέπει η Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση να επιµείνει τώρα σε εκλογές και να µην
περιµένει τη ροή των πραγµάτων και να διεκδικήσει την ψήφο
του ελληνικού λαού, όταν τελειώνει ο προβλεπόµενος χρόνος
αυτής της Κυβέρνησης.

Πρέπει να τοποθετηθείτε, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, εάν
θέλετε να τηρείται το Σύνταγµα και η Κυβέρνηση να εξαντλεί την
τετραετία της ή όχι.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Εσείς το τηρείτε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, όχι δια-

κοπές.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Αν θέλετε να τηρείται το Σύνταγµα και η

Κυβέρνηση να εξαντλεί την τετραετία της, τότε πρέπει να το
πείτε. Αν δεν θέλετε και θέλετε να προκύπτουν εκλογές ανάλογα
µε το πότε οι δηµοσκοπήσεις ευνοούν συγκυριακά το κόµµα της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, πρέπει και αυτό να το πείτε για να
κριθείτε.

Όµως, σήµερα δεν έχει ανάγκη από εκλογές ο τόπος. Το ξέ-
ρουν όλοι. Στα σενάρια και µόνο των εκλογών, το Χρηµατιστήριο
κλονίζεται, τα spreads της χώρας, τα επιτόκια δανεισµού ανεβαί-
νουν και αυτό δυσκολεύει σαφέστατα τη διαπραγµάτευση µε την
τρόικα.

Ας δούµε, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολί-
τευσης, τι είναι αυτό που σας οδηγεί να ζητάτε εκλογές. Να κά-
νουµε µερικές παραδοχές; Να πούµε αλήθειες; Σήµερα, η χώρα
είναι καλύτερα απ’ ό,τι ήταν πριν από δυόµισι χρόνια; Είναι. Είναι
καλύτερα η χώρα όσον αφορά στην εξωτερική πολιτική, στη γε-
ωστρατηγική θέση της Ελλάδας στο εξωτερικό; Η χώρα σήµερα
είναι πρόβληµα, όπως ήταν πριν από δυόµισι χρόνια για τον πλα-
νήτη, που ήταν το πρόβληµα του πλανήτη, όπου κινδύνευε η παγ-
κόσµια οικονοµία να τιναχθεί στον αέρα από το πρόβληµα της
οικονοµικής κρίσης της Ελλάδος; Σαφέστατα, όχι.

Σήµερα, αν δει κανείς τηλεοπτικούς σταθµούς απ’ όλο τον
κόσµο, θα δει την Ελλάδα πρώτη είδηση; Σαφέστατα, όχι. Η Ελ-
λάδα πλέον έχει ξαναπάρει το ρόλο της και έχει τη γεωστρατη-
γική της θέση στα Βαλκάνια και στη Μεσόγειο που της αξίζει.
Αυτό δεν έγινε τυχαία.

Πάµε στην εσωτερική εικόνα της χώρας. Σήµερα, η εικόνα της
Ελλάδος είναι αυτή της πλατείας Συντάγµατος να καίγεται, των
επεισοδίων, µία χώρα που τραντάζεται από διαδηλώσεις διαδη-
λωτών; Όχι. Η Ελλάδα έχει µία εσωτερική ισορροπία, έχει µία κα-
νονική ροή των πραγµάτων και µία βελτίωση σαφέστατα της
εικόνας της προς τον έξω κόσµο, που έχει οδηγήσει και στην αύ-
ξηση του τουρισµού αλλά και στην εµπιστοσύνη των άλλων χω-
ρών και κρατών και οικονοµιών προς την Ελλάδα.

Θέλετε να δούµε τον οικονοµικό τοµέα; Δηµοσιονοµικά, αµφι-
βάλλει κανείς ότι η Ελλάδα πλέον ζει µε τις δυνατότητές της, ότι
µπορεί να ζει χωρίς να δανείζεται; Κανείς δεν µπορεί να το αµφι-
σβητήσει αυτό και αυτό δεν έγινε τυχαία. Έγινε µε µία προσπά-
θεια ετών και κυρίως της τελευταίας Κυβέρνησης, του Αντώνη
Σαµαρά.

Θέλετε να δούµε λίγο σε επιµέρους τοµείς, εάν τα πράγµατα
σήµερα είναι καλύτερα; Θέλετε να δούµε τις επιχειρήσεις; Αµφι-
βάλλετε ότι σήµερα τα καταστήµατα που κλείνουν είναι λιγότερα
απ’ αυτά που ανοίγουν; Αµφιβάλλετε ότι σήµερα το εµπορικό
ισοζύγιο συναλλαγών έχει βελτιωθεί, ότι οι εξαγωγές έχουν βελ-
τιωθεί, ότι υπάρχει εξωστρέφεια των επιχειρήσεων, ότι η αντα-
γωνιστικότητα της ελληνικής οικονοµίας βελτιώθηκε, ότι φορο-
λογικά διευκολύνθηκαν οι επιχειρήσεις, ότι βελτιώθηκε η εµπι-
στοσύνη καταναλωτή; Όχι.

Αµφιβάλλει κανείς ότι η κατάσταση στο τραπεζικό σύστηµα

σήµερα, είναι καλύτερη απ’ ό,τι ήταν πριν από δυόµισι χρόνια;
Αµφιβάλλει κανείς ότι οι τράπεζες βρήκαν το δρόµο τους, ολο-
κλήρωσαν την ανακεφαλαιοποίηση, άρχισαν να δίνουν δειλά-
δειλά δανειοδοτήσεις σε επιχειρήσεις και ήδη ανακοίνωσαν πε-
ρισσότερα δάνεια για την επόµενη χρονιά; Αµφιβάλλει κανείς ότι
έγιναν σηµαντικές µεταρρυθµίσεις στο χώρο της υγείας; Αµφι-
βάλλει κανείς ότι έγιναν σηµαντικές µεταρρυθµίσεις στο χώρο
του φαρµάκου; Αµφιβάλλει κανείς ότι έγιναν σηµαντικότατες µε-
ταρρυθµίσεις σε τοµείς, όπως είναι όλοι οι κλάδοι που αφορούν
στην ανάπτυξη της χώρας και στη γεωργική οικονοµία;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό που ακούγεται από την
άλλη πλευρά –άκουσα και ένα συνάδελφο του ΣΥΡΙΖΑ πριν από
τρεις οµιλητές να µιλά γι’ αυτό- ότι θα δηµιουργηθεί κρατικός
φορέας που θα φτιάχνει τα πλοία από την Ευρωπαϊκή Ένωση
στα ναυπηγεία, µε γύρισε πολλά χρόνια πίσω. Με γύρισε στα
χρόνια εκείνα των κρατικοποιήσεων και αποκρατικοποιήσεων των
Ναυπηγείων Σκαραµαγκά και δηµιούργησε κακούς συνειρµούς
αυτών των κρατικών φορέων µε τους συνδικαλιστές που τους
λυµαίνονταν, που απεργούσαν και κρατούσαν σε οµηρία την πα-
ραγωγή στη χώρα.

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, ήθελα να απευθυνθώ στο Σώµα
και να πω ότι σήµερα η Ελλάδα έχει κάνει βήµατα. Διαπραγµα-
τεύεται καλύτερα. Σας θυµίζω ότι στην κυβέρνηση Παπαδήµου
και στην κυβέρνηση Παπανδρέου το µνηµόνιο µπήκε από την
τρόικα και δεν το διάβασαν καν οι Υπουργοί. Θυµίζω ότι στα
πρώτα βήµατα της Κυβέρνησης Σαµαρά διαπραγµατευόµασταν
αλλά είχαµε πρόβληµα να πάρουµε τις συντάξεις στο τέλος του
µήνα. Τώρα, η Κυβέρνηση διαπραγµατεύεται χωρίς να υπάρχει
πρόβληµα για τις συντάξεις στο τέλος του µήνα. Διαπραγµατεύε-
ται σκληρά και ισχυρά. 

Βεβαίως, το ίδιο επικαλείσθε ότι θα κάνετε κι εσείς, µε τη µόνη
διαφορά ότι εσείς λέτε ότι θα διαγράψετε µονοµερώς το χρέος.
Δηλαδή, θα διαγράψετε µονοµερώς το χρέος προς τους πολίτες
της Ευρώπης, τους Ισπανούς που δανείστηκαν µε 5%, για να δα-
νείσουν την Ελλάδα µε 1,5%, τους Ιταλούς, τους Γάλλους και
τους Πορτογάλους, που δανείστηκαν µε περισσότερο για να δα-
νείσουν την Ελλάδα µε λιγότερο. Δηλαδή, θα διαγράψετε το
χρέος της χώρας προς τους πολίτες είκοσι έξι χωρών, γιατί εκεί
είναι σήµερα το χρέος των πολιτών και θα αποµονώσετε την Ελ-
λάδα.

Σας λέω ότι το «λεφτά υπάρχουν» το πλήρωσε ο τόπος. Δεν
πρέπει να πληρώσει συνθήµατα του τύπου «µονοµερής δια-
γραφή του χρέους», διότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν µπο-
ρούσε µία χώρα να διαγράψει µονοµερώς το χρέος, προφανώς
θα το έκαναν οι Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής, µε το να δια-
γράψουν µονοµερώς το χρέος προς την Κίνα που είναι 14 τρισε-
κατοµµύρια ευρώ και δεν θα περίµενε ο κ. Οµπάµα τον κ. Τσίπρα
να διδάξει πως διαγράφεται µονοµερώς το χρέος. 

Προφανώς δεν θα το κάνετε, γιατί άκουσα και ένα συνάδελφο
του ΣΥΡΙΖΑ που είπε «αν δεν πάρουµε αυτοδυναµία, είναι σί-
γουρο ότι θα συνεχίσουµε τα µνηµόνια και ουσιαστικά τίποτα απ’
αυτά που είπαµε δεν θα γίνει»

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η κ. Κουντουρά έχει
τον λόγο και µετά η κ. Ζαρούλια.

Παράκληση να τηρούµε τον χρόνο, όσο είναι δυνατόν.
Ορίστε, κυρία Κουντουρά, έχετε τον λόγο.
ΕΛΕΝΑ ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, οι Ανεξάρτητοι Έλληνες ζητήσαµε να ανα-

βληθεί αυτή η συζήτηση του προϋπολογισµού, µε µία επιστολή
που στείλαµε στον Πρόεδρο της Βουλής. Ο λόγος είναι ότι αυτός
ο προϋπολογισµός δεν είναι ρεαλιστικός και δεν µπορεί να υλο-
ποιηθεί, τη στιγµή που η Κυβέρνηση δεν έχει καταφέρει ακόµα
να συµφωνήσει µε την τρόικα σ’ αυτήν τη σκληρή διαπραγµά-
τευση που επικαλείσθε ότι κάνει. Μάλιστα η τρόικα, ζητά ένα δι-
σεκατοµµύριο ευρώ επιπλέον καινούργια µέτρα, τα οποία όµως
δεν θέλει να γίνουν στο µέλλον. Θέλει να τα νοµοθετήσουµε
τώρα, επειδή γνωρίζει ότι αυτός ο προϋπολογισµός δεν θα κα-
ταφέρει να εφαρµοστεί και έτσι ζητά αυτά τα µέτρα να ληφθούν
αυτόµατα. Ζητούν, επίσης, παράταση του µνηµονίου. Αυτό το
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παραδέχθηκε και ο Πρωθυπουργός της χώρας που επιβεβαιώνει
ότι η τρόικα ζητά παράλογες απαιτήσεις.

Αυτός ο προϋπολογισµός δεν είναι αναπτυξιακός, αφού δεν
προβλέπονται φοροελαφρύνσεις, αλλά νέοι φόροι ύψους
1.300.000.000 ευρώ. Μειώνετε τις δηµόσιες επενδύσεις. Εµφα-
νίζετε λογιστικά πλεονάσµατα, εξαφανίζοντας σταδιακά κάθε
κοινωνική παροχή –το τονίζω αυτό- και µεταφέροντας αριθµούς
µεταξύ ισοδύναµων φορολογικών µέτρων. Στο καινούργιο e-mail
-γιατί ανταλλάσσετε  πολλά e-mail µε την τρόικα- ζητήσατε τα
ισοδύναµα να είναι µία αύξηση του ΦΠΑ, µε αποτέλεσµα να κα-
ταστρέψετε επί της ουσίας τον τουρισµό, που είναι το µόνο που
έχει καταφέρει να αναπτυχθεί στην πατρίδα µας. 

Θέλετε να καταργήσετε αυτήν την έκπτωση κατά 30% που κά-
νετε της έκτακτης εισφοράς αλληλεγγύης, του φόρου που ενώ
έπρεπε να φύγει το Δεκέµβριο του 2014, τον παρατείνατε για
άλλα δύο χρόνια. Επίσης, θέλετε να καταργηθεί το ΕΚΑΣ και οι
επικουρικές συντάξεις. Θέλετε να µειώσετε µισθούς και συντά-
ξεις, ενώ εµείς θα θέλαµε πολύ να αυξηθούν. 

Στραγγαλίζετε τους δήµους και τις περιφέρειες, αφού η επι-
χορήγηση των ΟΤΑ µειώνεται και σύµφωνα µε τα στοιχεία της
ΕΛΣΤΑΤ, οδηγείτε τέσσερα εκατοµµύρια πολιτών στη φτώχεια.

Όπως αναφέρει σήµερα η έγκριτη εφηµερίδα «ΚΑΘΗΜΕ-
ΡΙΝΗ», µετά το ασφαλιστικό ταµείο ΟΑΕΕ έρχεται το ΙΚΑ που
προβλέπει έλλειµµα ένα δισεκατοµµύριο ευρώ. Μειώνετε την
κρατική χρηµατοδότηση στα ασφαλιστικά ταµεία και τα αφήνετε
να ορίσουν αναλογιστικές παροχές και να βρουν έσοδα. 

Από πού θα βρουν έσοδα, κύριε Υπουργέ; Από ένα περιβάλλον
µε υψηλή ανεργία, µε ανασφάλιστη εργασία, µε πολύ πληγωµένη
επιχειρηµατικότητα;

Αλλάζετε ακόµα και τα εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα
από εκείνους ακριβώς που έχουν την περισσότερη ανάγκη, οδη-
γώντας τους σε πλήρη ανασφάλεια, απόγνωση και απελπισία.

Σχεδόν τέσσερα χρόνια τώρα, νοµοθετείτε κατ’ εντολή της
τρόικας. Οι πολιτικές που εφαρµόζετε, είναι όπως λέτε, για µία
δηµοσιονοµική και µεταρρυθµιστική εξυγίανση. Όµως, ποια απο-
τελέσµατα έχουµε µέχρι σήµερα; Να τα δούµε; Είναι το ξεπού-
ληµα της δηµόσιας περιουσίας, το πνίξιµο της µικροµεσαίας
επιχειρηµατικότητας, η εκτόξευση της ανεργίας, η µείωση του
ΑΕΠ, η αύξηση του χρέους στα 480 δισ. Όλα αυτά καθιστούν το
χρέος µη βιώσιµο.

Η Κυβέρνηση ισχυρίζεται ότι το χρέος µπορεί να εξυπηρετηθεί
το 2015  και έτσι θα βγούµε –λέει- στις αγορές. Ισχυρίζεται ότι η
πολιτική αυτή που ακολουθεί είναι η ενδεδειγµένη. Να σας θυ-
µίσω, όµως, ότι η τρόικα δεν συµφωνεί και πιέζει ακόµα περισ-
σότερο για να πάρουµε µέτρα. 

Κύριοι συνάδελφοι, για όφελος ποιου γίνονται τελικά όλα
αυτά; Έχουµε αλυσοδεθεί µε ένα χρέος που πνίγει κάθε αναπτυ-
ξιακή προσπάθεια, εξαθλιώνει την ελληνική κοινωνία, υπονοµεύει
το µέλλον της πατρίδας µας. Οι θεσµοί και η δηµοκρατία µας,
παραβιάζονται. Γεωπολιτικές ανακατατάξεις και εθνικοί κίνδυνοι
παραµονεύουν παντού γύρω µας. Κι εµείς, αντί να διαπραγµα-
τευθούµε για τα δικά µας συµφέροντα, κοιτάµε να µη δυσαρε-
στήσουµε τους δανειστές, τις αγορές και τους επενδυτές,
ξεχνώντας ότι αυτοί κοιτάνε τα δικά τους οφέλη, όχι εµάς. 

Εµείς οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, φέραµε ένα πρόγραµµα που
σας το παρουσιάσαµε µε πολύ ρεαλιστικές, σοβαρές, εφικτές
προτάσεις. Στο παρελθόν µας λέγατε λαϊκιστές, κωµικούς. Λέ-
γατε ότι είναι ανέφικτες. Λέγατε ότι δεν µπορούν να εφαρµο-
στούν. Κι έρχεστε σήµερα να τις υιοθετήσετε. Όµως, πώς το
κάνετε; Δυστυχώς, αυτό που κάνετε είναι χωρίς µελέτη, µε πάρα
πολλά λάθη -δείτε τον ΕΝΦΙΑ- µε περιορισµούς και προαπαιτού-
µενα, τα οποία τελικά δεν βοηθούν, αφού δεν µπορούν οι άνθρω-
ποι να µπουν στις ρυθµίσεις αυτές που είναι µόνο για λίγους.

Λέτε ότι σας κάνουµε σκληρή κριτική; Ποιοι εµείς; Οι Ανεξάρ-
τητοι Έλληνες ψηφίσαµε όλα όσα ήταν πραγµατικά πολύ καλά
για τον ελληνικό λαό. Καταδικάσαµε και καταψηφίσαµε αυτά που
εξαπατούν τον ελληνικό λαό.

Είσαστε ανακόλουθοι. Αυτό είναι το πρόβληµα. Άλλα λέτε
άλλα τάζετε και άλλα κάνετε. Γι’ αυτό εµείς ζητάµε αλλαγή πολι-
τικής. Πρέπει να ξεκινήσουµε να παράγουµε. Πρέπει οι µικροµε-
σαίες επιχειρήσεις να στηριχθούν. Έτσι θα δηµιουργηθούν θέ-

σεις εργασίας και θα µειωθεί η ανεργία.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-

ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)
Όσο ζούµε µε δανεικά, αγαπηµένοι µου συνάδελφοι, δυστυ-

χώς, το χρέος θα µεγαλώνει. Όσο περισσότερους φόρους βά-
ζετε, τόσο θα εξαθλιώνετε τον ελληνικό λαό και δεν θα υπάρχει
κατανάλωση ούτε ρευστότητα. Αυτή είναι η αλήθεια.

Κύριοι συνάδελφοι, θέλετε να ψηφίσουµε έναν προϋπολογι-
σµό εικονικής πραγµατικότητας, όπως είπε και ο Πρόεδρός µας.
Δυστυχώς, ευτελίζουµε για άλλη µια φορά τη λειτουργία του Κοι-
νοβουλίου. Είναι ένας προϋπολογισµός που δεν θα βγει και το
ξέρετε. Θα πάρετε περισσότερα επώδυνα µέτρα για τον ελληνικό
λαό.

Εδώ, λοιπόν, θεωρούµε ότι δεν έχει νόηµα αυτό που κάνουµε.
Πρέπει να προστατεύσουµε το κύρος και του Κοινοβουλίου και
της δηµοκρατίας µας. Γι’ αυτό εµείς οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, σε
αυτήν την εξαπάτηση δεν µπορούµε να συµµετέχουµε. Θεω-
ρούµε ότι αυτός ο προϋπολογισµός θα αλλάξει την επόµενη
ηµέρα και γι’ αυτό τον καταψηφίζουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε την κ.

Κουντουρά, ιδιαιτέρως και για τη συνέπεια ως προς το χρόνο. 
Τον λόγο έχει η κ. Ζαρούλια και µετά η κ. Γιαννακάκη.
Κύριοι συνάδελφοι, λέω να πάµε απόψε µέχρι της δώδεκα και

κάτι. Βλέπω τον κ. Ταµήλο. Αν προλάβουµε, θα είναι ο τελευταίος
για απόψε, υπό τον όρο ότι θα τηρήσουµε και τους χρόνους.

ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ: Θα σας παρακαλούσα να µη µε διακό-
ψετε. Ζητώ και την ανοχή σας σε περίπτωση που χρειαστώ πε-
ρισσότερο χρόνο, καθ’ ότι εµείς έχουµε µόνο επτά οµιλητές,
γιατί τους άλλους τους κρατάτε όµηρους, φυλακισµένους.

Δεν θα αναφερθώ στην καταστρατήγηση του Κανονισµού της
Βουλής για το τι λέει το άρθρο 123 για τον προϋπολογισµό και
την Ολοµέλεια. Αναφερθήκανε εκτενώς οι Βουλευτές µας, ο κ.
Παναγιώταρος και ο κ. Αρβανίτης. 

Είναι προφανές ότι δεν ιδρώνει το αφτί του κ. Μεϊµαράκη, ο
οποίος µας έχει µιλήσει και για το µεγαλείο της δηµοκρατίας, να
ερµηνεύει και να τηρεί τους κανονισµούς κατά το δοκούν. 

Όταν ολάκερος ο εσµός της πολιτικής και δηµοσιογραφικής
διαπλοκής του αντισυνταγµατικού τόξου αποπροσανατολίζει τον
ελληνικό λαό µε τις όποιες απαιτήσεις ενός καταδικασµένου
αναρχοκαθεστωτικού ακροαριστερού των βορείων προαστίων,
τότε είναι φυσικό και επόµενο να «περνά στα ψιλά» το νέο αντι-
συνταγµατικό πραξικόπηµα της δικτατορίας Βενιζέλου-Σαµαρά
µε την απόρριψη του αιτήµατος των προφυλακισµένων Βουλευ-
τών της Χρυσής Αυγής, για να παρευρεθούν στη διαδικασία ψή-
φισης του προϋπολογισµού.

Πρόκειται βεβαίως για µία ακόµα συνταγµατική εκτροπή, για
την οποία δεν µιλάει κανείς -σας βολεύει όλους!- και η οποία
εκτελείται από την –υποτίθεται- ανεξάρτητη δικαιοσύνη µε οδη-
γίες από το Μέγαρο Μαξίµου. Το αντισυνταγµατικό τόξο, προ-
βαίνει σε άκρως ρατσιστικές πολιτικές διακρίσεις. Αναγνωρίζει
δικαιώµατα σε έναν καταδικασµένο καπιταλοµαρξιστή ληστή
τραπεζών της Εκάλης, ενώ περιφρονεί εκείνα των πολιτικών κρα-
τουµένων της Χρυσής Αυγής, οι οποίοι έχουν ψηφιστεί από µισό
εκατοµµύριο και πλέον Έλληνες και οι οποίοι υποτίθεται ότι απο-
λαµβάνουν το τεκµήριο της αθωότητας. 

Στο σηµείο αυτό, να τονίσουµε πως η αντισυνταγµατική απόρ-
ριψη του αιτήµατος του Αρχηγού και των προφυλακισµένων Βου-
λευτών της Χρυσής Αυγής να παρευρίσκονται στην ψήφιση του
προϋπολογισµού στη Βουλή, βοηθάει τα άνοµα σχέδια της διδα-
κτορίας Βενιζέλου-Σαµαρά, καθώς καθιστά δυνατή την υπερψή-
φισή του µε λιγότερες από εκατόν πενήντα ψήφους, συγκεκρι-
µένα µε εκατόν σαράντα έξι. 

Καλούµεθα, λοιπόν, για άλλη µια φορά υπό το µανδύα της δη-
µοκρατίας, να τοποθετηθούµε παριστάνοντας τους συµµετέχον-
τες σε µια Βουλή που σέβεται το Σύνταγµα. Όµως, στην ουσία
πρόκειται για µια παράνοµη Βουλή, η οποία εντελώς αυταρχικά
και απαξιωτικά έναντι µιας σεβαστής µερίδας του ελληνικού
λαού, που ανέρχεται σε πάνω από µισό εκατοµµύριο ψηφοφό-
ρους όπως προανέφερα, απαγορεύει µέσω ενός επίορκου εισαγ-
γελίσκου –ο οποίος δεν τιµά ούτε τον όρκο του αλλά ούτε και τα
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παντελόνια του- την παρουσία στην Ολοµέλεια του Αρχηγού της
τρίτης πολιτικής δύναµης της χώρας και εκλεγµένων Βουλευτών,
ούτως ώστε να εκτελέσουν, ως επιτάσσει το Σύνταγµα, την
άσκηση των κοινοβουλευτικών τους καθηκόντων, µιας και δεν
τους έχουν αφαιρεθεί τα πολιτικά τους δικαιώµατα, παρά µόνο
πραξικοπηµατικά από εσάς, τους φερόµενους ως δηµοκράτες.
Μετά ταύτα, η όλη διαδικασία για τον προϋπολογισµό καθίσταται
άκυρη. 

Ας έρθουµε, όµως, στον προϋπολογισµό. 
Στον προϋπολογισµό, προβλέπεται αύξηση της συνολικής πα-

ραγωγής του ΑΕΠ κατά 2,9% το 2015 σε σχέση µε το 2014, αύ-
ξηση των ιδιωτικών επενδύσεων κατά 11,7% και µείωση της
ανεργίας κατά δύο σχεδόν ποσοστιαίες µονάδες και πρωτογενές
πλεόνασµα που στην ουσία καλύπτει την αποπληρωµή τόκων
ύψους περίπου 5,9 δισεκατοµµυρίων ευρώ και σχεδόν ισοσκελι-
σµένο τον κρατικό προϋπολογισµό. 

Όλα αυτά θα έπρεπε να δηµιουργούν -το λιγότερο- το καλύ-
τερο δυνατό πολιτικό κλίµα της τελευταίας πενταετίας στους
κόλπους της Κυβέρνησης. Αντ’ αυτού, παραµονές ψήφισης του
κρατικού προϋπολογισµού, γίνονται υπαινιγµοί από µερικούς
Βουλευτές για θέµα συγκυβέρνησης, προκειµένου να υπάρξει
µία κυβέρνηση ειδικού σκοπού, που µπορεί να λάβει αποφάσεις
για το µέλλον της χώρας. Μία τέτοια κυβέρνηση απαιτείται, όταν
µία χώρα είναι σε διαδικασία πτώχευσης-κατάρρευσης και ενδε-
χοµένως σε κατάσταση στάσης πληρωµών. 

Η φοροδοτική ικανότητα των Ελλήνων, βρίσκεται στο χειρό-
τερο σηµείο της πρόσφατης εξαετίας. Ενδεικτικά να αναφέρω
το εξής: Οι πολίτες της χώρας, κλήθηκαν στα τέλη του 2013 να
πληρώσουν σε λίγους µήνες τρεις φόρους για τα ακίνητά τους,
εξέλιξη που εξήντλησε ακόµα περισσότερο τις οικονοµικές τους
αντοχές και δυνατότητες. 

Η Κυβέρνηση ισχυρίζεται ότι ο προϋπολογισµός δεν περιλαµ-
βάνει νέα µέτρα. Αυτό αποτελεί χυδαίο ψέµα, αφού έχουν ενσω-
µατωθεί νέα χαράτσια, όπως ο ΕΝΦΙΑ, ενώ η εισφορά αλληλεγ-
γύης επεκτείνεται για έναν ακόµα χρόνο, όπως όλα δείχνουν.
Όµως, δεν είναι µόνο αυτό αλλά επίκειται και αύξηση του ξενο-
δοχειακού ΦΠΑ από το χαµηλό στον υψηλό συντελεστή. Η µετα-
κύλιση αυτής της αύξησης θα οδηγήσει σε αύξηση του τελικού
προϊόντος και σε αυτόµατη αύξηση των τιµών θέτοντας εκτός
ανταγωνισµού τον ελληνικό τουρισµό. 

Ως εκ τούτου, η δέσµευση Σαµαρά για τη µη λήψη νέων µέ-
τρων που θα επιβαρύνουν τους πολίτες, αποδεικνύεται ένα µε-
γάλο ψέµα. Τα έσοδα προβλέπεται να διαµορφωθούν σε 50,3
δισεκατοµµύρια ευρώ και θα είναι αυξηµένα κατά 2,4%. Οι άµε-
σοι φόροι ανέρχονται σε 21,9 δισεκατοµµύρια ευρώ και θα είναι
αυξηµένοι κατά 2,3%. Οι έµµεσοι φόροι, ανέρχονται σε 25,2 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ και θα είναι αυξηµένοι κατά 3,8%. Εάν δεν
πληρωθεί ο ΕΝΦΙΑ από µέρους των φορολογουµένων, τότε αυτή
η εξέλιξη θα επηρεάσει δυσµενώς το πρωτογενές πλεόνασµα
του κρατικού προϋπολογισµού. Όµως, αν συµβεί κάτι τέτοιο –
κάτι που είναι πολύ πιθανό να συµβεί- τότε θα χρειαστούµε δά-
νειο για να ξεπληρώσουµε και τµήµα των τόκων του 2015.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Ως προς το δηµόσιο χρέος, ο κρατικός προϋπολογισµός του

2015, προβλέπει µείωσή του κατά περίπου 1 δισεκατοµµύριο
ευρώ. Έχοντας υπ’ όψιν τις εξελίξεις, όπως τη µείωση του χρέ-
ους κατά 1 δισεκατοµµύριο κάθε έτος και δεδοµένου ότι το
χρέος µας θα είναι της τάξης των 316,9 δισεκατοµµύρια ευρώ
το 2015 µε βάση τον προϋπολογισµό, ενδεχοµένως να χρει-
αστούν πάνω από τριακόσια χρόνια για το µηδενισµό του και φυ-
σικά µερικές εκατοντάδες χιλιάδες επιπλέον αυτοκτονίες.

Υπεράνω της δυσχερούς οικονοµικής θέσης της χώρας και της
διάλυσης του κράτους, τίθεται ένας ακόµη µεγαλύτερος κίνδυ-
νος για τον Ελληνισµό. Αναφερόµαστε στο δηµογραφικό µαρα-
σµό του έθνους. 

Ο συγκεκριµένος προϋπολογισµός, δεν προβλέπει την οικονο-
µική ενίσχυση της ελληνικής οικογένειας. Για µία ακόµη χρονιά
οι πολυπληθείς οικογένειες βάλλονται µέσω ενός άδικου φορο-
λογικού συστήµατος, που αντί να παροτρύνει µε φορολογικές

ελαφρύνσεις τους τρίτεκνους  και πολύτεκνους επιβάλλει επι-
πλέον φορολογία για κάθε παιδί που αποκτά η ελληνική οικογέ-
νεια. Τα επιδόµατα το ένα µετά το άλλο καταργούνται, καθιστώ-
ντας την επιβίωση της ελληνικής οικογένειας ανυπόφορη. Δι-
καιώµατα όπως η πρόωρη σύνταξη σε µητέρες µε ανήλικα παιδιά
τείνει προς κατάργηση.

Οι θέσεις της Χρυσής Αυγής για την επίλυση αυτού του µείζο-
νος ζητήµατος, µεταξύ άλλων είναι. Φορολογικές ελαφρύνσεις
για όλα τα ζευγάρια που αποκτούν παιδί εφάπαξ απόδοση χρη-
µατικής βοήθειας σε κάθε νέο Έλληνα που γεννιέται. Η πρόταση
αυτή έχει γίνει πιο συγκεκριµένη µέσα στη Βουλή, καθώς η
Χρυσή Αυγή συνέταξε σχέδιο νόµου για µείωση κατά 80% της
κρατικής επιχορήγησης προς τα κόµµατα, ώστε τα χρήµατα που
θα εξοικονοµηθούν από την ενέργεια αυτή, να µοιραστούν στα
νέα ελληνόπουλα. Επιδότηση της µητρότητος και γενναία ενί-
σχυση των τρίτεκνων και πολύτεκνων οικογενειών. Διότι το εθνικό
κράτος, οφείλει πρώτα απ’ όλα να επενδύει στο µέλλον του, δη-
λαδή στις νέες γενιές Ελλήνων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ, κυρία συνάδελφε.

ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ: Ναι, µισό λεπτό, σας παρακαλώ. Σας ευ-
χαριστώ.

Όπως και πέρυσι είχαµε επισηµάνει –και δυστυχώς επαληθευ-
θήκαµε- έτσι και φέτος, καθίσταται προφανές πως ο προϋπολο-
γισµός κατατίθεται χωρίς την έγκριση των ξένων τοκογλύφων,
καθώς οι δανειστές επιµένουν ότι το δηµοσιονοµικό κενό για το
2015 ξεπερνά τα 2 δισεκατοµµύρια ευρώ και γι’ αυτόν τον λόγο
η Κυβέρνηση πρέπει να προχωρήσει στη λήψη πρόσθετων µέ-
τρων.

Για τους λόγους αυτούς, εµείς θα καταψηφίσουµε τον προ-
ϋπολογισµό.

Τέλος, επειδή µερικοί µας συκοφαντούν ότι δεν έχουµε προ-
τάσεις και πολιτικό λόγο, θα ήθελα να καταθέσω για τα Πρακτικά
το πλήρες πρόγραµµα της Χρυσής Αυγής και τις πολιτικές θέσεις
για τη λύση του ελληνικού προβλήµατος, την ανάπτυξη της εθνι-
κής µας οικονοµίας, τη δηµογραφική αύξηση και τη γεωπολιτική
αναβάθµιση του Ελληνισµού.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό, η Βουλευτής κ. Ελένη Ζαρούλια καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν πρόγραµµα, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε την κ.
Ζαρούλια.

Τον λόγο έχει η κ. Γιαννακάκη και µετά ο κ. Μωραΐτης.
ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Βουλευτές –κυρία δεν έχει µείνει καµµία ανάµεσά µας

αυτήν την ώρα- από εχθές το απόγευµα και µέχρι την Κυριακή
το βράδυ θα µιλάµε για τον προϋπολογισµό του 2015, έναν προ-
ϋπολογισµό που όλοι γνωρίζουµε -και η Κυβέρνηση καλύτερα
από τον καθένα- ότι πρόκειται να αναθεωρηθεί µέσα στις επόµε-
νες δέκα ηµέρες. 

Είναι ένας προϋπολογισµός, που είναι η πιο εύγλωττη εικόνα
της κατάστασης της οικονοµίας στη χώρα αυτήν τη στιγµή. Ανερ-
γία, ύφεση και η θηλιά του χρέους να σφίγγει ακόµη περισσότε-
ρο. Όχι µόνο δεν υπάρχει καµµία αναπτυξιακή πνοή αλλά αντί-
θετα είναι απόλυτα αντιαναπτυξιακός. Η κατάρτισή του είναι απο-
λύτως λογιστική, στοχεύει µόνο στο αποτέλεσµα και όχι στα
εργαλεία άσκησης οικονοµικής πολιτικής. Όµως, ακριβώς αυτά
έχει ανάγκη ο τόπος µετά από πέντε και πλέον χρόνια ύφεσης. 

Βαυκαλίζεστε µε την εξοµάλυνση της πτώσης του ΑΕΠ. Ελάτε
τώρα! Όλοι γνωρίζουµε ότι το ΑΕΠ δεν µπορεί να πέφτει αενάως.
Και φυσικά, αυτή η εξοµάλυνση, δεν πρέπει να συγχέεται µε την
επίτευξη πρωτογενούς πλεονάσµατος, µία επίτευξη η οποία είναι
θετική. Αλλά πείτε µας: Με ποιους τρόπους, πραγµατικά, επιτυγ-
χάνεται, ποιες είναι οι επιπτώσεις και οι συνέπειες στην πραγµα-
τική οικονοµία; Γιατί τη Δηµοκρατική Αριστερά αυτό την αφορά
και όχι οι αριθµοί.

Δεν θα αναφερθώ στο ζήτηµα των δηµοσίων επενδύσεων,
γιατί αυτό το ανέλυσε µε εξαιρετική επάρκεια η γενική εισηγή-
τριά µας, η κ. Ξηροτύρη. Θα αναφερθώ σε ένα άλλο κεφαλαιώ-
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δες θέµα, στο ζήτηµα της ανεργίας. Διαβάζουµε στην εισηγητική
έκθεση του προϋπολογισµού για το 2015 ότι οι προβλέψεις σας
είναι περίπου στο 22,5%. Πραγµατικά, αυτό βρίσκεται σε από-
λυτη αναντιστοιχία µε όλες τις προβλέψεις και τις έρευνες, τόσο
των διεθνών οργανισµών όσο και των µεγάλων ερευνητικών κέν-
τρων. Ακόµη και η πιο αισιόδοξη πρόβλεψη, µιλάει για 26,5%. 

Επίσης, δεν υπάρχει καµµία πρόβλεψη για ενεργητικές πολιτι-
κές, οι οποίες είναι οι µόνες –γιατί δυστυχώς µε ευχές δεν γίνεται
τίποτε- που θα µπορούσαν να αντιµετωπίσουν αυτό το ύψος της
ανεργίας. Το µόνο θετικό, είναι η εφαρµογή του ελάχιστου εγ-
γυηµένου εισοδήµατος, µία στόχευση και µία πολιτική, την οποία
η Δηµοκρατική Αριστερά την είχε θέσει ως προαπαιτούµενο για
την επίτευξη της τρικοµµατικής κυβέρνησης τον Ιούνιο του 2012. 

Πέρα από αυτά τα γενικά, θα µου επιτρέψετε να επικεντρωθώ
σε τρία Υπουργεία. 

Ξεκινώ µε το Υπουργείο Εξωτερικών, για το οποίο δεν έχω
πολλά να πω ή µάλλον θα πρέπει να επαναλάβω όσα είχα πει
στον προϋπολογισµό του 2014. Συνεχίζεται µια πολιτική µει-
ώσεων, όπου δεν υπάρχει στρατηγικός σχεδιασµός και απλά ορι-
ζοντίως κόβονται κονδύλια, κλείνουν προξενεία, πρεσβείες κ.λπ.,
χωρίς –το επαναλαµβάνω- κανέναν σχεδιασµό, γιατί το Υπουρ-
γείο Εξωτερικών ήθελε αναδιάρθρωση. Η αναδιάρθρωση, όµως,
πρέπει να γίνει µε πραγµατική στόχευση πάνω στις ανάγκες της
ελληνικής εξωτερικής πολιτικής και όχι µε τον τρόπο που το κά-
νετε.

Υπουργείο Εθνικής Άµυνας. Παρακολούθησα πριν από δυο
ώρες µε πάρα πολύ µεγάλη προσοχή την τοποθέτηση του
Υπουργού Εθνικής Άµυνας, του κ. Δένδια. Ελληνικά Αµυντικά Συ-
στήµατα. Ως Δηµοκρατική Αριστερά και πάλι θα αναφερθώ στην
προγραµµατική συµφωνία της τρικοµµατικής κυβέρνησης το
2012. Εµείς πιστεύαµε και συνεχίζουµε να πιστεύουµε, ότι τα Ελ-
ληνικά Αµυντικά Συστήµατα, θα έπρεπε να είναι η αιχµή του δό-
ρατος της ελληνικής βιοµηχανίας, προκειµένου να βγούµε από
την κρίση. 

Ψηφίσαµε -και µε ευρεία συναίνεση από αυτήν τη Βουλή- πριν
από δύο µήνες την εθελουσία έξοδο, προκειµένου να γίνει η ανα-
συγκρότηση των Ελληνικών Αµυντικών Συστηµάτων. Όσο κι αν
προσπάθησα και όσες φορές κι αν ενόχλησα τον Πρόεδρο και
Διευθύνοντα Σύµβουλο, τον κ. Χριστογιάννη, προκειµένου να µου
παραχωρήσει µια συνάντηση και να µε ενηµερώσει για την πο-
ρεία αυτής της εθελούσιας εξόδου, η οποία –επαναλαµβάνω-
στόχευε στην ανασυγκρότησή της, δεν κατέστη εφικτό. Και ανα-
ρωτιέµαι πραγµατικά, γιατί δεν παραχώρησε µια συνάντηση σε
ένα Βουλευτή του ελληνικού Κοινοβουλίου, προκειµένου να κα-
θησυχάσει και τις ανησυχίες µου από αυτά που ψιθυρίζονται και
που γράφονται στις εφηµερίδες, ότι από τη µια µεριά, δηλαδή,
προχωράµε σε εθελούσια έξοδο και από την άλλη µεριά, υπάρ-
χουν προσλήψεις µε µπλοκάκια µέσα από ιδιωτικές εταιρείες.

Επίσης, άκουσα τον κύριο Υπουργό, να µιλάει για τον περί-
φηµο Ενιαίο Φορέα Αµυντικής Έρευνας και Τεχνολογίας, τον
οποίο χαρακτήρισε ως κύτταρο παραγωγής τεχνογνωσίας και
καινοτοµίας. Το Μάρτιο του 2014, έκανα µια ερώτηση και πραγ-
µατικά ζητούσα να µάθω πού ακριβώς βρίσκεται αυτό το σχέδιο,
γιατί και µε το ν. 4250/2014, προβλεπόταν η κατάργηση των επι-
µέρους φορέων των ερευνητικών ινστιτούτων των γενικών επιτε-
λείων και η συγκρότηση ενός ενιαίου φορέα. Στην απάντηση που
έλαβα σηµειώνεται ότι δηµιουργήθηκε, το οποίο πραγµατικά
υπάρχει στο Μητρώο των Ενιαίων Φορέων του Υπουργείου Διοι-
κητικής Μεταρρύθµισης. Μέχρι σήµερα, όµως, δεν έχουµε κα-
νένα µετρήσιµο αποτέλεσµα για το τι πραγµατικά έχει κάνει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Όχι για πολύ, όµως,

γιατί δυστυχώς έχουµε πρόβληµα χρόνου.
ΜΑΡΙΑ ΓΑΝΝΑΚΑΚΗ: Αντισταθµιστικά ωφελήµατα. Πόσες

φορές δεν έχω πει εγώ η ίδια -και η Δηµοκρατική Αριστερά έχει
καταθέσει και προτάσεις- για την αναδιαµόρφωση και ανασυγ-
κρότηση της επιτροπής εξοπλιστικών. Πόσο έχουν πληρώσει
προϋπολογισµοί δεκαετιών της Ελληνικής Δηµοκρατίας, αυτές
τις αµαρτίες των εξοπλιστικών; Τώρα, στην επιτροπή εξοπλιστι-

κών δεν υπάρχει τίποτα κρυφό –δεν θα κουραστούµε να το επα-
ναλαµβάνουµε- για το ελληνικό Κοινοβούλιο. Πρέπει να έρθουν
όλες οι συµβάσες, οι παρελθούσες και οι τρέχουσες, να δούµε
τι ακριβώς συµβαίνει.

Και τελειώνω µε το Υπουργείο Μακεδονίας και Θράκης. Ως Δη-
µοκρατική Αριστερά…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρία συνάδελφε,
σας παρακαλώ, βοηθήστε µας.

ΜΑΡΙΑ ΓΑΝΝΑΚΑΚΗ: Μία κουβέντα µόνο, κύριε Πρόεδρε.
Είµαστε κατά των γεωγραφικών Υπουργείων. Πρόκειται για

ένα Υπουργείο, µάλιστα, που δεν έχει να επιδείξει κανένα κοινο-
βουλευτικό έργο στην τρέχουσα περίοδο. Έχει φέρει µόνο δύο
νοµοσχέδια, εκ των οποίων το ένα διαδικαστικού χαρακτήρα.
Διαχειρίζεται βάσει αυτού του προϋπολογισµού κονδύλια, τα
οποία δεν θα έπρεπε να διαχειριστεί γιατί είναι γεωγραφικού πε-
ριεχοµένου και θα έπρεπε να τα έχει η περιφέρεια. Εκτός και εάν
υπάρχει στον προϋπολογισµό µόνο και µόνο για τις πρόσφατες
δηλώσεις του κ. Ορφανού, οι οποίες είναι προσβλητικές για το
αυτοδιοίκητο των πανεπιστηµίων. Και αναφέροµαι στη δήλωσή
του για τη σύσταση έδρας ισλαµικών σπουδών στο Αριστοτέλειο
Πανεπιστήµιο Θεσσαλονίκης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι ε-

µείς.
Το πρόβληµα που έχουµε µε το χρόνο το γνωρίζετε. Στους

τρεις οµιλητές, αν υπάρξει παράβαση δύο λεπτών, χάνουµε έναν
οµιλητή. Καλό είναι να προσπαθήσουµε να µιλήσουν όλοι.

Τον λόγο έχει ο κ. Μωραΐτης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο προϋπολογισµός του 2015, κλιµακώνει τη βάρβαρη αντι-

λαϊκή επίθεση ενάντια στην εργατική τάξη, στα πλατιά λαϊκά
στρώµατα των πόλεων και της υπαίθρου, φορτώνοντας στις πλά-
τες τους τα βάρη της οικονοµικής καπιταλιστικής κρίσης, για να
βγει όσο γίνεται µε µικρότερες απώλειες το µεγάλο κεφάλαιο,
τα µονοπώλια. Περνάει µεγάλα τµήµατα των λαϊκών στρωµάτων
στην απόλυτη και ακραία φτώχεια και εξαθλίωση. Είναι ένας
ακόµη ταξικός προϋπολογισµός, που δηµιουργεί πηγή κερδοφο-
ρίας για το κεφάλαιο και νέα δεινά για τις εργατικές, τις λαϊκές
οικογένειες. 

Μέσα από τον προϋπολογισµό του 2015, συνεχίζεται η επίθεση
στους φτωχούς αγρότες, που εκδηλώνεται µε παλιά και νέα
σκληρά αντιαγροτικά µέτρα, τα οποία στην κυριολεξία θερίζουν
το πενιχρό εισόδηµα των φτωχοµεσαίων κτηνοτρόφων. Θα τους
ξεκληρίσει βίαια, µαζικά για να µαζευτεί η γη και η παραγωγή σε
λίγα χέρια, σε µεγάλες καπιταλιστικές επιχειρήσεις. 

Σε αυτήν την κατεύθυνση, έχουµε την άγρια φορολογία από
το πρώτο ευρώ στο ήδη λεηλατηµένο αγροτικό εισόδηµα, έχου-
µε αυξήσεις στα εφόδια, στο αγροτικό ρεύµα, στο αγροτικό πε-
τρέλαιο. Έχουµε σηµαντικές µειώσεις στην επιστροφή του ΦΠΑ
και του ειδικού φόρου στα καύσιµα. Έχουµε χαράτσια στον
ΕΛΓΑ, στον ΟΓΑ, όπου εκατοντάδες χιλιάδες φτωχοί αγρότες,
είναι χωρίς φάρµακα, χωρίς περίθαλψη. Παιδιά φτωχών αγροτών
είναι χωρίς εµβόλια. 

Κάνατε τις ρυθµίσεις στα ασφαλιστικά ταµεία. Βέβαια, δεν
πρόκειται να δώσουν λύση στη φτωχή αγροτιά. Ακόµα κι αν κά-
ποιοι καταφέρουν και µπουν σε αυτό το µέτρο, πολύ γρήγορα
θα πεταχτούν έξω, γιατί απλούστατα δεν έχουν να πληρώσουν
και ας κάνετε όσες δόσεις θέλετε. 

Βέβαια, επιβάλατε µεγάλες ασφαλιστικές εισφορές, µειώνον-
τας τις κλίµακες του ΟΓΑ από επτά σε τρεις, αλλά οι συντάξεις
παραµένουν συντάξεις «πείνας». Επίσης, πήγατε τα όρια ηλικίας
από τα εξήντα πέντε στα εξήντα επτά, σε µια κοινωνική οµάδα
µε την πιο σκληρή, την πιο βαριά χειρονακτική εργασία, κάτω µά-
λιστα από τις πιο αντίξοες συνθήκες. Και σύντοµα θα κατεδαφί-
σετε και το ασφαλιστικό. 

Ενώ η φτωχοµεσαία αγροτιά βιώνει αυτήν τη βαρβαρότητα, η
συγκυβέρνηση θριαµβολογεί για τα 19 δισεκατοµµύρια τα οποία
έρχονται µε τη νέα ΚΑΠ. Όµως, και αυτά -όπως και τα προηγού-
µενα- θα πάνε στις µεγάλες επιχειρήσεις. Θα δοθούν µόνο ψί-
χουλα στη φτωχοµεσαία αγροτιά. Η νέα ΚΑΠ στοχεύει σε αντα-
γωνιστική γεωργία, σε επιχειρηµατική βάση. Τα εργαλεία που
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χρησιµοποιούνται είναι η δραστική µείωση των αγροτικών ενι-
σχύσεων και ο διαχωρισµός των αγροτών σε ενεργούς αγρότες
που επιδοτούνται και σε µη ενεργούς που δεν επιδοτεί η Ευρω-
παϊκή Ένωση. 

Αυτό, όµως, που κάνετε είναι το λεγόµενο «πρασίνισµα», όπου
δίνετε τη δυνατότητα στους µεγαλοτσιφλικάδες, στους µεγά-
λους κατόχους αγροτικής γης να πάρουν 30% παραπάνω από
τις επιδοτήσεις. Αυτή είναι η πολιτική σας. 

Για να περάσει, όµως, αυτή η πολιτική, η συγκυβέρνηση στήνει
σκηνικό εκβιασµού, για να υποτάξει τα φτωχά λαϊκά στρώµατα
στα παλιά αλλά και στα νέα προαποφασισµένα µέτρα που έρχον-
ται. Γι’ αυτό θέλετε να επιβάλλεται σιωπητήριο παντού. Να υπάρ-
ξει το «νόµος και τάξη». 

Έχουµε συνδικαλιστικές διώξεις, ποινικοποίηση των αγώνων,
της λαϊκής πάλης. Ετοιµάζεστε τώρα να βάλετε παραπέρα εµπό-
δια στη συνδικαλιστική δράση και στην οργάνωση του εργατικού,
του λαϊκού κινήµατος. Θέλετε να σπείρετε το φόβο παντού, σε
όποιον σηκώνει κεφάλι να τον καθυποτάξετε µε την πολιτική σας. 

Γι’ αυτό καλούµε κάθε τίµιο εργάτη, κάθε νεολαίο, κάθε άν-
θρωπο του µόχθου να µην φοβηθεί. Καλούµε όλους να βγάλουν
συµπεράσµατα, να οργανώσουν την πάλη τους, να συστρατευ-
τούν µε το ταξικό κίνηµα για την ανατροπή αυτής της βάρβαρης
πολιτικής. Μια καλή εµπειρία, µια καλή παρακαταθήκη είναι το
µεγαλειώδες συλλαλητήριο της 1ης Νοέµβρη και η µαζική συµ-
µετοχή των εργατών στην απεργία της 27ης Νοέµβρη.  

Πρέπει να δουν καθαρά ότι τα µέτρα που πάρθηκαν και αυτά
που σχεδιάζουν Κυβέρνηση, τρόικα και Ευρωπαϊκή Ένωση, δεν
πρόκειται να ανακοπούν και πολύ περισσότερο δεν πρόκειται να
σταµατήσουν µε οποιαδήποτε κυβέρνηση αστικής διαχείρισης,
µ’ οποιοδήποτε µείγµα πολιτικής εντός των τειχών της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, µε ανέγγιχτη την εξουσία των µονοπωλίων. 

Όλα αυτά τα µέτρα είναι µέτρα στρατηγικής σηµασίας για το
κεφάλαιο, για τα µονοπώλια. Λαµβάνονται για τη διασφάλιση της
ανταγωνιστικότητας των µονοπωλιακών οµίλων. Σ’ αυτήν την κα-
τεύθυνση σιγοντάρουν συγκυβέρνηση, Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση, κόµµατα της ευρωϋποταγής. 

Δεν λένε κουβέντα για την αιτία που οδηγεί την εργατική τάξη
στην εξαθλίωση, τα πλατιά λαϊκά στρώµατα, που οδηγεί στον
αφανισµό τη φτωχή αγροτιά. Επικεντρώνονται σε λεκτικούς δια-
ξιφισµούς, χωρίς να θίγουν τον πυρήνα αυτής της πολιτικής της
Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Κύριοι, είστε στην ίδια αντιλαϊκή όχθη. Όλα αυτά συµβαίνουν
σε µια χώρα µε διατροφική εξάρτηση, σε µια χώρα που έχει την
παραγωγική δυνατότητα να θρέψει το λαό της µε προϊόντα άρι-
στης ποιότητας. Κι όµως, µεγάλα τµήµατα του λαού µας υποσι-
τίζονται, παιδιά λιποθυµούν από την πείνα, σύµφωνα µε δικά σας
στοιχεία, της ΕΛΣΤΑΤ, λαϊκές οικογένειες δεν καταναλώνουν
κρέας, ψάρι, φρούτα που µπορούν στη χώρα µας να είναι σε
αφθονία. Σε µια χώρα µε ενεργειακό πλούτο, υδρογονάνθρακες,
ήλιο, πλούσιους υδάτινους πόρους, έχουµε ενεργειακή φτώχεια,
λαϊκά νοικοκυριά χωρίς ηλεκτρικό ρεύµα, παιδιά που πεθαίνουν
από τις αναθυµιάσεις των µαγκαλιών.

Αυτή είναι η βαρβαρότητα του συστήµατος που υπηρετείτε,
το οποίο παράγει φτώχεια, εξαθλίωση για τους πολλούς και
πλούτο για τους λίγους, για τους µονοπωλιακούς οµίλους. Ανα-
δεικνύεται η αναγκαιότητα, η ρεαλιστικότητα για την ανατροπή
αυτού του συστήµατος για να ανοίξει ένας άλλος δρόµος ανά-
πτυξης. 

Το ΚΚΕ απευθύνεται στα πλατιά λαϊκά στρώµατα, στη φτωχή
αγροτιά. Τους λέµε να σκεφτούν τι τους έλεγαν πριν από την έν-
ταξη στην ΕΟΚ, στη σηµερινή Ευρωπαϊκή Ένωση, να δουν κα-
θαρά ότι µόνο η πρόταση του ΚΚΕ απαντά στα οξυµένα προ-
βλήµατά τους και είναι ρεαλιστική και επίκαιρη η αποδέσµευση
από τη «λυκοσυµµαχία» της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε µονοµερή
διαγραφή του χρέους. 

Αυτό το χρέος δεν είναι του λαού. Τα λαϊκά στρώµατα δεν
χρωστούν σε κανέναν. Στην αγροτική παραγωγή µπορεί να υπάρ-
ξει ανάπτυξη µέσα από κεντρικό σχεδιασµό, πράγµα που θα συµ-
φέρει το λαό και τη χώρα, µε βασικούς στόχους την κάλυψη των
σύγχρονων διατροφικών λαϊκών αναγκών µε ασφαλή και καλής
ποιότητας προϊόντα και µε τη διασφάλιση εισοδήµατος στους

φτωχοµεσαίους αγροτοκτηνοτρόφους. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Οικονόµου έχει

τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, η συζήτηση για

τον προϋπολογισµό είναι πραγµατικά κορυφαία στιγµή για το
Κοινοβούλιο, καθώς είναι ο βασικός νόµος του κράτους. Είναι η
στιγµή όπου οι πολιτικές παρατάξεις, πέρα από τη λογική τους
για την οικονοµική κατάσταση της χώρας, εκθέτουν και το σχέδιό
τους για τη διακυβέρνηση της χώρας. Ουσιαστικά ο προϋπολο-
γισµός αντανακλά το πολιτικό σχέδιο κάθε παράταξης για το πώς
θα κυβερνηθεί ο χώρα και, αν υπάρχει τέτοιο σχέδιο, πώς µπορεί
να προχωρήσει αυτή η χώρα στο µέλλον µε ευηµερία και σ’ έναν
δρόµο που να µπορέσει να διορθώσει τα κακώς κείµενα που ζού-
µε τα τελευταία χρόνια. 

Υπ’ αυτήν την έννοια, ο προϋπολογισµός του 2015 έχει την
αξία του και τη σηµασία του για το πώς οι πολιτικές παρατάξεις
βλέπουν την εξέλιξη των πραγµάτων σ’ αυτή την ιστορική καµπή
της χώρας.

Κάθε χρόνο οµιλώ κατά τη συζήτηση του προϋπολογισµού.
Αυτή τη συζήτηση που γίνεται σήµερα τη χαρακτηρίζει ένα στοι-
χείο περίεργο, θα έλεγα, κύριοι Υπουργοί. Ποιο είναι το στοιχείο
αυτό; Δεν έχει το δραµατικό χαρακτήρα του προϋπολογισµού
του 2011. Το Δεκέµβριο του 2010, όντας η χώρα πάνω «στην
κόψη του ξυραφιού» µετά από το πρώτο µνηµόνιο, η τοποθέτηση
του κάθε πολιτικού και της κάθε παρατάξεως είχε την κρισιµό-
τητα και τη δραµατικότητά της.

Σήµερα, µετά από τέσσερα χρόνια και αφού έχουν απορρο-
φηθεί οι κραδασµοί εκείνης της περιόδου, αλλά και των επόµε-
νων ετών, βρισκόµαστε µέσα απ’ αυτόν τον προϋπολογισµό
µπροστά σε διλήµµατα και σε σταυροδρόµια:

Πού πάει η χώρα; Πώς θα πάει η χώρα; Ποιο είναι το σχέδιο
τελικά που η κάθε παράταξη θα καταθέσει; Και αν τελικά µπρο-
στά µας έχουµε και την κάλπη, ποια είναι η στάση του ελληνικού
λαού σε αυτό το σχέδιο το οποίο κάθε παράταξη καταθέτει; 

Αυτό το οποίο εγώ τουλάχιστον θέλω να καταθέσω σήµερα
εδώ είναι η επιφυλακτικότητά µου απέναντι σε ένα αφήγηµα που
καταθέτει η Κυβέρνηση, το οποίο παρουσιάζει την εξισορρόπηση
των οικονοµικών µεγεθών, δηλαδή το πρωτογενές πλεόνασµα,
τη σταθεροποίηση της οικονοµίας, κάτι που είναι –και πρέπει να
το δεχθούµε όλοι- είναι µια θετική εξέλιξη µετά τα δραµατικά γε-
γονότα του 2008, 2009 και του 2010. Σήµερα συζητάµε σε άλλη
βάση και αυτό είναι γεγονός και πιστώνεται στην Κυβέρνηση. 

Αυτό, όµως, είναι ένα στοιχείο της πολιτικής για τη χώρα. Είναι
η βάση για να συζητάµε. Είναι µια αµυντική στάση, όµως, το να
µένω εκεί. Δηλαδή, ακούω του κυβερνητικούς Βουλευτές και
τους Υπουργούς που πανηγυρίζουν για την επίτευξη του πρωτο-
γενούς πλεονάσµατος ή τέλος πάντων για τη σταθεροποίηση της
οικονοµίας. Καλό είναι. Δεν αντιλέγει κανένας. 

Το ερώτηµα, όµως, ποιο είναι; Μετά από πέντε δραµατικά χρό-
νια, δεν ήρθε η ώρα, δεν έρχεται η ώρα, δεν πρέπει να έρθει η
ώρα της ανάπτυξης, δηλαδή να αντιστραφούν οι κοινωνικοί δεί-
κτες της καταστροφής αυτής της χώρας, είτε λέγεται ανεργία,
είτε εισόδηµα, είτε δυνατότητα κοινωνικής προστασίας; 

Το κοινωνικό κράτος ήταν πολύ ακριβό στη χώρα. Τη δεκαετία
του ’80, του ’90 και του ’00, µε πολύ πλουσιοπάροχο τρόπο, οι
τότε κυβερνήσεις -και οι δύο κυβερνήσεις διαχρονικά και διαπα-
ραταξιακά- µοίρασαν. Και µην µένετε στο ότι συµβολικά στη
µνήµη του λαού έχει µείνει ένας πολιτικός που είπε «δώστα όλα».
Όλοι έδωσαν το κατιτίς τους, άλλοι λίγο, άλλοι περισσότερο. 

Σήµερα, λοιπόν, γίνονται συζητήσεις γιατί δεν κλείνει ακόµα ο
µνηµονιακός κύκλος. Περιµένουµε ακόµα τα αποτελέσµατα της
διαπραγµάτευσης -εγώ δέχοµαι ότι γίνεται διαπραγµάτευση- για
να κλείσει ο µνηµονιακός κύκλος, για να µπουν οι τελικές υπο-
γραφές, να γίνει αξιολόγηση και να πούµε ότι θα δοθεί η τελευ-
ταία δόση για το 2014, να πληρωθούν τα οµόλογα και να µπούµε,
υποτίθεται, σε ένα νέο κύκλο, -όχι υποτίθεται, έτσι είναι η ροή
των πραγµάτων-, στο µεταµνηµονιακό κύκλο. 

Και ερωτώ: Αυτή η πορεία της χώρας δεν πρέπει να γίνει υπό
καθεστώς και υπό συνθήκη συναίνεσης των βασικών παρατά-
ξεων αλλά και όλων των πολιτικών παρατάξεων οι οποίες τέλος
πάντων είναι στην Αίθουσα ή βρίσκονται στο κοινωνικό γίγνεσθαι;
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Ποια είναι αυτή η συναίνεση που εµείς παρατηρούµε και βλέ-
πουµε λειτουργώντας ως µια κλασικού τύπου ευρωπαϊκή χώρα;
Καµµία! Αυτή είναι µεγάλη αδυναµία της Κυβέρνησης και της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, κύριε Τσουκαλά, η οποία δεν αντα-
ποκρίνεται στα µηνύµατα των καιρών και του λαϊκού παράγοντα,
που λέει ότι πρέπει να βρούµε τις συναινέσεις για βασικά ζητή-
µατα τα οποία αφορούν την πορεία του τόπου και τον πυρήνα
της πολιτικής και πραγµατικής παρουσίας αυτής της χώρας στο
ευρωπαϊκό γίγνεσθαι. 

Να σας πω εν συντοµία τέσσερα σηµεία στα οποία µπορεί να
υπάρξει αυτή η συναίνεση και η συνάντηση όλων των πολιτικών
δυνάµεων του δηµοκρατικού τόξου; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Αφήσατε, όµως, τα
σηµεία στο τέλος. Κάντε το τηλεγραφικά. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Δεν θα εµβαθύνω. Άλλωστε, υπάρ-
χει σε εξέλιξη µια πολιτική κίνηση Βουλευτών, η οποία αναλύει -
και θα υπάρξει η δυνατότητα τις επόµενες µέρες να αναλύσει-
ποιες είναι οι συναινέσεις και πώς µπορούν να γίνουν συναινέ-
σεις. 

Τα τέσσερα σηµεία, λοιπόν, είναι τα εξής: 
Πρώτον η διαχείριση του δηµόσιου χρέους. Πρέπει να υπάρχει

ένα µίνιµουµ συνεννόησης, ποιες είναι οι εθνικές προτάσεις.
Δεύτερο σηµείο είναι η συνταγµατική Αναθεώρηση. Πρέπει να

ξεκινήσει από αυτήν τη Βουλή η συνταγµατική Αναθεώρηση για
να ολοκληρωθεί στην επόµενη. 

Τρίτο σηµείο είναι η αλλαγή του εκλογικού νόµου. Πρέπει να
τελειώνουµε µε τα µπόνους που παραποιούν τη βούληση του ελ-
ληνικού λαού. 

Τέταρτο και τελευταίο σηµείο είναι η εκλογή του Προέδρου
της Δηµοκρατίας, δηλαδή να µη διαλυθεί η Βουλή σήµερα για
αυτόν τον λόγο. Για οποιοδήποτε άλλο λόγο ναι. Άλλωστε, όπως
ορίζει το Σύνταγµα, αν υπάρχει δυσαρµονία ή αν η κυβέρνηση
δεν µπορεί να περάσει τα νοµοσχέδιά της ή την πολιτική της, η
κυβέρνηση πέφτει. 

Άρα, αυτά τα τέσσερα σηµεία πρέπει να είναι σηµεία συνάν-
τησης, συναίνεσης και σύνθεσης κι εκεί να κριθεί κάθε παράταξη
ποιες προτεραιότητες έχει και πώς θέλει να πορευτεί στο µέλ-
λον.

Εµείς, λοιπόν –και κλείνω, κύριε Πρόεδρε- εκπροσωπώντας
εδώ µια νέα πολιτική κίνηση, το Δηµοκρατικό Σύνδεσµο, αλλά και
µια νέα συµπαράταξη δυνάµεων στο χώρο της µεταρρύθµισης
του ριζοσπαστικού κέντρου και στο χώρο της κεντροαριστεράς,
αυτό που έχουµε να πούµε είναι ότι αν υπάρξουν οι συναινέσεις,
αν υπάρξει αυτή η διάθεση από τις πολιτικές παρατάξεις, εµείς
θέλουµε, µπορούµε και προσφερόµαστε να συµβάλουµε στην
επίτευξη αυτής της νέας πορείας για τη χώρα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Κοντογιάννης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, παρακολουθώ µε προσοχή τα τελευταία χρόνια
την πολιτική και ρητορική που ακολουθεί ο ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και όσα
ελέχθησαν χθες και σήµερα στη συζήτηση για τον προϋπολογι-
σµό του 2015. 

Από την εποµένη των εκλογών του 2012 ο ΣΥΡΙΖΑ ζητά και
προβλέπει εκλογές και λαϊκές εξεγέρσεις που θα ανατρέψουν
την Κυβέρνηση και διαρκώς διαψεύδεται. Στηρίζει την επιτυχία
της πολιτικής του σε ένα δώρο που περιµένει ως µάννα εξ ουρα-
νού, στην πτώση την Κυβέρνησης.

Ε, λοιπόν, ούτε πολιτικός Άη Βασίλης υπάρχει για να σας φέρει
το δώρο που περιµένετε, ούτε τρελαθήκαµε για να αποδεχθούµε
το αίτηµά σας. Και µόνο η προκήρυξη εκλογών πριν τη λήξη της
συνταγµατικής προθεσµίας, θα ήταν ανασταλτικός παράγων για
την ανάκαµψη της οικονοµίας ακόµα και στην περίπτωση που δεν
άλλαζε η δύναµη των κοµµάτων που στηρίζουν την Κυβέρνηση.

Τώρα, ταυτίζετε την πολιτική σας επιτυχία µε το αν θα κατα-
φέρετε να εµποδίσετε την εφαρµογή του Συντάγµατος και συγ-
κεκριµένα του άρθρου 32 για την εκλογή Προέδρου Δηµοκρα-
τίας. Προσπαθείτε να δηµιουργήσετε ένα µπλοκ 121 Βουλευτών

και χαρακτηρίζετε «προδότη», «αποστάτη», «αργυρώνητο» ό-
ποιον από τους Ανεξάρτητους Βουλευτές ή Βουλευτές άλλων
κοµµάτων της Αντιπολίτευσης τολµήσει να αφήσει υπονοούµενο
ότι µπορεί να ψηφίσει όχι µε βάση τη δική σας επιθυµία, αλλά µε
βάση τη δική του ελεύθερη βούληση και το συµφέρον την χώρας.

Αν αντιστρέψουµε, όµως, το επιχείρηµά σας, είναι άραγε προ-
δότες, αργυρώνητοι κι αποστάτες όσοι Βουλευτές εξελέγησαν
µε τη σηµαία άλλου κόµµατος και τώρα, προφανώς µε στόχο την
επανεκλογή τους, ακολουθούν τη δική σας πολιτική θέση; 

Ξέρετε, το χρονοντούλαπο µε τα απόβλητα της ιστορίας είναι
γεµάτο µε πολιτικούς που στηρίχτηκαν στο λαϊκισµό για να ανε-
λιχθούν στην εξουσία, µε πολιτικούς που όσο αγαπήθηκαν άλλο
τόσο µισήθηκαν από το λαό όταν τον ξεγέλασαν. 

Τις τελευταίες µέρες βλέπετε την πίεση που δέχεται η χώρα
για να υποκύψει σε ωµές, εκβιαστικές, απαιτήσεις των δανειστών
µας και σας βλέπουµε κι εδώ στη Βουλή, αλλά και στα τηλεο-
πτικά παράθυρα να µην µπορείτε να κρύψετε τη χαρά σας. Έχετε
συνειδητοποιήσει ότι η Ελλάδα και όχι ο Σαµαράς εκβιάζεται;
Έχετε συνειδητοποιήσει ότι µε τη στάση σας και µε το επιχεί-
ρηµά σας για πρόωρες εκλογές ουσιαστικά ρίχνετε νερό στο
µύλο των εκβιαστών της χώρας; Το µόνο επιχείρηµα που προ-
βάλλουν οι δανειστές είναι ότι δεν µπορούν να κλείσουν συµφω-
νία για έξοδο από τα µνηµόνια, γιατί υπάρχει πολιτική αστάθεια
στην Ελλάδα µε το ενδεχόµενο πρόωρων εκλογών. 

Μα, τις πρόωρες εκλογές ποιος τις απαιτεί; Τις απαιτεί το Σύν-
ταγµα το οποίο προβλέπει εκλογές τον Ιούνιο του 2016 ή εσείς
που αρνείστε να επιτελέσετε το συνταγµατικό σας καθήκον και
µε συναίνεση, όπως προβλέπει η συνταγµατική διαδικασία, να
εκλέξουµε όλοι µαζί Πρόεδρο Δηµοκρατίας; 

Η αβεβαιότητα που προκαλείτε, οδήγησε στο σηµείο επενδυ-
τές, όπως ο δισεκατοµµυριούχος, ο Πόλσον, να δηλώσουν ότι
αναστέλλουν τα επενδυτικά τους σχέδια στην Ελλάδα λόγω της
πολιτικής αστάθειας που προκαλεί το ενδεχόµενο πρόωρων
εκλογών. Και θυµίζω, πρόωρες εκλογές που εσείς απαιτείτε! 

Αν πραγµατικά νοιαζόσασταν για το λαό, το πρώτο για το ο-
ποίο θα φροντίζατε θα ήταν η προσέλκυση επενδύσεων γιατί
µόνο µέσω αυτών θα δηµιουργηθούν θέσεις εργασίας για το ενά-
µισι εκατοµµύριο ανέργους που υποφέρουν. Όµως, το µόνο που
σας ενδιαφέρει είναι το πότε και πώς θα πάρετε την εξουσία, το
βάζο µε το µέλι που είπε και ο κ. Τατσόπουλος. Και τρέµετε στο
ενδεχόµενο µήπως αλλάξουν τα δεδοµένα, αφού την πολιτική
σας επιβίωση τη στηρίζετε στην ύπαρξη των µνηµονίων. 

Συζητούµε τον τελευταίο µνηµονιακό προϋπολογισµό και αντί
να µείνετε στο «τελευταίος», διαγράφετε τα πάντα και ζητάτε
πάλι εκλογές. 

Εκείνο, όµως, που θα έπρεπε να απασχολεί ένα σοβαρό πολι-
τικό σύστηµα είναι ποια µέτρα θα πάρουµε για να ενισχύουµε τις
αναπτυξιακές δυνατότητες της χώρας, πώς θα κάνουµε πιο ελ-
κυστική την Ελλάδα στους επενδυτές, πώς θα πατάξουµε τη γρα-
φειοκρατία που γεννά τη διαφθορά στην προσέλκυση επενδύ-
σεων, πώς θα δώσουµε κίνητρα και πώς θα µειώσουµε τη φορο-
λογία ώστε να κάνουµε τα επενδυτικά µας προϊόντα πιο ελκυ-
στικά στον τουρισµό, στη ναυτιλία, στον πρωτογενή τοµέα, στην
υγεία, στην παιδεία, στην ενέργεια ή οπουδήποτε αλλού.

Εκείνο που θα έπρεπε πρώτα από όλα να µας απασχολεί είναι
πώς θα αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα της ανεργίας που έχει
λάβει εθνικές διαστάσεις. Χώρες µε µακρά κοινοβουλευτική πα-
ράδοση, όπως η Βρετανία, η Γαλλία, αλλά ακόµα και οι Ηνωµένες
Πολιτείες, στηρίζουν την ανάπτυξή τους και στο γεγονός ότι ποτέ
δεν τίθεται ζήτηµα πολιτικής σταθερότητας. Και µη πιστεύετε
πάντα τις δηµοσκοπήσεις. Το 2002 ο σοσιαλιστής καγκελάριος
Σρέντερ υπολείπετo του χριστιανοδηµοκράτη υποψηφίου Στόιµ-
περ έντεκα µονάδες περίπου σε όλες τις δηµοσκοπήσεις και ήρ-
κησε ένα τυχαίο γεγονός για να ανατρέψει τα πάντα. 

Αυτός, όµως, είναι ο λόγος που θέλετε εκλογές εδώ και τώρα.
Γνωρίζετε ότι µπαίνοντας στη µεταµνηµονιακή εποχή δεν θα
έχετε τίποτα να προτείνετε στο λαό, γιατί οι προτάσεις σας και
οι υποσχέσεις σας µέσα στη ζώνη του ευρώ δεν µπορούν να υλο-
ποιηθούν, εκτός και αν θέλετε να υπονοµεύσετε τα πάντα, να πε-
τάξετε στα σκουπίδια τις αιµατηρές θυσίες του ελληνικού λαού
και ως Κυβέρνηση να είστε εκείνοι που για να κάνετε πράξη το
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πρόγραµµά σας θα αναγκαστείτε να τυπώνετε πληθωριστικές
δραχµές στο Χολαργό.

Και γνωρίζετε καλά ότι αυτό δεν είναι πλέον ένα απλό σενάριο,
είναι κάτι πολύ σοβαρότερο που ενισχύεται από την έλλειψη συ-
νεννόησης στο εσωτερικό της Ελλάδος. Το σίγουρο είναι ότι η
παράταση αυτής της αβεβαιότητας που δηµιουργήθηκε µε την
εµµονή του ΣΥΡΙΖΑ για πρόωρες εκλογές πρέπει να λάβει τέλος.
Και εφόσον ο ΣΥΡΙΖΑ τζογάρει πολιτικά µε αφορµή την εκλογή
Προέδρου Δηµοκρατίας, εµείς όσοι νοιώθουµε ότι βρισκόµαστε
σε αυτήν την Αίθουσα για να υπηρετήσουµε το εθνικό συµφέρον
και όχι το συµφέρον κάποιου προσώπου ή κόµµατος πρέπει να
βάλουµε ένα τέλος σε αυτόν τον επικίνδυνο καιροσκοπισµό.  

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Οι Αρχηγοί των κοµµάτων έχουν χρέος να αφήσουν ελεύθε-
ρους τους Βουλευτές να ψηφίσουν κατά συνείδηση, όπως επι-
βάλλει το Σύνταγµα. Εµείς, οι Βουλευτές, ας δείξουµε εθνική
υπευθυνότητα και ας εκλέξουµε Πρόεδρο Δηµοκρατίας, ώστε να
αφαιρέσουµε από τους πάσης φύσεως εκβιαστές στο εξωτερικό
και στο εσωτερικό το επιχείρηµα της πολιτικής αστάθειας. 

Ήρθε η ώρα, κυρίες και κύριοι, να αναλάβουµε όλοι τις ευθύ-
νες µας. Η επιλογή είναι δική µας, αλλά η επιλογή µας ή θα οδη-
γήσει την Ελλάδα σε ένα λαµπρό ευρωπαϊκό µέλλον ή θα την
καταδικάσει στη βαλκανική µιζέρια.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς.

Τον λόγο έχει ο κ. Τσουκαλάς.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΑΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, η Κυβέρ-

νηση και το οικονοµικό της επιτελείο δεν µπορούν φέτος να δώ-
σουν πανηγυρικό τόνο στην κατάθεση του προϋπολογισµού για
το 2015, δεν µπορούν να ισχυριστούν την επιτυχία υλοποίησης
του οικονοµικού προγράµµατος του 2014, εξαπατώντας µε επί-
τευξη ενός δήθεν πρωτογενούς πλεονάσµατος τη στιγµή που οι
πολιτικές της µνηµονιακής βαρβαρότητας και δυστυχίας βυθί-
ζουν τη χώρα σε µια πρωτοφανή σε διάρκεια και µέγεθος ύφεση
µε την χωρίς σταµατηµό κατρακύλα του ΑΕΠ που τα τελευταία
χρόνια έχει µειωθεί κατά 25% περίπου, που αυξάνουν τη φτώχεια
και τον κοινωνικό αποκλεισµό µε συνεχείς µειώσεις µισθών και
συντάξεων, που εντείνουν τις φοροεπιδροµές, που περικόπτουν
τις δηµόσιες επενδύσεις αποσαρθρώνοντας τα δηµόσια οικονο-
µικά. Αν σε αυτά προσθέσουµε την εξαχρείωση των εργασιακών
σχέσεων, τότε οδηγούµαστε σε δραµατική υποβάθµιση των συν-
θηκών ζωής της πλειοψηφίας του ελληνικού λαού. 

Ο προϋπολογισµός του 2015 κινείται αυστηρά στο πλαίσιο των
µνηµονιακών πολιτικών, δεν παρεκκλίνει ούτε κατά κεραία από
τους στόχους της υλοποίησης των συµφωνηθέντων, παραµένει
πιστός στη θεµελιακή λογική των µνηµονίων που είναι µια πτω-
χευµένη χώρα να αποπληρώνει ένα µη βιώσιµο χρέος, µεταφέ-
ροντας τους πολύτιµους πόρους της στους πλούσιους εταίρους
δανειστές. 

Ο νέος προϋπολογισµός δεν µπορεί να στηρίξει το πνεύµα της
επικοινωνιακής πολιτικής του success story της Κυβέρνησης. Το
story, κύριοι τελείωσε µε τα περίφηµα mails της τρόικας που δεν
αφήνουν περιθώρια ακόµη και για µια δήθεν ηρωική στάση της
Κυβέρνησης. 

Ο προσωρινός και για άλλη µια φορά πλασµατικός προϋπολο-
γισµός του 2015 κατατίθεται µέσα σε ένα καταθλιπτικό ευρω-
παϊκό και διεθνές οικονοµικό κλίµα ύφεσης, αστάθειας και υπέρ-
µετρης αύξησης του παγκόσµιου χρέους.

Τώρα, όσον αφορά τον τοµέα της δηµόσιας τάξης και προστα-
σίας του πολίτη, µε µία πρώτη µατιά βλέπουµε ότι ο φετινός προ-
ϋπολογισµός για το Υπουργείο ανέρχεται σε 1,9 δισεκατοµµύριο
έναντι 82 δισεκατοµµύρια δαπανών το 2014. Εµφανίζεται δηλαδή
ως πρόβλεψη αύξηση περίπου 79 εκατοµµυρίων. 

Η µεγαλύτερη αύξηση εντοπίζεται στην Αστυνοµία και το Πυ-
ροσβεστικό Σώµα, ενώ στην πολιτική προστασία και την υπηρε-
σία ασύλου προϋπολογίζονται µειωµένες δαπάνες. Η µεγαλύτε-
ρη διαφορά από τις δαπάνες του 2014 εντοπίζεται στην κατηγο-
ρία αποδοχών και συντάξεων του προσωπικού της ΕΛΑΣ. Το µε-

γαλύτερο µέρος της προϋπολογιζόµενης αυτής δαπάνης προ-
κύπτει από το σύνολο των µικροποσών, των πετσοκοµµένων ανα-
δροµικών που πρέπει να καταβληθούν στους ενστόλους, σύµφω-
να µε τις αποφάσεις του ΣΤΕ που δεν υλοποιούνται στο σύνολό
τους. Οι άλλες κατηγορίες προϋπολογισµένων δαπανών του
Υπουργείου Δηµόσιας Τάξης παραµένουν στα ίδια περίπου επί-
πεδα µε δαπάνες του 2014 που σηµαίνει ότι τα προβλήµατα που
υπάρχουν και είναι χρόνια θα είναι παρόντα και το 2015. 

Έτσι, ο νέος προϋπολογισµός κάθε άλλο παρά έχει στο επί-
κεντρό του την επίλυση των τελµατωµένων προβληµάτων, όπως
η αδυναµία συντήρησης των υλικοτεχνικών µέσων, η µη επάρκεια
καυσίµων για την κίνηση των οχηµάτων και τη θέρµανση των
αστυνοµικών υπηρεσιών, η κάλυψη των πραγµατικών αναγκών
σε λειτουργικές δαπάνες αστυνοµικών υπηρεσιών και ούτω καθ’
εξής, δηλαδή η Κυβέρνηση αφήνει και το 2015 την επίλυση των
προβληµάτων στους ίδιους τους ενστόλους. Η καταβολή των
ποσών που περικόπηκαν από τις αποδοχές τους θα χρησιµεύσει
για άλλη µία φορά για να πληρώσουν τις µικροεπισκευές των επι-
χειρησιακών µέσων, την αλλαγή ελαστικών, τα αλεξίσφαιρα γι-
λέκα, τον ατοµικό οπλισµό και µε έρανο να καθαρίζουν τα αστυ-
νοµικά τµήµατα και τους πυροσβεστικούς σταθµούς, να κάνουν
απολυµάνσεις στις υπηρεσίες, τα περιπολικά και στα κρατητή-
ρια. Αν το προσωπικό ζητούσε να τηρηθούν οι κανονισµοί των
Σωµάτων, η πλειοψηφία των επιχειρησιακών µέσων θα έβγαινε
σε ακινησία. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, ο νέος προϋπολογισµός φαίνεται να κι-
νείται στη φιλοσοφία της καταστολής και της αστυνοµοκρατίας
και όχι της αστυνόµευσης που θα είχε στόχο την παροχή του
αγαθού της ασφάλειας στους πολίτες. 

Σύµφωνα µε τη φιλοσοφία αυτή, η ασφάλεια για το Υπουργείο
και την Κυβέρνηση σηµαίνει καταστολή των αγώνων του λαού
για να υλοποιηθούν σε βάρος του οι όλο και σκληρότερες µνη-
µονιακές πολιτικές. Ενώ η αστυνόµευση στην περιφέρεια και στις
γειτονιές υποβαθµίζεται σε µεγάλο βαθµό, αφήνοντας τον πολίτη
στο έλεος του κοινού εγκλήµατος, λεφτά φαίνεται ότι υπάρχουν
για την άκριτη, την αλόγιστη, την εκτός τόπου και χρόνου χρησι-
µοποίηση των ΜΑΤ. Λεφτά φαίνεται ότι υπάρχουν για χηµικά,
κλοµπ, ασπίδες, δακρυγόνα. 

Η εµµονή στη φιλοσοφία αυτή που αναδεικνύεται από τον προ-
ϋπολογισµό, αφ’ ενός αµαυρώνει την εικόνα της Αστυνοµίας,
πράγµα που προξενεί δυσφορία και στους ίδιους τους αστυνο-
µικούς, αφ’ ετέρου οδηγεί αναπόφευκτα στην υποβάθµιση των
παρεχόµενων υπηρεσιών ασφαλείας προς το κοινωνικό σύνολο
και στην υλική και ηθική απαξίωση του προσωπικού των Σωµάτων
Ασφαλείας. 

Στην αρχή αυτής της αστυνοµοκρατίας καταστολής φαίνεται
να κινείται η Κυβέρνηση και το Υπουργείο Δικαιοσύνης και στο
θέµα της απεργίας πείνας του Ρωµανού. Θα µπορούσαν να επι-
λύσουν τα προβλήµατα µε απλό τρόπο, αλλά έχουν επιλέξει να
βουτήξουν σε ένα δαιδαλώδες νοµικό πλαίσιο µόνο και µόνο για
να µην προχωρήσουν σε δίκαιη λύση. Χρησιµοποιείται η ζωή
ενός νέου ως αφορµή για εκτροπή και ως ευκαιρία για να µετα-
τεθεί η δηµόσια συζήτηση από το «πανταχού παρών και τα πάντα
πληρών» µνηµόνιο που η Κυβέρνηση ισχυρίζεται ότι έχει τελει-
ώσει. 

Τέλος, για τα ταµεία των αστυνοµικών και πυροσβεστών, για
το ασφαλιστικό των ενστόλων εν γένει που η Κυβέρνηση εκβια-
στικά τους προτρέπει µέχρι 31-12 να βρουν µόνοι τους τον τρόπο
που θα χάσουν τις συντάξεις τους, εµείς προτείνουµε άµεσα εξά-
µηνη τουλάχιστον αναστολή εφαρµογής αυτής της εκβιαστικής
επιλογής και σας καλούµε να αναλάβετε την ευθύνη διαµόρφω-
σης κοινού ταµείου ενστόλων µε την εγγύηση του κράτους. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε. 

Τον λόγο έχει ο κ. Μαρίνος και στη συνέχεια ο κ. Κριτσωτάκης. 
Κύριε Μαρίνο, έχετε τον λόγο. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, κυ-

ρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σήµερα τον προϋπολογι-
σµό του 2015 σε µια εξαιρετικά δύσκολη χρονική περίοδο, στην
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πιο κρίσιµη καµπή για τη χώρα µας, αφού θα ληφθούν σηµαντι-
κές αποφάσεις όσον αφορά την ολοκλήρωση του τρέχοντος
προγράµµατος στήριξης. Αναµφισβήτητα, όλοι γνωρίζουµε ότι η
διαπραγµάτευση µε την τρόικα είναι σκληρή και δύσκολη. Την
ίδια στιγµή όµως οφείλουµε να αναγνωρίσουµε ότι η ελληνική
κοινωνία δεν αντέχει άλλες επιβαρύνσεις, δεν αντέχει άλλες δο-
κιµασίες.

Η Κυβέρνηση αντιστέκεται στις παρανοϊκές απαιτήσεις των
δανειστών, προκειµένου να διασφαλίσει την κοινωνική συνοχή,
που τόσο έχει πληγεί τα τελευταία χρόνια, να εξασφαλίσει την
πολιτική σταθερότητα που έχει ανάγκη αυτός ο τόπος, επιτυγ-
χάνοντας παράλληλα την ασφαλή έξοδο της Ελλάδας από τη
στενωπό των µνηµονίων. 

Κανείς δεν µπορεί να λησµονήσει τις αιµατηρές θυσίες των
συµπολιτών µας. Κανείς δεν µπορεί να παραβλέψει ότι χάρη σε
αυτές πετύχαµε τη µεγαλύτερη δηµοσιονοµική προσαρµογή από
οποιοδήποτε άλλο κράτος. Σταθεροποιήσαµε την οικονοµία και
επανακτήσαµε την αξιοπιστία µας, επιτεύγµατα που πιστώνονται
στους πολίτες και στους κόπους τους και τα οποία έχουµε πάνω
απ’ όλα ηθικό χρέος και καθήκον να προασπίσουµε και να δια-
φυλάξουµε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα τελευταία πέντε χρόνια δια-
νύσαµε οµολογουµένως µια επώδυνη διαδροµή, µέσα από πολι-
τικές σκληρής λιτότητας, όπου κυριαρχούσε κυρίως ένα κλίµα
γενικευµένης αβεβαιότητας, αµφισβήτησης και ανασφάλειας.
Ωστόσο, παρά τις όποιες δυσκολίες, επιτεύχθηκαν στόχοι καθο-
ριστικής και στρατηγικής σηµασίας, όπως ο εξορθολογισµός του
δηµοσίου τοµέα, ο δραστικός περιορισµός της σπατάλης του δη-
µοσίου χρήµατος, καθώς και η υλοποίηση των διαρθρωτικών αλ-
λαγών και των µεταρρυθµίσεων. 

Ο προϋπολογισµός του 2015 φιλοδοξεί να ανοίξει το δρόµο
για µια βιώσιµη αναπτυξιακή πορεία, καλύτερο βιοτικό επίπεδο
και ενίσχυση των κοινωνικών δοµών. Πρόκειται για έναν ισοσκε-
λισµένο προϋπολογισµό, ο οποίος αποτελεί κατ’ αρχάς ένα στοι-
χείο σταθερότητας και αποτυπώνει τη σηµαντική πρόοδο όσον
αφορά την ανάκαµψη της εγχώριας οικονοµίας µας, η οποία θα
επιστρέψει µετά από έξι χρόνια ύφεσης σε θετικούς ρυθµούς
ανάπτυξης. Από την άλλη πλευρά, οι συνθήκες επιτάσσουν να
αποκατασταθούν αδικίες και να διορθωθούν λάθη και παραλεί-
ψεις προς όφελος του Έλληνα πολίτη. 

Είναι, λοιπόν, αδήριτη και επιτακτική ανάγκη να προχωρή-
σουµε άµεσα σε αλλαγές στις αντικειµενικές αξίες. Η εµπορική
αξία της αγοράς των ακινήτων σήµερα δεν έχει καµµιά σχέση µε
αυτή του 2007. Ο διπλός ΕΝΦΙΑ, µε το συµπληρωµατικό του φό-
ρο, διέλυσε κυριολεκτικά την κτηµαταγορά, αλλά και τα εισοδή-
µατα χιλιάδων συµπολιτών µας, που αδυνατούν να ανταποκρι-
θούν σε αδικίες και απαράδεκτους φόρους. 

Το Υπουργείο Οικονοµικών, κύριε Υπουργέ, οφείλει επιτέλους
να επισπεύσει τον έλεγχο στις δεκάδες λίστες που θα επιφέρουν
έσοδα για το κράτος και ελάφρυνση για τη µικροµεσαία τάξη. 

Από την άλλη πλευρά, θα αποτελούσε ασυγχώρητη παράλειψη
εκ µέρους µου, αν δεν αναφερόµουν στον εφιάλτη της ανεργίας,
της οποίας τα ποσοστά συνεχίζουν να παραµένουν πολύ υψηλά,
ακυρώνοντας ελπίδες και οράµατα του πιο ζωντανού κοµµατιού
της ελληνικής κοινωνίας. Η χώρα µας οφείλει να οργανώσει την
ανάκαµψή της µε τη δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας, ενθαρ-
ρύνοντας την ιδιωτική πρωτοβουλία και δηµιουργώντας ακόµα
πιο φιλόξενο περιβάλλον για τους επενδυτές. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένα ακόµη µείζον θέµα που
πρέπει να αντιµετωπίσουµε, αν θέλουµε να µιλάµε για ουσιαστική
ανάπτυξη και όχι αποτυπωµένη µόνο σε αριθµούς, είναι η παν-
τελής έλλειψη ρευστότητας που παρατηρείται σε όλο το εύρος
της αγοράς και η οποία οδηγεί σε οικονοµική ασφυξία τις επιχει-
ρήσεις, µε αποτέλεσµα να κινδυνεύουν, όχι µόνο αυτές που είναι
εκτεθειµένες στον υπερβάλλοντα δανεισµό ή παρουσιάζουν µε-
γάλη µείωση στις πωλήσεις τους, αλλά κυρίως αυτές που έχουν
ανάγκη από κεφάλαια κίνησης. 

Η χρηµατοδότηση από τις τράπεζες συνεχίζει να είναι ανύπαρ-
κτη, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται, παρ’ ότι αυτές έχουν ανακεφαλαι-
οποιηθεί επανειληµµένα µε χρήµατα που πληρώνει και θα πλη-
ρώνει στο µέλλον ο ελληνικός λαός. 

Αυτό, σε συνδυασµό µε την υπεροφορολόγηση, εξοντώνει τις
επιχειρήσεις. 

Χρειάζεται τόνωση της επιχειρηµατικής δραστηριότητας, που
προϋποθέτει, µεταξύ άλλων, εξασφάλιση άµεσης ρευστότητας
προς τις επιχειρήσεις, ιδιαίτερα προς τις µικροµεσαίες, αλλά και
δραστική µείωση της φορολογικής επιβάρυνσης, όχι µόνο των
φυσικών προσώπων αλλά και των επαγγελµατιών, αν επιθυµούµε
πραγµατικά µια ασφαλή αναπτυξιακή πορεία για τη χώρα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε σε µία εποχή που
έχουν διαµορφωθεί οι απαραίτητες προϋποθέσεις, προκειµένου
να προχωρήσουµε στους κρίσιµους τοµείς της οικονοµικής ανά-
πτυξης και της κοινωνικής πολιτικής. Και µπροστά στη νέα αυτή
πρόκληση οφείλουµε να λειτουργήσουµε µε οµοψυχία, χωρίς µι-
κροπολιτικές τακτικές, χωρίς άγονους και επικίνδυνους λαϊκι-
σµούς, ώστε η Ελλάδα να αλλάξει σελίδα.

Δυσκολίες θα συνεχίσουν να υπάρχουν, αλλά είµαι απόλυτα
πεπεισµένος ότι ο Πρωθυπουργός Αντώνης Σαµαράς, η Κυβέρ-
νηση, η Εθνική Αντιπροσωπεία και ολόκληρος ο ελληνικός λαός
θα λειτουργήσουµε προς όφελος της πατρίδας µας. 

Ευχαριστώ.  
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης):Ευχαριστούµε τον κ.
Μαρίνο. 

Κύριοι συνάδελφοι, υπάρχουν δύο συνάδελφοι οι οποίοι θα
ήθελαν να µιλήσουν απόψε για διάφορους λόγους, όπως η κ. Αµ-
µανατίδου και ο κ. Κωνσταντινίδης. 

Δέχεστε να µιλήσουν απόψε, µε µία προσπάθεια σύµπτυξης
του χρόνου στα πέντε µε έξι λεπτά; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Βεβαίως. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο κ.

Κριτσωτάκης. 
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η υποβάθµιση του

Κοινοβουλίου είναι αποτέλεσµα του φθαρµένου πολιτικού σκη-
νικού και των πολιτικών που εφαρµόζονται εδώ και χρόνια, από
την εποχή ακόµα του δικοµµατισµού που προετοίµαζε τούτη την
κρίση, στην οποία έρχονται τα ίδια κόµµατα και σχεδόν το ίδιο
πολιτικό σκηνικό, σαν να έρχεται ο εµπρηστής δηλαδή να παίξει
το ρόλο του πυροσβέστη. 

Θα έλεγα όµως ότι τώρα, ειδικά στην εποχή των µνηµονίων,
τούτος ο προϋπολογισµός και η συζήτησή του είναι µια απόδειξη
αυτής της τεράστιας απόστασης που έχει η αφήγηση της Κυβέρ-
νησης και των δύο κοµµάτων που την συναποτελούν από την
πραγµατική κατάσταση που βιώνει σήµερα ο Έλληνας πολίτης
και η ελληνική κοινωνία. Είναι ύβρις και µάλιστα βαριά ύβρις αυτή
η ψεύτικη εικόνα και η ψεύτικη αφήγηση που παρουσιάζουν πολ-
λοί κυβερνητικοί.

Κοροϊδεύετε τους άνεργους και τους νέους, αυτούς που βρί-
σκονται κάτω από το όριο της φτώχεια, αυτούς που έχουν φύγει
ή ετοιµάζονται να φύγουν, τους νέους δηλαδή, που οι περισσό-
τεροι είναι προσοντούχοι, όταν ακούγονται µέσα στο Κοινοβού-
λιο αυτή η περιγραφή των εικόνων και αυτές οι εκφράσεις.  

Ένα σηµαντικό θέµα είναι αν είναι βιώσιµο το χρέος. Το ακού-
σαµε σε αυτήν την Αίθουσα κατά τη συζήτηση για την ψήφο εµ-
πιστοσύνης της Κυβέρνησης. Το είπε ο κύριος Πρωθυπουργός
χωρίς καµµία απόδειξη και µάλιστα τώρα έρχεται, επίσης χωρίς
καµµία απόδειξη, να πει ότι φταίει ο ΣΥΡΙΖΑ που λέει την αλήθεια
ότι το χρέος δεν είναι βιώσιµο και οι αγορές δεν µας εµπιστεύον-
ται. Εµπιστεύονται, δηλαδή, το ΣΥΡΙΖΑ οι αγορές και όχι τη Νέα
Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ που τους κάνουν και όλα τα χατίρια.
Αυτό είναι µια απόδειξη, άλλη µια στις δεκάδες, που λέει ότι αν
και αυτοί δεν σας εµπιστεύονται, τότε πρέπει να φύγετε.  

Από την άλλη πλευρά, βλέπετε ότι αυτός ο προϋπολογισµός
έχει δηµόσιες δαπάνες που έχουν τεράστιες περικοπές στην
υγεία, την παιδεία, την εργασία και τον πολιτισµό. Έχουµε µεί-
ωση κατά 1,6 δισεκατοµµύριο στον κοινωνικό προϋπολογισµό.
Και θα έλεγα ότι ένα τέχνασµα που επιχειρείτε είναι απέναντι
στους εκατόν ογδόντα Βουλευτές που κυνηγά η Κυβέρνηση για
να διατηρηθεί στην καρέκλα της εξουσίας, για τους γνωστούς
λόγους, να εµφανιστεί ότι έχει απέναντί τους εκατόν είκοσι Βου-
λευτές, που επιδιώκεται από την πλευρά της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης.   
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Νοµίζω ότι αυτό που επιδιώκει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση
φαίνεται. Δεν είναι οι εκατόν είκοσι Βουλευτές, αλλά είναι ότι
πρέπει να σταµατήσει αυτός ο κατήφορος σε µία κοινωνία που
ήδη είναι καθηµαγµένη. 

Μας λέτε ότι καταστροφολογούµε, όταν εσείς καταστρέφετε
την κοινωνία και νοµίζω ότι αυτό είναι πολύ σηµαντικό και είναι
κάτι που συνιστά τη διαφορά µεταξύ της µιας πλευράς και της
άλλης. Επιχειρείτε να συνταγµατοποιήσετε το µνηµόνιο, κάνετε
ένα µνηµονιακό προϋπολογισµό, ενώ παράλληλα εσείς προχω-
ράτε µε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, µε αλλαγές του
νόµου µε φαξ και µε mail της τρόικας που αλλάζουν πρόσφατα
ψηφισµένους νόµους. 

Και αυτός ο προϋπολογισµός, λοιπόν, του 2015 είναι οργανική
συνέχεια και αδιατάραχτη λογική συνέπεια των προηγούµενων
προϋπολογισµών από το 2011 µέχρι σήµερα και είναι απόλυτα
συντονισµένος στη λογική του µνηµονίου, το οποίο αποτελεί πυ-
λώνα της δηµοσιονοµικής στρατηγικής της Κυβέρνησης και για
το 2015.

Είναι ένας προϋπολογισµός υπέρ των ισχυρών, υπέρ µεγάλων
συµφερόντων, είναι επιλογή εξυπηρέτησης και διευκόλυνσης
αυτού που λέγεται µεγάλο κεφάλαιο, να ξεπεράσει την κρίση σε
βάρος των εργαζοµένων, αλλά και εναντίον των συµφερόντων
των µικρών επιχειρήσεων και των αυτοαπασχολουµένων.

Αυτός ο προϋπολογισµός είναι εικονικός και ψεύτικος, είναι
εκτός τόπου και χρόνου και θα έλεγα ότι η εικόνα της ελληνικής
οικονοµίας την οποία προσπαθεί να µας παρουσιάσει στο εισα-
γωγικό του σηµείωµα ο Υπουργός Οικονοµικών είναι πέρα για
πέρα παραπλανητική και ψεύτικη.

Πού στηρίζεται η θέση του κυρίου Υπουργού ότι αφήνουµε
σταδιακά πίσω µας τα δύσκολα χρόνια, όταν οι άνεργοι είναι
κοντά στο ένα εκατοµµύριο τριακόσιες χιλιάδες και το 74,4% από
αυτούς είναι µακροχρόνια άνεργοι, όταν τέσσερα εκατοµµύρια
ζουν κάτω από το όριο της φτώχειας -να µην πάω σε άλλους α-
ριθµούς- και κυρίως όταν δεκάδες χιλιάδες νέοι µεταναστεύουν;

Πού είδε ο κύριος Υπουργός των Οικονοµικών τη σταθεροποί-
ηση των δηµόσιων οικονοµικών, όταν το δηµόσιο χρέος θα ανέλ-
θει στο τέλος του 2015 στο 171% -και κάτι παραπάνω- του ΑΕΠ,
όταν το 2009 ανερχόταν στο 129% του ΑΕΠ; 

Ο κύριος Υπουργός των Οικονοµικών υποστηρίζει ότι η χώρα
µπαίνει σε περίοδο διατηρήσιµων ρυθµών οικονοµικής µεγέθυν-
σης. Ο στόχος όµως της αύξησης του ΑΕΠ κατά 2,9% το 2015
είναι κυριολεκτικά –όπως και όλος ο προϋπολογισµός- στον
αέρα, διότι τα νέα µέτρα τα οποία ακόµα δεν έχουν οριστικοποι-
ηθεί από την τρόικα τον διαψεύδουν, υπονοµεύεται από την ίδια
την κυβερνητική πολιτική των µνηµονίων, στηρίζεται σε αυθαίρε-
τες υποθέσεις για αύξηση των πάγιων επενδύσεων και της ιδιω-
τικής κατανάλωσης. 

Στηρίζεται στην εντυπωσιακή αύξηση του τουρισµού -όπως
αναφέρεται στην εισηγητική έκθεση, σελίδα 16- και την ίδια
στιγµή η Κυβέρνηση σχεδιάζει αύξηση του ΦΠΑ στις διανυκτε-
ρεύσεις από το 6,5% στο 13% µε συνέπεια, κατά υπολογισµούς,
στα έσοδα στην απασχόληση και στην ίδια την αύξηση του ΑΕΠ.
Υπονοµεύεται από τη συγκράτηση της ανάπτυξης βέβαια σε
όλον τον κόσµο αυτή η εκτίµηση. Και θα σας έλεγα ότι εδώ πρέ-
πει κανείς να σταµατήσει και να πει «φτάνει πια αυτή η κοροϊδία». 

Αν τα πάρουµε µε τη σειρά, θα δούµε ότι η διαφήµιση για τον
πιο πετυχηµένο κλάδο της ελληνικής οικονοµίας, τον τουρισµό,
είναι ένα ψεύτικο success story, όπως είναι και το συνολικό. Εδώ,
λοιπόν, βλέπετε ότι οι ελαστικές µορφές απασχόλησης είναι
πάνω από 50%. Βλέπετε επίσης ότι µικρές και µεσαίες τουριστι-
κές επιχειρήσεις οδηγούνται στο κλείσιµο. Αυτό που λέγαµε πριν
µε τον ΦΠΑ αιφνιδιάζει τους πάντες και γίνεται χωρίς διάλογο
και καµµία συζήτηση. Εισάγεται χωρίς µελέτη για τις επιπτώσεις
συνολικά στον κλάδο, χτυπά κυρίως τους µικρούς του κλάδου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Και στο τέλος αποδεικνύεται ότι αυτή η Κυβέρνηση δεν έχει

καµµιά πολιτική, διότι θα έπρεπε να έχει ένα φορολογικό σύ-
στηµα που να µπορεί να φορολογήσει εκείνους που πρέπει και
όχι επί δικαίων και αδίκων, σε έναν τουρισµό που φέτος κέρδισε,

αλλά δεν κέρδισαν όλοι και δεν µπορούν να πληρώνουν όλοι ενώ
δεν κέρδισαν όλοι.

Θα έλεγα ότι ο ΣΥΡΙΖΑ έχει ένα πρόγραµµα για τον τουρισµό
-θα το παρουσιάσουµε και την επόµενη εβδοµάδα- το οποίο είναι
στον αντίποδα αυτής της λογικής που έχει µόνο αφίξεις, µόνο
τζίρους και καµµία προσέγγιση στο βασικό ζήτηµα της κοινωνι-
κής ανταπόδοσης που είναι απαραίτητη.

Γι’ αυτό καταψηφίζουµε τον προϋπολογισµό. Νοµίζω ότι είµα-
στε πάρα πολύ κοντά –για να µην πω ταυτισµένοι- µε το λαϊκό αί-
σθηµα, µε τη λαϊκή θέληση. Και είστε σε τεράστια απόσταση,
κύριοι της συγκυβέρνησης, από όλο αυτό το πράγµα. Πρέπει,
λοιπόν, να καταψηφιστεί ο προϋπολογισµός.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

Τον λόγο έχει ο κ. Ταµήλος. 
ΜΙΧΑΗΛ ΤΑΜΗΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, αγαπη-

τοί συνάδελφοι, µε τον προϋπολογισµό του 2015 η ελληνική οι-
κονοµία αλλάζει σελίδα. Η κακή κατάσταση έχει τελειώσει και
αυτό πιστοποιείται µήνα µε το µήνα από τις επίσηµες στατιστικές
αρχές και απ’ όλους τους διεθνείς οίκους. Ανοίγει ο δρόµος για
µια αναπτυξιακή πορεία, για καλύτερο βιοτικό επίπεδο και για
την ενίσχυση των κοινωνικών δοµών προς όφελος της κοινωνίας.

Η ανάπτυξη κατά 2,9% του ΑΕΠ θα στηριχθεί, πρώτον, στην
αύξηση της εγχώριας ζήτησης κατά 1,6%, δεύτερον, στις επεν-
δύσεις που θα αυξηθούν περισσότερο από 11% και τρίτον, στην
αύξηση των εξαγωγών κατά 5,2%.

Προχωρούµε, λοιπόν, στο νέο µοντέλο ανάπτυξης που θα βα-
σίζεται όχι τόσο στην ιδιωτική κατανάλωση -όπως λέει η Αντιπο-
λίτευση- και η οποία εν πολλοίς κατευθύνεται σε προϊόντα ει-
σαγωγής, αλλά στη δηµιουργία υποδοµών και στην ικανότητα
παραγωγής περισσότερων αγαθών και υπηρεσιών που θα εξά-
γονται. 

Πώς θα το επιτύχουµε αυτό που ζητούµε; Πρώτον, περιµέ-
νουµε την ενίσχυση της ρευστότητας στην αγορά µε τη χορή-
γηση επιχειρηµατικών αλλά και στεγαστικών δανείων από
τράπεζες που ελέγχθηκαν πολύ αυστηρά µε τα πρόσφατα stress
tests. Δεύτερον, διαθέτουµε το νέο ΕΣΠΑ, που είναι εµπροσθο-
βαρές για τα πρώτα δύο χρόνια, συνολικού ποσού περίπου 20
δισεκατοµµυρίων ευρώ, ενώ από υφιστάµενο ΕΣΠΑ 2007-2014
υπάρχει δυνατότητα απορρόφησης ακόµη 5 δισεκατοµµυρίων
ευρώ ως το τέλος του 2015 για να ολοκληρωθεί και αυτό το κοι-
νωνικό πλαίσιο. Τρίτον, η Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων, που
χρηµατοδοτεί τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και άλλα αναπτυ-
ξιακά έργα υποδοµών, θα υλοποιήσει το αποκαλούµενο πρό-
γραµµα «Πακέτο Γιουνκέρ» προϋπολογισµού περίπου 300 δισε-
κατοµµυρίων ευρώ, µέρος του οποίου θα κατευθυνθεί στη χώρα
µας τα επόµενα δύο χρόνια. 

Η επιτυχία στο αναπτυξιακό σκέλος θα φέρει έσοδα, γεγονός
που θα επιτρέψει στην Κυβέρνηση τη µείωση των φόρων κατά
τη διάρκεια του 2015. Απαντούµε προς την Αντιπολίτευση, που
λέει ότι το 2015 θα έχουµε περισσότερους φόρους, ότι η διόγ-
κωση της οικονοµίας και του ΑΕΠ θα αποφέρει µεγαλύτερα έσο-
δα, διότι αυξάνεται η πίτα και το κράτος παίρνει µεγαλύτερο κοµ-
µάτι, χωρίς να αυξάνει τους συντελεστές φορολογίας. Παράλ-
ληλα, οι αποκρατικοποιήσεις αποδίδουν νέους πόρους για να
φτάσουµε στον στόχο το 2016 να εισπράξουµε 9,6 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ. 

Αγαπητοί συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, οι αποκρατικοποι-
ήσεις προσθέτουν έσοδα στο ταµείο του κράτους και συγχρόνως
προκαλούν ιδιωτική χρηµατοδότηση των επενδύσεων που θα
αξιοποιήσουν τα εν λόγω ακίνητα και τις επιχειρήσεις. Υπολογί-
ζεται ότι 10 δισεκατοµµύρια αποκρατικοποιήσεις θα φέρουν άλ-
λα 10 δισεκατοµµύρια επενδύσεις στην ελληνική οικονοµία για
να προσθέσουν περισσότερες από πενήντα χιλιάδες θέσεις ερ-
γασίας σε βάθος δύο, τριών, τεσσάρων χρόνων. 

Είναι όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, δεδοµένο ότι χρειαζόµαστε
ιδιωτικές επενδύσεις για να ανακάµψει η ελληνική οικονοµία.
Χρειαζόµαστε να επιστρέψουν πίσω τα ελληνικά κεφάλαια που
έχουν καταφύγει στο εξωτερικό την περίοδο της κρίσης 2010-
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2011, είτε ως καταθέσεις είτε ακόµη καλύτερα ως επενδύσεις σε
παραγωγικούς τοµείς της οικονοµίας. 

Κι εδώ, κύριοι Υπουργοί, απαιτείται µια ευέλικτη πολιτική κινή-
τρων, που θα ενθαρρύνουν τις επενδύσεις σε επιλεγµένους το-
µείς της οικονοµίας. Πρέπει να το τολµήσουµε και να κατευθύ-
νουµε τις επενδύσεις σε ελλειµµατικούς τοµείς της οικονοµίας,
όπως η κτηνοτροφία, η παραγωγή τροφίµων σε είδη που εισά-
γουµε κ.ά., και σε αγροτική παραγωγή που µπορεί να εξαχθεί
στο εξωτερικό και έχει άµεση συνάρτηση µε την ελληνική ταυτό-
τητα των προϊόντων µας, όπως το λάδι, η φέτα, τα κρασιά, το
βαµβάκι και άλλα αγροτικά προϊόντα. Επίσης, πρέπει να αφαιρέ-
σουµε τα φορολογικά βάρη από τις ιδιωτικές κατασκευές και τα
τουριστικά ακίνητα που θα πωληθούν σε Έλληνες και ξένους που
θα επενδύσουν στην Ελλάδα. 

Κύριοι Υπουργοί, η οικοδοµική δραστηριότητα αφορά περισ-
σότερους από διακόσιες χιλιάδες οικοδόµους που σήµερα είναι
µακροχρόνια άνεργοι. Επιτέλους, τώρα που οι τράπεζες θα ενερ-
γοποιήσουν κεφάλαια στη στεγαστική πίστη, να παρέµβουµε
δραστικά για την ενεργοποίηση του κλάδου. Γιατί είναι γνωστό
ότι η απόδοση των εσόδων από τις οικοδοµές έπεσε από το 1 δι-
σεκατοµµύριο, που εισέπραττε το κράτος το 2010, στα 320 εκα-
τοµµύρια το 2013. 

Μπορούµε να θεσπίσουµε µία σειρά κίνητρα για την αναθέρ-
µανση της οικοδοµής χωρίς επιπτώσεις στα έσοδα του προϋπο-
λογισµού. Η µείωση του ΦΠΑ στις πωλήσεις των διαµερισµάτων,
η απαλλαγή του ΕΝΦΙΑ στις νέες οικοδοµές από εδώ και πέρα,
η µείωση των επιτοκίων των στεγαστικών δανείων, η ρύθµιση των
κόκκινων δανείων των επιχειρήσεων είναι µερικά κίνητρα που
πρέπει να θεσπιστούν για να ανακάµψει ο οικοδοµικός κλάδος
και να αναθερµανθεί το σηµαντικότερο κοµµάτι της ελληνικής οι-
κονοµίας. 

Αλλά και σε άλλους τοµείς της οικονοµίας πρέπει να δοθούν
κίνητρα για την αύξηση των επενδύσεων και τη µείωση της ανερ-
γίας. Ο τουρισµός, η µεταποίηση των ελληνικών προϊόντων, η τε-
χνολογική καινοτοµία σε προϊόντα υψηλής ζήτησης, στα διαδι-
κτυακά προϊόντα και στους αυτοµατισµούς είναι τοµείς που πρέ-
πει να αντιµετωπισθούν µε σοβαρότητα και µε µακροχρόνια προ-
οπτική. 

Η χώρα που προσφέρει εκατοντάδες χιλιάδες επιστήµονες
στη διεθνή κοινότητα οφείλει να αξιοποιήσει το πλούσιο ανθρώ-
πινο δυναµικό µέσα στην Ελλάδα. Υπάρχουν δυνατότητες, αρκεί
να υπάρχει θέληση και πίστη για το µέλλον αυτού του τόπου.
Όµως, προαπαιτούµενο για την «επενδυτική άνοιξη» είναι το στα-
θερό πολιτικό περιβάλλον και η προοπτική µείωσης των φορο-
λογικών συντελεστών που έχει εξαγγείλει ο Πρωθυπουργός. 

Εδώ είναι το κρίσιµο σηµείο σύγκλισης των επιδιώξεων της Κυ-
βέρνησης και της Αντιπολίτευσης. Είναι αναγκαίο, αγαπητοί συ-
νάδελφοι, να έχουµε ως κοινό στόχο την πρόοδο της χώρας και
όχι την καταστροφή της. Μπορεί να διαφέρουµε στην ιδεολογική
αφετηρία, αλλά δεν πρέπει να ευνοούµε τη σύγκρουση σε βάρος
των συµφερόντων του λαού.

Αγαπητοί συνάδελφοι, οι αριθµοί του προϋπολογισµού δεν
µπορούν να αµφισβητηθούν, γιατί οι δύο προηγούµενοι προϋπο-
λογισµοί υλοποιήθηκαν και τηρήθηκαν µε ακρίβεια και συνέπεια.
Και ο προϋπολογισµός του 2015 θα τηρηθεί µε συνέπεια, για να
γίνει και αυτό το έτος, το 2015, ορόσηµο για την έξοδο από την
πολυετή κρίση. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Τον λόγο έχει η κ. Αµµανατίδου. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, να

σας ευχαριστήσω για το ότι παρατείνατε λίγο παραπάνω τη δια-
δικασία. 

«Τα µνηµόνια τελείωσαν», µας λέει η Κυβέρνηση. Ωστόσο,
µπροστά µας αυτήν τη στιγµή έχουµε έναν ακόµα προϋπολογι-
σµό σκληρής λιτότητας, έναν ακόµα προϋπολογισµό που εφαρ-
µόζει ξεκάθαρα τη µνηµονιακή πολιτική, έναν προϋπολογισµό
που συνεχίζει να συρρικνώνει τα εισοδήµατα των εργαζοµένων,
των συνταξιούχων, των αγροτών και των επαγγελµατιών.

Πριν από λίγο διάστηµα η Κυβέρνηση είχε παρουσιάσει µε τυµ-
πανοκρουσίες τις ρυθµίσεις για τα κόκκινα δάνεια και τις ληξι-
πρόθεσµες οφειλές των µικροµεσαίων επιχειρήσεων, ρυθµίσεις
που, όπως είχαµε πει και τότε, ουσιαστικά ευνοούν τις τράπεζες
και όχι τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Τώρα έρχεται να δώσει τη
χαριστική βολή και στους µικροµεσαίους µε τον προϋπολογισµό
του 2015. 

Με την ανεργία, κατά τα λεγόµενα της Κυβέρνησης, στο 22,5%
για το 2015, µε νέες µειώσεις µισθών και συντάξεων, µε τις δα-
πάνες για τον κοινωνικό προϋπολογισµό µειωµένες κατά 1,6 δι-
σεκατοµµύριο ευρώ, όχι µόνο δεν προβλέπεται ανάπτυξη που να
αφορά τα στρώµατα των εργαζοµένων και των αυτοαπασχολού-
µενων, αλλά αυτός ο προϋπολογισµός προβλέπεται να οδηγήσει
σε ακόµη µεγαλύτερη συµπίεση της εγχώριας αγοραστικής δύ-
ναµης και ζήτησης.

Την ίδια ώρα, οι δηµόσιες επενδύσεις, αντί να αυξάνονται,
υποχωρούν για ακόµη µια φορά, µειωµένες φέτος κατά 400 εκα-
τοµµύρια ευρώ, σε µια περίοδο που αντίθετα απαιτούνται στο-
χευµένες κινήσεις τόνωσης της ρευστότητας.

Παράλληλα, η υπερφορολόγηση των µικρών και µεσαίων ει-
σοδηµάτων συνεχίζεται. Για παράδειγµα, η µείωση της ειδικής
εισφοράς αλληλεγγύης και του φόρου πετρελαίου θέρµανσης
θα έχει οριακά θετικές επιπτώσεις στα εισοδήµατα και η επί-
δρασή της θα αµβλυνθεί από άλλους παράγοντες, όπως η µικρή
αύξηση του πληθωρισµού.

Η σηµερινή Κυβέρνηση είναι αποδεδειγµένο ότι δεν έχει να
προσφέρει τίποτα στους µικροµεσαίους, στους βιοτέχνες και
τους αυτοαπασχολούµενους. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει παρουσιάσει αναλυτικά το πρόγραµµά του και
ειδικότερα τις προτάσεις του για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις. 

Θα αναφερθώ µόνο ενδεικτικά στην τροπολογία των Βουλευ-
τών του ΣΥΡΙΖΑ για τις ρυθµίσεις για τους ασφαλισµένους του
ΟΑΕΕ και λοιπών ταµείων. Είναι ένα µείζον θέµα για τις µικροµε-
σαίες επιχειρήσεις και τους αυτοαπασχολούµενους.

Μεταξύ άλλων, προτείνουµε ένα µεταβατικό στάδιο, ειδικά εν
µέσω κρίσης, ώστε να δοθεί η δυνατότητα στους ελεύθερους
επαγγελµατίες να επιλέγουν ελεύθερα την ασφαλιστική κλάση
στην οποία µπορούν να ανταποκριθούν.

Επίσης, κρίνεται σήµερα επιτακτική η ανάγκη αναστολής,
χωρίς προϋποθέσεις, των διαδικασιών αναγκαστικής εκτέλεσης
επί κινητών ή ακινήτων των οφειλετών και η άρση της ποινικοποί-
ησης της οφειλής προς τον ΟΑΕΕ, ενώ θεωρείται εκ των ων ουκ
άνευ η εξασφάλιση ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης για όλους,
ασφαλισµένους και ανασφάλιστους.

Φυσικά, δεν είναι µόνο οι µικροµεσαίοι που δεν έχουν τίποτα
να περιµένουν από τον προϋπολογισµό του 2015, αλλά είναι και
οι αγρότες, ένα ακόµα κρίσιµο κοµµάτι του παραγωγικού ιστού
της χώρας. Ο προϋπολογισµός του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης εµφανίζεται µεν αυξηµένος, χωρίς όµως να διευκρινίζεται
ότι αυτή η αύξηση είναι για να καλυφθούν παραπάνω από 200
εκατοµµύρια ευρώ καταλογισµοί και πρόστιµα από την Ευρω-
παϊκή Ένωση. Δεν το λέτε, το κρύβετε. 

Την ίδια ώρα, παρατηρείται µείωση 18,8% στις αποδοχές και
συντάξεις και στις πρόσθετες και παρεπόµενες πληρωµές. 

Περαιτέρω µείωση παρατηρείται και στο εθνικό σκέλος του
Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων του ΥΠΑΑΤ, αφού από τα
12 εκατοµµύρια ευρώ το 2014 µειώνεται στα 3 εκατοµµύρια ευ-
ρώ το 2015. Συνολικά, οι πόροι για οικονοµικές ενισχύσεις στον
αγροτικό τοµέα είναι µειωµένοι στα 5,573 δισεκατοµµύρια ευρώ
από τα 5,609 δισεκατοµµύρια ευρώ που ήταν το 2014.

«Κουρεµένη» κατά 40,7% είναι και η εθνική συµµετοχή στα
προγράµµατα που χρηµατοδοτούνται από την Ευρωπαϊκή Ένω-
ση.

Η υπερφορολόγηση συνεχίζεται και για τους αγρότες. Να ανα-
φέρω ότι για τα εισοδήµατα του 2013 φορολογήθηκαν µε την κλί-
µακα φορολόγησης –δηλαδή την περσινή χρονιά- των µισθωτών
και των συνταξιούχων, στην οποία προβλεπόταν αφορολόγητο
όριο 9.550 ευρώ. Σύµφωνα µε τον Κώδικα Φορολογίας Εισοδή-
µατος ο συντελεστής φορολόγησης τώρα θα είναι 13% από το
πρώτο ευρώ για τα εισοδήµατα αγροτών, κτηνοτρόφων, αλιέων,
δασεργατών, κ.λπ., εφόσον ο φορολογούµενος έχει εισόδηµα
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µόνο από ατοµική αγροτική επιχείρηση. 
Επίσης, δεν έχει εξαλειφθεί η ακόµη χειρότερη περίπτωση, οι

αγρότες να κινδυνεύουν, τελικά, να πέσουν στην παγίδα των τεκ-
µηρίων και να φορολογηθούν µε συντελεστή 26% από το πρώτο
ευρώ.

Η αγροτική παραγωγή έχει εγκαταλειφθεί πλήρως από την ελ-
ληνική Κυβέρνηση. Θέλω να πω ότι η Ελληνική Βιοµηχανία Ζά-
χαρης είναι αυτή που βάζει την ταφόπλακα –δηλαδή η Κυβέρ-
νηση και η διοίκησή της µαζί µε την Τράπεζα Πειραιώς- στην
τευτλοκαλλιέργεια τη στιγµή που είναι σε µεγάλη κινητοποίηση
οι αγρότες, διότι δεν έχουν πληρωθεί ούτε ένα ευρώ από τη φε-
τινή καµπάνια. Και από την άλλη µεριά, άκουσα τον κ. Λεονταρίδη
να µιλάει για τη συνδεδεµένη στο τεύτλο. Όταν έχουν κλείσει τα
δύο εργοστάσια στις Σέρρες και στην Ορεστιάδα, είναι κοροϊ-
δία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Είχα πολλά ακόµη να πω, αλλά δεν έχω άλλο χρόνο.
Ολοκληρώνοντας, κύριε Πρόεδρε, λέω ότι ο αυτός ο προϋπο-

λογισµός όχι απλώς θα είναι ο τελευταίος της παρούσας Κυβέρ-
νησης, αλλά δεν θα εφαρµοστεί ποτέ. Η κυβέρνηση της
Αριστεράς, µαζί µε όλους τους πολίτες, θα δώσουν τη δική τους
απάντηση.  

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς σας ευχα-
ριστούµε.

Ολοκληρώνουµε για απόψε µε τον κ. Κωνσταντινίδη.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε,

για τη δυνατότητα που µου δώσατε να µιλήσω.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βασάνιζε τη

σκέψη µου και δεν ήθελα ποτέ να σκέφτοµαι ότι υπάρχουν Έλ-
ληνες που στο βωµό της σκοπιµότητας µπορούν να θυσιάσουν
το εθνικό συµφέρον, να τορπιλίσουν την προσπάθεια της χώρας
για να εξυπηρετήσουν την εξουσιοµανία τους. Οι µάσκες, όµως,
έπεσαν, ο βασιλιάς έµεινε γυµνός και δεν κράτησε ούτε τα προ-
σχήµατα.

Κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ –και θλίβοµαι που το λέω αυτό- παίζετε το
παιχνίδι της τρόικας. Πολεµάτε από το ίδιο µετερίζι, από την ίδια
θέση. Ταυτίσατε τις απόψεις σας µε τους δανειστές και αµφισβη-
τείτε την αξιοπιστία του προϋπολογισµού. Στην ουσία αµφισβη-
τείτε την αξιοπιστία της Ελλάδας. Δεν θα το πετύχετε, όµως,
γιατί και αυτός ο προϋπολογισµός θα εκτελεστεί εντός των στό-
χων και των προβλέψεων, όπως και οι δύο προηγούµενοι. Τα ίδια
µας λέγατε και για τους προϋπολογισµούς του 2013 και 2014 οι
οποίοι επιβεβαιώθηκαν πλήρως. Αντίθετα, και ευτυχώς για την
Ελλάδα, δεν επιβεβαιώθηκαν οι προβλέψεις του ΣΥΡΙΖΑ. Οι προ-
ϋπολογισµοί δεν έπεσαν έξω, ήταν µέσα στους στόχους και σε
αρκετά µεγέθη οι στόχοι υπερκαλύφθηκαν. Διαψεύστηκαν οι
Κασσάνδρες εντός αλλά και εκτός της Αίθουσας αυτής.

Κάθε πρωί –θυµάστε- ξυπνούσαµε µε την εικόνα των γνωστών
οικονοµολόγων στα τηλεπαράθυρα των καναλιών, από τη Νέα
Υόρκη και το Λονδίνο, που µελετούσαν την καταστροφή µιλών-
τας για άτακτη πτώχευση και ολική κατάρρευση. Βέβαια, ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ επένδυε σε όλα αυτά. Σε πείσµα, όµως, όλων αυτών τα
αποτελέσµατα άρχισαν να γίνονται ορατά. Για δεύτερη συνεχή
χρονιά θα έχουµε πρωτογενές πλεόνασµα. Η ανεργία άρχισε να
κάµπτεται, το ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών είναι πλεονασµα-
τικό,  το έλλειµµα της γενικής Κυβέρνησης περιορίζεται στο 1,3%
του ΑΕΠ από 5,9% που ήταν το 2012 και µετά από έξι ολόκληρα
χρόνια ύφεσης επιτυγχάνουµε θετικό πρόσηµο ανάπτυξης. Οι
βάσεις µπήκαν για να φύγουµε µπροστά. Τώρα στο κρισιµότερο
στάδιο, κοντά στο τέλος του δύσκολου δρόµου δεν χωράει πι-
σωγύρισµα.

Οι θυσίες δεν πρέπει να πάνε χαµένες. Οι θυσίες δεν πρέπει
να παιχτούν κορώνα-γράµµατα στο βωµό της δικαιολογηµένης
αγανάκτησης από τα σκληρά αλλά αναγκαία µέτρα που πάρθη-
καν για το λαό, τώρα που τα αποτελέσµατα σιγά-σιγά επηρεά-
ζουν τη ζωή µας και κλιµακώνονται κάθε µέρα. Πολύ περισσό-
τερο οι θυσίες δεν πρέπει να παιχτούν κορώνα-γράµµατα στο
παιχνίδι εξουσίας του ΣΥΡΙΖΑ. Γιατί, αν υπήρχαν µαγικά ραβδιά

και µαγικές λύσεις, θα τις είχαµε χρησιµοποιήσει και εµείς. Δεν
έχουµε κανένα σύνδροµο σαδοµαζοχισµού. Ο ΣΥΡΙΖΑ µπορεί να
λέει ότι λεφτά υπάρχουν, αλλά δεν µας εξηγεί πού είναι αυτά τα
δισεκατοµµύρια για να καλύψει τις υποσχέσεις που έδωσε.

Αποτελεί ηθική και πολιτική κατάπτωση η εκµετάλλευση των
δυσκολιών του Έλληνα για να αρπάξει την εξουσία, γιατί περί
αρπαγής πρόκειται, όταν χρησιµοποιείται όποιο αθέµιτο µέσο
υπάρχει εύκαιρο. Και αυτό το αθέµιτο µέσο στην πολιτική είναι
το ψέµα, η πλάνη του λαού.

Θα µου επιτρέψετε σε αυτό το σηµείο να εκµυστηρευτώ και
κάτι που µε βασανίζει τα δύο τελευταία δύσκολα χρόνια. Στις
δύσκολες αποφάσεις προβληµατίστηκα κι εγώ πάρα πολύ και
οδηγήθηκα σε αδιέξοδα. Πολλές φορές µου πέρασε από το
µυαλό η σκέψη να µην ψηφίσω κάποια µέτρα. 

Ωστόσο, τα δέχτηκα ως αναγκαίο κακό, γιατί ακούγοντάς σας,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, αντιλήφθηκα
και αντιλαµβάνοµαι ότι κόντρα στα δύσκολα µέτρα που πήραµε
υπάρχουν τα δυσκολότερα. Υπάρχουν ακόµα χειρότερες κατα-
στάσεις για το λαό: η πορεία στο πουθενά, η πορεία στο άγνω-
στο µε κίβδηλες υποσχέσεις. 

Παρακολουθώντας τις θέσεις των στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ όλο
αυτό το διάστηµα, εντός και εκτός αυτής της Αίθουσας, αντιλαµ-
βάνεται ο καθένας το µέλλον που περιµένει αυτόν τον τόπο και
αυτόν το λαό εάν καταφέρετε να ξεγελάσετε τους Έλληνες
πολίτες, γιατί η χώρα χρειάζεται σταθερότητα και οµαλότητα. 

Η εκλογή προσώπου για το θεσµό του Προέδρου της Δηµο-
κρατίας που µας έδινε αυτήν την ευκαιρία -που δεν είναι µέσο
εκβίασης για τη διενέργεια εκλογών- από εσάς απορρίφθηκε. Ο
Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης εµµένει στην άρνησή
του. Δείχνει να µην καταλαβαίνει πού βρίσκεται, σαν να ζει κάπου
αλλού, σε άλλους κόσµους, µες στην καλή χαρά. 

Στο βάθος όµως φαίνεται ότι γνωρίζει, γιατί στην προχθεσινή
του συνέντευξη αναγνώρισε ότι η σκλήρυνση της στάσης των
δανειστών έχει αιτία τον ίδιο, οµολόγησε πως η εφαρµογή του
προγράµµατός του κρύβει πολλά ρίσκα και διαβεβαίωσε µε
ευκολία ότι οι καταθέσεις είναι προστατευµένες, γιατί πέρασαν
µε επιτυχία οι τράπεζες τα stress tests, όταν ένα µήνα πριν
αποκαλούσε αυτά τα tests σικέ. Εγώ θα πω κάτι άλλο, ότι όλη η
χώρα κινδυνεύει εάν ο ΣΥΡΙΖΑ κληθεί να εφαρµόσει την πολιτική
του. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από το πλεόνασµά µας δίνονται
οι εξής δυνατότητες:

Μειώνουµε κατά 30% τον ειδικό φόρο κατανάλωσης στο
πετρέλαιο θέρµανσης, διατηρώντας παράλληλα τη χορήγηση
του επιδόµατος. 

Διατηρούµε το 13% του ΦΠΑ στην εστίαση. 
Ρυθµίζουµε µε πολλές δόσεις τις ληξιπρόθεσµες φορολογικές

και ασφαλιστικές υποχρεώσεις. 
Αυξάνουµε το εισόδηµα των στελεχών των Ενόπλων Δυνάµεων

και των Σωµάτων ασφαλείας στο µέτρο του δυνατού -και των εν
ενεργεία και των συνταξιούχων.

Με αυτά τα πλεονάσµατα θα αναθεωρήσουµε τη φορολογική
πολιτική µε µειώσεις φόρων των φυσικών προσώπων και των
επιχειρήσεων. 

Με αυτά τα πλεονάσµατα θα στηρίξουµε τις ευπαθείς κοινω-
νικά οµάδες µε την καθιέρωση σε όλη την επικράτεια του ελά-
χιστου εγγυηµένου εισοδήµατος.

Τίποτα δεν µπορεί να αλλάξει από τη µία µέρα στην άλλη, αλλά
σίγουρα η Ελλάδα αρχίζει και βρίσκει το δρόµο της. Από τη µία
µέρα στην άλλη αλλάζουν όλα µόνο από τους µάγους των παρα-
µυθιών και από τους λαοπλάνους της πολιτικής. 

Ανεξάρτητη χώρα, ανεξάρτητη Ελλάδα σηµαίνει πως δεν θα
χρειαζόµαστε δανεικά για να ζήσουµε. Θα ζούµε µε τις δικές µας
δυνάµεις. Δεν θα δανειζόµαστε για να πληρώσουµε µισθούς και
συντάξεις γιατί τα έσοδά µας υπερκαλύπτουν τα έξοδά µας. Δεν
θα δανειζόµαστε ασύστολα για να αποπληρώνουµε τοκοχρεολύ-
σια, δηµιουργώντας νέα χρέη και υποχρεώσεις. 

Επιλέξαµε να είµαστε χρήσιµοι παρά αρεστοί. Θα µπορούσαµε
να εκτονώσουµε την οργή µας µε λίγες λέξεις για να γίνουµε
ήρωες. Για πόσο όµως; Και ποια θα ήταν η επόµενη µέρα; 

Θα κλείσω λέγοντας αυτό που είπε ο Αντώνης Σαµαράς: «Προ-
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τίµησα να αλλάξω την πορεία της χώρας παρά να δοξαστώ από
την καταστροφή της». 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριοι συνάδελφοι,
δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 0.40’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα, Παρασκευή 5 Δεκεµβρίου 2014 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργα-
σία, συνέχιση της συζήτησης επί του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών: «Κύρωση του κρατικού προϋπολογισµού και
των προϋπολογισµών ορισµένων ειδικών ταµείων και υπηρεσιών
οικονοµικού έτους 2015», σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που
έχει διανεµηθεί.
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